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Košarkarski mag 
Zmagu Sagadinu so zmage usojene. Stran 16. 

^ Okupirana Zgorn|q 
Savinjska dolina 

v nekaj dneh so se tam zvrstili Drnovšek z 
Zernattom, Podobnik, Janša, Jeraj... Stran 2. 

I izčrpavanje do konca 
Kdo spravlja delavce Zlatarne na kolena? Stran 7. 

Za finale Polzela-P^Laško 
Pred razpletom slovenskega prvenstva v košarki. 

Stran 15. 

Teharcani za Ledino 
Zakaj so se na Teharjah spet sprli in kaj bo z 

načrtovanim parkom. Aktualna tema na strani 23. 

Novinar na policijski 
plačilni listi 

Intervju z Miranom Korenom, predstavnikom za 
stike z javnostjo na UNZ Celje. Stran 24. 

Zdravje im« svojo 
ceno 

Zakaj kadilci in predebeli plačujejo dražje 
zavarovanje. Tema tedna na strani 25. 

I Viva la musica 
Avguštin Penič iz Celja poln idej čaka na svetlo 

prihodnost. Stran 39. 

Praznični lokostrelci 
Ena od prireditev celjskega občinskega praznika, o katerem poročamo na notranjih časopisnih straneh, je 

bil tudi lokostrelski turnir na Starem gradu. Okoli 30 mož in žena seje v opravi iz časov Celjskih in drugih 
časovnih obdobij, v katerih je služil lok kot edino strelno orožje, potegovalo za Ulrikovo puščico. Prijetno 
sobotno druženje znotraj obzidja Starega gradu pa je dalo že nove ideje za prihodnja leta - ob prazniku 

Mestne občine Celje (o tem na strani 4) bo lokostrelski turnir ostal tradicionalna spremljajoča prireditev, že 
prihodnjega aprila pa bomo morda lahko spoznavali tudi skrivnosti in čare srednjeveške tržnice. 

V Petici še reportaže, 
ugankarstvo, 

nasveti, avtomobilizem, 
glasba, humor... 

Strani 33-48. 



2 DOGODKI 

KOMENTIRAMO 
Okupirana Zgornja Savinjska 
Minuli teden je bilo v Zgor-

nji Savinjski dolini skoraj kot 
po poplavah v letu 1990. Klju-
ko, seveda le simbolično, so si 
kar podajali. Tisti od pozicije 
so bili v večini, prišli pa so 
tudi tisti od opozicije. Vendar-
le, naj se ve: k predsedniku 
Kučanu je bilo treba v Ljublja-
no, drugi predsedniki, Drnov-
šek, J. Podobnik in Janša, pa 
so prišli tja, v dolino. (Mimo-
grede, nič ni naključno, veste: 
socialdemokrati so prišli usta-
navljat kmečko zvezo v okolje, 
ki je bilo zelo proti vstopu ljud-
ske stranke v koalicijo.) 

Takrat, pred skoraj sedmimi 
leti (čez vsakih sedem let prav 
pride?) je dolina kar pokala 
od obljub. Roko na srce, nekaj 
se je naredilo, vendarle pa ne 
dovolj, da bi Zgornjesavinjča-
ni verjeli obljubam. Saj veste, 
ceste, vode in še enkrat ceste. 

Po sedmih letih pa bi lahko 
srečanja povezali v dva skup-
na klica, namenjena državi: 
daj več denarja in stori nekaj 
za nataliteto. Tisto z denarjem 
je logično: potrebujejo ga obči-
ne, gospodarstveniki, stran-
ke, končno bi podobno željo 
verjetno izrazila večina ljudi. 
Tisto z nataliteto pa se je odra-
žalo v vseh pogovorih, vseh 
kritikah in vseh obljubah. V 
ljudski stranki se zavedajo, da 
je demografska ogroženost 
največji problem, zaradi tega 
problema so pravzaprav so-
cialdemokrati ustanovili novo 
gibanje, ne nazadnje je tudi 
Drnovškovo Pavličevo sedlo 

poskus, da bi rešili, kar se 
rešiti da. 

Mislite, da dobesedno mi-
zerne plače, ki jih dobivajo 
Zgornjesavinjčani, šolanje 
otrok, ki stane mesečno naj-
manj karto za avtobus, po-
manjkanje štipendij, šolskega 
prostora, slabe ceste... vplivajo 
na to, da je v resnici manj 
otrok? V Lučah se to dogaja 
danes, drugod po Zgornji Sa-
vinjski pa se bo jutri. Tu je še 
kakšna druga dolina. In še 
drugi koščki podeželja. Zato je 
treba za podeželje vsekakor 
nekaj narediti. Da bo tisti 
kmet v hribih, ki prav tako 
plačuje bencinski tolar, imel 
kaj od tega tolarja. Ali da bo-
do šole brez samoprispevka 
gradili tudi tam, kjer že itak 
ni cest ali nenazadnje opere. 
Ali da bo lahko Zgornjesavinj-
čan svojega ostarelega očeta 
obiskal v dolini, ne pa da mo-
ra na obisk v Postojno. Ali pa 
da Zgornjesavinjčanki ne bo 
treba preračunavati, kako naj 
s 40 tisočaki plače kupi vozov-
nico za srednješolca, ki stane 
več kot četrtino... 

Pravzaprav ni treba veliko 
razglabljati. Saj politiki vse ve-
do in poznajo tudi rešitev. Reši-
tev je v tistem, kar je bil pravza-
prav končni cilj vseh pogovorov 
s številnimi predsedniki. Ti so 
obljubili, da bo vse lepo in 
prav, da se zavedajo problema 
in da ga bodo rešili. Če ne 
pozicija, pa opozicija. Toda, 
jim lahko verjamemo? 

URŠKA SELIŠNIK 

Prepričani Avstrijci 
Dr. Zernatto in dr. Drnovšek obljubila izgradnjo mednarodnega mejnega prehoda Pavličevo sedlo 

Zadnji dogodki kažejo, da 
bodo po večletnih dogovorih 
Zgornjesavinjčani končno le 
prišli do mednarodnega 
mejnega prehoda na Pavli-
čevem sedlu. V četrtek sta 
namreč Logarsko dolino in 
kasneje tudi Pavličevo sedlo 
obiskala koroški deželni 
glavar dr. Christof Zernatto 
in slovenski premier dr. Ja-
nez Drnovšek. 

Mejni prehod je bil nekaj let 
predmet pogovora med Slove-
nijo in Avstrijo, največja ovira 
pa je bilo neurejeno lastninsko 
razmerje na koroški strani, za-
to Avstrijci niso mogli urediti 
cestne povezave. To naj bi jim 
v prihodnje zaradi novega sta-
tusa uspelo, in tako je dr. Zer-
natto med drugim povedal, da 
je koroška vlada že zagotovila 
potrebni denar za gradnjo ce-
ste na svoji strani. Tudi dr. 
Drnovšek je zagotovil, da bodo 
v proračunu že letos zagotov-
ljena potrebna sredstva za re-
konstrukcijo ceste iz Logarske 
doline do Pavličevega sedla in 
tudi za dokončno ureditev ce-
ste Ljubno-Luče. 

Pavličevo sedlo je bilo mno-
gokrat omenjeno tudi med so-
botnim obiskom predsednika 
državnega zbora Janeza Po-
dobnika v Zgornji Savinjski 
dolini, saj je bil v delegaciji 
tudi generalni konzul RS Jože 

Jeraj, ki ima po mnenju mno-
gih največ zaslug za zasuk do-
godkov. »Pri mejnem prehodu 
nas je vodila želja, da bi prišlo 
do tesnejše povezave s Sloven-
ci preko meje, zato je bilo Av-
strijce tudi težje prepričati,« je 
na novinarski konferenci pove-
dal Jeraj in s pomočjo odprtja 
Pavličevega sedla napovedal 
hitrejšo gradnjo ceste med 
Ljubnim in Lučami ter prekate-
gorizacijo ceste, ki vodi od 
Kranjskega Raka skozi Podvo-
lovljek proti Lučam. 

Kakor je znano, je Upravna 
enota Mozirje že izdala lokacij-
sko dovoljenje za prve štiri ki-
lometre ceste, ki vodijo iz Lo-
garske doline proti Pavličeve-
mu sedlu, tako da so priprav-

- Ijene osnove za gradnjo. Pavli-

čevo sedlo leži na nadmorski 
višini 1339 metrov. Doslej je 
bila na tem prehodu le mejna 
kontrolna točka, mejo, ki so jo 
nadzirali slovenski in avstrijski 
policisti, pa so lahko prestopali 
le državljani Slovenije in Av-
strije. Od ponedeljka, 14. apri-
la, dalje bodo lahko tudi preko 

tega mejnega prehoda potovat 
državljani držav, ki so članice 
Evropske unije in evropskega 
gospodarskega prostora. Vse-
kakor pa Zgornjesavinjčane in 
predvsem državo čaka še ure 
ditev infrastrukture, v prvi vi 
sti izgradnja in obnova cest. 

Foto: CIRIL SEN 

Dr. Janez Drnovšek z zgornjesavinjskimi župani. 

Veliki problemi ene doline 
Predsednik državnega zbora Marjan Podobnik med Zgornjesavinjčani 

Na povabilo župana Mozirja 
in poslanca SLS Jakoba Pre-
sečnika je predsednik držav-
nega zbora Janez Podobnik z 
družino preživel dva dneva v 
Zgornji Savinjski dolini. Sobo-
ta je bila precej delovna, saj se 
je Podobnik dopoldne srečal s 
predstavniki občin, šol in dru-
gih negospodarskih organiza-
cij, popoldne pa s predstavni-
ki podjetij in območne obrtne 
zbornice, po končanih pogo-
vorih pa so sklicali še novinar-
sko konferenco. 

Predsednik Podobnik je že v 
začetku srečanj napovedal, da 
bo stališča prenesel v državni 
zbor ter spoznanja tudi korist-
no uporabil, še posebej v teh 
dneh, ko bodo v državnem 
zboru sprejemali akt o zača-
snem financiranju. 

Obrnjen je vsak 
tolar 

Predstavniki občin (iz Mo-
zirja podžupan Venek, iz Gor-
njega Grada župan Rifelj, z 
Ljubnega županja Rakunova, 
iz Luč župan Zamernik in iz 
Nazarij župan Purnat) so pred-

-vsem opozarjali na težave pri 
reševanju infrastrukture, šols-
tva, zdravstva.... Ključni prob-
lemi so ceste, demografska 
ogroženost, pomanjkanje 
zdravnikov, nedokončana tele-

fonija in prepotrebne šole. 
Predstavniki občin so povedali, 
da premišljeno obrnejo vsak 
tolar, da bi morala država obči-
nam pustiti več denarja ter da 
bi morali brisati velike razlike 
med mesti in podeželjem. 

Predsednik DZ Podobnik je 
pohvalil dobro sodelovanje 
med zgornjesavinjskimi obči-
nami ter opozoril, da bo treba 
nekatere zakone podrobneje 
definirati ter presoditi, kdaj in 
katerim občinam bodo dodeli-
li potrebna sredstva. Glede de-
mografske ogroženosti je me-
nil, da to ni le problem Luč, da 
je to eden največjih slovenskih 
problemov in izrazil upanje, 
da bodo ministri SLS, zlasti 
kmetijski Ciril Smerkolj, pri 
reševanju bolj prepričljivi. 

Sklad je slab 
gospodar 

Na srečanju predsednika DZ 
Janeza Podobnika z zgornjesa-
vinjskimi gospodarstveniki je 
bilo slišati prav tako obilo težav, 
ki tarejo slovensko gospodars-
tvo. Precenjen tolar, obrestne 
mere, neurejena zakonodaja, 
nesprejet proračun, siva ekono-
mija, bolniški stalež, slabe lo-
kalne ceste, previsoka obreme-
nitev gospodarstva... 

Še posebej so zgornjesavinj-
ski gospodarstveniki opozorili, 
kako slab gospodar je sklad za 
razvoj, ki za svoja podjetja ne 

najde časa, hkrati pa skladova 
podjetja ne morejo kandidirati 
na različnih razpisih za prido-
bivanje sredstev, ker med dru-
gim nimajo jasne lastniške 
strukture. Podobnik je pove-
dal, da dobiva ogromno pri-
tožb zaradi sklada, čigar delo 
nameravajo pregledati. Glede 
denacionalizacije, problema 
tudi v Zgornji Savinjski dolini, 
je Podobnik povedal, da bo 
itak državni zbor tisti, ki bo 
moral reči svoje. Sicer pa je 
pozval gospodarstvenike, naj 
se s težavami obračajo na po-
slance državnega zbora, saj se 
v DZ sprejemajo, dopolnjujejo 
in spreminjajo zakoni. 

O radarjih v tem 
tednu 

Kasneje so na novinarski kon-
ferenci sodelovali še lučki župan 
Mirko Zamernik, poslanec 
SDS, ki ni delil optimizma čla-
nov koalicijske stranke, saj je po 
njegovem samo za cesto Ljubno-
Luče za letos že prepozno, opo-
zoril pa je tudi na druge proble-
me. Poslanec v DZ dr. Franc 
Zagožen je še enkrat opozoril na 
ključna zgornjesavinjska proble-
ma, demografsko ogroženost ter 
problem razseljevanja in neena-
kih možnosti. Generalni konzul 
RS v Avstriji Jože Jeraj je sprego-
voril o nekaterih avstrijsMh iz-
kušnjah, predsednik inrafstruk-
turnega odbora v DZ Jakob Pre-

sečnik pa je predstavil proble-
me vodnega gospodarstva. 

Že v začetku novinarske 
konference se je predstavil mi-
nister za kmetijstvo, gozdars-
tvo in prehrano Ciril Smerkolj, 
ki se je pogovarjal z zgornjesa-
vinjskimi kmetovalci. Ti so ga 
opozorili na težave v kmetijs-
tvu, gozdarstvu in svetovalni 
službi. Smerkolj je napovedal, 
da bodo od Evropske skupnosti 
zahtevali drugačen pristop in 
bolj ugodne pogoje za mejna 
področja in področja s težjimi 
pogoji kmetovanja. 

V ospredju zanimanja novi-
narjev je bil seveda radar (mi-
mogrede, na srečanju z župani 
ni bil omenjen). Na vprašanje, 
kako bo Podobnik upošteval vo-
ljo ljudi, je predsednik odgovo-
ril, gre za izraz civilne družbe in 
če bodo stališča prišla v državni 
zbor, bo storil vse, da jih bodo 
upoštevali v delovnih telesih in v 
DZ. Tudi Jakob Presečnik je me-
nil, da je treba upoštevati voljo 
ljudi. Hkrati je povedal, da se 
bodo v tem tednu sestali pod-
predsednik vlade Marjan Podob-
nik, oba ministra, ki vodita pro-
jekt, ter oba zgornjesavinjska 
poslanca iz vrst SLS. Na tem 
sestanku naj bi poskušali doseči, 
da ne bi prišlo do izgradnje ra-
darjev Hkrati so še povedali, da 
radarji niso cena za vstop v Nato. 

URŠKA SELIŠNIK 

Alternativa za 
volivce 

Ustanovni kongres SKZ - gibanja za razvoj podeželja | 

v programskih tezah so zapi-
sali, da je politika vladnih 
strank do podeželja in kmeta 
postavila SDS pred nalogo, da 
ustanovi SKZ - gibanje za raz-
voj podeželja. V stranki so ugo-
tovili, da je tretjina Slovenije 
demografsko ogrožene in da 
Slovenija naredi premalo za 
odpravo ogroženosti, ki pred-
stavlja enega največjih nacio-
nalnih problemov. Poglablja se 
prepad med mestom in pode-
željem, kar onemogoča hitrejši 
razvoj Slovenije. 

Predsednik SDS Janez Janša 
je navedel tudi politične vzroke 
za ustanovitev gibanja. To so 
zaokroženje stranke, ki pokriva 
vse socialne sloje, za podobna 
gibanja pa se itak odločajo tudi v 
drugih strankah. Eden izmed 
razlogov je tudi »krepitev sloven-

ske pomladi in preprečevani 
apatije volivcev SLS, Id je vstora 
la v koalicijo in tako zavestn^ 
zapustila svoj program. Izkušnji 
nas učijo, da stranka v podreje-l 
nem položaju ne bo mo^a ohra 
niti niti poglobiti svojih stališt 
SDS želi tej kategoriji volivcs 
ponuditi alternativo.« 

Janša je v govoru opozoril k 
na problematiko kmetijstva vča 
su približevanja Evropski uniji 
saj je kmetijstvo ključnega po 
mena za nacionalno suverenost 
in hkrati povedal, da lahko koit 
kurenca uniči kmetijstvo v dvet 
letih. Gibanje naj bi postalo ne 
kakšna alternativa SLS, ki ji Ja& 
ša napoveduje podobno krizf 
kot jo doživlja SKD še pred izte 
kom štiriletnega mandata. 

Za predsednika SKZ - giba 
nja za razvoj podeželja so nJ 
ustanovnem kongresu izvo® 
Janeza Žlindra, imenovali sc 
21-članski izvršilni odbor in3-
članski nadzorni odbor, usta 
novnega kongresa pa so sf 
udeležili podpredsednik stran 
ke dr. Miha Brejc, tajnik Antor 
Krkovič, številni poslanci SD̂  
in drugi simpatizerji. 

V nedeljo so v Nazarjah čla-
ni SDS ustanovili Socialde-
mokratsko kmečko zvezo -
gibanje za razvoj podeželja, 
ideja o ustanovitvi pa je, po 
besedah predsednika SDS Ja-
neza Janše stara vsaj dve leti. 

Na konferenci za novinarje, ki so jo pripravili v soboto 
obisku Janeza Podobnika v Zgornji Savinjski dolini, je priŠl" 
do zanimivega položaja. Na vprašanje Mirana Korošca (R̂  
Slovenija), če gledajo v SLS na ustanovitev kmečke zveze pf 
SDS kot nagajanje, je Podobnik povedal, da pomeni konku 
renco, vendar bodo v SLS dobro delali, širili krog volivcev i" 
da nimajo podatkov o prestopanjih članov. Da ustanovite^ 
gibanja ni najbolj korektna, vendar pa je to odločitev SDS, 
še povedal Podobnik. Na to je reagiral Mirko Zamernik, luČl" 
župan in poslanec SDS v državnem zboru, ki je povedal, da f 
ustanavljajo kmečke zveze, temveč gibanje za razvoj podeželja 
Da nima nobena stranka nad volivci razpisane koncesije, in f 
ne gre za nagajanje, temveč preprosto za to, da so župani 
poslanci SDS začutili zaustavljanje rasti na podeželju. Zanim^ 
je bil položaj predvsem zato, ker je v imenu Socialdemokraj; 
ska kmečka zveza - gibanje za razvoj podeželja, najbo'! 
poudarjena ravno kmečka zveza, ki je Mirko Zamernik 
priznal«, zato je vzel Janez Podobnik besede nazaj. . 
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frije novi gospodarji 
Župani šaleških občin so enotni o delitvi skupnega premoženja 

\linuli petek so župani ob-
ĵn Velenje, Šoštanj in 

Šmartno ob Paki podpisali 
predlog s p o r a z u m a o do-
Ijončni razdelitvi premože-
i,ja in ureditvi premoženjsko 
pravnih razmerij. Osnova de-
litve je bilo premoženje nek-
danje občine Velenje, ki so jo 
2 lokalno preobrazbo razde-
lili na tri novonastale občine. 

Skupno premoženje je zna-
jalo približno 15 milijard to-
larjev. Ta znesek je osnova de-
litvene bilance. Sporazum, ki 
so ga podpisali župani, je re-
z u l t a t več kot dveletnega dela 

komisije za spremljanje pri-
prave premoženjske in deli-
tvene bilance, sodelovanja 
predstavnikov vseh treh ob-
čin, predsednikov občinskih 
svetov in županov. Sporazum 
je po njihovi oceni pripravljen 
objektivno, seveda pa ga bodo 
morali obravnavati še na vseh 
treh občinskih svetih, najprej 
kot osnutek in nato kot pred-
log. 

Temeljno vodilo, ki so ga 
upoštevali pri razdelitvi pre-
moženja, je bila delitev po kra-
jevnem (teritorialnem) nače-
lu. Na ta način so delili deni-
mo skupno premoženje na 
stanovanjskem področju, po-

leg tega pa so upoštevali še 
število prebivalcev. Delo je bi-
lo velikokrat zapleteno, kot na 
primer pri razdelitvi zemljišč, 
ko so morali poiskati 7000 par-
cel, jih narisati in določiti, 
kam spadajo. 

Ves čas pa so se trudili opra-
viti takšno razdelitev premo-
ženja, ki bo v prihodnosti vsa-
ki občini omogočila povsem 
samostojno odločanje o nači-
nu upravljanja njihovega dela 
premoženja. Kljub temu so se 
odločili, da je določena vrsta 
premoženja nedeljiva. Tako so 
na primer določili deleže pre-
moženja posamezne občine v 
Komunalnem podjetju Vele-

nje, ki še naprej deluje na ob-
močju vseh treh občin. 

Srečko Meh, župan mestne 
občine Velenje, je ob podpisu 
sporazuma menil, da bodo rav-
no z urejeno premoženjsko bi-
lanco vzpostavili vse temelje 
oblasti. Poudaril pa je, da osta-
ja odprt problem razdelitve 
premoženja Vinske Gore, saj se 
v občini Žalec premoženjske 
bilance še niso lotili. 

Po besedah Franca Ojsterš-
ka, tajnika mestne občine Vele-
nje, so skupno premoženje biv-
še občine Velenje razdelili ne le 
objektivno, ampak tudi hitro. V 
uradnih listih so namreč zasle-
dili, da so doslej z delitveno 
bilanco končali le v občini Gro-
suplje. 

Srečanje 
dijakov 

Danes popoldne bo v zbor-
nici Šolskega centra Celje 
prireditev ob zaključku tek-
movanja strojnih šol, ki so ga 
na šoli organizirali v okviru 
meddržavnega srečanja Al-
pe-Adria. 

Zaključne prireditve se bo-
do udeležili dijaki in njihovi 
spremljevalci iz Avstrije, Ma-
džarske in Slovenije, organiza-
torji pa pripravljajo tudi novi-
narsko konferenco, na kateri 
bodo predstavili potek meddr-
žavnega srečanja dijakov sred-
njih šol, katerega gostiteljica 
je bila letos Slovenija. Hkrati 
bodo predstavili tudi projekt-
no delo in podelili priznanja in 
nagrade vsem udeležencem 
tekmovanja med dijaki stroj-
nih šol. N.-M. S. 

Zasebno zdravstvo? 
Žolčani pripravljajo javno razpravo o strategiji razvoja zdrovstva 

Ali nadaljevati z zasebnim 
delom v zdravstvu in lekar-
niški dejavnosti - kako ter 
kje? Ali naj bosta zdravstve-
ni dom in lekarna javna za-
voda ali naj postaneta združ-
bi zasebnikov? 

To sta le dve vprašanji, na 
kateri bodo Žalčani poskušali 
najti odgovora na bližnji javni 
razpravi. Pogovor z naslovom 
Strategija razvoja zdravstva v ob-
fini Žalec bo prihodnji četrtek, 
24. aprila, ob 19. uri v dvorani 

Gasilskega doma v Žalcu. Orga-
nizator razprave je oddelek za 
gospodarske in negospodarske 
dejavnosti v žalski občini, ki ga 
vodi Tanja Razboršek-Rehar. 
Razprava bo poleg dveh omenje-
nih vprašanj odprta tudi za dru-
ga vprašanja, predloge in mne-
nja, ki bodo občini v pomoč pri 
pripravi razvoja zdravstva. V jav-
ni razpravi pa nameravajo spre-
govori tudi o tem, kaj so v Savinj-
ski dolini sami pripravljeni nare-
diti za svoje zdravje. Prihodnji 
četrtek pričakujejo v Žalcu poleg 
zdravstvenega ministra ali nje-

govega sekretarja še generalne-
ga sekretarja zdravniške zborni-
ce, državno svetnico, zadolženo 
za področje zdravstva ter avtorja 
brošure Koncesijsko razmerje v 
javni zdravstveni službi Marja-
na Česna. V dvorani Gasilskega 
doma pa na javni razpravi poleg 
javnih in zasebnih zdravstvenih 
ter lekarniških delavcev, pred-
stavnikov javnega in političnega 
življenja, pričakujejo tudi čim 
večje število občanov. 
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S Špiletičem 
Občinski odbor SDS - Socialdemokratske stranke Slove-

nije iz Šentjurja, ki mu predseduje mag. Franc Kovač, 
pripravlja za jutri, v petek, 18. aprila, letno konferenco. 

Na konferenci, ki bo ob 19. uri, nameravajo ustanoviti 
Občinski odbor socialdemokratinj ter Krajevni odbor SDS na 
Ponikvi, razpravljali bodo o poročilih, nato pa bo še pogovor 
z Bogomirjem Špiletičem iz vodstva stranke ter s poslancem 
Francem Jazbecem. Konferenca bo na turistični kmetiji Fatur 
v Slatini, kjer bo za dobro voljo igral ansambel Mrk. BJ 

Optimističen proračun v 
Velenju 

Velenjski svetniki so na 
svoji zadnji seji sprejeli le-
tošnji proračun, ki znaša 
2.822.970.000 tolarjev. Od 
lanskega proračuna je težji 
za približno 800 milijonov 
tolarjev. 

Po besedah župana Srečka 
Meha so ravnali prav, ko so se 

odločili za optimistično narav-
nan proračun, kajti le tako se 
lahko usmerijo v razvojne po-
trebe mestne občine. Letos bo-
do za investicije namenili 987 
milijonov tolarjev, od tega za 
gospodarsko infrastrukturo 
438 milijonov, za gospodarski 
razvoj 234 milijonov, za druž-
bene dejavnosti pa 304 milijo-
ne. Investicijski odhodki zav-
zemajo v letošnjem proračunu 
38 odstotkov. Za plače, pris-
pevke in druge osebne pre-
jemke so odmerili nekaj več 
kot 720 milijonov tolarjev, so-
cialnemu področju pa dobrih 
65 milijonov tolarjev. 
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Mesto v cvetju 
Od 23. do 25 maja bo v 

središču Velenja cvetlični se-
jem, ki ga pripravlja mestni 
promocijski center z name-
nom, da bi mesto spet zacve-
telo in postalo bolj urejeno. 

Na ogled bo razstava cvetja 
in okrasnega grmičevja ter pri-
kaz cvetličnega aranžiranja. 
Na temo urejanja okolja bodo 
organizirali izobraževalne de-
lavnice, lončarsko in likovno 
delavnico, dogajanje pa pope-
strili s kulturnim programom. 
Priredili bodo tudi tekmovanje 
za najlepše urejen balkon, oko-
lico stanovanjskega bloka, pri-
vatne hiše in zelenice. K.L. 

»Najlepši« pri predsedniku 
, Preteklo sredo je v Ljubljani slovenski predsednik Milan Kučan sprejel nekatere najboljše 

lanske akcije Moja dežela - lepa, urejena in čista. 
Med povabljenimi so bili tudi predstavniki Luč in Mozirja, ki sta v svojih kategorijah osvojila 

jjvo oziroma tretje mesto. Nd posnetku je predsednica TD Luče Jožica Bezovnik v pogovoru z 
'Milanom Kučanom. Luče je osvojilo prvo mesto v rubriki »drugi kraji«. V želji, da bi Luče še 
Polepšan, pripravljajo člani turističnega društva v soboto, 19. aprila, v kraju in okolici veliko 
^" îščevalno akcijo. Foto: CIRIL SEM 

PO SVETU 
Poskus crtenfahi no 

papeža 
Papež Janez Pavel D. je bil 

na enodnevnem obisku v Sa-
rajevu. V Vatikanu so sicer 
obisk načrtovali že septembra 
1994, vendar takrat do njega 
ni prišlo, saj Združeni narodi 
svetemu očetu niso mogli za-
gotoviti varnosti. Tokrat je bilo 
za varnost med samim obi-
skom dobro poskrbljeno, saj 
je papeža varovalo več kot 15 
tisoč policistov in Sforjevcev. 

Zapletlo pa se je pred obi-
skom. Le osem ur pred pristan-
kom papeževega letala je nez-
nanec obvestil policijo, da je 
pod mostom na reki Miljacki, 
na poti od sarajevskega letališča 
do središča mesta, nameščenih 
23 protitankovskih min. Mine 
so onesposobili, papež pa se je 
kljub tveganju odločil za papa-
mobil in ne helikopter. Po poro-
čanju turške televizije naj bi že 
aretirali štiri Turke, povezane z 
nastavljenimi minami. Po neka-
terih informacijah naj bi šlo za 
člane desničarske organizacije 
Sivi volkovi, morebiti za člane 
teroristične organizacije Vrni-
tev preroka, nekateri pa menijo, 
da gre za prijatelje papeževega 
davnega atentatorja Alije Agce. 
Papeža je na stadionu Koševu 
pričakalo okrog 50 tisoč ljudi in 
kljub temu, da sveti oče obiska 
ni mogel izvesti med vojno, 
opazovalci njegovo 128. potova-
nje po svetu ocenjujejo za vrhu-
nec njegovega 18 letnega ponti-
fikata. 

Volitve po vsef 
Hrvaški 

Na Hrvaškem so bile lokal-
ne volitve in volitve v zgornji 
(županijski) dom hrvaškega 
parlamenta (sabora). Šlo je 
za prve volitve po vsej državi 
po letu 90; izvedli so jih na-
mreč tudi v vzhodni Slavoni-
ji, zato so jih nekateri ozna-
čili kar za zgodovinske. 

Seveda brez zapletov ni šlo, 
največ jih je bilo v sporni 
vzhodni Slavoniji, ki je še do 
15. julija pod prehodno upra-
vo Združenih narodov, potem 
pa se mora območje (v skladu 
s sporazumom med Srbi in 
Hrvati) spet pridružiti Hrvaš-
ki. Tam so lahko glasovali tudi 
Srbi, tako staroselci kot tudi 
priseljenci (skupaj naj bi jih 
bilo 120 tisoč), vendar so mo-
rali dvigniti hrvaške državljan-
ske dokumente. Hrvaške obla-
sti so pod temi pogoji dovolile 
voliti tudi srbsldm beguncem 
iz drugih enklav. V vzhodni 
Slavoniji je hrvaškega prebi-
valstva zelo malo, saj so jih 
Srbi leta 91, ko so po hrvaški 
odcepitvi ustanovili svojo pa-
radržavo kot vezni člen k Veli-
ki Srbiji, izgnali okrog 80 ti-
soč. Zdaj po vohtvah naj bi se 
v vzhodno Slavonijo hrvaški 
begunci vrnili. Kaj pa Srbi? Za 
hrvaške oblasti so dobrodošli 
vsi, ki bodo priznali in sprejeli 
hrvaško ustavo in zakone in 
bodo pripravljeni sodelovati v 
gospodarskem, socialnem in 
kulturnem razvoju sicer z naf-
to bogatega območja. Vendar 
se je že pred volitvami govori-
lo, da naj bi od tam odšlo 25 
tisoč od 120 tisoč Srbov. Prvi 
izidi volitev kažejo, da je pre-
pričljivo zmagala TUdmanova 
HDZ. 

Iransko vodstvo 
naročalo umore 

V Berlinu se je končal več 
kot tri leta in pol trajajoči pro-
ces Mykono8. Sodišče je štiri 
od petih obtoženih spoznalo 
za Wve (dva obsodilo na do-
smrtno ječo). Poleg tega pa je 
razsodilo, da so atentat, v ka-
terem so bili leta 1992 v hotelu 
Mykono8 ubiti štirje opozicij-
ski voditelji iransldh Kurdov, 
ukazali iranski politični vodi-
telji. 

Ti so bili zbrani v t.i. komiteju 
za izredne naloge, ki ga sestav-
ljajo predsednik države, verski 
voditelji, vodja diplomacije in 
minister tajnih služb. Iranski 
predsednik Rafsandžani, ki ga 
je sodišče poimensko navedlo, 
je razsodbo označil za nesram-
no dejanje. Takoj po razsodbi so 
nemške oblasti iz Teherana od-
poklicale svoje diplomate, Iran-
ci pa šo enako naredUi s svojimi 
v Nemčiji. Hidi na sedežu 
Evropske unije so članicam 
predlagali, naj sledijo dejanju 
Berlina. Politiko izolacije Irana 
so podprte tudi ZDA, ki so Tehe-
ran že večkrat obsodile, da pod-
pira in organizira mednarodni 
terorizem. Edino Rusija se do 
nove politike do islam^e drža-
ve ni odzvala pozitivno. Vse do 
konca procesa je bila Nemčija 
največja iranska trgovinsl« 
partnerica in ena bolj redkih 
zahodnih zaveznic. Z razsodbo 
se je prvič zgodilo, da je kako 
evropsko sodišče iransko poli-
tično in versko elito odkrito ob-
tožilo nasilja, ki ga je sicer po 
Islamski revoluciji leta 1979 iz-
vajala nad opozicijo oz. druga-
če mislečimi. Zato so v Nemčiji 
poostrili varnostne ukrepe in 
odsvetovali potovanja v Iran. 

Italija prebrodila 
krizo 

Italijanski parlament je z 
večino glasov potrdil napcrti-
tev mirovnih sil v Albanijo, 
med nasprotniki pa je bilo 
največ članov Stranke komu-
nistične prenove. Zato je pre-
mier Pr(^i odšel k predsedni-
ku Scalfaru in zahteval glaso-
vanje o nezaupnici vladi. 

Po Prodijevih izjavah naj bi se 
s tem prepričal, če ima država 
še vedno vladno večino, da se 
bo lahko spopadla z velikimi 
gospodarskimi in socialnimi te-
žavami. Poleg tega pa bi nova 
vladna kriza lahko izničila vsa 
prizadevanja Italije za sodelova-
nje pri začetku skupne evrop-
ske denarne unije. Prodi na-
mreč želi državo vključiti vanjo 
in to za ceno strogih varčev^-
nih ukrepov. Glasovanje o 
zaupnici se je za vlado sredin-
ske levice pod vodstvom levi-
čarskega katolika Prodija dobro 
izteklo. Komunisti so ob tem 
poudarili, da niso proti vladi, 
ampak le proti misiji v Albaniji. 
Vprašanje pa je, k ^ o bo ob 
napovedanih pokojmnskih re-
formah, ki komunistom najbolj 
ne dišijo. Kakor koli že, zaen-
krat je bojazen, da vlada ne bi 
dočakala svojega prvega rojst-
nega dne, ki bo 2 L aprila, od-
več. Prihodnje pomembne od-
ločitve pa so lahko za vlado 
usodne, saj so zadnja prereka-
nja neprizanesljivo ras^alila ita-
lijansko notranjepolitično labO-
nost. 

DAMJAN KOŠEC, POPtv 



DOGODKI • 
Zbirnik vlog za 

krajšo pol 
Izšla tretja publikacija Upravne enote Celje - Vse v pomoč 

občanom, da bi jim bilo državna uprava bližje 

Po Brošuri o Upravni enoti 
Celje in Vodniku po Upravni 
enoti Celje je pred dnevi v 
nakladi 500 izvodov izšel še 
Zbirnik vlog pri Upravni enoti 
Celje. Po besedah načelnika 
UE Celje Damjana Vrečka si 
tudi s to publikacijo prizade-
vajo približati državno upravo 
občanom. 

Zbirnik vlog lahko občani 
Mestne občine Celje, Štor in 
Vojnika dobijo na vpogled na 
sedežih vseh treh občin, po tri 
izvode pa so prejeli tudi v vseh 
krajevnih skupnostih. V publi-
kaciji so zajete najbolj tipične in 
pogoste vloge za pridobitev raz-
ličnih upravnih potrdil ali od-
ločb, sestavljen pa je glede na 
obstoječo zakonodajo. Zbirnik 
ne zajema tipiziranih in tiska-
nih obrazcev, ki so pripravljeni 
v samokopirnih izvodih, ter ne-
katerih obrazcev (za izdajo pro-
metnih in vozniških dovoljenj, 
potnih listin in podobno), Id jih 
zaradi tehničnih posebnosti ni 
bilo mogoče vključiti. 

Največja prednost Zbirnika 
vlog pri UE Celje je v tem, da si 

občani ob iskani vlogi lahko že 
doma pripravijo vsa potrdila 
oziroma dokumente, ki jih mo-
rajo predložiti, vsebinsko pa je 
vezan tudi na obe prejšnji publi-
kaciji, ki jasno razlagata, kakšni 
postopki so potrebni za pridobi-
tev posameznih odločb, potrdil 
oziroma dovoljenj. 

Še bolj kot sama publikacija, 
pa je informativno-predstavi-
tveno delo Upravne enote Celje 
uporabno za vse, ki imajo do-
stop do Interneta. V Upravni 
enoti Celje so namreč vse tri 
publikacije uvrstili tudi na svo-
je strani na Internetu, komuni-
kacija občanov z državno upra-
vo pa je s pomočjo računalnika 
še preprostejša. V zbirniku 
vlog si preprosto poiščejo tisto, 
ki jo potrebujejo, izpolnijo sti-
skan obrazec in ga zaenkrat še 
po pošti, v kratkem pa se obeta 
tudi pošiljanje z elektronsko 
pošto, naslovijo na UE Celje. 
Prednost Interneta je še v tem, 
da UE Celje na svoje strani 
sproti uvršča vse novosti glede 
na spremenjeno zakonodajo, 
le-teh pa je v zadnjih mesecih 
zelo veliko. 

STAMEIČIČ 

Poti do mladinskih 
izmenjav 

Kažipot je povabil v Velenje mlade iz partnerskih mest 

Počitniška zveza Kažipot 
Velenje je minuli konec ted-
na pripravila tridnevno med-
narodno konferenco mladih, 
na kateri je sodelovalo 14 
predstavnikov par tnerskih 
mest iz Rusije, Poljske, Ma-
džarske, Španije, Francije, 
Nemčije in Nizozemske. 

Podpisali so listino o sodelova-
nju partnerskih mest na področ-
ju mednarodnih mladinskih iz-
menjav. Ravno z izmenjavami je 
mogoče prispevati k izobraževa-
nju mladih v vseh partnerskih 
mestih, predvsem pa okrepiti in 
izboljšati sodelovanje med mla-
dimi v Evropi. Pripravljalne ak-
tivnosti, kot so študijski obiski in 
izobraževalne aktivnosti, naj bi 
omogočile mladinskim delav-
cem in vsem tistim, ki so odgo-
vorni za mladinska vprašanja v 
partnerskih mestih, postaviti te-
melje za učinkovit razvoj mla-
dinskih izmenjav. 

Prisluhnih so tudi referatu o 
pomenu mladinskega turizma 
v Evropi in se strinjali, da mu v 
Sloveniji posvečamo premalo 
pozornosti. Udeleženci konfe-
rence so se dogovorili še o 
vseh podrobnostih poletnega 
Mednarodnega kampa mla-
dih, ki bo v Velenju od 31. 
julija .do 12. avgusta. Vodilo 
tega kampa se glasi 'Evropa -
naš skupni dom', pripravljajo 
pa ga z namenom, da bi mla-
dim pokazali, kaj lahko storijo 
sami zase in kako naj izboljša-
jo svoje življenje. Sodelovali 

bodo lahko v delavnicah, in 
sicer v likovni, plesni in gleda-
liški skupini ter v video in 
glasbeni delavnici. Udeležen-
ce, stari bodo od 15 do 23 let, 
nameravajo seznaniti z naj-
bolj perečimi problemi v Evro-
pi, jih spodbujati k izražanju 
lastnega mnenja in učiti spo-
štovanja drugih kultur. 
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Za bogatejše in 
polnejše življenje 

»Praznik v spomin na preteklost, a življenje in delo naravnana za prihodnost,« je ob 
celjskem prazniku dejgl župan Jože Zimšek 

Na predvečer 11. aprila, 
praznika Mestne občine Ce-
lje, so v veliki dvorani Narod-
nega doma pripravili osred-
njo praznično slovesnost. V 
pozdrav prazniku so na pro-
menadnem koncertu zaigrali 
člani Pihalnega orkestra Emo 
Celje, dvig celjske zastave 
pred Narodnim domom pa je 
minil v duhu Celjskih, saj ne-
nazadnje v spomin na 11. 
april leta 1451, ko je Friderik 
II. podelil Celju mestne pravi-
ce, občina zadnja leta tudi 
praznuje svoj praznik. 
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Osrednje slovesnosti v veliki 

dvorani Narodnega doma se je 
letos udeležilo izjemno veliko 
Celjanov. Celjskega praznika 
pa se je s pisnimi pozdravi in 
čestitkami spomnilo tudi nekaj 
tistih, med njimi predsednik 
države Milan Kučan in pred-
sednik vlade dr. Janez Drnov-
šek, ki se slovesnosti ni moglo 
udeležiti. V kulturnem progra-
mu, ki ga je skrbno režiral Mi-
ha Alujevič, so nastopili člani 
Celjskega godalnega orkestra 
pod vodstvom dirigenta Nena-
da Firšta, gledališka igralca Ti-
na Gorenjak in Tomaž Gu-

benšek ter plesalka Plesnega 
foruma Celje Andreja Cepuš. 

Slavnostni govornik, župan 
Mestne občine Celje Jože Zim-
šek, je ob čestitkah občanom 
zaželel, da bi živeli v arhitek-
turno simpatičnem in urbani-
stično zdravem mestu, kakr-
šnega je nenazadnje za vse ka-
snejše rodove s svojim fotoapa-
ratom ohranil mojster Josip Pe-
likan. »50.000 nas je Celjanov 
in vsako leto nas bo več, zato 
gradimo na skupnih ciljih, da 
bomo imeli bogatejše in pol-
nejše življenje. Prvi korak na 
tej poti delamo skupaj z vsemi 
Slovenci. Težak je, a zmogli ga 
bomo, kajti z nami so tri celj-
ske zvezde, ki simbolizirajo ra-
zum, bogastvo in modrost,« je 
dejal Zimšek in spomnil, da se 
večina tistega, kar je napovedal 
v lanskem slavnostnem govoru 
ob občinskem prazniku, v teh 
dneh gradi oziroma že zaklju-
čuje. »Celje si je svoj občinski 
praznik izbralo v spomin na 
preteklost, a življenje in delo 
sta naravnana za prihodnost.« 

Na osrednji praznični slove-
snosti so podelili tudi najvišja 
priznanja Mestne občine Ce-
lje. Bronaste celjske grbe so 
letos prejeli: prof. Slavko Der-

žek, Tomaž Gubenšek, Goga 
Stefanovič-Erjavec in Bina 
Štampe-Žmavc, srebrne celj-
ske grbe Aero Celje in Milena 
Brezigar, Miroteks Celje in 
Roman Gracer ter Osrednja 
knjižnica Celje, zlata celjska 
grba pa primari j Jože Četina 
in Anica Kumer. Dva nagra-
jenca sta se odrekla denarni 
nagradi, Goga Stefanovič-Erja-
vec v korist Plesnega foruma 
Celje, ki ga uspešno vodi že 
več kot poldrugo desetletje, 
primarij Jože Četina pa je 500 
tisoč tolarjev namenil Zdrav-
niškemu društvu Celje za stro-
kovno izpopolnjevanje mladih 
zdravnikov ter Gorski reševal-
ni službi. 

Praznične prireditve se v 
Celju nadaljujejo še do konca 
meseca. V nedeljo po 9.30 uri 
bo v telovadnici ŠD Gaberje 
Frenkov in Božičev memo-
rial, v četrtek ob 17. uri slav-
nostna otvoritev prenovljene 
in dograjene Srednje trgov-
ske šole Celje združena s pri-
reditvijo ob 128-letnici izo-
braževanja trgovskih kadrov, 
ob 19. uri pa v Galeriji sodob-
ne umetnosti razstava »Tride-
seta leta literature, glasbene 
in likovne ustvarjalnosti v lu-
či zgodovinskih, družbeno-
političnih in socialnih mo-
mentov na Celjskem«. Pri-
hodnji petek, 25. aprila, ob 
11. uri bodo slovesno odprli 
prenovljeni Fotografski atelje 
Josipa Pelikana. 

Za častnega meščana Celja 
so na osrednji praznični slove-
snosti razglasili prof. Stanka 
Lorgerja, ki se je za priznanje 
vidno ganjen zahvalil z bese-
dami, da je 11. april tudi nje-
gov osebni praznik in praznik 
za vso družino. »V življenju 
sem vselej skušal storiti vse, 
kar sem zmogel, a nikoli, v 
nobenem trenutku od svojega 
srečnega otroštva na Kozjan-
skem, preko aktivnih športnih 
let do zrelega obdobja, ki sem 
ga preživel kot učitelj mladim, 
nisem pomislil, da bom kdaj 
tako počaščen,« je med dru-
gim dejal prof. Lorger in oblju-
bil, da bo priznanje častnega 
meščana Celja hranil na čast-
nem, vidnem mestu, 
v : IVANA STAMEJČIČ 
^ r S Foto: GREGOR KATIČ 

Spominski posnetek letošnjih dobitnikov najvišjih priznanj Mestne občine Celje. 

Je prevorska šola stabilna? 
Obanski svet tudi o lanskem in letošnjem proračunu 

Po odločitvi inšpektorata 
mora šent jurska občina v 
prevorski šoli izvesti nekate-
re nu jne ukrepe, je bilo sliša-
ti na ponedeljkovi seji šent-
jurskega občinskega sveta. 
Povedano je bilo med župa-
novimi obvestili svetnikom, 
ki so sicer obravnavali lanski 
zaključni račun ter predlog 
letošnjega proračuna. 

v prevorski šoli, kjer že 
približno tri desetletja ni bilo 
nobenih večjih vzdrževalnih 
del (niti po potresu), je morala 
občina do 6. aprila vhod zara-
di krhkega ometa posebej za-
varovati. Inšpektorica je obči-
ni še naložila, da mora do 15. 
julija pridobiti strokovno mne-

- nje o stabilnosti strešne kon-
strukcije. Sicer pa je župan 

Jurij Malovrh svetnikom dejal, 
da bo odločitev o morebitni 
sanaciji oziroma popravilu 
znana v kratkem. Prav tako je 
povedal, da so iz VVO prejeli 
nov izračun cen v vrtcu s kate-
rim predlagajo v rednih oddel-
kih 23-odstotno povišanje, v 
jasličnih pa za 31 odstotkov. 
Opozoril je tudi na hude teža-
ve s financiranjem športa, ko 
je govoril o podvozu pa je 
omenil sestanke v zvezi z na-
daljevanjem gradnje. V zvezi s 
podvozom naj bi v prihodnjih 
dneh, na širši ravni, odločili o 
financiranju nadaljnje grad-
nje, sicer pa zaključili s I. fazo, 
tako kot je bilo tudi dogovorje-
no. 

Župan je opozoril tudi za raz-
pis za dodelitev kreditov kmeto-
valcem, uporabiti pa jih je mo-
goče za nakup zemlje ter ple-

menskih telic, naložbe v hleve, 
hlevsko opremo in obnovo traj-
nih nasadov ter za gorska in 
strma področja. V zvezi z nas-
protovanjem dela krajanov Pla-
nine za izkoriščenje nahajališča 
diabaza pa je dejal, da bodo 
spoštovali odločitev krajanov. 

Med sejo so svetniki veliko 
pozornosti namenili spreje-
manju zaključnega računa 
lanskega proračuna, pri čemer 
jim je predsednik nadzornega 
odbora Mirjan Bevc, pove-
dal, da so postavke v skladu s 
planom, odstopanja pa pri-
merno obrazložena. Zaključni 
račun so tako sprejeli, nato pa 
še začeli z obravnavanjem 
predloga letošnjega proraču-
na. Po različnih zapletih ga 
niso sprejeli, zato ga bodo 
znova obravnavali v maju. 

BRANE JERANKO 

P O D R Z A V l 
m 

župani so se 
združili 

UUBUANA, 10. aprila 
(Delo) - V državnem zboru 
je bila ustanovljena skupi-
na 27 poslancev županov, 
ki naj bi prispevala k hitrej-
šemu reševanju številni^ 
odprtih vprašanj lokalne 
samouprave. Nasprotniki 
takšnega združevanja me-
nijo, da gre za nepotreben 
lobi, ki deli parlament na 
poslance župane in navad-
ne poslance. 

Dražja zdravila 
UUBUANA, 10. aprila 

(Delo) - Vlada je sprejela^ 
uredbo, da se cene medi-,; 
cinskega blaga, izdelanega 
v Sloveniji, lahko s 1, ma-: 
jem zvišajo za 7,3 odstotka, i 
Tako naj bi deloma odpra-; 
vili nesorazmerje cen med' 
domaČimi in tujimi zdravi-,; 
li, saj se domača zdravila; 
niso podražila že od leta: 
1995, cene tujih zdravil pa' 
so se v tem času oblikovalel 
prosto. Vlada je spremenila; 
tudi doslej veljavno uredbo] 
o finančnih intervencijah; 
za ohranjanje in razvoj; 
kmetijstva ter proizvodnje; 
hrane v prvem letošnjem; 
polletju in s tem odobrila! 
subvencije za govedorejcel 
in sadjarje. ' 

Novi 
podpredsedniki i 
UUBUANA, 10. aprila I 

(Delo) - Komisij a DZ za 
volitve, imenovanja in ad-
ministrativne zadeve je za' 
kandidate za podpredsed-' 
nike državnega zbora dolo-
c2a Andreja Gerenčerja 
(LDS), Miroslava Lucija 
(SDS) in Ivana Kebriča 
(DeSUS). Med dosedanjimi 
podpredsedniki je Zoranu 
Thalerju prenehal mandat, 
ker je bil izvoljen za mini-
stra, Borut Pahor je s funk-
cije odstopil, Heleno Hren-
Vencelj pa komisija razreši-
la v skladu z decembrskim 
medstrankarskim dogovo-
rom, da eno podpredsed-
niško mesto pripada naj-
močnejši opozicijski stran-
ki. 

Opozorila 
Sloveniji 

UUBUANA, 11. aprila 
(Delo) - Predsednik evrop-
ske komisije Jacques San-
ter se je med uradnim obi-
skom v Sloveniji pogovarjal 
z najvišjimi državnimi 
predstavniki, spregovoril 
pa je tudi poslancem držav-
nega zbora. Poudaril je, da . 
se mora Slovenija potruditi 
v pripravah za članstvo v 
Evropski uniji in čim prej. 
ratificirati evropski spora-.-
zum v parlamentu, povedal j 
pa je tudi, da za majhne ^ 
države, kakršna je naša, ni, 
bojazni, da bi v grupaciji. 
izgubile nacionalno identi-
teto. Predsednik vlade dr.J 
Janez Drnovšek je napove-^ 
dal, da bo slovenski parla^ 
ment sporazum ratificiral ^ 
maju, temu pa naj bi sledil^ 
potrebne spremembe usta; 
ve. ••J 
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pozivnik za 
posebno 

enoto 
v petek so se zbrali čla-

flj sosveta načelnika 
Upravne enote Mozirje, ki 
so največ pozornosti na-
menili enoti za zaščito in 
reševanje pri PGD Nazarje 
in statusu Krajevnega 
urada Rečica ob Savinji. 

Članom sosveta so pred-
stavniki posebne enote 
predstavili svoje delo, za 
Katero bi potrebovali več 
sredstev iz lokalnih skup-
nosti, predvsem za izobra-
ževanje, obnovo opreme in 
povečanje tihega obvešča-
nja. Glede na to, da enote 
kljub različnim prizadeva-
njem ne morejo vključiti v 
republiško mrežo, so pred-
stavniki občin obljubili, da 
bodo finančno podprli eno-
to za zaščito in reševanje, 
ki je organizirana pri Pro-
stovoljnem gasilskem druš-
tvu Nazarje. Zla začetek jim 
je načelnik UE Mozirje Dar-
ko Repenšek izročil poziv-
nik, darilo upravne enote. 

Hkrati so člane sosveta 
seznanili še s statusom re-
čičkega krajevnega urada, 
ki po vseh podatkih ne 
opravičuje obstoja. Zato 
bodo v UE predlagali, na j se 
o ukinitvi urada odločijo 
člani mozirskega občinske-
ga sveta. 

US 

Izpolnjena pričakovanja 
8. sejem Avto in vzdrževanje dobil dobre ocene 

...toda v bodoče bi nemara 
več pozornosti posvetili raz-
stavi osebnih avtomobilov. 
Kljub temu je 21 tisoč obisko-
valcev na 13 tisoč kvadratnih 
metrih razstavnih površin (10 
tisoč notranjih, 3 tisoč zuna-
njih) lahko videlo skoraj ce-
lotno avtomobilsko »infra-
strukturo«, ki jo je predstavi-' 
lo 328 razstavljavcev (181 do-
mačih in 147 tujih). 

Že lani smo po končanem 
sejmu ugotavljali, da je slo-
venski avtomobilski trg po-
vsem specifičen in domala ne-
primerljiv z drugimi tržišči. 
Letos se je zato glede na lan-
ske težnje precej povečal stro-
kovni del sejma, ki mora v 
kvalitetnem in tehnološkem 
smislu slediti avtomobilski 
ponudbi - voznemu parku to-
rej. Sodobna elektronika je 
močno prisotna prav v tej pa-
nogi, zatorej se avtoservisi, re-
montne, kleparske in ličarske 
delavnice nenehno posodab-
ljajo. In ker so tudi avtomobili 
vse sodobnejši - redkeje se 
kvarijo, imajo krajšo serijsko 
dobo izdelave, vse več se jih v 
celoti reciklira - klasične avto-
mehanske delavnice vse bolj 
izgubljajo na pomenu. Celo 
pooblaščeni in strokovni ser-
visi imajo zaradi tega manj 
dela, vse več se jih ukvarja s 

problemom nadomestitve de-
la oziroma dopolnilne dejav-
nosti. In letošnji sejem je prav 
tukaj zadel v polno. Podna-
slov »Stroka za stroko« zveni 
precej nedostopno, vendarle 
pa so sodobne rešitve povečini 
nadvse enostavne pri uporabi. 

Kot je na celjskem sejmišču 
že praksa, se na zunanjih po-
vršinah predstavlja namenski 
(tokrat samo tovorni) pro-
gram. Dvorana A to leto ni bila 
zasedena, zato so celoten pro-
gram osebnih vozil spravili v 
montažno halo D, kjer so bila 
na ogled v glavnem vozila, ki 
že vozijo po naših cestah. Or-
ganizatorji tudi v bodoče ne 
mislijo dajati poudarka oseb-
nemu programu. 

Hali C in C1 sta povečini 
služili tistim, ki se z avtomo-
bilsko dejavnostjo že dalj časa 
ukvarjajo, nekaj pa je bilo tudi 
takšnih, ki opremo kupujejo 
za povsem individualno upo-
rabo (ročna orodja, kompre-
sorji, pištole idr.). 

Široki potrošnji je bila tudi 
tokrat namenjena dvorana E. 
Dodatno opremo, avtokozmeti-
ko, nadomestne dele ipd. so obi-
skovalci lahko kupovali povečini 
s sejemskim popustom, razstav-
ljavci v omenjeni dvorani pa so 
bili med najbolj zadovoljnimi. 

Preostane še dvorana F, v 
kateri je bilo obilo zanimanja 
za mobilno telefonijo, vse po-

gostejšega spremljevalca v na-
ših avtomobilih. Program mo-
tociklov (čeprav skromen), je 
pritegnil zlasti mlade, ta veja 
avtomobilizma pa v zadnjem 
času, gledano z evropskega vi-

dika, skokovito narašča. Moti 
pomanjkanje old-timerjev in 
nenavadnih - spektakularnih 
vozil, ki so - gledano s strani 
obiskovalca - vselej zanimivi. 

ft PRIMOŽ ŠKERL 

Spremljajoče prireditve in strokovni 
posveti 

Tudi letos so organizatorji poskrbeli za kopico strokovnih 
posvetovanj. Zajeli so domala vsa pereča področja avtomobiliz-
ma, žal pa so takšni posveti običajno brez trajnega učinka, kajti 
za realizacijo dogovorjenih ciljev in smernic poteče veliko časa, 
skoraj po pravilu pa na teh posvetih manjkajo predstavniki 
izvršne in zakonodajne oblasti. 

Kaj storiti, da bodo naše ceste bolj varne, je ena najbolj 
perečih tem. Posvet je izpostavil najpogostejše vzroke promet-
nih nezgod pri nas (hitrost in alkohol). Več kot polovica 
slovenskih cest ni primernih, denarja za ureditev pa ni. 
Sodelujoči so izrazili željo, da bi v prihodnosti okrepili 
sodelovanje z Meteorološko službo. Cestne meteorološke po-
staje pa morajo postati sestavni del cestno informacijskega 
sistema (CIS). Tudi kvaliteta avtošol ni sprejemljiva, zato naj 
bi bil sistem preverjanja vozniškega znanja v bodoče za 
celotno Slovenijo enovit. Nekaj navedenih podatkov je razvid-
nih iz zloženke z naslovom »Da bi živeli varno«, ki jo je 
predstavila UNZ Celje (na sejmu je sodelovala s programom 
»Policisti svetujemo«) in jo tudi delila obiskovalcem. Popolnej-
še podatke o tem pa najdemo v »Letopisu UNZ Celje«, ki je 
tokrat izšel prvič. Brez izobraževanja ne gre, zlasti kadar 
govorimo o poklicnem strokovnem izobraževanju v avtoser-
visno remontni dejavnosti. Kar nekaj novosti se pripravlja, 
med njimi dualni sistem šolanja (hkratno teoretično in prak-
tično šolanje). Ta bo zahtevnejši, vendar bo kvalitetneje 
usposabljal, znanje sproti preverjal, vajenci bodo morali opra-
viti mojstrski izpit, zanje pa ne bo potreben pripravniški staž. 

Spretnostne vožnje 
Obiskovalci so se lahko vsakodnevno merili v spretnostnih 

vožnjah. Med udeleženci, ki so nastopali v štirih tekmovalnih 
razredih, je bilo tudi nekaj znanih voznikov ter še vedno 
aktivnih dirkačev. V popoldanskih urah so na priročnem poligo-
nu (avto-slalom) za dvorano A potekale kvalifikacije za finale, 
ki je bilo na zadnji dan prireditve. Finale spretnostnih voženj si 
je ogledalo preko tisoč gledalcev. 

Rezultati: do 1150 ccm (razred 1) 1. Boštjan Turk (Zagorje), 2. 
Miran Grajžl (AMD Šlander Celje), 3. Jaka Kersnik (Ljubljana); 
do 1600 ccm (razred 2) 1. Jože Mesarec (AMD Šlander Celje), 2. 
Milan Zor man (KRK Ravne), 3. Uroš Berglez (Avto URI Žalec); 
nad"1600 ccm: 1. Branislav Žunko (KRK Ravne), 2. Mitja Jurak 
(AMD Šlander), 3. Borut Žnidar (Izlake). Enotni ženski razred: 
1. Marjeta Knavs (Mozirje), 2. Jelka Jeriha-Goršič (Ljubljana), 
3. Andreja Snedič-Jurak (Celje). 

Priznanja Znak Celeia 
Zlati znak Celeia: Alva Commerce Ljubljana (za celovito 

predstavitev opreme za avtoservisne delavnice). 
Srebrni znak Celeia: Avto servisna oprema Celje (Za predsta-

vitev talnega ravnalnega sistema z elektronskim merilnim 
sistemom ter kompletnega programa za avtokleparska dela). 

Bronasti znak Celeia: Gama Center Ljubljana (za predstavitev 
testerjev elektronike in amortizerjev ter celovite predstavitve. 

Posebna priznanja je prejelo še 17 podjetij, zavodov in 
ustanov: Sitar pneumatic Center Kamnik, Uprava za notranje 
zadeve Celje, Sava Kranj, Nova Koper, Citroen Slovenija, Avto 
Celje, Jenko d.o.o., Dirfner Willi, Coiro Bologna, Koop Brežice, 
Tehnounion Ljubljana, Srednja kovinarska, strojna in metalurš-
ka šola Maribor, Srednja frizerska, tekstilna, strojna in promet-
na šola Celje, Srednja gradbena šola Maribor, Srednja strojna 
šola Štore, Šolski center Ptuj - poklicna in tehniška strojna šola 
in Sekcija avtoservisnoremontnih dejavnosti pri Obrtni Zborni-
ci Slovenije. 

Ekološko neoporečna mehanična 
delavnica 

Kriterijem, ki so jih zastavili organizatorji, je tokrat odgovar-
jalo kar 14 podjetij: ASP Jesenice, Avtohiša Mesojedec Ljublja-
na, Laba&laba Litija, Avtohiša Malgaj Trbovlje, Ula Trebnje, 
Avtoservic Zvone Tuhtar Sevnica, Kruno servis Brežice, Hast 
Dolenja Vas pri Ribnici, Avtoservis RP Sežana, Avtomagazin 
Nova Gorica, FPL Renault servis Slovenska Bistrica, Avto Feko-
nja Radlje ob Dravi, Avto Kšela Hoče in Avtocenter Kuzma 
Črenšovci. 

Citroen Saxo na Polzelo 
Zadnji dan sejma je generalni pokrovitelj prireditve podjetje 

Citroen Slovenija pripravilo nagradbo žrebanje vstopnic. Glav-
no nagrado - osebni avtomobil Citroen Saxo, je prejel Gerhard 
Kladnik iz Polzele. Podelili so še 10 tolažilnih nagrad. 

O človekovih pravicah 
V torek se je na delovnem 

obisku v Celju mudil varuh 
Človekovih pravic Ivan Bizjak. 

Varuh človekovih pravic 
'van Bizjak je s sodelavci to-
krat obiskal Celje že drugič, 
îcer pa ocenjuje, da se prav 

•̂ ed delovnimi obiski širom 
Po Sloveniji sreča z ljudmi, ki 
•̂ u drugače ne bi mogli poto-
niti o svojih težavah. Na tere-
^̂  pa je zanimanje ljudi, ki 
Ocenjujejo, da so jim bile krše-

človekove pravice oziroma 

so imeli težave v stikih z dr-
žavnimi oziroma občinskimi 
upravnimi organi, za srečanje 
z varuhom človekovih pravic 
tudi zelo veliko. 

Ob prihodu v Celje so varu-
ha človekovih pravic Ivana 

Bizjaka pozdravili župan 
Mestne občine Celje Jože Zim-
šek, predsednik Občinskega 
sveta Mestne občine Celje Loj-
ze Oset in načelnik Upravne 
enote Celje Damjan Vrečko. 

IS, Foto: GK 

Visoki gosli v Šentjurju 
v Šentjurju bo v soboto, 19. aprila, sprejem za visoke 

goste, ki bodo na obisku na območju te občine. 
Tako bodo na povabilo Slovenske ljudske stranke obiskali 

Šentjursko območje minister za promet in zveze mag. Anton 
Bergauer, minister za obrambo Tit Turnšek ter predsednik 
parlamentarnega odbora za infrastrukturo Jaka Presečnlk. V 
Šentjurju prav tako pričakujejo veleposlanika Združenih dr-
žav Amerike v Sloveniji, Victorja Jackovicha, ki se bo srečal z 
gospodarstveniki šentjurske občine, obiskal pa naj bi več 
krajev. 

Skupni sprejem za visoke goste pripravlja šentjurski župan 
in poslanec Jurij Malovrh. B. J. 

•PO DRŽAVI 
Sodišče proti 

dacarjem 
UUBUANA, 11. aprila 

(Delo) - Ustavno sodišče, ki 
je obravnavalo pobudo za 
oceno ustavnosti in zakoni-
tosti določb zakona o davč-
nem postopku in uredbe, s 
katerimi je davčnim orga-
nom omogočen vpogled v 
račune občanov pri bankah 
in hranilnicah, je sklenilo, da 
se do dokončne odločitve za-
drži izvajanje tistega dela do-
ločb, ki so nalagala bankam 
in hranilnicam obveznost, 
da posredujejo davkariji po-
datke o odprtju, spremembi 
in zaprtju računa, o številki 
računa, o osebnih podatkih 
varčevalca, na posebno zah-
tevo pa še podatke o drugih 
računih. Podatki o bančnih 
vlogah tako za zdaj ostajajo 
poslovna skrivnost banke. 

Yox brez telefona 
LJUBUANA, 13. aprila 

(Delo) - Zaradi premajhne-
ga števila klicev so ukinili 
telefonsko linijo Vox, ki je 
bila ustanovljena pred tremi 
leti in naj bi v kabinetu pred-
sednika vlade skrbela za 
obravnavanje vlog in pritožb 
občanov. Prvo leto je na Vox 
prišlo 2308 pisnih vlog, ki so 
praviloma sledile telefon-
skim klicem, leta 1995 jih je 
bilo 634, lani 430, letos pa 
jih je prišlo natanko sto. Ob-
čani se službi še naprej lah-
ko pritožijo pisno. 

Davek na 
avtomobile 

UUBUANA, 14. aprila 
(Večer) - Vlada je sprejela 
sveženj gospodarskih zako-
nov, o katerih naj bi državni 
zbor spregovoril že prihod-
nji teden, predlaga pa tudi 
nov davek na porabo goriva 
na sto kilometrov za novo 
registrirane avtomobile. V 
povprečju bi znašal davek 
na povprečen avto okoli 4 
odstotke nabavne cene. So-
deč po podatkih o lanskem 
uvozu avtomobilov, bi drža-
va na leto pobrala za 3,7 
milijarde tolarjev davka. 
Med gospodarskimi ukrepi 
so zakon o razvojni družbi, 
kar naj bi postal sklad za 
razvoj, zakon o zaključku 
lastninjenja, s katerim naj bi 
prenehal veljati privatizacij-
ski zakon, predlagana je tu-
di sprememba zakona o ste-
čaju in prisilni poravnavi, 
vlada pa želi spremeniti tudi 
zakon o davku na plače. 

Nevarni sodi 
UUBUANA, 14. aprila 

(Delo) - Policija je odkrila, 
da so za šestnajst stolitrskih 
sodov z nevarno vsebino, ki 
so jih odkrili v bližini Logat-
ca, odgovorni v ljubljanskem 
podjetju KIP-Marketing. So-
di so sedaj začasno, vendar 
varno spravljeni v vojaških 
skladiščih v Grosupljem. Kri-
minalisti, ki so v Ljubljani 
našli še 53 sodov z enako 
vsebino, so že prijeli komer-
cialista podjetja KIP Čedo-
mirja Smolnikarja in ga 
ovadili zaradi protipravnega 
odlaganja nevarnih snovi, še 
vedno pa raziskujejo, kdo je 
dejansM lastnik sodov. 



• GOSPODARSTVO 

Krediti podjetnilcoin 
Na letošnji razpis za kratkofočne kredite Obrtne zborni-

ce Slovenske Konjice, ki združu je obrtnike in podjetnike 
občin Zreče, Vitanje in Slovenske Konjice, se je prijavilo 75 
prosilcev. Na voljo je 114 milijonov SIT, prosilci pa so 
skupno želeli pridobiti 139 milijonov SIT. 

Komisija Obrtne zbornice je obravnavala vse prošnje in 
presodila, da lahko kredit dobijo vsi, ki so zanj prosili, 
uskladiti je bilo potrebno le višino dodeljenih sredstev. Kredi-
te po obrestni meri 1+6,5 odstotka bo tako dobilo 50 prosilcev 
iz konjiške občine, 19 iz zreške in 6 iz vitanjske občine. Višina 
kreditov se giblje med 400 tisoč in milijon SIT, Med 75 prosilci 
je bilo 53 samostojnih podjetnikov in 22 družb z omejeno 
odgovornostjo. 

Do sredine marca so prosilci že začeli koristiti 59 milijonov 
razpoložljivih sredstev, za preostala sredstva pa postopek 
pridobivanja kreditov še poteka. Banka Celje, preko katere 
teče kreditni postopek, je namreč zaradi slabih izkušenj iz 
minulih let, ko nekateri podjetniki niso vračali pridobljenih 
sredstev, letos od dobitnikov kreditov zahtevala dodatna 
potrdila. AN 

Po Gali še Teko 
Prisilna porovnavo ni uspela, zato se je trgovsko podjetje znašlo v stečaju 

Minuli teden je bil uveden 
stečajni postopek v Trgov-
skem podjetju Teku. Po ste-
čaju Gale je tako propadlo še 
eno večje trgovsko podjetje v 
mestu ob Savinji, Teko pa je 
letos že osmo podjetje v ste-
čaju na celjskem območju. 

Pred četrt stoletja je bila ve-
leblagovnica T trgovskega 
podjetja Teko v Celju ponos 
mesta. Zadnja leta so se me-

njavali direktorji, police so bi-
le vse bolj prazne in trgovci 
tudi vse bolj redkim kupcem 
niso mogli ponuditi prav veli-
ko. Zadnji direktor Bojan 
Uran je bil eden redkih direk-
torjev tega trgovskega podjet-
ja, ki razloge za slabe razmere 
v Teku ni iskal zunaj hiše in ni 
valil krivde zgolj na mesto, ki 
v vseh teh letih ni bilo sposob-
no zgraditi garažne hiše in 
zagotoviti primerne parkirne 
prostore. Uran, ki je podjetje 
vodil zadnje leto in pol, je že 
ob uvedbi prisilne poravnave 
menil, da razlogi za slab polo-
žaj hiše segajo nekaj let nazaj. 
Objekt je bil zgrajen pred 25 
leti, ponudba blaga je bila ta-
krat velika in v bistvu Teko v 
mestu ni imel prave konku-
rence. Leta 1990 je prišel Mar-
kovič, pojavilo se je kup ja-
sebnih prodajaln, pojavila se 
je lojalna in nelojalna konku-
renca, ljudje v Teku so bili pa 
očitno še vedno prepričani, da 
živijo v starih časih. Razmere 
so poskušali sanirati s cene-
nim kitajskim blagom, zaradi 
česar Teko za ljudi ni bil več 
zanimiv, saj so podobno blago 
ponujale razne zasebne pro-
dajalne po precej nižjih ce-
nah. Teko pa je v letih 1992,93 
slovel kot najdražja hiša v Ce-
lju. 

Leta 1992 so se pojavile prve 
izgube, obveznosti do dobavi-
teljev so se kopičile, večale so 
se zaloge, v skladiščih je več 
let ostajalo nekurantno blago. 
Rdeče številke so po informa-
cijah dosedanjega direktorja 
narasle na približno 280 mili-
jonov tolarjev. Pika na i je bil 
za podjetje lani še zaplet s 
Komercialno banko Triglav. 
Teko je imel v tej banki kredi-
te, v KBT so unovčili akceptni 
nalog, zato je v podjetju prišlo 
do prisilne poravnave. 

V Teku so nameravali prisil-
no poravnavo uresničiti z de-
zinvestiranjem, konkretno so 
načrtovali, da bi prodali pro-
store v kleti in pritličju, kar bi 

pomenilo prodajo približno 
polovice objekta. Leta 1995 je 
bila stavba ocenjena na 5 mili-
jonov mark, kupca za njo pa 
zaenkrat niso našli. Prisilna 
poravnava, narok je bil 7. apri-
la, ni uspela, zato se je Teko 
znašel v stečaju. 

Trgovine še odprte 
stečajni senat celjskega so-

dišča je sklep o uvedbi stečaj-
nega postopka sprejel prejšnji 
teden, za stečajnega upravite-
lja je bil imenovan Rudi Hra-
mec iz Mozirja. Kljub uvedbi 
stečajnega postopka je veleb-
lagovnica T normalno odprta, 
prav tako so odprte vse druge 
prodajalne Teka, še pred 
uvedbo stečajnega postopka 
pa so zaprli prodajalno Salon 
T. V Trgovskem podjetju Teko 
je bilo zadnje mesece zaposle-
nih 64 delavcev, nekaj jih je 
bilo doma na čakanju, v naj-
boljših časih pa je bilo v tem 
podjetju kar 270 ljudi. Največ-
ji upnik Teka je celjsko podjet-
je Tkanina, precejšen dolg 
ima podjetje do KBT in zapo-
slenih. Delavcem dolgujejo 
pol februarske in celo marčev-
sko plačo, plačo za šest dni v 
aprilu, iz preteklosti pa razli-
ko med izplačanimi in s kolek-
tivno pogodbo določenimi 
plačami. 

IJB 

V Teku so že zaključil i 
lastninsko preoblikovanje. 
Konec lanskega decembra 
so dobili 2. soglasje Agenci-
je za privatizacijo, načrtova-
no je bilo, da na j bi bil Teko 
delniška družba , ki pa še ni 
bila vpisana v sodni regi-
ster, tudi sklic skupščine 
delničarjev je bil načrtovan 
za letos. Zaposleni imajo v 
lasti 40 odstotkov premože-
nja, 20 odstotkov je v rokah 
Sklada za razvoj, 10 odstot-
kov ima odškodninski sklad 
in 30 odstotkov pokojninski 
sklad. Savinjsici borzniki 

Agencija za trg vrednostnih papirjev začasno odvzela in aprila spet vrnila dovoljenje za 
trgovanje - Rancigajevo zamenjal Omercevic 

Savinjska borzno posred-
niška družba je začela delo-
vati marca 1995. V kratkem 
času se je po prometu prebila 
med deset borznih hiš v Slo-
veniji. Konec februar ja pa 
jim je Agencija za trg vred-
nostnih papirjev začasno od-
vzela dovoljenje za poslova-
nje. Dovoljenje so spet prido-
bili 2. aprila, v borzni hiši pa 
je prišlo tudi do zamenjave 
vodstva. 

Pravnik in borzni posrednik v 
Savinjski borzno posredniški 
hiši Aleksander Mraz je v zvezi 
s temi dogajanji pojasnil: 
»Agencija za trg vrednostnih pa-
pirjev je Savinjski borzno po-
sredniški hiši 28. februarja za-
časno prepovedala trgovanje z 

vrednostnimi papirji na Ljub-
ljanski borzi. To je storila na 
podlagi revizijskega poročila, ki 
ga je Agenciji predložil Gradiš 
TEO kot večinski lastnik in na 

osnovi nadzora, ki ga je Agenci-
ja vršila na sedežu družbe. Pri 
pregledu so bile ugotovljene ne-
pravilnosti pri poslovanju z 
vrednostnimi papirji, očitek 
Agencije je bil, da je Savinjska 
borzno posredniška hiša neu-
pravičeno razpolagala z vred-
nostnimi papirji strank in da se 
je prepletalo poslovanje za hišo 
in poslovanje za račun strank. V 
odredbi, ki jo je izdala Agencija, 
je bilo določeno, da je treba 
nepravilnosti odpraviti. V času, 
ko Savinjska borzno posredniš-
ka hiša ni trgovala, je bila oprav-
ljena tudi revizija poslovanja in 
na osnovi pozitivnega mnenja 
revizorja je Agencija borzni hiši 
2. aprila ponovno podelila li-
cenco za trgovanje.« 

Aleksander Mraz zagotav-
lja, da njihove stranke v času. 

ko borzna hiša ni delovala, 
niso bile prikrajšane pri naku-
pu in prodaji vrednostnih pa-
pirjev. »V dobrem mesecu dni, 
ko borzna hiša ni trgovala, je 

bilo vsem komitentom omo-
gočeno, da so lahko opravili 
nakup ali prodajo vrednostnih 
papirjev, ki so jih imeli v Sa-
vinjski borzno posredniški hi-
ši, pod istimi pogoji v drugi 
borzno posredniški hiši.« 

Že ob prvem pregledu poslo-
vanja, ki ga je naročil večinski 
lastnik Gradiš TEO, je prišlO do 
kadrovskih sprememb. Direk-
torsko mesto je namesto dote-
danja direktorice Savinjske 
borzno posredniške hiše Mari-
je Rančigaj prevzel eden od 
članov nadzornega sveta, v za-
četku leta pa je direktor postal 
Fahir Omerčevič, prej finanč-
ni direktor v ljubljanskem Gra-
disu TEO, 
^ m ^ IRENA JELEN-BAŠA 

Boštjan Herič, Agencija za trg vrednostnih papirjev: »Sa-
vinjski borzno posredniški hiši smo začasno izrekli prepo-
ved poslovanja zato, ker so bile ugotovljene nepravilnosti pri 
poslovanju z vrednostnimi papirji . Borzna hiša je neupravi-
čeno razpolagala z vrednostnimi papirj i svojih strank, poleg 
tega pa je neustrezno izkazovala posle za račun hiše in posle 
za račun strank. V bistvu je šlo za prepletanje poslovanja in 
izkazovanja.« 

Direktor Savinjske borzno 
posredniške hiše Fahir Omer-
čevič: »Večinska lastnica hiše 
je delniška družba Gradiš 
TEO, ki ima 70-odstotni de-
lež. Trenutno se ne preživlja-
mo s posredniškimi provizi-
jami, temveč predvsem s pro-
dajo paketov privatizacijskih 
delnic. Odkupujemo privati-
^ c i j s k e delnice, vendar le ti-
ste, ki so vpisane v KDD, 
zaenkrat pa še ne odkupuje-
mo delnic pooblaščenih inve-
sticijskih družb.« 

V Vitanju nov zagon 
Po stečaju vitanjskega LIP 

sta poslovne prostore odku-
pila dva zasebnika in v njih 
pred meseci ponovno vpelja-
la lesarstvo. Direktor podjet-
ja, ki se po novem imenuje 
Kosovno pohištvo, je 76-od-
stotni lastnik Martin Zidan-
šek, preostali delež je v lasti 
Borisa Bobika, ki pa je konec 
lanskega leta izrazil željo po 
odstopu od družabništva. 
Vendar njegov odstop na j ne 
bi ogrozil obstoja tega lesne-
ga podjetja. 

Kljub začetnim težavam 
podjetje posluje pozitivno. Iz-
delujejo več serij različnega 
kosovnega pohištva, ki ga pro-
dajajo izključno v tujini. Nji-

hovi poslovni partnerji so 
kupci iz Anglije, Francije, 
Nemčije, Avstrije in Švedske, 
tržišča pa iščejo tudi drugod. 
Kot je povedal Martin Zidan-
šek trenutno izdelujejo vrata 
za kuhinjske elemente ter ko-
mode in kotne omarice v sta-
rinskem stilu. Izdelki so nare-
jeni iz borovega, smrekovega 
in bukovega lesa, ki ga kupu-
jejo predvsem v okolici Mari-
bora. Manjše količine lesa od-
kupujejo tudi od kmetovalcev 
iz okoliških krajev, ki pa se jim 
odkupna cena za les v tem 
trenutku zdi neugodna. 

V podjetju je zaposlenih 17 
ljudi, pred kratkim se jim je 
pridružil še inženir lesarstva iz 
Celja. »Razočaran ugotavljam, 
da kljub visoki brezposelnosti 

ni delavcev, ki bi znali delati v 
proizvodnji. Iz Zavoda za za-
poslovanje smo dobili nekaj 
delavcev, ki pa imajo premalo 
izkušenj za delo v našem proi-
zvodnem programu, zato tež-
ko uresničujemo zastavljene 
cilje. Vendar naj poudarim, da 
se z nekajmesečnim programu 
usposabljanja stanje izboljšuje 
in tudi zaposleni se trudijo,« 
pojasnjuje Zidanšek in dodaja, 
da bodo zaradi številnih naro-
čil zaposlili še od 10 do 15 
delavcev, prednost pa bodo 
imeli okoliški krajani, v kolikor 
jih bo zaposlitev sploh zanima-
la. Sicer pa je direktor prepri-
čan, da je treba prav v tem času 
največ storiti za uspeh podjet-
ja. 

BF 

NOVO NA BORZI 

Na borzi nič 
novega 

Na blagovni borzi Ljubljana 
so uvedli pogodbo za kapitalski 
indeks delnic (KID). Z njo prvi 
dan posredniki niso sklenili no-
benega posla. Prejšnji ponede-
ljek so v trgovanje uvrstili še dve 
novi terminski pogodbi za del-
nice in sicer za delnice družb 
BTC in Term Čatež. Ena pogod-
ba pomeni en lot. Poravnalna 
cena za junijsko zapadlost BTC 
se giblje okoli 15.000 SIT. 

Prejšnji teden se ni dogajalo 
na borzi nič novega. Od torka 
do petka je bil Finančni sejem 
v Cankarjevem domu. Banka 
Slovenije bo na področju skrb-
niških računov za tujce neo-
majna. Banka Slovenije celo 
želi, da bi se skrbniški računi 
odprli tudi za domače vlagate-
lje. Posledica tega je bil izred-

no nizek promet z delnicami. 
Prejšnje dni smo že zaznali 
nekaj več optimizma pri trgo-
vanju z delnicami - tako po 
prometu kot po cenah. Opti-
mizem je hitro splahnel. Edi-
na delnica na A kotaciji, za 
katero je vladal večji interes 
nakupa, je bila delnica družbe 
BTC. Na OTC trgu je nekaj več 
zanimanja za delnice Heliosa 
iz Domžal in Marine Portorož. 

Nekaj več je bilo prometa z 
obveznicami in sicer so bile 

javljene aplikacije z državnimi 
obveznicami RS8 in obvezni-
cami sklada za razvoj. 

Kmalu na borzi pričakuje-
mo delnice PID Dadas 1. Del; 
ničarji so na petkovi skupščini 
sprejeli predlagam sklep o 
preoblikovanju družbe v red; 
no delniško družbo. To je prvi 
investicijski sklad, ki je zame' 
njal vse certifikate za delnice 
podjetij, se preoblikoval v obi-
čajno delniško družbo in ušel 
nadzoru Agencije za trg vred-
nostnih papirjev. 

Na sedežu družbe CBH 
d.o.o., Celje lahko prodate ve; 
čino delnic, ki ste jih pridobil' 
z vpisom certifikata v podjet' 
ja, ki so se lastninila s pomo^ 
jo javne prodaje. To so pred-
vsem delnice serije G. Naj na-
vedemo le nekaj takšnih 
družb: Alpos Šentjur, Cinkar-
na Celje, Gorenje Velenje, P '̂ 
trol Ljubljana. Kot novost sm" 
uvedli odkup delnic serij B 
D tistih družb, ki so svoje del-
nice vpisale v centralni regi-
ster KDD. 

Piše: DARJA OROŽIM 

SAROMETEf 

Največji slovenski 
izvozniki 

Po objavljenih podatkih, 
ki jih vsako leto pripravi 
Gospodarski vestnik, je Re. 
voz tudi letos še vedno dalef 
največji slovenski izvoznii^ 
Lani so v tem podjetju izvo-
žili za dvakrat več kot dru. 
gouvrščeno Gorenje GA. Na 
tretjem mestu je Krka, četrti 
Lek, peta Sava, šesti Talum 
in sedma Mura. Samo teh 7 
podjetij je lani doseglo do-
bro petino slovenskega izvo-
za blaga. 

KBM Infond 
opozarja 
delničarje 

Na štajerskem območju se 
v zadnjem času nekateri ak-
viziterji lažno predstavljajo 
kot akviziterji KBM Infonda 
in v imenu družbe odkupu-
jejo delnice Infondovih skla-
dov, Ker KBM Infond delnic 
svojih skladov ne odkupuje 
in ker kupci za delnice poob-
laščene investicijske družbe 
ponujajo le 60 do 100 SIT, je 
družba delničarje javno opo-
zorila, naj ne nasedajo nez-
nancem in z njimi sklepajo 
poslov, povezanih s prodajo 
delnic. 

Število 
brezposelnih 

stagnira 
Konec februarja je bilo na! 

območju Upravne enote Ža-
lec prijavljenih 2.494 iskal-
cev zaposlitve, kar je enako 
lanskoletnemu povprečju, 
Na novo so se prijavili 103 
iskalci zaposlitve, zaposlilo 
se je 74 oseb, iz evidence so 
iz različnih razlogov črtali 
31 ljudi. Na žalskem sezna-
mu je skoraj polovica iskal-
cev zaposlitve brez izobraz-
be, med brezposelnimi je 
kar 231 invalidov. Značilno 
za žalsko občino je, da imajo 
le tri programe javnih del, 
vanje pa je vključenih 55 
brezposelnih. 



1. SNOPIČ GOSPODARSTVO • 
Izčrpavanje do konca 

Delavci Zlatarne vse bolj prepričani, da jih hočejo spraviti na kolena 

Zaposleni v celjski Zlatarni 
|gtos niso dobili še nobene pla-

nimajo surovin, da bi lahko 
jelali, brez jasnih odgovorov 
pa še vedno ostajajo njihova 
vprašanja o nadaljnji usodi 
podjetja. Zato so v ponedeljek 
ponovno začeU stavkati. 

Katastrofalen socialni polo-
žaj delavcev, ki se še vedno 
slabša in mu ni videti konca, 
je zaposlene v Zlatarni ponov-
no pripeljal tako daleč, da se 
je sindikat SKEI v začetku te-
ga tedna odločil za nadaljeva-
nje 13. marca prekinjene stav-
1(6. Kako obupna je agonija 
ljudi pove podatek, da posa-
mezni delavci in njihove dru-

žine nimajo več sredstev za 
osnovno preživetje, zato za-
prošajo za socialno pomoč na 
centrih za socialno delo, dru-
gi si denar izposojajo, čeprav 
ne vedo, kdaj ga bodo lahko 
vrnili. Upravi podjetja so bila 
s strani sveta delavcev na po-
budo sindikata postavljena 
konkretna vprašanja, vendar 
odgovorov ni bilo. Zato so de-
lavci ponovno ustavili stroje, 
njihove stavkovne zahteve pa 
se tokrat nanašajo na izplačilo 
plač za mesec januar in fe-
bruar ter zagotovitev zlata za 
normalno proizvodnjo. 

Sindikat SKEI je v ponede-
ljek sklical tudi novinarsko 
konferenco, na njej sta med 
drugim sodelovala predsednik 

uprave Zlatarne Boris Marolt 
in sekretar območne organiza-
cije svobodnega sindikata La-
dislav Kaluža. Predsednik 
sindikata v Zlatarni Friderik 
Kralj je povedal, da so delavci 
čedalje bolj prepričani, da jih 
želijo izčrpavati tako dolgo, da 
bodo ljudje sami predlagali 
stečaj. »Čedalje bolj so delavci 
prepričani, da je v ozadju sce-
narij, po katerem bo nekdo 
poceni kupil podjetje in uve-
ljavljeno blagovno znamko. 
Zlatarna je del uničenega celj-
skega gospodarstva. Sprašuje-
mo se, kdaj so na primer svet-
niki razpravljali o tem skrahi-
ranem gospodarstvu? Ure in 
ure se pogovarjajo o spomin-
skem parku Teharje, morda bo 

prišel čas, ko se bodo morali 
pogovarjati o spominskem par-
ku celjskemu gospodarstvu.« 
Rudi Špes, član nadzornega 
sveta s strani delavcev je opo-
zarjal, da so se delavci odrekli 
objektom družbenega standar-
da, prikrajšani so bili pri pla-
čah, vse pa so storili za to, da 
bi sanacija uspela. Vendar sa-
nacija doslej ni obrodila sadov, 
le upniki so poskrbeli zase, 
ostali so prevarani delavci. 

»Sanacija, ki se je odvijala 
zgolj na plečih delavcev in na 
račun neizplačanih plač, še v 
nobenem podjetju ni uspela,« 

je menil tudi sekretar območ-
nega svobodnega sindikata La-
dislav Kaluža. Predsednik 
uprave Boris Marolt pa je tudi 
tokrat trdil, da Zlatarna še ved-
no ima možnosti, vendar pod 
določenimi pogoji in da so pri-
pravljene projekcije do leta 
2001. Trenutno se pogovarjajo 
s strateškimi partnerji o treh 
možnostih. To so dokapitaliza-
cija podjetja, prodaja deleža 
Zlatarne ali prodaja deležev 
hčerinskih podjetij Zlatarne. 
Najmanj možnosti vidi Marolt 
za dokapitalizacijo, bolj verjet-
na se mu zdi odprodaja dele-

žev. Trenutno pooblaščeni ce-
nilci opravljajo cenitve, te naj 
bi bile zaključene v približno 
desetih dneh. Na konkretno 
vprašanje, kdaj bodo delavci 
dobili vsaj eno ali dve zaostali 
plači, Maroh ni povedal jasne-
ga odgovora. Dejal je le, da 
podjetje najprej potrebuje de-
nar za deblokado žiro računa, 
kar bo odvisno od pogajanj s 
strateškimi partnerji. Zagoto-
vil pa je, da sam ne bo predla-
gal stečaja Zlatarne vse dotlej, 
dokler bo obstojala najmanjša 
možnost za njeno rešitev. 

UB, Foto: GREGOR KATIČ 

Zaposleni v Zlatarni nimajo več denarja niti za osnovno preživetje, zato prosijo za pomoč na 
centrih za socialno delo. Mnogi si denar izposojajo, da sploh lahko pridejo na delo. 

Elkrojevih 50 let 
Nova investicija v podjetju - Težave kljub dobremu delu 

V podjetju Elkroj na Priho-
vi so z novo organizacijo in 
novim načinom dela (inve-
sticija je bila vredna 1,2 mili-
jona mark) proslavili 50 let 
obstoja tovarne. 

Podjetje Elkroj je bilo usta-
novljeno 12. maja 1947 v Mo-
zirju in registrirano kot obrt-
no storitvena delavnica za iz-
delovanje raznih oblačil, v 
prostore na Prihovi pa so se 
preseliH leta 1971. Danes je 
Elkroj delniška družba z 
družbenim in zasebnim kapi-
talom, delavci pa so lastniki 
63 odstotkov premoženja. Os-
novna dejavnost firme je proi-
zvodnja vseh vrst hlač, pod-
jetje pa je registrirano tudi za 
številne druge dejavnosti. Ta-
ko na primer že drugo leto 
uspešno deluje invalidsko 
podjetje, lani pa so odprli ke-
mično čistilnico. 

V Elkroju se že tretje leto po-
našajo s certifikatom kakovosti, 
dobili so tudi priznanje »žen-
skam prijazno podjetje«. V firmi 
je 700 zaposlenih, od tega 94 
odstotkov žensk s povprečno 
starostjo 30 let. Vsako leto izde-
lajo 750 tisoč hlač, od tega jih na 
tujem prodajo 84 odstotkov. 

V podjetju mnogo pozornosti 
namenjajo investicijam, saj so v 
zadnjih letih investirali približ-
no 6 milijonov mark. V podjetju 
bi radi omogočili varno, ekološ-
ko sprejemljivo in predvsem sti-
mulativno delovno okolje tako v 
Šoštanju, kjer imajo svojo eno-
to, kot na Prihovi. Poleg tega 
razmišljajo o tekmovanju v redu 
in čistoči, veliko pozornosti na-
menjajo izobraževanju, hkrati 
pa pričakujejo, da bo po uvedbi 
enoizmenskega dela v podjetju 
vladalo še večje zadovoljstvo. 
Eden izmed njihovih ciljev je 
povečati izvoz lastne blagovne 
znamke v Zahodno Evropo. 

V Elkroju so lani poslovanje 
zaključili s pozitivno ničlo, 
zaradi precenjenosti tolarja pa 
izgubih 2,2 milijona tolarjev. 
Ocenjujejo, da je to v tekstilni 
industriji dokaj dober rezul-
tat, saj je pomočnica direkto-
rice Vera Pečnik v sobotnem 
pogovoru s predsednikom dr-
žavnega zbora Janezom Po-
dobnikom opozorila na precej 
težav. Tako se v podjetju med 
drugim ne strinjajo s finančno 
nedisciplino, davčno politiko, 
preobremenjenostjo plač, te-
žave pa se pojavljajo tudi za-
radi bolniškega staleža. Pou-
darila je, da se mora država 
odločiti, aH bo podprla kon-
fekcijo ali ne. »Kljub temu, da 
imamo uveljavljeno ime, last-
no blagovno znamko in da 
prodiramo na tuje trge, se ne-
nehno bojimo, kaj bo z Elkro-
jem,« je predsednika Podob-
nika opozorila Vera Pečnik. 

URŠKA SELIŠNIK 
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Trud pod Pohorjem 
Arbajterjevi so na zapuščenem posestvu na Skomarju ustvarili zgledno kmetijo 

Mir in lepota narave na 
zreškem Pohorju velikokrat 
ne odtehtata vseh naporov 
pridnih kmečkih rok. Po-
gleda na mogočne hribe se 
razveselijo le turisti, kmet-
je pa zrejo v strmine z ne-
zaupanjem. Vedo, kaj po-
meni kmetovati v takem in 
nekateri raje odidejo v doli-
no. Arbajterjevi so naredili 
drugače. Iz doline so šli tja 
gor in iz zapuščenega po-
sestva ustvarili izjemno le-
po turistično kmetijo. Uk-
varjajo se tudi z rejo damja-
kov in ovac. 

Konrad in Marija Arbajter 
sta bila uspešna obrtnika v 
ključavničarski dejavnosti, 
imela sta tri otroke in lepo 
življenje v Draži vasi. A za-
mikalo ju je, da bi se spopri-
jela z oživljanjem zapušče-
nega posestva na Skomarju. 
Najprej sta oklevala, saj prav 
ničesar ni bilo tam, razen 
propadle hiše, krite s kam-
nom. »En rod je šel mimo na 
tej kmetiji,« pravi Konrad Ar-
bajter. »Oba z ženo je gnalo 
sem gor veselje do kmečkega 
življenja.« Marija je razmiš-
ljala takole: »Sama sem zra-
sla pod Pohorjem in vedela 
sem, kako je treba delati. Vse 
ročno! V dolini brnijo stroji, 
pod Pohorjem le redkokdaj. 
Po desetih letih življenja v 
dolini spet nazaj gor? Zelo 
sem se bala tega in obenem 
veselila. Danes vem, da smo 
se prav odločili.« 

Najprej so se lotili gradnje 
ceste, potem so pričeli graditi 
stanovanjsko hišo in dokonča-
li so jo v dveh letih: »Zaradi 
izredno strmega terena smo se 
odločili za rejo damjakov. To 
je bilo pred sedmimi leti. Že 
leto zatem smo pričeli še z rejo 
ovac.« 

Njihova kmetija, velika je 65 
hektarjev, leži na višini 970 
metrov. Razmere za kmetova-
nje so na višinskih kmetijah 
bistveno drugačne kot v niži-

ni. »Ko smo se odločali za delo 
in življenje na tej kmetiji, nam 
ni pomagal prav nihče. Država 
ni pokazala pravega posluha. 
Nobenih kreditov ali kakšnih 
drugih ugodnosti nismo ime-
li,« pravi Konrad Arbajter. 
Zdaj imajo najmodernejšo 
mehanizacijo, vso tisto, ki jim 
lahko v teh strminah sploh 
koristi. 

Največjo priložnost vidijo v 
razvoju turizma. V šestih so-
bah lahko sprejmejo že 19 go-
stov in menda se vsi, ki pridejo 
k njim na počitnice, zelo radi 
vračajo. Kmetija je privlačna 

zaradi lepe lege, čistega po-
horskega zraka, dobre name-
stitve in izbrane ponudbe go-
stiteljev. Prav vse dobrote pri-
delajo na svoji kmetiji. Pri Ar-

bajterjevih znajo vsi poprijeti 
za vsako delo, tudi hčerki Po-
lona in Mateja ter sin Andrej. 

Namenili so se obnoviti 
staro gospodarsko poslopje 
in ga preurediti v gostinske 
sobe. Pozimi in poleti se pos-
večajo gostom, spomladi in 
jeseni pa opravilom na kme-
tiji. »Reja jelenov, imamo jih 
70, se zelo obnese,« je zado-
voljen Konrad Arbajter. »Po-
zimi jih je treba dohranjeva-
ti, drugega dela pa z njimi ni. 
Reja ovac, 50 jih je z mladiči 
vred, je nekoliko bolj zahtev-
na, vendar je za tako kmeti-

jo, kot je naša, zelo primer-
na. Ovčjereja je prav tako do-
nosna.« 

Konrad in Marija imata to 
srečo, da kaže veliko zani-

manje za delo na kmetiji 
njun dvanajstletni sin Andrej 
in upata lahko, da bo tudi 

potem, ko odraste, delal ena-
ko rad kot onadva. Vse kaže, 
da bodo le še redke kmetije 
na zreškem Pohorju prežive-
le. Samo v dveh vaseh, na 
Skomarju in Resniku, je na-
mreč kar 15 kmetij, ki bodo 
najverjetneje z naslednjo ge-
neracijo ostale prazne. Gos-
podarji na teh kmetijah so 

srednjih let, še vedno samski 
in brez naslednikov, to pa 
napoveduje propad kmetijs-
tva na tem območju. Zato je 
toliko bolj vredno spodbujati 
ljudi, ki v visokogorskem 
kmetovanju še vidijo izziv in 
smisel. 

KSENIJA LEKlC 
Foto: GREGOR KATI( 

Arbajterjevi so prišli na Skomarje pred desetimi leti. Svojo priložnost vidijo v ukvarjanju s 
turizmom, reji jelenov in ovac. 

Dvanajstletni Andrej Arbajter s svojima ovčicama. 

Prikaz striženja ovac na Arbajterjevi kmetiji 
Minuli četrtek je kmetijska svetovalna služba Zavoda za živinorejo in veterinarstvo Celje 

pripravila na Arbajterjevi turistični kmetiji na Skomarju prikaz striženja ovac in obrezova-
nja parkljev. 

Srečanja se je udeležilo približno 50 rejcev drobnice in svetovalcev iz celjske in koroške regije, vodili 
pa so ga strokovnjaki Dušan Birtič z Biotehniške fakultete, zasebni raziskovalec Boris Grabrian iz 
Ljubljane in Slavko Hren, območni veterinar iz Slovenskih Konjic. Kmetom so dali koristne napotke o 
reji ovac. Namen izobraževanja pa je tudi pomoč pri izbiri, nakupu in prodaji plemenskih živali. 

Na Celjskem imamo 112 rejcev ovac in 30 kozjerejcev. Po besedah nekaterih udeležencev 
srečanja je reja drobnice perspektivna in donosna dejavnost. K.L., Foto: G.K. 
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Prisluhnimo 
oiroicu v sebi 

gpa izmed prireditev, ki 
ĵijo v sklop počastitve 50-

konjiškega vrtca, je 
minuli petek. Vzgojite-

ljic so pripravile okroglo 
ki so jo naslovile Pri-

mhninio otroku v sebi, na-
pa so povabile priznano 

jihologinjo Marjo Strojin, 
ijgistra klinične psihologi-
j Franca Prosnika ter Jano 
j^enšek, doktorico socio-
jjkih znanosti. 

po udeležbi sodeč se s 
ifoblematiko otrok v naši 
Iružbi ukvarjajo zgolj žen-
l;e. Okrogle mize so se poleg 
l ev i ln ih žensk namreč ude-
ežili trije moški, med njimi 
jdi konjiški župan. Po uvod-
lem pozdravu ravnateljice 
zgojno varstvene organiza-
ije Slovenske Konjice Marije 
Timožič je spregovorila Mar-
aStrojinova, ki je poudarila, 
la pogovori o otrokovih pra-
icah še zmeraj vzbujajo 
leupravičene predsodke. Da 
e vedno raje kot o otrokovih 
iravicah govorimo o njihovih 
olžnostih. Prepogosto po-
abljamo, da je prav dobrobit 
anašnjih. otrok neizpodbit-
0 povezana z mirom v ju-
išnjem svetu. 
Magister Franc Prosnik je 

voje razmišljanje osredotočil 
a otroke z motnjami v dušev-

nem in telesnem razvoju in se 
zavzel, da je potrebno prav 
vsem otrokom nuditi enake 
možnosti pri zagotavljanju 
otrokovih pravic. Po izkuš-
njah sodeč pa to ni vselej lah-
ko. Strah in predsodki pred 
drugačnimi otroki vzbujajo 
usmiljenje in to je napačno. 
Pri drugačnih otrocih se je 
potrebno še posebej potruditi, 
da bodo namesto usmiljenja 
začutili sprejetost, meni Pro-
snik. 

Sociologinja Jana Bezenšek 
pa je poudarila, da se temeljne 
otrokove pravice prično upo-
števati (ali pa tudi ne) prav v 
družini. In kakšna je današnja 
povprečna slovenska druži-
na? Nataliteta je v upadu, čus-
tvena odtujenost njenih čla-
nov je vse bolj prisotna, slo-
venska družina se spreminja 
in to na boleč način. Sloven-
ska družba premore približno 
20 odstotkov nepopolnih dru-
žin; spolno nasilje nad otroki 
pa skokovito narašča tudi v 
naših družinah, poudarja Be-
zenškova. 

Sicer pa je razprava izzve-
nela v prepričanju, da bo ju-
trišnji dan za naše otroke ven-
darle boljši, da otroku ne bo-
do krateni ljubezen, igra in 
učenje, da mu bo omogočen 
normalen osebni, duhovni in 
socialni razvoj. 

B.F. 

Plovba konec meseca 
Minuli konec tedna preselili ladjo s Slivniškega na Šmartinsko jezero - Splovitev za 

praznike 

Te dni je že vse pripravlje-
no, da zadnja leta za Šmartin-
sko jezero velikokrat napove-
dana ladja le začne pluti po 
jezerski gladini. Prav vožnje 
z ladjo bodo letos pomenile 
prvi korak v oživljanju turi-
stične ponudbe v tem predelu 
Mestne občine Celje. 

Za prevoz 24 metrov dolge in 
4 metre široke ladje s Slivniške-
ga na Šmartinsko jezero je po-
skrbel prevoznik Robi Špiler, 
delo pa je bilo zaradi obsežno-
sti tovora kar precej zahteven 

zalogaj. Vendar pa tudi s sne-
gom pobeljeno aprilsko vreme 
v nedeljo ni zmotilo opravila, 
tako da je ladja na Šmartin-
skem jezeru pripravljena na 
slovesno splovitev, ki je predvi-
dena za konec meseca. 

Po besedah Jožeta Smodile 
iz Komunalne direkcije Mestne 
občine Celje je tudi sicer vse 
pripravljeno za mirno plovbo 
po Šmartinskem jezeru. Celj-
ski svetniki so pred kratkim po 
hitrem postopku sprejeli od-
lok, ki ureja notranjo plovbo na 
območju Mestne občine Celje, 
v komunalni direkciji pa so 
pripravili pogodbo, s katero 
bodo Robertu Stepišniku za 
tri leta omogočili brezplačno 

uporabo pristanišča ter plovbo 
po jezerskih vodah. S tem želi-
jo prispevati k oživitvi turistič-
ne ponudbe v tem predelu ob-
čine, z urejanjem samega 
Šmartinskega jezera pa bodo 
seveda nadaljevali tudi letos. 
Tako naj bi po lanski ureditvi 
nekaj peš poti ter kopališča ob 
jezerski obali, z deh nadaljeva-
li tudi letos. 

Na ladji, ki bo vozila po 
Šmartinskem jezeru, bodo 
lahko potnikom postregli s pi-
jačo, sicer pa je za kakšnih 65 
ljudi primerno plovilo oprem-
ljeno s sanitarijami ter hladil-
no tehniko in žarom, kar omo-
goča tudi gostinsko ponudbo. 

IS, Foto: SHERPA 

Tadi sneg, kije v nedeljo dopoldne pobelil naše kraje, ni zmotil prevoza Jezerske kraljice s 
Slivniškega na Šmartinsko jezero. 

Ladja na Šmartinskem jezeru čaka na slovesno splovitev, predvideno za konec meseca. Dotlej 
pa je dovolj časa, da uredijo ladjino palubo in tako polepšana pričaka prve potnike. 

Zbiranje 
posebnih 
odpadkov 

V občinah Slovenske Ko-
njice, Zreče in Vitanje bo 
do konca tega meseca akci-
ja zbiranja posebnih od-
padkov. 

Na v naprej določenih kra-
jih bo ob koncu tedna čakal 
kombi s posebnimi posoda-
mi, v katere bodo ljudje lah-
ko odlagali odpadke kot so 
akumulatorji, baterije, koz-
metična sredstva, zdravila, 
barve in laki, z ostanki one-
snaženi pripomočki (čopiči, 
krpe, rokavice, embalaža...), 
pesticidi, motorna olja in 
maziva, odpadne kemikalije 
iz gospodinjstev, posebna či-
stilna sredstva in drugo. 

Akcija se je začela v sobo-
to v Slovanskih Konjicah, v 
petek, 18. aprila, bo akcija v 
Tepanju, v soboto, 19. aprila 
v Zrečah. Zadnji vikend v 
aprilu pa bo kombi čakal na 
posebne odpadke v petek v 
Ločah in v soboto v Vitanju 
in na Stranicah. 

Akcijo vodi konjiško ko-
munalno podjetje skupaj z 
vsemi tremi občinami ter 
ekološkim krožkom Osnov-
ne šole Ob Dravinji, konjiš-
kim turističnim društvom in 
podjetjem EKO. In še dve 
novosti: tovrstne odpadke 
bodo poslej lahko občani od-
dajali tudi na odlagališču od-
padkov v predelavo. Ob vseh 
večjih trgovinah pa bodo 
kmalu nameščeni še poseb-
ni koški in posodice za od-
padne baterijske vložke. 

B. Z. 

Kdo ima naibol|še vino? 
V Šentjurju bo jutri, v petek, 18. aprila, podelitev diplom in priznanj za najvišje 

ocenjena vina iz šentjurskega podokoliša (letnik 1996). Podelil jih bo predsednik 
degustacijske komisije, Franjo Jager iz Ptuja, ki izvira iz Dramelj. 

Med mešanimi belimi vini so prejeli najvišje ocene ( vsi nad 17) vinogradniki Viktor Čakš 
ml., Edvard Kolar, Viktor Čakš ter Martin Hajnšek. Ocenjevalci so pregledali kar 38 
različnih vzorcev mešanega belega vina. Med mešanimi rdečimi vini je prejel najvišjo oceno 
(16,6) Bogomir Ulbing. Med belimi sortnimi vini so bili najvišje ocenjeni (vsi nad 18) 
sauvignon Jožeta Mastnaka in chardonnay Janka Zdolška, renski rizling Janka Zdolška, 
sauvignon Martina Zdolška, traminec Antona Kolarja in chardonnay Janka Zdolška. Med 
trgatvami posebnih kakovosti sta si oceno 18,4 prislužila chardonnay ter kerner Acija 
Urbajsa, z oceno 18,7 pa so opisali laški rizling Ivana Kolarja. 

Podelitev odličij za najboljše vinogradnike bo v šentjurskem gostišču Jernej, z začetkom ob 
19. uri. B. J. 
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Temeljni kamen za A2S 
Ob križišču Mariborske ce-

ste in Ceste v Trnovlje v Celju 
so v petek, 11. aprila, položili 
temeljni kamen za nov Avto-
center A2S družinskega pod-
jetja Spektra Orbit. Po napo-
vedih izvajalca del, velenj-
skega Vegrada, naj bi bil cen-
ter v prvi etapi dograjen že do 
konca letošnjega septembra. 

Po besedah direktorja podjet-
ja Spektra Orbit Srdjana 
Džumhuija bodo avtocenter 
gradili v dveh etapah, z zaključ-
kom prve etape pa bo nared 
4.700 kvadratnih metrov po-
slovnih prostorov. V centru bo-

do trije ločeni saloni Volkswa-
gen in Audi ter rabljenih vozil, 
vsa vozila bodo skladiščena v 
pokritih prostorih, v delavnicah 
pa bo poskrbljeno za mehani-
ko, kleparstvo, ličarstvo in ce-
lotne storitve avto-kozmetike. 
Avtocenter A2S bo imel tudi 
sodobno testno stezo, na kateri 
bodo preverjali zavorne sisteme 
ter sisteme vzmetenja, kolotek 
in optiko. V podjetju so lani z 
nemško firmo Abt podpisali po-
godbo za predelavo vozil. 

Z dograditvijo druge etape -
v podjetju pričakujejo, da bo 
zaključena v dveh do treh le-
tih - bo v Avtocentru A2S sku-
paj 7500 kvadratnih metrov 
poslovnih prostorov. Na novi 
lokaciji bo podjetje, ki se bo z 
odprtjem prve etape predvi-
doma jeseni preimenovalo v 
A2S, združilo vse svoje stori-
tve, vključno z upravo. Ob za-
ključku naložbe, ki jo v prvi 
etapi ocenjujejo na približno 4 
milijone mark, bodo v podjet-
ju za 25 delavcev povečali tudi 
število zaposlenih, ki se zdaj 
vrti okoli 30. V Avtocentru 
A2S, ki ga Vegrad gradi v treh 
etažah, bo v mansardi nekaj 

več kot tisoč kvadratnih me-
trov prostora za ureditev klub-
skih prostorov, ki naj bi jih s 
celovito ponudbo za svoje čla-
ne odprli ob dograditvi centra. 

IS, Foto: GREGOR KATIČ 

Temeljni kamen za Avtocenter A2S ob križišču Mariborske ceste in Ceste v Tfnovlje je na dan 
občinskega praznika Mestne občine Celje položil župan Jože Zimšek. 

Največji šentjurski žur 
Na jurjevanju pričakujejo več tisoč udeležencev 

Višek letošnjega jurjeva-
nja v Šentjurju bo v nedeljo, 
20. aprila, s prireditvami pa 
začenjajo jutri. V prihodnjih 
dneh se bo v Šentjurju zvrsti-
lo veliko prireditev, ki bodo 
prav gotovo znova privabile 
številne obiskovalce. Lani so 
jih našteli kar šest tisoč. 

Osrednja prireditev, v nede-
ljo, 20. aprila, bo v Zgornjem 
trgu, od 8. do 17 ure, z nastopi 
šentjurskega pihalnega orke-
stra in mažoretk, folkloristov iz 
Dramelj, z Dolge gore in Dobja 
pri Planini, s pevsko skupino 
Rajske strune z Grobelnega, 
domačimi muzikanti ter an-
sambloma Savinja in Šaleški 
fantje. Stojnice bodo krasili iz-
delki šentjurskega društva 
kmetic ter njegovih pododbo-
rov, prav tako se bo predstavilo 
vinogradniško društvo, lokar-
ski gasilci ter krajevna gostin-

ska ponudba. Ob 14. uri bo na 
sporedu velika Jurijeva povor-
ka konjskih vpreg od blagovni-
ce Lipa do Zgornjega trga. 
Praznični nedeljski večer bodo 
zaključili v Tržnici. 

Začetek velikega praznovanja 
bo jutri, v petek, 18. aprila, ko 
bo (ob 17 uri) odprtje Jurijeve 
razstave v gasilskem domu. 
Predstavili se bodo šentjurski 
cvetličarji in vrtnarji, društvo 
kmetic, kmetijska šola ter os-
novna šola iz Gorice pri Slivnici. 

Pojutrišnjem, v soboto, 19. 
aprila, bo (od 8. do 20. ure) 
Jurijev sejem obrti in podjetniš-
tva. Sejem, ki bo v Tržnici, bodo 
slovesno odprii ob 10. uri. Med 
10. in 13. uro bodo nastopi pi-
halnih orkestrov iz Šentjurja, 
Šmarja, Štor in Sevnice. V sobo-
to, ob 9. uri, bo še Jurijev dopol-
danski pohod čez Zgornji trg, 
Botičnico, Lokarje in Rozalijo, 
udeleženci pa se bodo zbrali pri 
prvi osnovni šoli. Sobotni večer 

pa bo v znamenju koncerta | 
kestrov lovskih rogistov iz Ĉ  
in Domžal, Savinjskih rogistj 
ter lovskega pevskega zbora | 
Škal pri Velenju. Na koncem 
ki bo ob 19. uri v kulturnq 
domu, bo zbrane pozdrav 
predsednik Lovskega zveze 
venije. 

Prireditve pripravljajo p| 
sebni odbor za jurjevanje, oj 
čina, podjetja, obrtna zbori) 
ca, društva in mestna krajev^ 
skupnost. 

BRANE JERANIJ 

V širšem sklopu letošnji 
jurjevanja so tudi koncem 
revije pevskih zborov iz 
jurske občine. Po predstav 
tvi otroških bo jutri, v petJ 
18. aprila, ob 18. uri v ku^ 
nem domu še revija mladj, 
skih zborov, 26. aprila paj, 
rijeva revija pevskih zbom 
in oktetov. 

Za stare starše 
v soboto ob 10.30 uri bo v 

veliki dvorani Celjskega do-
ma v okviru celjske matineje 
prireditev Vnuki in vnukinje 
za babice in dedke. Na prire-
ditvi bo nastopilo približno 
70 otrok iz Glasbene šole 
Celje ter celjskih vrtcev Zar-
ja, Tončke Čečeve in Anice 
Černejeve. IS 
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NASI ZDRAVNIKI 

Vrnili se bomo k naravi! 
jf Vladimir Magajna iz Toplic Dobrno je prepričan, da bi morali v zdraviliščih največ poudarka dajati preventivnim 

oblikam zdrovljenja 

2a razliko od preteklih let, 
J so Slovencem krojila 
iravje predvsem zdravila -
êlki sodobne farmacije, v 

^njih letih vse več ljudi 
jflovno odkriva pomen in 
^nost naravnih oblik 
jfavljenja, h katerim sodi-
I predvsem zdrav način 

Îjenja, pravilno prehra-
v̂anje in vračanje k nara-
za kar imamo, je prepri-

indr. Vladimir Magajna, v 
jveniji idealne pogoje. 
C' 
Or. Vladimirju Magajni so, 
jlcar se je leta 1987 zaposlil v 
jplicah Dobrna, naravne 
ptode vse bolj pri srcu; pre-
lifan je, da je za zdravje 
ogoče največ narediti ravno 
preventivo. 
Svoj im pacientom priporo-
I naravna zdravila, gibanje 
vračanje k naravi; je pobud-
iza ustanovitev Kneippove-
društva, ki ga te dni usta-
vljajo na Dobrni, veseli pa 
predvsem, da vedno več 

idi spoznava novo kakovost 
rfjenja, h kateri vodijo na-
me oblike zdravljenja. 

Od splošne 
prakse do 
zdravilišča 

Doktor Vladimir Magajna, 
Ijan, se ni nikoli spraševal, 
kateri poklic se odločiti in 

b ga je po končani gimnaziji 
Celju pot zanesla na medi-
isko fakulteto v Ljubljano. 
I končanem študiju leta 7 7 
prvo zaposlitev našel v splo-
li ambulanti Železarne Štore, 
fer je bilo takrat zdravnikov 
i bolj malo, sem delal še na 
imočju Vojnika, Dobrne in 
flja,« se spominja časov„ ko 
',ker takrat otroški dišpanzer 
! ni bil organiziran kot je 
!(iaj, hodil po šolah in v vsa-
to razredu posebej opravljal 
tojenja otrok, se ukvarjal z 
nravstvenimi težavami delav-
" štorske železarne, hkrati 
^ pomagal tudi v celjskem 
Iravstvenem domu. 
Potem se je na predlog kole-
V odločil za specializacijo in 
ileta '87 zaposlil v zdravilišču 
'Dobrni, kjer se delo zdravni-

pravi tudi doktor Magajna, 
•narsičem razlikuje od dela v 
'lošni ambulanti. Sam zago-
dla stališče, da je potrebno 
•̂ ô pri gostih zdravilišč pou-

darjati, da lahko za lastno 
zdravje največ naredijo ravno s 
preventivno skrbjo za lastno 
počutje in zdravje, pri čemer so 
pomembni predvsem zdrava, 
naravna prehrana, redna skrb 
za telo in povezanost z naravo. 
To so dejavniki, katerih pomen 
vse bolj spoznavajo ljudje po 
vsem razvitem svetu, tovrstna 
miselnost pa v zadnjem času 
dobiva vedno večji pomen tudi 
pri nas, meni doktor Vladimir 
Magajna, ki pravi, da se učinko-
vitosti skrbi za zdravje na tak 
način zavedajo predvsem 
nemški gostje. »Sicer pa je to, 
za kakšno metodo zdravljenja 
se bo gost oziroma pacient od-
ločil, odvisno od vsakega posa-
meznika. Medtem ko eni pre-
ventivno skrbijo za svoje zdrav-
je že dlje časa, se drugi gostje o 
tovrstnih možnostih prvič sez-
nanijo v zdravilišču, še vedno je 
veliko takšnih, ki prisegajo le 
na medicinska zdravila, spet 
drugi pa se zanimajo za različ-
ne alternativne metode zdrav-
ljenja,« pravi dr. Magajna, ki 
meni, da se v splošnem ravno-
težje tudi med Slovenci vedno 
bolj premika v prid naravnim 
metodam, pri čemer je pomem-
bno vlogo odigrala tudi zavaro-
valnica, saj predstavlja zdravs-
tvena oskrba in nakup zdravil v 
lekarni tudi pri nas vedno večji 
strošek. In to je eden od razlo-
gov za vse pomembnejšo vlogo 
preventive, zdravega načina 
življenja in pa naravnih oblik 

zdravljenja, saj ljudje spozna-
vajo, da je, če je le mogoče, za 
zdravje najbolje in najceneje 
poskrbeti, preden je prepozno 
oziroma, preden se je po po-
moč potrebno zateči k zdravni-
ku. 

»Če nič drugega, bo zdravs-
tvena kartica, ki bo v Sloveniji 
uvedena prihodnje leto, marsi-
koga postavila pred dejstvo, da 
se mora do svojega zdravja 
obnašati bolj odgovorno in da 
je potrebno delovati predvsem 
preventivno,« je prepričan dr. 
Magajna, ki meni, da so ravno 
zdravilišča tista, ki bi se mora-
la usmeriti bolj v preventivne 
oblike skrbi za zdravje. »Seve-
da je pomembna tudi kurativa, 
vendar bi ravno v zdraviliščih 
goste najlažje seznanjali s po-
menom, učinkom in metoda-
mi preventivne skrbi za zdrav-
je. Zdravilišča bi lahko to vlogo 
opravljala tudi z ustanovitvijo 
raznih, preventivno usmerje-
nih društev in ljudi osveščala 
tudi v sklopu posameznih in-
teresov. gostom pa bi morali 
nuditi tudi ustrezne informa-
cije, literaturo, jih osveščati in 
predvsem seznanjati z novimi 
trendi na področju skrbi za 
lastno zdravje,« je prepričan 
doktor Vladimir Magajna, ki 
tudi sam živi po načelih, ki jih 
zagovarja. 

Po Kneippovih 
načelih 

Prehranjuje se z biološko 
neoporečno hrano, ukvarja se 
s športom, svoj mir pa najde 
predvsem v naravi; ljubitelj-
sko se ukvarja tudi s hortikul-
turo, več let pa je že član 
mariborskega Kneippovega 
društva, ki ga na njegovo po-
budo te dni ustanavljajo tudi 
na Dobrni. 

Gre za društvo, katerega 
člani živijo po načelih Sebasti-
jana Kneippa, nemškega du-
hovnika iz 19. stoletja, ki je 
zdrav način življenja in narav-
no zdravljenje utemeljil s peti-
mi različnimi področji oziro-
ma načeli. Osnovne smernice 
Kneippovih načel so utrjeva-
nje zdravja z vodo oziroma s 
hidroterapijo, zdrava prehra-

na, zdravljenje z zdravilnimi 
zelišči ter uravnotežena skrb 
za telo in mentalno higieno. 

Kneippovo gibanje z glav-
nim sedežem v Nemčiji danes 
združuje že okoli 150.000 lju-
di, ki živijo po teh načelih, 
prvo Kneippovo društvo v Slo-
veniji pa so leta 1991 ustanovi-
li v Mariboru. Na pobudo dr. 
Vladimirja Magajne, ki je že 
nekaj let član tega društva, ga 
v teh dneh ustanavljajo tudi na 
Dobrni, kjer so že postavili 
potrebne objekte za izvajanje 
vodne terapije, v društvo pa si 
želijo ob gostih zdravilišča pri-
tegniti predvsem čim več mla-
dih in krajane Dobrne. »Po-
membno je, da so Kneippovi 
programi primerni tudi kot 
preventivna oblika dela z mla-
dimi; tako v šolah in vrtcih kot 
tudi v prostem času. Družbene 
spremembe so tudi pred Slo-
vence prinesle nove probleme, 
pri čemer so mladi še posebej 
ogrožena populacija.V Zahod-
ni Evropi tudi zato že dlje časa 
razvijajo intenzivne programe 
za zdravo življenje, gibanje, 
prehrano, življenje v naravi, 
saj vse to preprečuje, da so 
otroci prepuščeni sebi in cesti, 
predvsem pa jim lahko poma-
ga najti nove vrednote; takšne 
ki te, ko jih enkrat osvojiš, 
prevzamejo za vse življenje ter 
mu dodajo novo vrednost, ka-
kovost in številne drugačne 
razsežnosti,« je prepričan dr. 
Vladimir Magajna, bodoči 
predsednik Kneippovega druš-
tva na Dobrni in oče dveh mla-
doletnih hčera, ki se ravno ta-
ko navdušujeta nad načeli 
zdravega življenja. 

Vseeno pa se ob vprašanju, 
ali namerava katera od njiju po 
očkovih poklicnih stopinjah, 
zasanjano ozre nekam v dalja-
vo in, skromno in umirjeno, 
kakršen je, z drobno sledjo 
nasmeha na ustnicah tiho po-
ve, da se o tem doma zaenkrat 
še niso pogovarjali. »Za odloči-
tev je še dovolj časa. Pomem-
bneje je, da jima je sedaj lepo.« 

NINA M. SEDLAR 

50 let IGD Polzela 
Člani Industrijskega gasilskega društva Polzela, tovarne 
'®gavic, ki letos praznujejo 50 let svojega delovanja, so se 
Ostali na občnem zboru. 

poročil in razpjave je bilo razvidno, da je življenje in delo 
'̂ l̂ oliko zastalo, da primanjkuje potrebnih sredstev za delo 

Vendar pa si člani tega društva želijo nadaljevati z 
''^'ivnostmi, ne le zaradi dolgoletne tradicije, priznanih uspe-

iz preteklosti in ugleda, ampak preprosto zaradi narave 
dejavnosti in s tem požarne ogroženosti. Med naloge za 

''fihodnje si kot prednostne postavljajo izobraževanje zapo-
preventivno in operativno delovanje s področja vars-

pred požari, povečanje članstva, aktivno sodelovanje s 
'^žbo varstva pri delu itd. 

zboru so sprejeli nov statut društva in izvedli volitve 
organov društva. Za predsednika je bil ponovno izvo-

Jj"̂  Darko Jazbec, za poveljnika pa Franc Tevžič, podelili pa 
^udi gasilska priznanja. T. T. 

NA DANAŠNJI DAN 
) iMMMMMMMPif 

18. APRIL 
1605 - Rodil se je italijanski 

baročni skladatelj Giacomo 
Carrissimi, pomemben avtor 
oratorijev (umrl leta 1674). 

1893 - V Nabrežini pri Trstu 
se je rodil slovenski pesnik Igo 
Gruden, v tridesetih letih eden 
glavnih pesnikov socialnega 
realizma (umrl leta 1948). 

a:««*«« 
1699 - Rodil se je eden najpo-

membnejših baročnih slikarjev 
francoskega rodu na Sloven-
skem Valentin Janez Metzin-
ger, izvrstno je obvladal človeš-
ko figuro v vseh položajih in 
velike kompozicije s številnmi 
osebami (umrl leta 1759). 

1772 - Rodil se je angleški 
ekonomist David Ricardo, naj-
pomembnejši predstavnik kla-
sične angleške šole, izdelal je 
teorijo zemljiške rente, mezde 
in denarja (umrl leta 1823) 

1893 - Rodil se je slovenski 
kipar Lojze Dolinar, ekspresiv-
ni in monumentalistični ustvar-
jalec (Mojzes na fasadi NUK v 
Ljubljani) (umri leta 1970). 

1745 - Rodil se je francoski 
zdravnik Phillippe Pinel, refor-
mator psihitarije, ki je prvi za-
čel zdraviti duševne bolezni 
kot vse druge (umrl leta 1826). 

1871 - Rodil se je hrvaški 
izumitelj Slavoljub Penkala, 
med njegovimi izumi je še da-
nes najbolj znano nalivno pero 
penkala (umrl leta 1922). 

1893 - Rodil se je španski 
slikar in grafik surrealistične 
smeri Joan Miro, izjemen ke-
ramik in dekorater (kulise za 
Ruski balet) (umrl leta 1983). 

21. APRIL 
753 pr.n.št - Rimski uče-

njak in pisatelj Marcus Teran-
tius Varro je ta datum določil 
kot dan ustanovitve Rima in 
to misel so za njim povzeli 
mnogi drugi avtorji, najbolj jo 
je razvil zgodovinar Tit Livij. 

22. APRIL 
1877 - V Postojni se je rodil 

slovenski pisatelj in dramatik 
(Kontrolor Škrobar) Lojz 
Kraigher, po poklicu zoboz-

dravnik, sodi med naizrazitej-
še slovenske naturaliste (umri 
leta 1959). 

1878 - Rodila se je slovenska 
naturalistična pisateljica (Nje-
no življenje) Zofka Kvedrova, 
odločna bojevnica za ženske 
pravice (umrla leta 1926). 

1886 - Rodil se je slovenski 
umetnostni zgodovinar, pisa-
telj in diplomat Izidor Cankar, 
utemeljitelj slovenskega umet-
nostnega eseja (umri leta 
1958). 

./m' -Dim mt m$t!mm 
1775 - Rodil se je angleški 

slikar in grafik William Tur-
ner, eden največjih evropskih 
slikarjev in avtor krajin in ma-
rin (umrl leta 1851). 

1787 - Rodil se je slovenski 
slovničar, nabožni in poljud-
novzgojni pisatelj Peter Dajn-
ko, ki je pisal v štajerskem 
dialektu in posebnem črkopi-
su - dajnčici (umrl leta 1873). 

1858 - Rodil se je nemški 
fizik Max Planck, ki je razisko-
val v termodinamiki in teoriji 
sevanja, utemeljitelj kvantne 
in teoretične mehanike in do-
bitnik Nobelove nagrade za fi-
ziko leta 1918 (umri leta 1947). 

24. APRIL 
1742 - F rancosk i s to tn ik 

Rouget de Lisle je v Strasbour-
gu zložil revolucionarno him-
no »marsejezo« (la marseillai-
se). Napisana je bila z naslo-
vom Vojna pesem renske ar-
made, drugačno ime pa je do-
bila še isto leto po marsejskih 
prostovoljcih, ki so jo peli, ko 
so korakali proti Parizu. 

1854 - Vrhovno sodišče ZDA 
je prisodilo Eliasu Howu pravi-
co do lastništva patenta za izde-
lavo šivalnega stroja in s tem 
seveda pravico do materialne 
odškodnine za vse stroje te vr-
ste, ki so se že vrsto let pojavlja-
li na tržišču. Ker doma ni našel 
nikogar, ki bi ga pri tem podpri, 
se je odpravil v Anglijo. Tam so 
ga okradli znameniti Singer in 
še nekateri. Priskrbeli so si kon-
strukcijske risbe njegovega 
stroja in na trg pozneje poslali 
zelo iskane »singerice«. Howe 
je moral svojo pravico poiskati 
na sodišču. Ko so mu v Ameriki 
priznali patentne pravice, je za-
nje iztržil tudi licenčnino. 

Cepili bodo štiri tisoč psov 
Minuli teden so veterinarji Savinjske veterinarske ambulante Žalec pričeli s cepljenjem 

psov proti steklini. 
Cepljeni morajo biti vsi psi, stari nad štiri mesece. Pristojbina za registracijo psa, dehelmetiza-

cija in cepljenje proti steklini je tri tisoč petsto tolarjev, cepljenje v občini Žalec pa poteka na več 
mestih in bo zaključeno 26. aprila. Na cepljenju so nekateri lastniki psov kar glasno godrnjali, 
češ, da je cepljenje predrago. 

Na sliki: veterinar Franc Zbašnik med cepljenjem psov na Polzeli, kjer so pred dnevi odprii 
novo izpostavo Savinjske veterinarske ambulante Žalec d. o. o.. T. TAVČAR 
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Nataša v 
Glaziji 

Danes, v četrtek, bodo v 
poslovni zgradbi Glazija na 
Ljubljanski cesti 14 v Celju 
odprli kozmetični salon Na-
taša, ki deluje znotraj dejav-
nosti svetovanja za zdrav na-
čin življenja Mediconsil 
d.o.o. 

Kot zagotavlja direktorica 
kozmetičnega salona Nataša 
Augustinčič, nudijo poleg stal-
nega svetovanja za zdrav na-
čin življenja in krepitev zdrav-
ja tudi popolno kozmetično 
dejavnost, ki sega od strokov-
nega svetovanja specialista 
dermatologa do najrazličnej-
ših oblik nege, katerih cilj je 
zdrava koža in urejenost, ki 
brez dvoma vplivata na naše 
počutje in s tem povezano ka-
kovost življenja. MP 

Dva projekta 
na OŠ Griže 
Ob 160-Ietnici šolstva v 

Grižah so se minuli teden 
nadaljevale prireditve. 
Učenci in učitelji so v sredo 
predstavili dva projekta. 

Popoldne so se staršem 
predstavili s pomočjo Studia 

; H iz Trbovelj mladi glasbeni 
; talenti z gostjo Patricijo Di-
r klič. Povabili so starše, tako 
da je bila telovadnica skoraj 
premajhna za vse. Po prire-
ditvi pa so v učilnicah pred-
stavili projekt Vse o šoli. Na 
koncu so učitelji pokramljali 
s starši v jedilnici šole in si 
ogledali tri razstave, ki so 
bile na šoli. 

V četrtek je bil še dan 
odprte šole. Starši so prišli k 
pouku in ugotavljali, da se 
je veliko spremenilo od ča-
sa, ko so oni hodiU v šolo. 
Griška OŠ je ob 160-letmci 
dobila nov sijaj. Lepa, čista 
in urejena je. V ponos učen-
cem, učiteljem in staršem. 

T. T. 

Veliki frajerji iz majhne šole 
OŠ Ljubečna je v slabem stanju in prostorsko prenatrpana, ampak za srčno kulturo ostaja dovolj prostora -Vključeni v evropski sistem EKO sol 

Tesni hodniki majhne, leta 
1903 zgrajene šole - podruž-
nice OŠ Hudinja, v katere 
petih učilnicah se stiska 155 
učencev in deset učiteljev, 
nenadoma postanejo svetlej-
ši, ko ob vstopu skozi velika 
vrata opaziš številne, iz na-
ravnih materialov izdelane 
plakate, okraske in pripo-
močke, ki pričajo o tem, da je 
ta majhna šola nekaj poseb-
nega - pa še zdaleč ne samo 
zaradi prenatrpanosti in 
majhnosti. 

Na pobudo Milene Kocman, 
vodje šole, se je šola kot ena 
prvih šol v Sloveniji namreč 
vključila v mednarodni pro-
gram EKO šol - pomemben 
projekt evropskega Združenja 
za izobraževanje o okolju. »Gre 
za globalno zastavljen projekt, 
sestavljen iz sedmih korakov, 
ki jih mora izpolniti vsaka, vanj 
vključena šola. Šolam so pri 
načrtovanju posameznih pro-
jektov prepuščene proste roke; 
bistveno je, da so v skladu z 
osnovnim izhodiščem. Ta pa je 
vsestranska vključitev področ-
ja ekologije v življenje in delo 
šole, učencev, učiteljev in star-
šev,« je o osnovnih smernicah 
program EKO šol, v katerem 
danes sodelujejo šole iz osem-
najstih evropskih držav, pove-
dala Milena Kocman, ki jo je 
pri vključitvi v projekt ob tej 
vodila še ena, velika skupna 
želja učiteljev, učencev in kra-
janov Ljubečne, ki so šolo ves 
čas sodelujejo: »Vsi skupaj želi-
mo predvsem, da bi bila čim 
bolj zdrava in prijazna tudi na-
ša nova šola, ki bo odprla vrata 
prihodnjo jesen.« Želja se ure-
sničuje; pri gradnji nove, bodo-
če samostojne osnovne šole na 
Ljubečni, so namreč uporablje-

ni trenutno najbolj zdravi in 
ekološko neoporečni materiali. 

Za novo vrednost 
življenja 

Odkar je šola na Ljubečni 
vključena v sistem EKO šol, se 
učenci, ki zaradi prostorske sti-
ske nimajo niti pravih odmorov, 
telesne vzgoje ali šolskega igriš-
ča, številni krožki in druge de-
javnosti, ki jih pridno obiskuje-
jo, pa se lahko izvajajo šele 
popoldne ali zvečer, ob pomoči 
svojih učiteljic vsako leto po-
gumno lotijo kakšnega novega 
projekta s področja ekologije. 
»O področjih, ki jih bodo učenci 
v posameznem razredu obrav-
navali, se dogovorimo pred za-
četkom šolskega leta, potem pa 
tem področjem prilagodimo uč-
ne načrte in tudi druge šolske in 
izvenšolske dejavnosti,« pravi 

Milena Kocman in zatrdi, da je 
življenje na šoli v času, odkar so 
vključeni v projekt EKO šol, 
mnogo bolj zanimivo in pestro, 
pa tudi šola sama je učencem 
postala dosti bolj prijazna. 

Tako prvošolčki letos razisku-
jejo pomen zdravilnih zelišč v 
prehrani in pri lajšanju bolečin, 
učenci 2., 3. in 4. razredov so se 
lotili raziskovanja voda v svoji 
okolici, četrtošolci kličejo na 
pomoč gozdovom, učenci petih 
razredov, zadnje stopmje na tej 
šoli, pa se spet ukvarjajo z vodo. 
»Projekti, povezani z raziskova-
njem vodnega sveta, predstav-
ljajo nadgradnjo po stopnjah, ki 
se naslanja na prej pridobljene 
izkušnje in spoznanja,« pred-
stavlja projekte Kocmanova in 
poudarja pomen ekologije, ki 
je, odkar je njihova majhna šola 
postala pomemben člen v med-
narodni verigi EKO šol, vključe-

na v vsak kotiček življenja in 
dela v šoli in kraju. 

Učenci redno izdajajo tudi 
bilten, s pomočjo katerega o 
svojem delu obveščajo krajane 
Ljubečne, posebno privlačnost 
pa EKO šoli na Ljubečni daje 
uporaba naravnih materialov, iz 
katerega so izdelani tako plaka-
ti in bilteni kot tudi koši za 
smeti. V tesni jedilnici, kjer lah-
ko naenkrat obeduje le petnajst 
učencev, jih že dve leti razvese-
ljuje zdrava prehrana, sestavlje-
na predvsem iz sadja, zelenjave 
in žitaric. 

In ker dobro vedo, da ekologi-
ja ni samo skrb za okolje, se v 
okviru projekta EKO šol loteva-
jo še številnih drugih projektov. 
Tako so letos raziskovali sloven-
ske ljudske običaje, pripravljali 
številne raziskovalne naloge, 
pridno barvali koše za smeti v 
okolici šole in še posebno skrb 

namenili medsebojnim odĵ  
som v šoli, ki so se, pravi MiU 
Kocman, v zadnjih dveh 
bistveno izboljšali. Uče 
majhne, stoletne šole, ki so? 
ga svojih zadnjih projektov 
slovili kar s »Frajerji iz eko 
le«, so se s svojim delom pr 
stavili že na številnih sejmih 
razstavah. Z rezultatom dela, 
okviru projekta EKO šol, kf 
tako nacionalni koordinat 
kot tudi predstavniki evrop 
organizacije ves čas strogo n 
zorujejo, pa so le-te tako navdi 
šili, da si že obetajo tudi pridj 
bitev Modre zastave - najvišje^ 
priznanja, ki ga lahko za svoj 
delo na področju ekologije prj 
me šola, vključena v projekt, i 

Da bi bila nova, samostoji 
šola, ki se gradi na Ljubeiil 
resnično zdrava, jo gradijo | 
zdravih materialov. Vrata t 
odprla že jeseni, v njej bo pn 
štora M 350 učencev, tako i 
bo ob podružnični razbreim 
nila tudi hudinjsko in vojni 
ko šolo, kamor se sedaj vo^ 
tudi otroci iz Šmiklavža. 

Slavnostni zaključek letol 
njih dejavnosti v okviru projd 
ta bodo staršem in krajano( 
predstavili ob dnevu zemlje, 
prav tako, kot bo zaradi proste] 
ske stiske v majhni, stari šoliii 
Ljubečni kmalu zrasla nova.i 
lika, bodo iz majhnih eko fraj 
jev slej ko prej zrasli veliki Ijv 
telji narave, zdravja in življen 
Samo upamo lahko, da bol 
svojim malčkom znali vcej 
podobne vrednote kot jih, m 
da tudi zaradi življenja in deli 
majhni šoli, vsekakor pa zar; 
sodelovanja v projektu EKO 
danes s takšnim navdušenje 
in radovednostjo odkrivajo 
spoznavajo sami. 

NINAM.SEDLi 
GREGOR KAT 

Eko frajerji iz šole na Ljubečni pri vsem, kar v šoli počenjajo, uporabljajo izključno naravne 
materiale. 

Šopeic soizic 
Učenci 6. e razreda Osnovne šole Žalec so pred kratkim predstavili projekt Prežihov šopek 

soizic. 
S tem projektom so uspešno povezali ohranjanje ljudskih običajev kot so raznašanje pisank ob 

veliki noči, spoštovanje do kruha in materinski praznik z današnjimi dogajanji. Odkrivali so, česa 
so se otroci veselili v preteklosti in kaj jih razveseljuje danes, razen tega so otroci ustvarjali 
izdelke iz naravnih materialov. Najbolj pa sta staršem, otrokom in učiteljem šla v slast kruh in 
šarkeljni iz krušnih peči mamic učencev. Staršem so učenci ob tej priložnosti napisali tudi pisma, 
v katerih so jim izrazili svojo hvaležnost za njihovo skrb. MJ 

Godba za Marka 
Marko Hrovat je enaind-

vajsetletni mladenič iz Slo-
venskih Konjic, ki se mu je 
po lanskem poletju življenje 
korenito spreobrnilo. 

Tedaj je na izletu s prij-atelji 
skočil z obrežja Kolpe. A na-
mesto v vodo se je zaril v mulj 
in onemogel obležal. Zaradi 
poškodbe vratnega vretenca 
so ohromele Markove spod-
nje in zgornje okončine, po-
slej je odvisen od invalidske-
ga vozička in drugih dragih 
pripomočkov kot so električ-
na bolniška postelja z varo-
valno ograjo in posebno 

vzmetnico, sobno dvigalo, se-
dežna blazina, toaletni stol... 
Markova družina bo morala 
tudi preurediti dom. Vse to je 
zelo drago, območna organi-
zacija Rdečega križa in obči-
na Slovenske Konjice sta zato 
pripravila humanitarno akci-
jo zbiranja pomoči. Denarne 
prispevke za Marka so že na-
kazali številni sokrajani in 
prebivalci drugih slovenskih 
krajev. Še vedno je tudi odprt 
žiro račun, na katerem se zbi-
rajo sredstva. Ta je 50700-
678-50176 (pripis: Za Marka, 
šifra je 88). Mlademu invali-

du pa bo pomagala tudi i 
njiška godba na pihala, katel 
član je s svojo trobento vrsi 
let bil tudi Marko. Zanj bo(! 
priredili dobrodelni koncei 
Godba bo za Marka igrala 2i 
aprila v Kulturnem domu 
Slovenskih Konjicah. ^ 
koncertu bodo sodelovali ^ 
napovedovalka in uredni' 
Radia Šmarje Mimica Kidril 
ansambli Rogla, Zreških ' 
Kristali, Podkrajski fantje i 
kantavtor Adi Smolar. Vsi n̂  
stopajoči so se odrekli hon« 
rarjem v korist Marka HroV' 
ta. b J 

Pred sto-letnico posvetitve cerkve sv. Pavid 
Zunanji omet na cerkvi sv. 

Pavla v Preboldu je še prvo-
ten, star sto let, zato ni čud-
no, da je preperel in odpada. 
Na posameznih delih je že 
odkrito zidovje. Da ne bi 
prišlo do nadaljnjega propa-
danja zidovja, je potrebna 
obnova. 

Cerkveni gospodarski odbor 
župnije sv. Pavla se je na po-
budo številnih domačinov od-

ločil, da fasado obnovijo. Tako 
bi osrednji del kraja olepšali in 
prihodnje leto na ustrezen na-
čin praznovali tudi sto-letnico 
posvetitve te cerkve. 

Obnova cerkve bo zahtevno 
delo, ki ga bodo opravili pod 
strokovnim vodstvom Zavoda 
za spomeniško varstvo in us-
treznih nadzornih služb. 
Cerkveni gospodarski svet si 
bo prizadeval, da bo pridobil 

denarna sredstva tudi na o' 
činskem in republiškem nî ' 
ju ter iz gospodarstva župnif 
Razumljivo je, da brez pf-
pevkov krajanov tega obmo l̂ 
delo ne bo opravljeno, 
prosijo, da se krajani v či' 
večjem številu pridružijo pd 
zadevanjem cerkvenega 
podarskega sveta Župnije ̂  
Pavel v Preboldu. 

T. TAVCA' 
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Darilo gasilce Willacha 
Občina Žalec že približno 
i let sodeluje z občino VVil-
igen, oziroma nemško po-
ajino Severno Porenje-
estfalija. Po obisku parla-
entarne delegacije te deže-
in lani finančnega mini-
[3, so bili minule dni v Žal-
I njihov župan in gasilci 
lillicha. 
Delegacijo iz Willinngena je 
dil župan Lukas Zibenkoten, 
njej pa je bil tudi rojak Maks 
jrošec, ki ima največ zaslug 
I sodelovanje med žalsko ob-
10 in Willinngenom oziroma 
želo Severno Porenje-Westfa-
1. Delegacijo je najprej sprejel 
Iski župan prof. Milan Dob-

nik. Župan Zibenkoten se je 
pogovarjal tudi s strankarskimi 
kolegi - žalskimi socialdemo-
krati, nato pa so gostje v Žalcu 
oziroma PGD Žalec izročili dari-
lo - kombinirano gasilsko vozilo 
GVC 16/25 znamke Deutz. Po-
leg vodstva Gasilske zveze Ža-
lec in seveda žalskih gasilcev se 
je priložnostne slovesnosti ude-
ležil tudi poveljnik Savinjsko-
Šaleškega območja Darko Ko-
želj. Pozdravnima nagovoroma 
obeh županov je sledila predaja 
ključev gasilskega vozila. Po-
veljniku Gasilske zveze Žalec 
Francu Naraksu jih je izročil 
poveljnik gasilcev Willicha To-
mas Rider. Ključe je nato prev-

zel poveljnik PGD Žalec Aleš 
Cilenšek in jih izročil vozniku 
Miroslavu Povreku. Gasilsko 
vozilo je blagoslovil pater Viktor 
Arh. Nato so si žalski gasilci 
podrobneje ogledali vozilo, 
vredno več kot 10 milijonov to-
larjev. Kljub temu, da ni novo, 
ga bodo žalski gasilci s pridom 
uporabljali še nekaj let. 

Gostje, ki so bih v občini 
Žalec tri dni, so se seznanih 
tudi z delom gasilskih organi-
zacij v občini in mestu Žalec 
in se podrobneje seznanili z 
značilnostmi občine, tako na 
gospodarskem kot na kultur-
nem in športnem področju. 

T. TAVČAR 

Unescov dan na OS Frana Kranjca 
l̂ ^čenci in učitelji z OŠ Fra-
P Kranjca so na Unescovem 
^evu, ki so ga pripravili mi-
•"li četrtek, prikazali osnov-

vrednote, za katere se 
pvzemajo. 
^a Šoli, ki v programu Unes-
^ šol kot prijateljska šola 
N u j e že nekaj let, želijo te-
"̂ Ijne cilje in vrednote, za kate-
Me zavzemajo v okviru svetov-
r or^nizacije Unesco, približa-
Ndi drugim šolam Iz regije. V 
^ e k so na šolo povabili pred-
^ k e 58 osnovnih šol s Celj-
fe in predstavili temeljne ci-
^in projekte Unescovih šol, 
^nci, ki so ta dan izkoristili za 

sodelovanje v različnih delavni-
cah, pa so predstavili tudi projek-
te in raziskovalne naloge, ki so 

jih pripravljali v tem šolskem 
letu. N.-M. S. 

Foto: GREGOR KATIČ 

Geografi spet v lesicnem 
v osnovni šoli v Lesičnem, v občini Kozje, bo v sredo, 23. 

aprila, že drugič regijsko tekmovanje v znanju geografije. 
Pripravljajo ga za osnovne šole celjske ter koroške regije. 

Pomerilo se bo 17 ekip s Celjskega ter 6 ekip s Koroškega, 
pričakujejo pa blizu sto udeležencev. Letos bodo šolarji 
tekmovali predvsem v preučevanju vode ter reliefa (s poudar-
kom na hitrosti in pretoku vode, risanju prereza struge in 
podobnem). V lesičenski šoli organizirajo tekmovanje že 
drugič zapored, pri tem pa so bile odločilne potrebne organi-
zacijske izkušnje, zanimiva pokrajina ter še druge možnosti. 
Od torka bo mogoče v lesičensld šoli videti tudi razstavo 
projektov domačih učencev ob dnevu zemlje, s poudarkom 
na varovanju okolja. 

V državi bo šest regijskih tekmovanj, najboljši pa se bodo 
uvrstili na državno, ki bo po vsej verjetnosti konec maja. Letos 
sodeluje na tekmovanjih 146 ekip, kar je dvakrat več kot lani. 

Na našem regijskem tekmovanju se je lani najvišje uvrstila 
ekipa iz Lesičnega, ki se je dobro odrezala tudi na državnem 
tekmovanju. BRANE JERANKO 

Kiobasiada s salamami 
Lasčani so obudili že nekdaj uveljavljeno prireditev 

s prvo salamiado so začeli 
pred šestintridesetimi leti v 
Sevnici na dan štiridesetih 
mučenikov, po njenem vzo-
ru so nastale še nekatere 
druge po slovenskih krajih, 
med njimi tudi v Laškem pod 
okriljem tedanjega Društva 
ljubiteljev laškega piva. Šest 
let so vztrajali pri negovanju 
ocenjevanja klobas in salam, 
potem pa je vse zamrlo. Po 
štirih letih so minulo soboto 
ponovno oživili nekdaj zna-
no prireditev v upanju, da bo 
z novim poskusom njeno 
življenje daljše. 

'Milena in Alojz Oberžan 
sta v svoji Pivnici Pačnik zbrala 
vse tiste, ki so se prijavili na 
natečaj, ki je bil objavljen v 
Radiu Celje in Novem tedniku, 
da bi njihove izdelke ocenila 
strokovna komisija. Tako se je 
spet začelo, po udeležbi sode-
lujočih še bolj skromno, ven-
dar organizatorji pravijo, da je 
za začetek kar dovolj. Strokov-
no komisijo je vodil prof. Boži-
dar Žlender z Biotehniške fa-
kultete, člana pa sta bila Cvet-
ko Dominko iz Nove Gorice in 

Ervin Čas iz Ž^lca. Letos so 
sodelujoči prijavili 26 vzorcev, 
od tega 23 salam in tri budjole. 

Pokal in diplomo z zlato lilijo 
je prejel Miha Mirt iz Marija 
Gradca, diplomo s srebrno lilijo 
so podelili Vinku Križniku iz 
Trobnega Dola in bronasto Jo-
žetu Hotku iz Brežic. Diplomo 
za budjolo sta prejela zakonca 
Marija in Janez Paul iz Celja. 

Prireditev je vsekakor uspela 
in Pivnica Pačnik se je pokazala 
kot primeren prostor zanjo. Se-
veda se moramo vprašati, kak-
šen namen imajo salamiade, ki 
jih v Sloveniji ne manjka? Prav 
gotovo je eden od pomembnih 
vzrokov za negovanje takšne 
prireditve v šfrjenju kulinarične 
kulture. Bil pa bi čas, da bi ob 
tekmovalnem značaju organi-
zatorji poskrbeli tudi za izobra-
ževanje. Pokazalo se je, da se 
ljudje zelo trudijo, da bi izdelali 
dobro salamo ali klobaso, ven-
dar jim mnogokrat tega ne omo-
goča znanje in razmere v kate-
rih to počno. Ves pojav je zelo 
podoben tistemu, s katerim so 
se pred leti srečevali vinograd-
niki in vinarji. Tudi kakovostno 
stanje letos ocenjevanih salam 
je bilo takšno, da če bi se izrazil 

z vinogradniško terminologijo, 
bi rekel, da je bilo grozdje do-
bro, kletarjenje pa slabše. 

Prof. Božidar Žlender, ugled-
na avtoriteta na področju živil-
ske tehnologije, je v svojem jav-
nem izražanju vtisov na koncu 
ocenjevanja dejal, da so sodelu-
joči porabili za svoje izdelke ka-
kovostno meso in začimbe, ven-
dar so v poznejših postopkih 
pozabili na nekatera železna 
pravila: salama se ne suši, tem-
več zori, salame so v glavnem 
presuhe, preveč dimljene in pre-
več slane. V iskanju popolnejše 
harmonije bi morali bolj paziti 
na postopke zorenja salam. 

Kiobasiada je staro ime, 
kajti njega dni so ljudje bolj 
izdelovali klobase kot sala-
me, ki so izdelek novejšega 
časa. Toda letos ni bilo na 
tekmovanju nobene klobase, 
le salame in tri budjole. 

Letošnja salamiada je bila 
tudi datumsko prepozna. Vsaj 
mesec dni prej bi morala biti, 
sicer pa je treba zorenje usta-
viti oziroma salamo tako kon-
zervirati, da se ne presuši. 

DRAGO MEDVED 

Pravice delavcev pod vprašajem 
Območni svet Neodvisnega sindikata s se-

dežem v Slovenskih Konjicah je imel pred 
dnevi redno letno skupščino, na kateri so 
spregovorili o težavah delavcev, zastavili pa 
so si tudi smernice svojim nadaljnjih aktiv-
nosti v občinah Konjice, Zreče in Vitanje, pa 
tudi v Slovenski Bistrici in Celju, kjer so prav 
tako prisotni s svojima podružnicama. 

Predsednik konjiškega območnega sveta 
neodvisnega sindikata Miro Vajt poudarja, da 
njihov program v prihodnje ostaja enak, kar 
pomeni, da si bodo prizadevali za učinkovito 
varstvo že pridobljenih pravic pred raznimi 
kršitvami. Da se le-te množično kršijo, potrjuje 
podatek, da je v naši državi trenutno približno 
20 tisoč nerešenih delovnih sporov. Tu gre 
predvsem za kršitve kolektivne pogodbe ter 
zakona o delovnih razmerjih. Pereča problema 
sta zaposlovanje za določen čas ter načini 
določanja presežnih delavcev. V Neodvisnem 
sindikatu upajo, da bo nov zakon o delovnih 
razmerjih, ki je v pripravi, v večji meri zadostil 
pravicam delavcev. »Sicer pa svetuj sm, da se v 

podjetjih, ki so zaključila z lastninskim preobli-
kovanjem, čimprej organizirajo sveti delavcev. 
Le tako bo sindikalno gibanje lahko učinkovi-
to,« dodaja Vajt. 

V Neodvisnem sindikatu, ki je v tukajšnjem 
lokalnem prostoru dobro zastopan, ugotavlja-
jo, da je v naši državi že približno 30 tisoč 
zaposlenih na robu preživetja, saj so njihove 
plače nižje od zajamčenega osebnega dohod-
ka. »In s takšnimi plačami seveda ni mogoče 
zagotoviti evropske storilnosti,« meni Vajt. V 
poplavi pozicijskih in opozicijskih sindikatov 
vidi Neodvisni sindikat svojo prednost prav v 
politični neobremenjenosti. Ta prednost pa jim 
nemalokrat predstavlja težavo. »Predvsem pri 
poHtično obarvanih vodstvenih strukturah v 
podjetjih težje prodiramo s svojimi zahtevami, 
se težje pogajamo. Kljub temu upamo, da nam 
bo tudi v prihodnje uspevalo glasno in jasno 
opozarjati na kršitve pravic delavcev ter obe-
nem uveljavljati njihove zahtev, ki so v današ-
njem času družbene tranzicije pogosto presli-
šane,« zaključuje Miro Vajt. B.F. 

Na stežaj odprta vrata 
Učenci in učitelji III. OŠ v 

Celju so v začetku tedna že 
tretje leto zapored pripravili 
splet predstavitev šolske de-
javnosti in ob tej priložnosti k 
pouku in učnim uram pova-
bili tudi starše. 

Zanje so pripravili številne 
delavnice in učne ure, v kate-
rih so v ponedeljek, torek in 
sredo ustvarjali skupaj. V po-
nedeljek so se starši s šolarji in 
učitelji v Ustvarjalnici ukvarja-
li z zabavnim pisanjem, se na 
okrogli mizi pogovarjali o 
drobnih stiskah mladih, pravi-
ci do varnosti v šoli, spoznava-
li zabavno matematiko in us-
tvarjali v likovnem svetu, kjer 
so skupaj izdelovali beneške 
maske, slikali na steklo in iz-
delovali darilno embalažo. 

V torek so učenci predstavih 
projekte, ki so nastajali med 
šolskim letom, tudi ta dan pa 
so s starši sodelovali v skup-

nih delavnicah. Izdelovali so 
košare, se lotevali matematič-
nih nalog za eksterno prever-
janje znanja, skupaj pesnili in 
odkrivali skrivnosti branja, 
starše pa so povabili tudi na 
nekaj športnih tekmovanj. 

V sredo so prvošolci skupaj 
s starši izdelali lastno knjigo, 
tretješolci so se spraševali, ka-

ko je mogoče pomagati učen-
cu z učnimi težavami, mladi 
raziskovalci pa so predstavili 
raziskovalne naloge, ki so jih 
pripravljali v tem šolskem le-
tu. Ves čas odprtih vrat III. OŠ 
pa so si obiskovalci v šolski 
avli lahko ogledali tudi razsta-
vo likovnih izdelkov učencev. 

N.-M. S., Foto: G. KATIČ 

V likovnem svetu: učenci lil. OŠ so med dnevi odprtih vrat 
starše učili slikati na steklo, skupaj pa so izdelovali tudi 

beneške maske. 
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Končnica za prvalca ONZ 
II.liga: v 9.krogu Agrotim-

Orkan 3:4, Oplotnica-Železne 
dveri 5:10, Tomaž-J.dol 7:4, 
Majolka-Sl. gorice 5:3. Vrstni 
red: Ž. dveri 22, Tomaž 21, 
Orkan 18, SI. gorice 15, Majol-
ka 12, Oplotnica 10, Agrotim 
6, J. dol 1. 

ONZ Celje: v 9.krogu Štravs-
Ješovec 4:2, Dobovec-Rola 3:0 
bb. Atom prost. V 10.krogu 
Atom-Štravs 2:1, Ješovec-Do-
bovec 2:7 Vrstni red: Dobo-

vec 21, Atom, Štravs 11, Ješo-
vec 7, Rola 6. Najboljše štiri 
ekipe bodo po dvokrožnem li-
gaškem sistemu odigrale še 
končnico. 

Celje: v 3.krogu Cosmos-
Veflon 6:2, Kevvin-Pelikani 
1:5, Triglav-Marinero 7:4, Pri-
ma-Ščurek 1:1, Klateži-Friggs 
5.2, Šmartno-Viva la musica 
1:0. Vrstni red: Šmartno 7, 
Marinero, Cosmos, Pelikani,. 
Kevvin 6, Klateži, Prima 5, Šču-

rek, Triglav, Veflon 3, Viva la 
musica, Friggs 0. 

Laško: v 2.krogu Zlatorog-
Zimšek 10:5, Goldhorn-Aran-
žerji 4:1, Z.Most-Koln pobi 
3:5, Gaj-Breze 1:3, Racman-
Lipov list 4:1. Vrstni red: Bre-
ze, Zlatorog, Koln pobi, Gold-
horn 6, Racman, Z.Most 3, 
Gaj, L.list, Zimšek, Aranžerji 
0. 

Slovenske Konjice: v 
17krogu DSV-Galero 8.1, 
D.vas-Nirvana 10:3, Vitanje-
Dobrava 4:2, Loče-Stranice 
9:2, Knjice-Mineral 3:0, Žiče-
Blato 1:3, Bazar-Vitanje II 3:4. 
Vrstni red: DSV 43, Vitanje I 
35, Loče 34, D.vas 32, Galero 
31, Dobrava, Konjice 30, Mine-
ral 23, Nirvana 22, Žiče 19, 
Bazar 18, Blato 12, Vitanje II9, 
Stranice 7 

Šentjur: v 11.krogu Mlakar-
Loka 1:2, Maratonik-Macro-
com 1:2, Ronex-Dramlje 1:0, 
Jakob-Slivnica 5:4, Gremlini-
Šentvid 4:4. Vrstni red: Loka 
30, Jakob 25, Šentvid 23, Ro-
nex 17, Dramlje 16, Mlakar, 
Maratonik 11, Gremlini, Ma-
crocom 9, Slivnica 6. 

Šmarje: v 1.krogu Haler-
Atom 2:2, Rebus-Kostrivnica 
2:2, Završe-Dobovec 2:6, Vita-
sovič-Šempeter 5:2, Alatnica-
Janina 1:5. 

Drugoligaški derbi 
brez golov 

Nogometni derbi 21. kroga 
druge lige med Šent jur jem 
in Vevčami se je končal brez 
golov, čeprav sta moštvi pred 
samo 300 gledalci prikazali 
dopadljivo igro in si ustvarili 
nekaj priložnosti. 

Gostje za imeli za zmago 
500 mark premije za vsakega 
igralca, Šentjur pa se je spet 
predstavil v boljši podobi, na 
kar je vplivalo tudi izplačilo 
polovice februarskih plač. Pri 
domačih je v vlogi prostega 
branilca blestel Milan Pašalič, 
nekaj nevarnih napadov je 

zaustavil vratar Janko Šribar 
ob pomoči Roberta Vrečka (na 
sliki) in ob zadovoljstvu s toč-
ko ter premikih na finančnem 
področju je več optimizma. 
»Proti Vevčam smo se v nogo-
metnem smislu vrnili in že v 
Piranu bomo zaigrali napadal-
no, saj si želimo novih treh 
točk,« je povedal šentjurski 
trener Janko Benčina. Zaosta-
nek za vodilnimi Vevčami je 
ob tekmi manj še naprej osem 
točk, za drugouvrščeno Dravo 
pa šest. 

Foto: GREGOR KATIČ 

ŠPORTNIK M M Č A ^ 
ŠPORTNIKA LETA 

-

Tesno med športnicami 
Odločitve med najboljšimi 

športnicami so vedno tesnej-
še. Teniška igralka Katarina 
Srebotnik je sicer spet zbrala 
največ glasov - 9, toda loko-
strelka Jožica Emeršič in ju-
doistka Urška Žolnir sta do-
bili le po enega manj . 

Med moškimi je rokometaš 
Iztok Puc dobil 14 glasov, no-
gometaš Simon Sešlar 6 in ro-
kometaš Uroš Šerbec 4. Med 
ekipami so rokometaši Pivo-

varne Laško še naprej brez 
konkurence z 20 glasovi, ko-
šarkarji Polzele so jih dobili 7, 
Pivovarne Laško pa dva med 
dosežki minulega tedna izsto-
pajo zmaga Jožeta Kunsta na 
državnem prvenstvu v boksu, 
izvrstna strelska forma košar-
karja Matjaža Tovornika ter 
pomembne zmage košarkar-
jev Polzele in Pivovarne Laško 
v boju za uvrstitev v polfinale 
končnice. 

ŠPORTNI 
i 1 ^ 1 1 1 Ih I l i ^ i c I 

SOBOTA, 19.4. 

Kegljanje 
Celje: finale državnega pr-

venstva (od 13. ure, v nedeljo 
od 10. ure). 

Košarica 
Novo mesto: Krka-Rogaška, 

Škofja Loka: Loka-Kemoplast 
(6. krog končnice za A-1 ligo, 
obe 20). 

Nogomet 
Zreče: Unior-Steklar, 

Brunšvik: Brunšvik-Dravinja 
(17 krog III. lige); Šmarje: 
Šmarje-Mons Claudius, Šo-
štanj: Usnjar-Vransko, Štore: 
Kovinar-Odred (13. krog ONZ 
Celje, vse 16.30). 

Rokomet 
Slovenj Gradec: Prule-Go-

renje (18), Prevent-P. Laško 
(polfinale pokala za moške, 
20); Velenje: Velenje-Žalec (4. 
krog končnice I. ženske lige, 
19). 

NEDEUA, 20 .4 . 

Nogomet 
Celje: Publikum-Korotan, 

Maribor: Maribor-Rudar (27 
krog I. lige); Šmartno ob Pa-
ki: Šmartno-Rudar, Piran: Pi-
ran-Šentjur (22. krog II. lige, 
vse 16.30). 

Rokomet 
Slovenj Gradec: finalni tek-

mi pokala za moške (16. in 
18). 

SREDA, 23 .4 . 

Košarka 
Rogaška Slatina: Rogaška-

K.zidar (19), Šentjur: Kemo-
plast-Krka (7. krog končnice 
za A-1, 20). 

Nogomet 
Zreče: Unior-Dravinja, Šent-

jur: Šentjur-Usnjar (polfinale 
pokala ONZ Celje, obe 17). 

PANORAMA 
K O S A ^ 

A-1 liga 
Za prvaka: skupina A -

3.krog: Idrija-RLaško 56:89 
(31:42); Tovornik 37, Jurak 20, 
Lisica 12, Vujovič 6, Jeras, 
Govc 5, Tomašič 3, Blagotin-
šek 1; Helios-Olimpija 57:85. 
4.krog: Olimpija-P.Laško 
98:80 (50:47); Tovornik 35, Li-
sica 16, Jurak 11, Dončič 8, 
Durnik, Vujovič 4, Govc 2; 
Idrija-Helios 90:75. S.krog: 
Helios-PLaško 81:80 (45:42); 
Tovornik 39, Jurak 12, Blago-
tinšek 9, Govc 6, Dončič, Lisi-
ca, Jeras 4, Vujovič 2; Idrija-
Olimpija 64:85. Vrstni red: 
Olimpija 22, P.Laško, Helios 
15, Idrija 14. 

Skupina B - 3.krog: Repub-
lika-Polzela 72:89 (36:33); Pe-
tranovič 22, Čmer 15, Šamanič 
13, Stavrov 12, Jagodnik 10, 
Kobale 9, Cizej 6, Rituper 2; 
BWC-Satex 73:70. 4.krog: Pol-
zela-Satex 78:65 (39:31); Ja-
godnik 29, Petranovič 19, 
Čmer 12, Šamanič 8, Rituper 
6, Udrih, Rovšnik 2; BWC-Re-
publika 79:96. S.krog: BWC-
Polzela 92:83 (74:74, 44:47), 
Republika-Satex 80:73. Vrstni 
red: Polzela 18, Republika 17, 
BWC 16, Satex 14. 

Za obstanek - 3.krog: Ke-
moplast-Rogaška 109:114 
(59:62); Urbanija 32, Kahve-
džič 21, Gajšek 14, Sušin 12, 
Madžarac, Maček, Kočar 7, 
Knez, Cerar 6 za domače, No-
vakovič, Ivanovič 37, Mičuno-
vič 18, Kosovec 12, Petrovič 8, 
Jutriša 2 za goste; Litostroj-
Krka 86:83, Ilirija-Krško 83.86, 
Loka-K.zidar 80:71. 

4.krog: Rogaška-Ilirija 92:87 
(39:44); Ivanovič 28, Novako-
vič 23, Petrovič 18, Kosovec 9, 
Mičunovič, Krivec 6, Jutriša 2; 
K.zidar-Kemoplast 94:64 
(37:36); Urbanija 23, Kahve-
džič 17, Gajšek 10, Knez, Ce-
rar 3, Madžarac, Maček, Ko-
čar, Sušin 2; Krka-Krško 87:69, 
Litostroj-Loka 95:71. Vrstni 
red: Litostroj 8, Krka, Loka 7, 
Krško, Rogaška 6, K.zidar, Ke-
moplast 5, Ilirija 4. 

Bliga 
Za prvaka - 20. krog: Med-

vode-Prebold 55:66 (23:39), 
Cerknica-Rogla Atras 75:100 
(31:57), Olimpija ml-Raden-
ska 85:69, Gorica-Maribor 
69:90, Parklji-Hrastnik 76:97 
Končni vrstni red: Hrastnik, 
Olimpija ml, Prebold, Raden-
ska 31, Rogla Atras 30, Mari-
bor 28, Medvode, Cerknica 23, 
Parklji 21, Gorica 20. 

Za obstanek - 20.krog: 
Elektra-Portorož 86:75 (46: 
36), Kamnik-Postojna 103:91, 
Bistrica-Borovnica 109:75, 
Janče-Snežnik 79:70. Končni 
vrstni red: Kamnik, Bistrica 
31, Elektra 29, Janče 28, Snež-
nik 27, Portorož, Postojna 26, 
Celje 25, Vrhnika 23, Borovni-
ca 20. 

l.liga 
25.krog: Rudar-Behinci 1:1 

(0:0); Komar (64); Olimpija-
Publikum 2:2 (0:0); Hajduro-
vič (68), Sivko (74); Maribor-
Primorje 1:0, Gorica-Korotan 
1:0, Mura-Koper 1:0. Vrstni 
red: Primorje 48, Maribor 45, 
Gorica 44, Rudar 36, Publi-
kum 35, Mura 33, Korotan 30, 

Olimpija 29, Beltinci 26, Koper 
14. 

II.liga 
21.krog: Šentjur-Vevče 0:0, 

Nafta-Šmartno 2:0 (1:0), Čr-
nuče-Zagorje 2:2, G.opekar-
ne-Drava 1:2, Jadran-Piran 
1:0, Železničar-Domžale 1:3, 
Rudar-Naklo 2:3, Dravograd 
prost Vrstni red: Vevče 42, 
Drava 40, Dravograd (-) 39, 
Nafta 38, Šentjur (-) 34, Rudar 
(T) 32, Železničar 30, G.ope-
karne, Zagorje (-) 26, Domža-
le 25, Šmartno, Črnuče (-) 24, 
Jadran (-) 21, Naklo 20, Piran 
(-) 17, Ljubljana 8. 

III.liga 
16.krog: Dravinja-Aluminij 

1:1 (0:0); Ivetič (65), Steklar-
Paloma 1:0 (1:0); Krošlin (40); 
Odranci-Unior 1:0 (0:0), Po-
horje-Črenšovci 2:0, Kungota-
Turnišče 0:0, Bakovci-Gori-
čanka 0:0, Brunšvik-Kovinar 
5:0. Vrstni red: Aluminij 36, 
Pohorje 34, Črenšovci, Paloma 
30, Bakovci 29, Turnišče 24, 
Unior 23, Kovinar 21, Goričan-
ka, Dravinja 18, Steklar 14, 
Brunšvik 12, Odranci, Kungo-
ta 11. 

ONZ Celje 
12.krog: Vransko-Kovinar 

3:0 bb, Mons Claudius-Usnjar 
1:5, Brežice-Šmarje 2:1, Tim 
Laško-Krško 0:0, Odred prost. 
Zaostala tekma: Tim Laško-
Usnjar 0:4. Vrstni red: Vran-
sko (-) 25, Usnjar 23, Tim Laš-
ko 21, Brežice 18, Krško (-) 17, 
Mons Claudius 10, Kovinar 9, 
Šmarje 6, Odred (-) 3. 

ROKOMET r̂ ŝ-sssstsssa 
l.liga 

Moški: skupina A - G.krog: 
PLaško-Dobova 33:16 (16:3); 
Šerbec 5, Šafarič, Vugrinec, 
Pajovič, Stefanovič, Cvijič 4, 
Jelčič, Pungartnik 3, Papež, 
Tomšič 1; Jadran-Gorenje 
25:21 (13:7); Semerdijev 7, 
Sovič 4, Oštir, Tome, Cvetko, 
Radšel 2, Ojsteršek, Kimčen-
ko 1. Končni vrstni red: P. 
Laško 19 (7), Gorenje 9 (3), 
Jadran 8 (4), Dobova 2. Sku-
pina B - 6.krog: Prevent-Akri-
pol 27:22, Prule-Krško 21:20. 
Končni vrstni red: Prevent 19 
(6), Prule 9 (5), Krško 8 (2), 
Akripol 3 (1). V oklepaju so 
bonus točke iz rednega dela. 

Končnica (prvi tekmi, na 
dve zmagi) - za prvaka: Pre-
vent-PLaško 20:21 (7:9); Puc 
6, Načinovič 5, Pungartnik 3, 
Vugrinec, Stefanovič, Tomšič 
2, Šafarič 1; za 3.mesto: Go-
renje-Prule 28:18 (15:4); Se-
merdijev 7, Kimčenko 6, Oš-
tir, Tome 4, Sovič 3, Ojsteršek 
2, Plaskan, Cvetko 1; za 
5.mesto: Krško-Jadran 19:25; 
za 7.mesto: Dobova-Akripol 
3536. 

Ženske: skupina A -
3.krog: Žalec-Branik 25:19 
(15:9); Pahor 9, Zidar 7, T.Do-
lar, V.Dolar 3,.Randl 2, Kost-
jukova 1; Velenje-Olimpija 
12:42 (5:21); Raukovič, Hu-
dej, Stevanovič 4. Zaostala 
tekma: OUmpija-Žalec 24:18 
(13:7); Pahor 6, Randl 4, Kost-
jukova 3, Zidar, T.Dolar 2, 
Derčar 1. Vrstni red: Olimpija 
13 (7), Žalec 8 (4), Velenje 3 
(3), Branik 2. Skupina B: Pi-
ran-Krim 10:34, Mlinotest-
Burja 37:21. Vrstni red: Krim 
12 (6), Mlinotest 9 (4), Piran 
4 (2), Burja 1 (1). 

ODBOJKA ^ 

Il.liga 
Moški - 22.krog: Šernpm 

Hoče 3:1 (14, -4, 13, 16),-J 
glav-Brezovica 3:0, Saloniij I 
Portorož 3:0, Vuzenica-Ko! 
nar 1:3, Intes-Prvačina jo 
Bled II prost Končni vrJ 
red: Kovinar 34, Brezovica! 
Hoče, Šempeter 26, TriglavJ • 
Vuzenica, Salonit II18, Prv ĵ 
na, Intes 16, Portorož 10, Bk ' 
116. 

Ženske - 22.krog: Pirj. | 
Šempeter 0:3 (-6, -8, -10), ^ 
goza-Šoštanj 3:2 (7, -5, 6, u 
12),Ruše-Bled 113:0, Šent,^ 
Kamnik 3:0, Branik II-Šeni| 
3:0, Solkan-Mežica 3:1. Koii{ 
ni vrstni red: Šoštanj 
Šempeter 38, Šentvid, BraJ 
II 34, Ruše 26, Rogoza a 
Piran 18, Mežica 16, Solk̂  
14, Kamnik 12, Šenčur i| 
Bled II 0. 

Ili.liga-vzhod 
Moški - 22.krog: Topol^ 

Il-Savinja 3:1 (9, -13, 4,8 
Braslovče-Beltinci 3:1 (-8,1 
6, 13), Črna-Mislinja 0:3, Fi 
žinar II-Mežica 3:0, Lenai 
Kurent prosta. Končni vrsti 
red: Fužinar II 34, Mislin 
28, Beltinci, Braslovče 2& 
Mežica 20, Lenart 18, Savinjj 
Črna 10, Kurent, Topolšical 
4. _ 

Ženske - 22.krog: Vitane 
Prevalje II 1:3 (-8, 13, 12,-12 , 
Branik III-Dobje 3:0 (9, 2,7 
Puconci-Radenci 3:0, Črn , 
Dravograd 3:0, Boč-GranitOi 
Step-Benedikt 0:3. Konži 
vrstni red: Branik III38, Ben 
dikt. Granit 36, Črna 34, Di 
vograd 30, Prevalje II 26, \ 
tanc 22, Boč 16, Step 12, P 
conci 10, Radenci, Dobje 2. 

KEGUANJE 
ssissi-;!;; •;!:;; sjifiisiiiSisiĵ  ' 

Območna liga 
Končnica: za prvaka 

6.krog: Konjice II-Rogaši 
6:2, Kovinotehna II-Laško 1:7 
končni vrstni red: Konjic 
(+14), Laško (+12), Rogašk 
(+8) 8, Kovinotehna II0; od: 
do 8.mesta: Demit-Strojkovi 
na 1:7, Ljubno-Avto Celje 7:1 
Strojkovina-Ljubno 6:2, Avt 
Celje-Demit 4:4; končni vrsI 
ni red: Strojkovina 8, Dem 
7, Ljubno 5, Avto Celje 4; fl 
9. do 12.mesta: Kvit-Komc« 
3:5, Konjice ml-Šoštanj II 2:1 
Komcel-Konjice ml. 4:4, Š« 
štanj II-Kvit 4.4; končni vrsI 
ni red: Šoštanj II 9, Kvit' 
Konjice ml, Komcel 3; od 13 
do 15.mesta: Obrtnik-Izle' 
nik 2:6, Izletnik-Zlatorog 3:5 
končni vrstni red: Izletniki 
Obrtnik 4, Zlatorog 3. 

Memorialni 
namizni tenis 

Tradicionalni Frenkov in 
Božičev memorial v na 
miznem tenisu za veteran« 
(tri moške in enotna žeO' 
ska kategorija) bo v dvora* 
ni Gaberja v nedeljo z za 
četkom ob 9. uri. 

V ženski konkurenci int̂ '̂ 
jo pravico nastopa igralk^ 
rojene leta 1952 in prej, 
moški pa igralci rojeni pr̂ " 
letom 1947 Prijave s lOO", 
tolarji štartnine v društv^ 
nih prostorih na Mariborsl̂  
42 (tel. 485-015) sprejemaj", 
samo še danes, žreb bo d^ 
pred tekmovanjem, nosU"̂  
bodo določeni glede na 
ske rezultate. 



SNOPIČ ŠPORT m 

Za finale Polzela-P«Laško! 
)|zelani tretjič zapored v polfinalu končnice, Lasčani kot novinci v A-1 ligi že med vodilnimi - Tekme 30. aprila, 3. 

in 5. maja - Oboji v evropski pokal? 

gjnoči so bili še zadnje tek-
g ligaške končnice držav-
ĝa prvenstva za košarkar-

jin med najboljšo četverico 
tudi Polzela in Pivovarna 
ĵko, ki se bosta v lokalnem 

jfbiju celo pomerila za 
jtop v finale! 

O b o j i m je za napredovanje v 
^mačih dvoranah zadostoval 
J poraz s 30 točkami razhke 
polzeiani z Republiko in Laš-
jni z Idrijo), zato ni bilo dvo-
jov o končnem uspehu. Polfi-
jle končnice na dve dobljeni 
jlani bo 30. aprila, 3. in 5. 
[laja, še prej - 26. in 27. apr ib -
(jbo na PolzeU zaključni tur-
lir pokalnega tekmovanja s 

polfinalnima paroma Olimpi-
ja-BWC in Polzela-Idrija. 

Olimpijina uvrstitev na za-
ključni turnir evropskega 
klubskega prvenstva naši dr-
žavi ne bo prinesla še enega 
mesta v evropski ligi 1997/98, 
ki se bo zapolnila s klubi iz 
evropskega pokala. V sled-
njem bo Slovenija spet imela 
dve moštvi (letos Polzela in 
BWC), ključ za določanje ude-
ležencev pa se bistveno razli-
kuje od lanskega in poudarja 
pomen državnega prvenstva. 

Tovornik -
37,35,39! 

v evropski pokal se bosta uvr-
stila zmagovalec pokala in dru-

gouvrščena ekipa prvenstva, 
kar zelo verjetno pomeni (v pri-
meru Olimpije in Polzele v 
obeh finalih), da bo igralo tudi 
moštvo, ki bo zasedlo 3. mesto. 
Laščani so v svoji prvi sezoni 
med najboljšimi torej celo kan-
didati za evropski pokal, potem 
ko že imajo zagotovljeno uvjsti-
tev v Koračev pokal. 

Za Pivovarna Laško je bilo vse 
odločeno v Idriji. Pipanovo 
moštvo je serijo dobrih iger v 
drugem delu sezone nadaljeva-
lo z rekordno zmago v gosteh 
(89:56), nakar je Helios izgubil 
v Idriji in ponedeljkovo gostova-
nje v Domžalah ni bilo več po-
membno. Vmes je še krepko 
namučilo Olimpijo (v 30. minu-
ti so še vodili s 67:62) in razjezi-

lo Sagadina (»Laščani so se po-
dobno kot Polzeiani odločili za 
porivanje in vlečenje, kar s ko-
šarko nima zveze.«), na vseh 
treh tekmah pa je bil v ospredju 
veteran Tovornik, ki je skupaj 
dosegel kar 111 točk. 

Polzeiani so se po dveh po-
razih z BWC rešili z gladko 
zmago v Postojni, ki je bila 
posledica odlične obrambe v 
drugem polčasu. Prednost do-
mačega igrišča v polfinalu so 
potrdili proti Satexu, čeprav so 
manjkali poškodovani Zaletel, 
Stavrov in Kobale. Nihanja v 
igri je pri samo točki razlike s 
trojko zaustavil Petranovič in 
tudi slabši skok ni več omajal 
prednosti. 

ŽEUKO ZULE 

NOGOMET 
Prva locka za 
Bežigradom 

Celjski nogometaši so se s 
lele osmega gostovanja za 
fežigradom vrnili neporaže-
ii in od nedelje so Zagorje, 
bdvode in Maribor (Tabor) 
!dina igrišča, na katerih v 
irvi ligi še niso osvojili nobe-
le točke. 

V novih dresih so na našem 
ijvečjem štadionu vodili do 
i minute in pred včerajšnjim 
tugim zaporednim gostova-
jem zaradi poškodb ostali 
rez Sešlarja, Romiha in Gre-
ika, že med tednom se je 
Bje poškodoval Mujčunovič 
i v Kopru je moral v vrata 
padi Šeligo. »V zadnjih dese-
I krogih smo kar sedemkrat 
pstovali, kar je za mlado eki-
6 neugodno,« se pritožuje 
tner Tarbuk, igralci pa odgo-

varjajo, da so njegovi treningi 
prenaporni in zato igre slabše. 

Žreb za 
Intertolo 

v finalu slovenskega pokala 
bosta 4. in ll.junija igrala Pri-
morje in Maribor (Ajdovci so 
izločili Muro z 0:1 in 3:1, Mari-
bor pa Olimpijo z 2:2 in 2:0), s 
čimer v boju za četrti evropski 
pokal Intertoto ostajajo Ru-
dar, Publikum in Beltinci. 

Pomurci zaostajajo že za de-
set točk in v boju za Evropo sta 
trenutno savinjsko-šaleško 
tekmeca. Slovenski predstav-
nik bo igral v skupini 11, v 
kateri so še - po vrstnem redu 
glede na prijave - drugi klubi 
Rusije, Jugoslavije in Izraela 
ter tretji Turčije. Tekmovanje 
bo potekalo od 21. junija do 
19. julija, naš klub pa bo doma 
igral s Turki in Rusi. 

Po šestih 
mesecih 

Natanko pol leta in osem 
tekem je Rudar potreboval 
za novo zmago na domačem 
igrišču, ki jo je z edinim go-
lom prinesel povratnik Slav-
ko Komar. 

»Na zadnjih tekmah smo 
imeli težave z realizacijo tudi 
ob ogromnem številu priložno-
sti. Z Beltinci je bilo drugače, 
malo priložnosti in gol za zma-
go,« je bil zadovoljen trener 
Jarc. Velenjčani so bili pred 
včerajšnjo tekmo z Olimpijo po 
učinku že četrto moštvo spom-
ladanskega dela prvenstva 
(boljši so Gorica, Korotan in 
Primorje) in so v boju za Evro-
po spet za korak pred Celjani. 

Pokal pri 
polfinalu 

V polfinalu pokala ONZ 
Celje (23. aprila) bo posebej 

zanimiv lokalni derbi Unior-
Dravinja, v drugi tekmi pa bo 
Šentjur gostil podzveznega 
prvaka Usnjar. 

Naslov brani Šentjur in ker 
ima celjsko območje v zaključ-
nem delu pokala dva mesti, 
bosta oba zmagovalca že v 
šestnajstini finala za sezono 
1997/98. V mladinski konku-
renci sta polfinalna para Ste-
klar-Šentjur in Gracer-Kovinar 
(6. maja), v zaključnem delu 
pa bo igral samo pokalni pr-
vak. 

Noč In dan hokeja 
^okej na ledu se je v Celju začel igrati leta 1947, ko sta Dominko Uršič in Boris Hohnjec 
•̂"•̂ avila tečaj za dinamično zimsko igro in ob jubileju so se konec tedna na prireditvi 24 ur 
"^a predstavili številni rodovi. 
, ̂ voboj modrih in rumenih se je končal brez zmagovalca (115:115), čeprav so prvi že vodili s 
Ĵf 62:27. Na celjskem ledu so bih spet legendarni Felc, mnogi uspešni igralci zadnjih rodov -
''jpovič, Grabler, brata Pajič, Vnuk, Jan, Bešlagič, Simšič, Rojšek, Kelgar - in tudi najmlajši (na 
''•̂ O, ki šele začenjajo svojo hokejsko kariero. Ob različnih selekcijah Celja so nastopile še ekipe 
[^oplusa, Lokrovca, Nove Cerkve, Škofje vasi, Kosez iz Ljubljane in staršev mladih hokejistov. 
1 Foto: GREGOR KATIČ 

NA KRATKO 
London: na aprilski svetov-

ni teniški lestvici mladink do 
18 let je Katarina Srebotnik s 
440 točkami na 8. mestu in 
ima zagotovljen neposreden 
nastop na grand slam turnirju 
v Parizu. Vodi Lučičeva (Hrv) 
s 1020 točkami, na lestvici pa 
je še deset slovenskih igralk. 

Bratislava: mladinska keg-
Ijaška reprezentanca je v pri-
pravah za SP v gosteh dvakrat 
premagala Slovaško - za 110 in 
102 keglja. Prvi dan je Košto-
majeva podrla 417 kegljev, 
Špoljarjeva 395 in Koširjeva 
384, drugi dan Koštomajeva 
416, Ratajčeva 382 in Razlago-
va (vse Miroteks) 375. 

Slovenska Bistrica: Jože 
Kunst je v srednji kategoriji 
novi državni prvak v boksu. 
Druga sta bila Obreza v težki in 
med mladinci Jeseničnik (vsi 
Celje) v velterski kategoriji. 

Gornji Grad: na lokostrelski 
tekmi je Jožica Emeršič v com-
poundu s 314 krogi izboljšala 
državni rekord. Zmagal je tudi 
Grega Emeršič med kadeti, 
med veterani je bil tretji Zu-
pane (vsi Polzela). (J.E.) 

Kočevska Reka: na strel-
skem prvenstvu Morisa v 
kombinaciji zmaga Trstenjaka 
s 340 krogi, tretji Frece (oba 
Ris) 330. Med ekipami so bili 
Celjani drugi, zmagali pa so v 
posebnem tekmovanju s pišto-
lo in ekipa UNZ Celje s polav-
tomatsko puško. S pištolo je 
bil Frece drugi in tretji. (I.N.) 

Ljubljana: na zadnji strelski 
tekmi pokala prijateljstva za 
pionirke je s puško zmagala 
Šafaričeva (Žalec). V seštevku 
osmih rezultatov je druga 

Matkova (Pož), pionirke Pože-
nela (Matek, Bukovec, Belaj) 
pa so med ekipami tretje. 
(T.J.) 

Šmarje: zmagovalec me-
dobčinske lige v košarki *je 
Dren Lesično, ki je bil najbolj-
ši že po rednem delu prvens-
tva. V finalu končnice je pre-
magal študentsko ekipo Šent-
jurja, tretji je Lipnik Šmarje in 
četrti Dream team Šentjur. 

Kamnik: na zaključnem 
turnirju srednješolskega DP v 
odbojki je I. Gimnazija v Celju 
po zmagah proti Ekonomski 
šoh Maribor z 2:1 in Gimnaziji 
Ljubljana-Poljane z 2:0 ter po-
razu z 11. Gimnazijo Maribor z 
0:2 zasedla 2.mesto. Bojinovi-
čeva je bila izbrana za najbolj-
šo podajalko prvenstva. 
(M.C.) 

Griže: po 6. krogih odprtega 
prvenstva v šahu vodita Vom-
bek (Griže) in Matko (Vel) s 
5,5 točkami, sledijo Jazbinšek 
4,5, Gazvoda, Plahuta (oba 
Šent), Urisek (Žal), Virant, 
Ivačič (Kr) 4 itd. Nastopa 32 
šahistov. (J.G.) 

KOŠARKA 
Dve zmagi za 

upanje 
Zmaga v Šentjurju je bila 

za Rogaško prvo v letošnji 
sezoni na gostovanjih, novi 
par točk v dvoboju z Ilirijo pa 
je vrnil nekaj upanja v obsta-
nek med najboljšimi. 

Slatinčani so po lepi zmagi v 
lokalnem derbiju preveč podce-
njevali Ilirijo, ki imela ob polča-
su že 11 točk prednost, toda z 
nekoliko bolj agresivno igro so 
stvari postavili na svoje mesto. 
Bolj zanimivo je bilo na tribu-
nah, kjer so bili tudi trenerji 
(Žgajner, Markovič, Jugovar), s 
katerimi so povezani vsi največ-
ji uspehi slatinske košarke. V 
novo upravo naj bi se vrnili 
nekdanji odborniki, staro vods-
tvo pa je sprejelo sklep, da se 
sezona odigra do konca. J.T. 

Poraz po 
poldrugem letu 

v končnici za A-2 ligo je 
Kemoplast po dobrih 18 me-
secih in seriji.24:0 v domači 
dvorani doživel poraz v lo-
kalnem derbiju z Rogaško in 
nato na gostovanju v Sežani 
še pravo katastrofo. 

Šentjurčani so v lokalnem 
derbiju dolgo lovili goste in 
najvišji zaostanek 71:82 obr-
nili na 86:84, nakar so zapo-
red dobili devet točk in s serijo 
napak v Hruševcu doživeli pr-
vi poraz po 30. septembru 
1995. Drugače je bilo v Sežani, 
kjer je bil usoden drugi pol-
čas, v katerem so proti conski 

obrambi izgubili kar 12 žog in 
zaostali z 28:57. 

Prebold za A-2 
Končnico v B ligi so na 

vrhu z enakim številom točk 
končala kar štiri moštva in o 
kandidatih za A-2 ligi je od-
ločal krog medsebojnih te-
kem. Prvak je Hrastnik, eki-
pa Prebolda pa je zasedla 3. 
mesto in bo tretjič v zadnjih 
štirih letih igrala za napre-
dovanje. 

Savinjčani bodo 26., 28. in 
30. aprila na dve zmagi igrali z 
Radovljico, ki bo v prvi in mo-
rebitni tretji tekmi domačin. 
Rogla Atras je svojo prvo sezo-
no v B ligi končala na 5. mestu 
(za drugi del končnice je 
manjkala le ena zmaga), Elek-
tra je po slabem prvem delu 
sezone in pomladitvi ekipe za-
sedla 14. mesto, Celje pa je z 
zadnjimi dobrimi igrami osta-
lo v ligi. 

SKL: polovičen 
uspeh 

v prvih polfinalnih tek-
mah ŠKL srednjih šol sta bili 
celjski ekipi na gostovanjih 
polovično uspešni. Dijaki 
Šolskega centra so v Postojni 
doživeli znosen poraz 
(52:63), igralke I. Gimnazije 
v Celju pa so visoko zmagale 
v Mariboru (45:25). Po\Tatni 
tekmi bosta danes, finale pa 
23. (za osnovne šole) in 24. 
aprila (za srednje šole) v 
Ljubljani. 

Šolski center bo v svoji dvo-
rani ob 12. uri gostil Notranjce 
z Republikini prvoligaškimi 
igralci Likarjem, Žakljem, De-
vetakom in Kobetom. Na go-
stovanju je vodil ves prvi pol-
čas, v nadaljevanju pa v seriji 
dobil nekaj košev iz nasprot-
nih napadov in izgubil z 52:63 
(24:22). Strelci: Kovačevič 17, 
Štahl (edini iz lanske peterke, 
ki je igrala v finalu) in Ribežl 
po 16, Kočar 3, Čmer 2. Na 
povratni tekmi jih bodo spod-
bujali skoraj vsi dijaki ŠC Celje 
in na tribunah naj bi bilo 
okrog 1500 ljudi. 

Finalni turnir Pionirskega 
festivala za starejšo konku-
renci je bil v Žalcu. Domači za 
zasedli 4. mesto, v finalu pa je 
OŠ Grm N. mesto premagala 
OŠ Polančič Maribor z 82:58. 

Gimnazijke so zelo blizu po-
novitvi lanske uvrstitve v fina-
le, saj bodo v »domači« dvorani 
II. osnovne šole ob 13. uri proti 
oslabljeni ekipi II. Gimnazije 
Maribor branile lepo prednost 
dvajsetih točk. V Taboru so 
presenetljivo zmagale s 45:25 
(16:10), koše pa so dosegle 
Ramšak 15, Mihevc 11, Perti-
nač 7, Fijavž in Komerički po 4 
ter Šumej in Slatenšek po 2. 

Kolesarske težave II. 
Minuli teden smo poročali o nevsakdanji nezgodi ve-

lenjskega kolesarja Sandija Šmerca, nekaj podobnega pa 
se je pred dnevi v Italiji zgodilo tudi njegovemu somešča-
nu Iztoku Melanšku. 

Šmerca je na dirki Po poteh kralja Nikole podrl rešilni 
avtomobil, a na srečo brez posledic in dirki po cestah Jugosla-
vije in Italije je kot najboljši Slovenec končal na 28. mestu. 
Melanšku so med uvodno etapo Po Bergamaškem zagodli 
sodniki. Na polovici 154 km dolge etape je imel težave s krči in 
z veliko težave ujel glavnino, nakar ga je podri sodnik (!), ki je 
zapeljal iz kolone. Velenjčan je grdo padel in je moral v 
bolnišnico, kjer so ugotovili, da nima hujših poškodb. 
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Vedno hočem vec 
Zmago Sagadin - od Celja do zaključnega turnirja evropskega klubskega prvenstva v košarki 

športna drama se je 30. marca 1974 v 
Domžalah pomešala z osebno. V skoku pod 
košem se je v predzadnji minuti prvega 
polčasa odločilne tekme za obstanek v II. 
jugoslovanski ligi-zahod med Domžalami in 
Kovinotehno (104:94) končala igralska in 
posredno začela trenerska kariera Zmaga 
Sagadina, ki bo naslednji teden s Smelt 
Olimpijo v Rimu med udeleženci Final Foura 
evropske lige. 

Celjska enajstica se je v drugem polčasu 
vrnila na igrišče in si znova poškodovala nače-
to koleno, ki je zahtevalo daljši počitek. Jeseni 
se je Zmago vrnil pod koše, bil že čez nekaj 
mesecev hkrati igralec in trener ter - se znova 
poškodoval. Z igranjem je bijo nepreklicno 
konec in leta 1976 je bil že samostojni trener 
prvega moštva, ki se je na koncu sezone vrnilo 
med drugoligaše. Trenerski vzpon je bil strm: 
Zmago Sagadin je leta 1978 z mladinci v Saraje-
vu osvojil prvenstvo Jugoslavije, leta 1979 (z 
zmago manj kot Šibenka) in 1980 (dve zmagi 
za Kvarnerjem) je bil s članskim moštvom 
drugoligaški podprvak, leta 1981 pa je zapustil 
Celje... Pravzaprav - bil je pregnan. 

»Oče se je ukvarjal z atletiko, mati je bila 
državna reprezentantka v odbojki in bilo je 
povsem razumljivo, da me je zlasti mati skupaj 
z bratom Milošem usmerjala v šport. Sprva sva 
se največ ukvarjala s plava-
njem in smučanjem, sčasoma 
pa sva si izbrala košarko in ni 
mi žal, da sem se ves posvetil 
igri pod obroči,« se športnih 
začetkov spominja Zmago Sa-
gadin. 

»Po domžalski tekmi bi mo-
ral k sarajevski Bosni, vabili so 
me v Split, le Olimpija se ni 
oglasila. Vse je bilo dogovorje-
no za prestop, Bosnin sekretar 
je že bil v enem celjskih hote-
lov, potem pa se je vse sesulo. 
Dvakrat sem imel operirano 
koleno, pod nož bi moral še 
tretjič, a me je dr. Pohar pre-
pričal v nasprotno. »Fant bodi 
pameten, drugače boš imel 
hude težave,« mi je v Laškem 
svetoval ljubljanski zdravnik. 
Med 19. in Zl.letom sem se 
samo mučil, več sem bil v 
bolnišnicah kot na igrišču, iz-
gubil dve sezoni in uvidel, da 
nima več smisla vztrajati.« 

Navdušenje po zadnjih us-
pehih Olimpije je nepopisno. 
V Idriji je bilo v špalirju tisoč 
ljudi, ki so se šele po prihodu 
ljubljanskih košarkarjev od-
pravili v dvorano, v Laškem 
so dobrodošlico izrekli god-
ba na pihala in mažoretke, 
po tekmi v Domžalah je Mili-
ča in McDonalda pred navi-
jači reševala celo policija. 

Še kot igralec, kot najstnik, 
je Zmago Sagadin na III. os-
novni šoli treniral pionirsko 
ekipo, nato žensko in leta 1976 
že prevzel prvo moštvo. »Celje 
je bilo produkcijski center, 
skoraj podobno sem svoje de-
lo zastavil tudi v Mariboru, 
Ljubljani, Splitu in v letošnji 
sezoni spet v Tivoliju. Jeseni 
sem štartal s 13 igralci, zdaj jih 
imam na treningih že 16, ki so 
sposobni kvalitetno igrati na 
dva koša. Pri nas ni denarja za 
nakupe vrhunskih košarkar-
jev in zato jih moramo sami 
ustvarjati,« meni Sagadin, ki je 
bil leta 1977 prvič na speciali-
zaciji v ZDA in spoznal, da 
trenerju lahko največ ponudi 
domovina košarke. 

Košarkarski 
komentar 

»Prva potovanja so mi omo-
gočili KZS, klub in tedanja 
TKS, nato sem odhajal na last-
ne stroške. Praviloma sem vsa-
ko leto vsaj dva tedna do me-
sec dni v Ameriki, kjer sta me 
v zgodnjem obdobju vzljubila 
pokojni Joe Cipriano in Geor-
ge Blaney, ki ima mesto v slo-
viti Hali of the Fame. Omogo-
čila sta mi številne stike, poz-
nanstva in s pretokom infor-
macij, materialov, kaset in po-
dobnega nikoli nisem imel te-
žay. Z Drvaričem sva bila leta 
1979 poltretji mesec od začet-
ka priprav do prvih ligaških 
tekem vseskozi s študentskimi 
ekipami, veliko stvari sem 
spoznal in ZDA so vedno do-
brodošla košarkarska izkuš-
nja.« 

Sagadinovo osnovno trener-
sko filozofijo je dograjeval dr. 
Aca Nikohč. V poznih sedem-
desetih letih je s kadetsko dr-
žavno reprezentanco (Djuriši-
č, Čutura, Radovič...) zmagal 

na balkanskem prvenstvu za 
mladince, pred evropskim pr-
venstvom pa je ekipo prevzel 
Luka Stančič. Zmago s tak-
šnim statusom ni bil zadovo-
ljen, zato se je umaknil in po 
Nikoličevim odhodom iz vrha 
jugoslovanske košarke ni ni-
koli več dobil priložnosti, da 
bi vodil reprezentanco. 

V najbolj uspešnem celj-
skem obdobju je bil tudi novi-
nar. Za Novi tednik je redno 
pisal zelo brano rubriko Ko-
šarkarski komentar in se ogla-
šal tudi s študijskih potovanj 
po ZDA. »Z redakcijo sem od-
lično sodeloval, praktično 
vsak dan sem bil v stiku z 
novinarji, predvsem s Tone-
tom Vrablom, in Novi tednik 
je takrat veliko naredil za po-
pularizacijo košarke,« se spo-
minja Sagadin, ki se vedno 
redkeje vrača v rojstno Celje. 

»Odhod v Maribor je krog 
ljudi sprejel z navdušenjem. 
Vseeno sem obdržal stalno 
družbo, prijatelje in se z njimi 
redno videval. Zdaj je druga-
če, cesta je obupna in malo 

sem v Celju. Enkrat sem padel 
v kolono, zamudil na trening 
in enostavno si nekaj takšnega 
ne smem več dovoliti. Dokler 
ne bo zgrajena avtocesta, bo-
do moji obiski Celja zelo red-
ki,« je prepričan eden najbolj-
ših evropskih trenerjev. 

'Zmago, Miloš, 
Tone 

Sagadini so bili zaščitni 
znak celjske košarke sedem-
desetih. Zmago, Miloš, Tone, 
ob igrišču mami, teta. »Bilo je 
krasno. Teta je vodila gostišče 
Ojstrica in nečaka sva bila 
marsikdaj deležna velikih po-
zornosti. Zgodilo se je tudi, da 
so celo navijači zastonj dobili 
hrano in pijačo. Ženska skupi-
na navijačev je bila še posebej 
glasna, spremljala nas je na 
skoraj vseh gostovanjih, živela 
s klubom in lepo se je spomi-
njati tistega obdobja.« 

Olimpija bo letos odigrala 
blizu 90 tekem, toda le na 
sedmih, osmih je imela raz-
prodano dvorano in zato na 
sedanji ravni sezona finančno 
pomeni izgubo. Tudi ob uvr-
stitvi na zaključni turnir 
evropskega klubskega prvens-
tva. »Ekonomsko smo v minu-
su, v domačem prvenstvu ni-
mamo kvalitetnih nasprotni-
kov in za revnejše države je 
edina rešitev evropska liga po 
vzoru NBA. Veliki in bogati se 
ideji upirajo, zato FIBA išče 
kompromis,« ocenjuje Saga-
din. 

Košarka je v zadnjem ob-
dobju z nenehnim spreminja-
njem pravil ogromno pridobi-
la na popularnosti in zato se 
zdi prav neverjetna odločitev, 
da do leta 2004 ne bo nobenih 
novosti. »FIBA je zaspala in je 
vsaj pet do deset let v zaostan-
ku za tendencami, ki jih nare-
kuje NBA liga. Nič posebnega 
se ni treba domisliti, le dobre 
stvari ameriškega tekmovanja 
profesionalcev bi morali pre-
kopirati. Predvsem moramo 
košarki nujno vrniti hitrost. 
Četrtine po 12 minut so nuja, 
več mora biti prekinitev in od-
morov, ki so že zdaj zapolnje-
ni na različne načine. Druga 

pomembna stvar je umik troj-
ke od koša in z obema spre-
membama bi bila igra še bolj 
zanimiva.« 

Vedno iiočem vec 
Zmago Sagadin je po osa-

mosvojitvi kot predsednik 
strokovnega sveta pripravil 
projekt novega tekmovalnega 
sistema, ki je dolgoročno 
predvideval zmanjšanje lige 
na osem klubov. »Zdaj smo na 
razpotju, v dveh letih se bo vse 
odločilo. Ali bomo podobno 
kot Avstrijci imeli tretjerazred-
no ligo ali pa se bomo približa-
li italijanskemu modelu, kjer 
je šport posel, atrakcija in de-
loma cirkus,« je razmišljal leta 
1991. Evropski pokaU so vmes 
z dolgovi uničili Medvode in 
Koper, na robu obstoja so 
BWC, Idrija, Satex, Krško, Ro-
gaška ... Kakšne so perspekti-
ve SLO »basketa« ? 

»Odločili smo se za širino, 
čeprav je jasno, da so v evrop-
skih pokalih finančno in tek-
movalno sposobni igrati naj-
več trije ali štirje klubi. Tudi v 
naši ligi je preveč nesmislov, 
kot so zmage s 70 točkami 
razlike, toda s tovrstnimi za-
devami se zdaj ukvarjajo dru-
gi. Za novo sezono je priprav-
ljena končnica po sistemu ure, 
ki so jo negativno ocenili že 
Italijani in Hrvati, a na njihovo 
mnenje očitno nič ne damo,« 
ocenjuje šest let pozneje, ko je 
jasno, da bi bila idealna liga 
Osmih klubov. 

»Po letih zagnanega dela 
in velikih načrtov sem bil iz 
Celja pregnan. Še danes 
imam grenak priokus, ob be-
sedi celjska košarka se mi 
kolčne. Bil sem strahovito 
prizadet. Ne vem, zakaj tak-
šen podcenjevalni odnos, za-
kaj sem v mojem rojstnem 
kraju utonil v pozabo. Nika-
kor pa nisem ravnodušen, v 
vsakem trenutku sem pri-
pravljen pomagati.« (Zmago 
Sagadin v intervjuju na Novi 
tednik, oktober 1991). 

ZDA so uzakonile trenerje v 
oblekah in pravilo NBA lige je 
sprejel tudi Sagadin. »Na tre-
ningih sem seveda v športni 
opremi, za tekme pa sem oce-
nil, da trener nima neposred-
nega stika z igriščem in zato 
sta bolj primerni obleka in 
kravata,« pravi eden redkih 
trenerjev, ki je tudi v našem 
prvenstvu sprejel pravilo NBA 
lige. 

V zadnji Zmagovi drugoli-
gaški sezoni 1973/74 so za 
Celje pod vodstvom trenerja 
Čepina igrali še Tone in Mi-
loš Sagadin, Ramskugler, Le-
skovar. Divjak, Tomašič, Je-
rič, Glavač, Zupančič, Jošt, 
Zorko, Sabolčki, Jug, Kralj in 
drugi. 

Zmagu so bile očitno že ob 
rojstvu usojene - zmage. »Gre 

za splet naključij. Ime nij. 
membno, bolj geni, v kaw 
imam agresivnost in ne^ 
pustljivost. Vedno hočem v« 
Ko dobim, želim še boljšat 
sebi pravi prvi mož naše w 
šarke, ki je na trenerski klo. 
že pol življenja. »Čustveno! 
praznim na treningih in J 
mah. Z načinom komuniciJ 
nja z igralci iz mene pQ|j 
napetost in se spreminja v p1 
jetno utrujenost. A ni vse 
košarki. V ekipi je velik gejj 
racij ski razmik, najstarejs 
igralec ima 37, najmlajši i;, 
maj 17 let in razliko je potrej 
no pametno zliti v moštvo.« 

I love this game 
Celjska epizoda 1981 seje 

neki meri ponovila leta 195̂  
Po zmagi v evropskem pokal 
je Sagadin sredi sezone za^ 
stil Tivoli, preporodu Spliiĵ ^ 
ne in letos Olimpijo, ki je p 
hudi krizi (lani je v državnei 
prvenstvu izgubila kar dev( 
tekem in v letu dni zamenjal 
pet trenerjev) prišla med nj 
boljšo evropsko četverico 
Njegovo nepričakovano vrni 
tev je mogoče razumeti tu 
kot opomin, da se večina mo 
in sposobnosti posameznike 
zaveda šele po njihovem od 
hodu. 

»Seveda,« je takšnemu raj 
mišljanju pritrdil Sagadin i 
njegov glas je zatrepetal. »C 
se je kdo, potem se je sloveu 
ska javnost - z nekaj izjemaa 
- končno lahko prepričala, ka 
pomeni trener. Dober trene 
Kaj pomagajo najboljši igrali 
na svetu, če nimajo dobreg 
odličnega trenerja? Nič. Bn 
pravih ljudi na klopi nima 
možnosti za uspeh!« ' 

I love this game. Američai 
si za promocijo NBA lige nis 
zaman izbrali slogana o Iji 
bežni do igre pod obroči. Ko 
šarka je že desetletja vsakdai 
Zmaga Sagadina, ki se je J 
enkrat ozrl v prelomno lel 
1974. »Po dveh operacijah ko 
lena in novi poškodbi se mi j 
podrl svet. Bil sem zagrenja 
Preživljal sem hude stvari, 
obupu prvič prižgal cigareli 
in dolgo nisem vedel kaj nare 
diti. Kot mladostnik sem s 
dobro rešil iz zapletenega po 
ložaja, sčasoma pozabil na p« 
nudbi iz Sarajeva in Splita te 
se odločil za odhod med tre 
nerje. Ni mi žal.« 

ŽEUKO ZUU 
Foto: GREGOR KATK 

Zmagu so bile očitno že ob rojstvu usojene -
zmage. »Gre za splet naključij. Ime ni pomem-
bno, bolj geni, v katerih imam agresivnost in 
nepopustljivost. Vedno hočem več. Ko dobim, 

želim še boljše.« 

»Na Final Fouru ne bomo favoriti. Olympiakosov letni proračun je 35 milijon mark, naš desetkrat 
manjši, toda na igrišču smo se z vsakim sposobni enakovredruj meriti in ne bomo podrejeni.« 
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Za glasbene sladokusce 
Z mag. Ivanom Marinom o prizidku k glasbeni šoli in orglah, ki bodo spremenile Velenje 

glasbeni šoli Frana Ko-
f̂ na Koželjskega v Velenju 
pospešeno gradijo prizidek h 
glasbeni šoli, kjer bodo pri-
dobili kar 4 tisoč kvadratnih 
pietrov uporabnih površin, 
24 specializiranih učilnic ter 
veliko, tudi za Slovenijo po-
jiembno, orgelsko dvorano s 
[68 sedeži. 

' ^ r a d b a bo končana do po-
letja, svečanosti ob odprtju pa 
bodo sovpadale s pričetkom 
n o v e g a šolskega leta. S tem se 
t)o utesnjenost dosedanjim 
1100 učencem zmanjšala, na-
stali pa bodo tudi novi pogoji 
za širjenje srednješolskega 
izobraževanja v glasbeni gim-
naziji. 

O tem »podvigu generacije« 
za velenjsko in širše glasbeno 
okolje smo se pogovarjali z 
enim najzaslužnejših za raz-
voj glasbene kuhure v Šaleški 
dolini in v Sloveniji, magi-
strom Ivanom Marinom, ki je 
ludi ravnatelj glasbene šole. 
»Trenutno imamo na srednji 
in nižji stopnji približno 1100 
učencev in dijakov. Na nižji 
'stopnji je okrog 1000 učencev. 
IV tem šolskem letu smo mini-
strstvo za šolstvo zaprosili za 
povečanje zmogljivosti izo-
braževanja na srednji stopnji, 
vendar bo do realizacije prišlo 
š e l e v naslednjem šolskem le-
U. Računamo, da bi v glasbe-
no gimnazijo vpisovali po 2 
oddelka. Znotraj oddelkov se 
le-ti razdelijo na skupine gle-
de na specifične predmete. 

Poudariti moram tudi, da 
smo edina srednja glasbena 
šola v Sloveniji, ki poučuje 
prav vse instrumente, saj ima-
mo zelo močne skupine za 
orgle, harfo, oboo, fagot in 
tolkala. V naši šoli trenutno 
izobražujemo tudi glasbene 
instrumentaliste-pevce,« je 
razložil mag. Marin. 

Za dobre glasbene šole so 
pomembni dobri učitelji... 

Na šoli imamo 104 zaposle-
ne, od tega je 68 učiteljev. 
Izobrazbena struktura zapo-
slenih je izredno visoka, saj 
imamo 2 redna profesorja, 2 
docenta in 11 magistrov. Poh-
valimo se lahko tudi s tretjo 

generacijo naših učencev, ki 
so že postali magistri. S pro-
gramom srednje glasbene šo-
le smo pričeli že v začetku 
osemdesetih let, v letu 85 smo 
se preselili v nove prostore, 
kjer smo začeli s poučeva-
njem na srednji stopnji. 

Ste se za gradnjo prizidka 
odločili predvsem zaradi 
prostorske stiske? 

Ko smo pred 15 leti pričeli z 
izgradnjo glasbene šole, je bi-
la ta namenjena za 750 učen-
cev. Nemogoče je bilo predvi-
deti, da se bo glasbena vzgoja 
razvijala tako hitro, ter da se 
bo razvilo tako pestro in kvali-
tetno koncertno življenje. Za-
radi vse večjega števila otrok 
je zmanjkovalo prostora. Zato 
je že dolgo živela ideja o do-
graditvi glasbene šole in k sre-
či nam je to omogočal tudi 
dovolj velik prostor, ki je bil 
že prej zagotovljen. S projek-
tantom Pavlom Šiferjem smo 
pri projektu šole izhajali iz 
osnovne usmeritve poučeva-
nja posameznih instrumen-
tov, učiteljskih potreb in rav-
notežja uporabnih prostorov. 

V prizidku ste precej po-
zornosti namenili izgradnji 
drugih potrebnih učilnic. 

Vseh površin je 4 tisoč kva-
dratnih metrov. Poudariti je 
treba tehnološko najsodolD-
nejšo orgelsko dvorano, pod 
njo enako veliko baletno dvo-

rano z vsemi potrebnimi gar-
derobami, 24 učilnic s kabine-
ti in tremi upravnimi prostori. 
Upoštevane so vse akustične 
potrebe učilnic glede na posa-
mezne instrumente. Učilnice 
so večje, kar bo omogočalo 
predvsem normalno delo po-
sameznim glasbenim skupi-
nam in s tem lažjo izdelavo 
urnikov. V prizidku so vse 
učilnice dovolj velike za vse 
vrste ansambelskih skupin, s 
tem pa bo zagotovljeno nemo-
teno delo. 

Kako ste zbrali potrebna 
sredstva? 

Investicija je brez opreme 
vredna okrog 600 milijonov 
SIT, objekt pa je bil oddan v 
izgradnjo za 448 milijonov za 
samo zgradbo. Investitor je 
skoraj v celoti Mestna občina 
Velenje, nekaj sredstev pa je 
primaknilo tudi ministrstvo 
za šolstvo in šport. 

Orgelsko mesto 
Velenjska glasbena šola 

že sedaj slovi v Sloveniji za-
radi orgelskega pouka. 

Dokler v Velenju nismo za-
čeli z nižjo in srednjo stopnjo 
poučevanja orgel, so se morah 
slušatelji srednje šole klavirja 
na visoki šoli nekako pripravi-
ti na orgle. Velenjski dijaki pa 
imajo možnost učenja orgel 2 
leti na nižji stopnji, na srednji 
stopnji pa 4 leta skupaj s kla-

virjem. Torej imajo (samo ve-
lenjski dijaki) pred vstopom 
na akademijo 6 let predznanja 
orgel in klavirja. Imeli smo 
srečo, da smo pridobili za to 
izredno usposobljeno peda-
goginjo, magistro Emo Zapu-
šek in možnost, da nam je 
šoštanjska cerkev Sv. Mihaela 
vedno pomagala pri organiza-
ciji pouka. Magistra Ema Za-
pušek je avtorica mnogih uč-
benikov za orgle, njeni učenci 
pa so pri študiju zelo uspešni. 

V novi orgelski dvorani 
bodo stale tudi nove orgle, ki 
so prav tako nekaj posebne-
ga v Sloveniji? 

Orgle so dvomanuelne, me-
hanske, z 38 registri in so 
izdelek firme Allgauer iz Av-
strije. Glede na značilnosti 
dvorane jih je priporočil pred-
stojnik orgelskega oddelka 
graške visoke glasbene šole 
dr. Thrummer. Cena orgel je 
bila 2,5 milijona avstrijskih 
šilingov. So druge orgle v Slo-
veniji, ki so namenjene iz-
ključno v koncertne namene. 

Torej bo Velenje postalo 
nekakšno romarsko mesto 
za glasbene sladokusce. 

Na teh orglah se bo izvajalo 
veliko nove glasbe, ki je sicer 
ne bi mogli. V cerkvi sv. Mi-
haela smo imeli sicer koncer-
te, poučevanje pa je bilo otež-
kočeno zaradi sinhronizacije 
urnikov. Šele sedaj se bo v 
Sloveniji lahko razvila prava 
orgelska šola in predvideva-
mo, da bo v Velenju prav po 
zaslugi orgel, dvorane in štu-
dentov nastal orgelski center 
Slovenije. 

^ JOŽE MIKLAVC 

Vsake orgle so unikatne. 
Orglavec mora priti vsaj dan 
pred koncertom in porabi od 
4 do 6 ur, da si zregistrira 
orgle. V vsaki cerkvi registri 
zvenijo drugače in zdaleč ni 
vseeno, na kateri register or-
glar igra. Registratura orgel 
je neprimerno daljši proces 
od samega koncerta. 

Mag. Ivan Marin, ravnatelj Glasbene šole Velenje. 

Velenjske orgle bo krasil motiv sv. Cecelije, zavetnice glasbenikov. 

ZAPISOVANJA 

Moč okrasnih 
hribčkov 

Ko sem se dober teden nazaj 
brezbrižno sprehajal po me-
stu. si nekaj ogledoval izložbe, 
v glavnem pa kar nekam ne-
marno strmel v tla, sem ob 
neki mizici, ki jo je podjeten 
zasebni gostinec postavil na 
pločnik in s tem tvegal kazen, 
ker se poletna sezona gostil-
niških vrtov menda še ni zače-
la. zagledal skupinico dijakov, 
ki je z zanimanjem prebirala 
prilogo Književni listi. Pohval-
no: ko sem res že mislil in bil 
popolnoma prepričan, da to 
prilogo berejo le tisti, ki jo 
zavoljo svojega poklica mora-
jo, so me presenetili navadni 
šolarji. Toda nekaj mi ni dalo 
miru. Kar nekam preveč ži-
vahno razpoloženi so bili. 
Književni listi pa kajpak zah-
tevajo nekoliko več koncentra-
cije. In sem se tako na skrivaj 
približal, si z enim očesom 
nekaj ogledoval tam v bližnji 
izložbi in z drugim počasi 
»skeniral«, ob čem v tej prilogi 
se mladci tako zelo zabavajo. 
Seveda; Književni listi so pri-
beležili zapis o knjižnih po-
skusih prsate pevke Samanthe 
Fox. Bravo. In si s tem nehote 
pridobili nekaj novih bralcev. 

Že res. da tistih zapiskov o 
novih slovenskih književnih 
podvigih nihče oziroma skoraj 
nihče ni prebiral, da je kritika 
novega slovenskega roma-
nesknega dela ob sliki, ki je 
zasedala četrt strani in poka-
zala. zakaj je naša Samantha 
tako zelo uspešna, izzvenela 
nekam v prazno, pa vendar; 
kdo pa pravi, da je literatura 
oziroma, da so literarne prilo-
ge namenjene samo takoime-
novani visoki literaturi? 

Ko se je pred leti za literarni 
poskus odločil pevec Nick Ca-
ve, poti ni utrjeval s prsmi, 
pač pa z besedili. Za razliko 
od Samanthe Fox. Toda tudi 
Samantha Fox lahko spiše ber-
ljiv roman, pa čeprav na raču-
nalniško tipkovnico preko ti-
stih dveh hribčkov komaj vidi. 
Ja. okrasni hribčki pač ne mo-
rejo biti ovira za dober roman. 

Ker. ko sem tisto pot po me-
stu potem zadovoljen nadalje-

val. sem naletel na znanca, 
urednika pri eni od založb, ki 
mi je ves razdražen in besen 
pričel kazati Književne liste. 
In Samantho Fox. ki nima ni-
kakršne pravice da sramoti ti-
ste strani, jim zbija kredibil-
nost. koherentnost drugih tek-
stov z njeno prisotnostjo bojda 
naglo pada itd. In. ko sem mu 
povedal, da pa so Književni 
listi zato oblikovno precej bolj 
bogati, je le zamahnil z roko 
in odbrzel. 

Hočem skratka povedati, da 
literatura ni stvar urednikov, 
pisateljev, kritikov, zgodovinar-
jev. teoretikov, profesorjev... pač 
pa bralcev. Ja. točno to. In. če 
bralce bolj zanima roman Sa-
manthe Fox kot pa esej Vaclava 
Havla. potem ni z bralci popol-
nomn nič narobe. Še več. popol-
noma nič narobe ni tudi z ured-
nikom, ki si je drznil zabeležiti 
novico o knjigi razvite popevka-
rice. Ker. če verjamem temu 
znancu, uredniku pri eni od 
slovenskih založb, potem smo 
bralci eni navadni bebci. Ker 
prebiramo knjige, ki jih pišejo 
takoimenovani drugorazredi 
pisci. Zakaj? Hja, ravno ta ured-
nik si je drznil izdati nekaj 
političnih bestsellerjev. Biogra-
fije. natolcevanja, fikcije. roma-
ne drugorazrednih piscev. Kar 
pomeni, da so politični pisci ali 
kar politiki, boljši pisatelji kot 
pa tisti, ki pišejo romane, pa 
čeprav se pišejo Samantha Fox. 
Pa čeprav jih krasijo zanimivi 
hribčki. Še več. reakcija »urad-
ne literature« je še en dokaz več, 
da je slovenska literatura zelo 
politična. In.' da se bo Evald 
Flisar, predsednik Društva slo-
venskih pisateljev, mnral še pre-
sneto trdo potruditi, da bo slo-
vensko literaturo depolitiziral. 
Sam sem odločno na njegovi 
strani. In Samantha Fox tudi. 

Piše: TADEJ ČATER 

Nova zbirka o zgodovini Celja 
V Muzeju novejše zgodovine so pred tednom predstavili prvega od petih zbornikov z 

naslovom Odsevi preteklosti. 
S prispevki osmih avtorjev o upravnem, prostorskem, gospodarskem razvoju Celja v letih od 

1780 do 1848, njegovih prebivalcih in njihovem življenju ter o razvoju šolstva in zdravstva v 
mestu se začenja zbirka, ki želi na enem mestu združiti raziskave in prispevke o novejši 
zgodovini Celja od srede 19. stoletja do današnjih dni. Urednica zbirke je Marija Počivavšek, v 
uredniškem odboru pa jo bodo soustvarjali: dr. Janez Cvirn, Branko Goropevšek, dr. Žarko 
Lazarevič, Branko Lesjak, Andreja Rihter, dr. Andrej Studen in Aleksander Žižek. 

Foto: SHERPA 
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Zvok tamburic 
spet odmeva 
v Libojah po krajših pre-

kinitvah ponovno deluje 
tamburaški orkester. Člani 
se sestajajo enkrat tedensko 
v prostorih DPD Svobode 
Liboje. 

Korenine liboiskega taui-
buraškega orkestra segajo v 
leto 1954, danes orkester vodi 
Brane Mesec. Sestavljajo ga 
domačini, ker pa v kraju niso 
našli dovolj interesentov, jim 
je na pomoč priskočilo 6 čla-
nov DPD Svoboda Celje. Li-
bojski orkester je poleg pol-
zelskih tamburašev edini v 
žalski občini, ki še goji in 
razvija to zvrst glasbe. Razen 
tega, da jim primanjkuje glas-
benikov, se v orkestru sreču-
jejo še z enim problemov. To 
so dotrajane tamburice, saj so 
stare že 35 let. 

Kljub temu se libojski tam-
buraši pripravljajo na libojsko 
revijo tamburaških orkestrov. 
Srečanje z naslovom Večer s 
tamburico bo v soboto, 19. 
aprila, ob 18. uri v libojskem 
kulturnem domu. 

ALENKA T.-JELEN 

Žabe z gosti olepšale praznik 
11. aprila je Celjski plesni 

orkester Žabe pripravil večer 
evergreenov. V skoraj po-
vsem polni dvorani kina 
Union smo lahko dve uri po-
slušali imenitno izvedene 

skladbe, ki se jih je zaradi 
njihove starosti in poslušlji-
vosti prijelo simpatično ime 
»evergreeni« ali večno zele-
ne melodije. 

Dirigent Tomaž Grintal je 
sproščeno vodil izjemno do-
ber sestav Žab, ki so brez dvo-
ma na tem področju eden iz-
med pravih zaščitnih znakov 
našega mesta. Program je bil 
razdeljen v dva dela in v vsa-
kem smo slišali po deset popu-
larnih skladb. Za večino 
skladb je aranžmaje napisal 
mojster Jože Privšek, po eno 
priredbo pa sta dodala Dušan 
Hren in Tomaž Grintal. 

Tudi tokrat so ob spremljavi 
res dobrih instrumentalistov, 
povabili k sodelovanju dobre 
vokalne izvajalce Ota Pestner-
ja, Alenko Godec in New 
Swing Quartet. 

Člani Celjskega plesnega or-
kestra Žabe so se spomnili tu-
di treh članov, ki so vsak na 

svoj način dali velik prispevek 
k dobremu imenu, to pa so 
Janko Četina, ki je edini vztra-
jal v ansamblu vse od začetka 
dolgih petdeset let (tudi tokrat 
ga je dirigent Grintal znova 
povabil na vajo), Marjan Božič 
(25 let zvestobe) in prof. Edi 
Goršič, ki je dolgo vodil orke-
ster. 

Žabe so pripravile večer 
evergreenov na dan, ko je sla-
vila Mestna občina Celje svoj 
praznik. Žabe, lanski dobitnik 
občinske nagrade, so tako na 
najlepši način čestitale mestu 
za rojstni dan. Žal pa je mesto 
slavijenec ostalo gluho, saj na 
koncertu ni bilo nobenega iz-
med vodilnih celjskih mož, 
kaj šele, da bi jim protokol 
mesta namenil šopek cvetja! 
5o pa vrli glasbeniki z gosti 
dobih močan, dolg in iskren 
aplavz! Naj še dolgo regljajo 
celjske Žabe! 

TONE VRABL 

IZ GUTENBERGOVE 
GALAKSIJE 

Pravica do sebe 
Sonji Votolen je po pesniš-

ki zbirki Malin, ki jo je izda-
la pred par leti v samozalož-
bi in ki pri kritiki ni odzve-
nela, kakor si zasluži, le us-
pelo najti založnika za svojo 
najnovejšo dvojno knjigo: 
Pravica do sebe; Piščal (Edu-
ca, Nova Gorica, 1996). 

Gre za posrečeno komple-
mentarno združitev izpovedi 
v prozi in zbirko skorajda oni-
ričnih verzov. Pravim komple-
mentarno, kajti že dolgo ni-
sem naletel na pisanje, ki bi 
bilo tako drastično različno in 
bi hkrati nagovarjalo bralca 
kot celota iz iste osebe, skozi 
istega pripovedovalca. Skozi 
isto pripovedovalko. Sicer je 
že kar nekam nemoderno laj-
nati o »ženskem pisanju«, ki 
ga ima polna usta že vsak vsaj 
malo pismen publicist, a ven-
dar: pisanje Sonje Votolen je 
žensko do vsakega vlakna, pa 
vendar v njem ni opaziti, da bi 
bil to kakšen skriti, premišlje-
ni adut, na katerega bi stavila 
iz preračunljivosti na odziv v 
javnosti. Pa čeprav je posebno 
Pravica do sebe takšna, da da-
leč presega koordinate zgolj 
znotrajliterarnega vrednote-
nja in bi se moral z njo poza-
bavati tudi kakšen socialni ali 
psihiatrični terapevt. Prav go-
tovo pa slovenski moški, ker 
mu Votolenova zasluženo 
pošlje streznjujočo brco v na-
pihnjeni moški ponos. 

Boleča izpoved ženske, ki 
ima po dolgih letih zakona 
vsega dovolj in se odloči s 
sinovoma zapustiti moža, se 
osvoboditi more vsakdanjih 
patoloških situacij, ki jo hro-
mijo kot človeka, zavezanega 
pristnosti, odprtosti, ustvarjal-
nosti, in popisovanje martiri-
ja, na pot katerega stopi, so 
zgolj suhe, skope oznake za 
tkivo, v katerega se kot bralec 
zapleteš in ti dviguje adrena-
lin. Iskreno, neposredno. 

močno, prepričljivo, zavezujo-
če. Brez samopomilovanja, 
olepševanja, bolestno razga-
Ijujoče in sebe razkrivajoče, 
da se, bralec, že kar malo us-
trašiš za izpovedovalkino re-
snično življenjsko usodo, kajti 
še vedno živi, še vedno je iz-
postavljena težko doumljivim 
patološkim ravnanjem moške-
ga, ki si jo je lastil. 

Najbolj presunljivo pri celi 
zadevi pa se mi zdi avtoriči-
na brezkompromisnost pri 
samorazgal janju, ne nazad-
nje zaradi pregovorne slo-
venske »kaj bojo pa ljudje 
rekli«. Gre za literaturo ali za 
pranje umazanega perila, ki 
naj bi po merilih »primerno-
sti« ostalo znotraj družinskih 
zidov? Presodite sami. Meni 
se zdi, da je knjigo v taki 
obliki, kot je pred nami, na-
rekovala globoka stiska, ki 
ima samo dva izhoda: avto-
destrukcijo ali avtoterapijo. 
In pisanje je tudi avtoterapi-
ja. In če ima kaj sporočiti 
tudi drugim, potem je že 
znotraj literature. 

Pravica do sebe je pisanje z 
jajčniki, ki mu tako artikulira-
nemu manjka samo še filmi-
zacija - zaradi tega pač, ker bo 
knjigo utegnilo prebrati le 
majhno število bralcev. Če bo-

.ste med njimi vi, jo obrnite še 
na drugo stran. Menda vam bo 
potem postalo jasno, zakaj je 
knjiga Sonje Votolen tak »šus v 
glavo«. Kot življenje okoli nas, 
mar ne. 

Piše: MARIJAN PUŠAVEC 

Tri e za MMPF 
Za letošnji 22. Mednarodni 

mladinski pevski festival so 
se prijavili tudi štirje zbori iz 
celjskih šol. Med njimi so 
kar trije srednješolski, ki so 
imeli pretekli teden v Narod-
nem domu uvodni skupni 
koncert. 

Mladinski mešani zbor I. 
gimnazije pod vodstvom 
Adriane Požun Pavlovič se je 
predstavil prvi. Na sporedu so 
imeli pester spored narodnih 
in revij skih zborovskih pesmi, 
poleg njih pa še eno skladbo 
Gallusa in za konec Beethov-
nov zborovski odlomek Odo 
radosti. Zborovodkinja ni v ce-
loti predstavila programa, s 
katerim bo zbor nastopil na 
MPF 1997, je pa z dostojno 
interpretacijo in primerno 
zborovsko disciplino dala slu-
titi, da bo na festivalu z zbo-
rom dostojno nastopila. Seve-
da pa bo potrebno še marsikaj 
postoriti zlasti v oblikovanju 
čvrstega in enovitega zborov-

skega zvoka. Podobjio velja 
tudi za dekliški zbor Gimnazi-
je Center pod vodstvom Bar-
bare Arlič, ki tudi še vse pre-
več daje vtis osnovnošolskega 
zbora s skromnim zvočnim 
volumnom. Kot tretji je na tem 
koncertu nastopil Mešani 
zbor Šolskega centra Celje pod 
vodstvom Metke Jagodič Po-
gačar. Glede na to, da je imel 
zbor za seboj že zahteven 
mednarodni nastop v Švici je 
bilo pričakovati, da se bo pred-
stavil v dobri luči. To se je tudi 
izkazalo, saj je zazvenel polno 
in izenačeno, čeprav še z ne-
koliko šibkosti v sopranskih 
vrstah. Interpretacije so bile 
zgledne, pevci in zborovodka 
pa zanesljivi v izvedbi. 

Ob koncu so vsi trije zbori 
združeno zapeli tri pesmi v 
veselje sebi in zbranim poslu-
šalcem, med katerimi so seve-
da prevladovali starši. Tako je 
bilo tudi prav. 

E.G. 

Likovna razstava gimnazijke 
v knjižnici Gimnazije Celje-Center je bila včeraj popold-

ne otvoritev samostojne razstave Barbare Brinar, učenke 
likovne šole UMBRA. 

Razstava je prikaz njenega štiriletnega dela, in zato slogovno 
precej raznovrstna. Likovna dela mlade slikarke bodo v knjiž-
nici Gimnazije Center na ogled mesec dni. N.-M. S. 

PRIREDITVE 
M i l A i i S f E 

V Slovenskem ljudskem gle-
dališču bodo jutri ob 19.30 gostili 
SNG Opero in balet iz Ljubljane, s 
celovečernim baletom George 
Gershvvin. V soboto ob 10. uri bo 
gostovalo Lutkovno gledališče iz 
Maribora s predstavo Sneguljčica 
za abonma Družinski lutkovni in 
izven. Ob 20.30 pa bodo za Abon-
ma 16 in izven na Odrupodo-
drom uprizorili predstavo Eks-
plozija spomina. V nedeljo bodo 
ob 19.30 za izven in v torek ob 
16.30 za Abonma I. Gimnazija 2 
Celje uprizorili Partljičevo kome-
dijo Gospa poslančeva. 

V Domu kulture v Velenju bo 
SLG iz Celja gostovalo jutri ob 
19.30 za beli gledališki abonma in 
v soboto ob 19.30 za rumeni gle-
dališki abonma s predstavo Tone-
ta Partljiča Gospa poslančeva. 

V dvorani Plesnega foruma v 
Celju bo v soboto ob 20.30 plesna 
predstava Zrcalne podobe Roze 
Mlakar ali Vabilo na torto. 

|[ KoiižiffnI 
v Kulturnem domu v Šentjur-

ju bo jutri ob 18. uri revija mla-
dinskih pevskih zborov občine 
Šentjur. V soboto ob 19. uri pa bo 
koncert orkestrov lovskih rogi-
stov. 

V dvorani Glasbene šole v Ve-
lenju bo v sredo ob 19.30 koncert 
Simfoničnega orkestra Glasbene 
šole Velenje. 

V dvorani Zdraviliškega do-
ma na Dobrni bo jutri ob 20. uri 
samostojni koncert seksteta Vi-
gred, KUD Dobrna. 

V Opatijski cerkvi Sv, Daniela 
v Celju bo v torek ob 20. uri 4. 
abonmajski koncert in za izven 
Celjskega godalnega orkestra. 

V klubskem prostoru hotela 
Atomske Toplice bo jutri ob 20. 
uri koncert Moškega pevskega 
zbora Leka iz Ljubljane. 

V Kristalni dvorani v Rogaški 
Slatini bo jutri ob 20. uri revija 
odraslih pevskih zborov občin 
Šmarie pri Jelšah, Podčetrtek, Ro-
gatec, Kozje in Rogaška Slatina. 

V večnamenski dvorani v Zre-
čah bo v sredo ob 19.30 koncert 
Moškega pevskega zbora KUD 
France Prešeren iz Vojnika. 

v knjižnici Šentjur bodo da-
nes ob 17. uri odprli razstavo 
skupine Iris, v spomin slika^u 
Rudiju Šaleju. 

V Ipavčevi hiši v Šentjurju do 
25. aprila razstavlja dela Lojze 
Dolinar. 

V Likovnem salonu v Celju se 
predstavlja Nataša Prosenc. 

V občasnih prostorih Muzeja 
novejše zgodovine bo do konca 
aprila na ogled razstav^»Dr. Ja-
nez Bleivveis in njegov čas.« 

V Celjskem domu je do 7. 
maja na ogled razstava del Jože-
ta Horvata-Jakija. 

V avli IL nadstropja Osrednje 
knjižnice Celje je do konca maja 
na ogled razstava Sveto pismo 
med Slovenci. 

V Žaninem salonu pohištva v 
Žalcu je do konca aprila na og-
led grafična upodobitev pisanic 
Arpada Šalamona. 

V galeriji Vegrad je do 20. 
aprila na ogled razstava slik Ar-
pada Šalamona. 

V galeriji Keleia je na ogled 
razstava IX. celjskega mednarod-
nega slikarskega tedna. 

V avli hotela Dobrna je na 
ogled 1. mednarodna razstava 
otroških likovnih del iz petnaj-
stih držav sveta. Razstavo je pri-
pravil Limit Štore. 

V Pokrajinskem muzeju je 
30. junija na ogled razstava R j ^ 
in njegovi zakladi, v Lapidarijup^ 
do 26. aprila Renesančna keramj, 
ka Vidma. 

V Zdravilišču Laško do sg 
aprila razstavlja olja in akrileŠp^! 
la Strašek-Vogrin. 

V dvorani župnijskega centrj 
Sv. duh v Celju je do 10. maja nj 
ogled razstava slik Zdenka Krp̂ . 
na iz Gornje Radgone. 

V avli Splošne bolnišnice v 
Celju je do sredine maja na ogled 
razstava z naslovom »7. april. 
svetovni dan zdravja«, ki so jo 
pripravili dijaki Srednje zdravs-
tvene šole. 

V gostišču Firšt v Solčavi je 
Pokrajinski muzej pripravil raz. 
stavo Znamenj v Zgornji Savinjski 
dolini, ki bo na ogled do 1. junija, 

V hotelu Merx so do 5. maja 
na ogled oljne slike Amine Kola-
rič. 

V butiku Steklar razstavlja 
Vlado Geršak, v trgovini Borovo 
pa Vesna Filipič. 

V Hermanovem brlogu v Cê  
lju je na ogled razstava Hi, konji-
ček. 

V Levstikovi sobi na Muzej-
skem trgu bo danes ob 17. uri 
pesniški večer z Radmilo Tratnik. 

V Občinski matični knjižnici 
v Žalcu bo drevi ob 18. uri preda-
vanje ob diapozitivih in glasbi 
Eve Šoster in Petre Prodan o Juž-
ni Ameriki. 

V Knjižnici v Velenju bo drevi 
ob 19.30 kulturni večer s pesni-
kom, urednikom Nove revije in 
letošnjim Prešernovim nagrajen-
cem Nikom Grafenaueriem. V to-
rek ob 19. uri pa bo ob Medna-
rodnem dnevu knjige pogovori 
Marijo Vogrič, avtorico romansi-
ranega opisa desetdnevne vojne 
v Sloveniji z naslovom Vojna iz 
ljubezni. 

V Zadružnem domu na Lju-
bečni bo v nedeljo ob 15. uri 
tradicionalna prireditev KUD 
Ljubečna »Predstavljamo se«. 
Nastopili bodo ženski in moški 
pevski zbor. Godba na pihala, 
mažoretna skupina, otroška ple-
sna skupina Lučka, ansambel 
Celjskih 5 in ansambel Cmok. 

V Knjižnici v Rogaški Slatini 
bo jutri ob 20. uri svetovni popot-
nik Tomo Križnar ob diapozitivih 
predstavil svojo novo potopisno 
knjigo Mana, z biciklom med 
Indijanci. 

Union od 17. do 23.4. ob 
16.30 amer i šk i 101 Dalmatinec 
in ob 18.30 ter 21.15 ameriški 
film Romeo in Julija: Mali 
Union od 17. do 23.4. ob 20. uri 
amer i šk i film Imperij vrača uda-
rec; Metropol od 17. do 23.4. ob 
17., 19. in 21. uri amer i šk i film 
Mars napada, 19.4. predstava 
tudi ob 23. uri. 

Kino Dobrna 19. ob 19. uri in 
20.4. ob 17. uri ameriški film 
Svetloba. 

Kino Velenje (Dom kulture) 
21.4. ob 20. uri ameriški film 
Evita. 
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Knjiga, prijateljica moja! 
23. april, svetovni dan knjige, v Sloveniji razširjen na dneve od 22. do 24. aprila 

Unesco je lani razglasil 23. 
jpril za svetovni dan knjige 
jp avtorskih pravic, pri nas 

bomo Slovenske dneve 
|.[ijige obeležili med 22. in 
24. aprilom. 

Zamisel se zgleduje po kata-
lonskem prazniku sv. Jurija, ki 

ljudje obeležijo tako, da se 
obdarujejo s knjigo in rožo. Za 
13. april pa so se v Unescu 
odločili tudi zato, ker so na ta 
(jan v letu 1616 umrli kar trije 
;relikani svetovne literature: 
\liguel de Cervantes, William 
Shakespeare in Inca Garcilano 
Je la Vega. 

V Osrednji knjižnici Celje se 
bodo praznovanju Slovenskih 

dnevov knjige pridružili v sre-
do, 23. aprila, z dnevom odpr-
tih knjižničnih vrat. V vseh 
knjižničnih oddelkih ta dan 
bralcem ne bodo zaračunavali 
zamudnin ob vračanju izposo-
jenega gradiva, za posamezni-
ke oziroma skupine pa bodo 
ob 10., 12., 14. in 16. uri pri-
pravili tudi vodene oglede 
knjižničnih prostorov. V Lev-
stikovi sobi pripravljajo zve-
čer ob 19. uri srečanje s pisate-
ljem in scenaristom Igorjem 
Karlovškom, še pred tem, 
opoldne, pa bo novinarska 
konferenca. Na njej bodo 
predstavili odprta vprašanja, 
dosežke in razvojne vizije kul-
turne ustanove, ki letos praz-
nuje 50-letnico dela. Da je nje-

no delo cenjeno, pa priča tudi 
Srebrni celjski grb, priznanje, 
ki so ga pred dnevi prejeli ob 
prazniku Mestne občine Celje. 

Ob tem pa bo v Celju v 
Celjskem domu v ponedeljek, 
21. aprila, ob 17. uri, v organi-
zaciji podjetja Fit-media tudi 
kulturna tribuna »Knjiga, si 
mi še prijateljica?«, na kateri 
bo sodeloval predsednik Druš-
tva slovenskih pisateljev 
Evald Flisar. Slogan letošnjih 

Slovenskih dnevov knjige, ki 
jih koordinira Društvo sloven-
skih pisateljev, je Podarimo 
knjigo, v Celjskem domu pa 

bodo sočasno s kulturno tri-
buno pripravili tudi prodajno 
akcijo knjig slovenskih avtor-
jev in knjig s celjsko temati-
ko. V sodelovanju s slovenski-
mi založniki bodo knjige na 
prodaj po občutno znižanih 
cenah. 

I. STAMEJČIČ 

Literarni ustvarjalci dobro vedo, kako težko je priti do 
lastne knjige. Še več, zatika se že pri možnostih prvih objav, 
saj je pri nas malo literarnih revij. V Celju smo pred leti imeli 
izjemno odmevne Obraze, kaže pa, da bodo tradicijo izdaja-
nja literarne revije obudili v podjetju Fit-media, kjer so pred 
kratkim ustanovili uredniški odbor slavistov za novo-revijo. 
Vodi ga prof. Anton Šepetavc, mladi literati (od 15. do 25. 
leta) pa lahko svoje prispevke, ki jih uredništvo zvrstno ne 
omejuje, pošljejo do 26. aprila na naslov Fit-media, Bežigraj-
ska 9, Celje. 

Dve desetletji 
pesmi 

S slavnostnim koncertom 
bodo jutri, v petek, 18. apri-
la, ob pol osmih zvečer v 
Celjskem domu pevci Moš-
kega pevskega zbora Tele-
kom in Pošta Celje počastili 
svoj jubilej, 20-Ietnico delo-
vanja zbora. 

Zbor sp ustanovili 6. novem-
bra 1977 na pobudo skupine 
pevcev, pet od njih jih še da-
nes aktivno prepeva v zboru: 
Vojko Rančigaj, Roman Dau-
gul, Jože Božičnik, Ferdo 
Glavnik in Darinko Fendre, ki 
so k sodelovanju pritegnili še 
ostale in pričeli so z rednimi 
vajami. Prvi njihov dirigent je 
bil Julij Gorič, za njim je vods-
tvo zbora prevzel njegov sin 
Bojan Gorič, zadnjih petnajst 
let pa zbor v glavnem deluje 
pod strokovnim vodstvom Pa-

vla Bukovaca, kot korepetitor 
pa ves čas pri zboru deluje 
Gorazd Železnik. Še posebej 
pa je treba poudariti, da je 
Moški pevski zbor Telekom in 
Pošta Celje, kot se zbor po 
razdružitvi skupnega podjetja 
imenuje (prej je vsa leta nosil 
naslov Moški pevski zbor PTT 
Celje), trenutno edini pevski 
zbor v obeh podjetjih, organi-
zacijsko pa je povezan v skup-
no društvo: Društvo za šport 
in kulturo PTT Celje. 

Zbor v prvi vfsti nastopa za 
potrebe obeh podjetij, pevska 
ambicija pa ga je gnala še kam 
dlje od domačega plota. Tako 
se pevci, trenutno jih je pri 
zboru 28, redno udeležujejo 
občinskih in medobčinskih 
pevskih revij, kar nekajkrat so 
že sodelovali na množični 
pevski manifestaciji v Stični, 
sicer pa redno prepevajo 
predvsem v zdraviliških kra-
jih: Laško, Dobrna, Podčetr-
tek in še kje. Prav ob svoji 20-
letnici so samostojni koncert 
pripravili tudi prejšnji petek v 
klubskih prostorih hotela v 
Atomskih toplicah. 

V programu slavnostnega 
koncerta bodo jutri v Celj-
skem domu zapeli 17 narod-
nih in umetnih pesmi, doma-
čih in tujih avtorjev, od rene-
sanse pa do danes. Na slav-
nostnem koncertu pa bo Zve-
za kulturnih organizacij Celje 
podelila nekaterim pevcem 
Gallusove značke, zbor pa bo 
za svoje dosedanje delo prejel 
tudi srebrno plaketo Zveze 
kulturnih organizacij Celje. 

ŽIVKO BEŠKOVNIK 

Nasmeh slepih 
Nocoj, 17. aprila, ob 19.30 uri, bo v KUD Zarja Trnovlje 

nastopilo Gledališče slepih in slabovidnih Nasmeh s pred-i 
stavo Valentina Katajeva Dan oddiha. 

V predstavi igra 11 igralcev, štirje slabovidni in sedem 
siepiL Vstopnice so v predprodaji v Medobčinski organizaciji 
slepih in slabovidnih Celje, uro pred predstavo pa so na voljo v 
ZTKO Celje. Člani gledaUšča Nasmeh vabijo gledalce, da se 
nasmejejo skupaj z njimi. Slepi in slabovidni Slovenije so 
svoje ^edališče ustanovili lanskega novembra, januarja letos 
pa so premierno uprizorili svojo prvo predstavo. K.L. 

Dana in Remi v Laškem 
V razstavišču Laški dvorec bodo jutri, v petek, 18. aprila, 

odprli razstavo steklarskih izdelkov umetniškega stekla Da-
ne in Remija Kočice iz Rogaške Slatine. 

Oba umetnika sta izjemna poznavalca stekla, steklarstva in 
ijegovih zakonitosti. Steklarski objekt dane Kočice so mnogo-
plastne skulpture, od preprostih do nadvse zahtevnih, pravih 
kiparskih kompozicij. Remi Kočica pa je izvrsten graver, ki 
spreminja stekleno površino v različne zgovorne like, iz stekla 
pa oblikuje tudi nenavadne in večdelne kombinacije. Razstava 
bo odprta do 5. maja. JI 

Glasbena šola se predstavi 
Teden Glasbene šole Celje 

se imenuje sklop koncertov 
in prireditev, vključno s pr-
vim maturantskim plesom 
Glasbene šole Celje. 

Koncerti se bodo vrstili v 
prihodnjem tednu, od torka, 
22. aprila, ob osmih zvečer, ko 
bo v dvorani glasbene šole 
koncert dijakov - solistov, do 
slavnostnega maturantskega 
plesa prve generacije srednje 
stopnje Glasbene šole Celje. 

Na teden glasbene šole se 
dijaki, učenci in glasbeni pe-
dagogi že nekaj časa skrbno 

pripravljajo in napovedujejo 
koncert pihalnega orkestra šo-
le pod vodstvom prof. Jureta 
Krajnca, ki bo v sredo, 23. 
aprila, ob pol osmih zvečer v 
Narodnem domu. Dan kasne-
je, 24. aprila, ob isti uri pa se v 
koncertni dvorani glasbene 
šole obeta zanimiv glasbeni 
večer, za katerega bodo poskr-
beli glasbeni pedagogi s svo-
jim koncertom. 

Na glasbeni šoli pa so zelo 
ponosni na prvih 17 maturan-
tov, pravi ravnatelj šole, mag. 
Vid Marčen. Zanje bo na ma-
turantskem plesu 25. aprila v 
Narodnem domu igral Extra 
band Glasbene šole Celje pod 
vodstvom Alberta Zaveršnika. 

Številne interne produkcije, 
v maju in juniju pa še nekaj 
koncertov šole, s katerimi se 
le-ta tudi lahko ponaša, doka-
zujejo uspešnost šole in njeno 

vključevanje na glasbenem 
področju tudi izven redne de-
javnosti. 

Glasbena šola Celje izobra-
žuje na osnovni in srednji 
stopnji okoli 700 dijakov in 
učencev, ki jih poučuje 52 red-
nih ali pogodbenih delavcev. 
Šola izobražuje mlade glasbe-
nike za domala vse klasične 
instrumente, razen nekaterih, 
kot na primer harfe ali fagota. 
Zadnje leto na tej šoli poučuje-
jo tudi orgle. 

Po novogradnji leta 1983 je 
že spet čutiti prostorsko stisko 
in čeprav so letos na novo 
pridobili štiri kabinete, mislijo 
tudi v naprej. Upajo na pomoč 
takoimenovanega »šolskega 
tolarja« iz republike, s pomoč-
jo katerega bi uredili mansard-
ne kabinete v stari zgradbi. 

MATEJA PODJED 

Tam, kjer pesem je doma 
v dvorani Zadružnega do-

v Gotovljah je bila v so-
'̂ oto in nedeljo jevija pev-
skih zborov občine Žalec, ki 

jo pripravila Odbor za 
lokalno glasbo pri Zvezi 
•kulturnih organizacij Žalec 

Kulturno društvo Gotov-
Na reviji je sodelovalo 23 

zborov s skupaj 540 pevci, ki 
zapeli 69 pesmi. 

V s a k zbor je zapel eno pe-
^̂ m, ki je bila obvezna in dve 

lastnem izboru, petje pa 
ocenjevala Ivan Vrbančič 

iz Maribora in Nikolaj Žličar 
iz Velenja. 

Na otvoritvi revije je zbra-
nim govoril Marko Slokar, 
predsednik Odbora za vokal-
no glasbo, ki je dejal, da je 
ljubiteljsko petje še vedno 
med najbolj množičnimi 
kuhurnimi dejavnostmi v 
občini, da pa posebno zad-
nja leta tudi kakovost zbo-
rovskega petja raste, tako da 
je v občini že kar nekaj od-
ličnih pevskih zborov in sku-
pin. Na vseh treh delih revije 
je bila povezovalka Jožica 
Ocvirk. 

Na reviji so sodelovali Moš-
ki pevski zbori iz Ponikve, 
Prebolda, dva iz Tabora, Šem-
petra, Polzele, Braslovč, Pe-
trovč in Gotovelj, mešani pev-
ski zbori iz Andraža, Polzele, 
Petrovč, Tabora, Vranskega in 
Oljka iz Polzele ter ženska 
pevska zbora iz Gotovelj in 
Griž. Sodelovali so tudi de-
kliški pevski zbori iz Vranske-
ga. Gomilskega in Galicije ter 
kvintet Dobroveljski fantje. 
Savinjski oktet iz Žalca in vo-
kalna skupina Vrtnica iz Šem-
petra. 

T. TAVČAR 

Ženski pevski zbor Gotovlje, ki ga vodi Zdenka Markovič. 

Koncert v spomin na 
prvega dirigenta 
KMZ bo nocoj redni letni koncert posvetil Egonu Kuneju 

Letošnjo glasbeno sezono 
je Komorni moški zbor iz 
Celja pod dirigentskim 
vodstvom prof. Cirila Ver-
tačnika začel že s kar števil-
nimi nastopi. Zadnji je bil 
koncert Slomškovih pesmi 
iz cikla koncertov v krajih, v 
katerih je služboval priljub-
ljeni slovenski škof in sicer v 
Novi Cerkvi. Nocoj pa se bo-
do pevci predstavili v Narod-
nem domu na svojem red-
nem letnem koncertu, ki so 
ga posvetili spominu na le-
tos preminulega prof. Egona 
Kuneja, ustanovitelja in pr-
vega dirigenta zbora. 

Prve tri pesmi so neposred-
no namenjene spominu na 
maestra: Jacobusa Gallusa Ec-

ce quomodo moritur lustus, 
Zorka Prelovca Zadnje slovo 
in Antona Forsterja Večerni 
Ave. Prelovčevo skladbo Zad-
nje slovo je prof. Egon Kunej 
uvedel v repertoar in jo je 
zbor kot eden redkih v Slove-
niji skrbno negoval in, čeprav 
s časovnimi presledki, redno 
izvajal. 

Sledilo bo šest pesmi in sicer 
prva, v dveh delih, Ambroža 
Čopija De Maria virgine (Totus 
tuus sum Maria in Sub tuum 
praesidium), v spominu nam 
je ostala kot pesem, ki jo je 
zbor pel v mariborski stolnici 
ob lanskem papeževem obisku 
v Sloveniji. Za Čopijem bo na 
vrsti Bengt Johansson z Gratia 
vobis. Naslednji dve pesmi sta 
vabili in sicer Anonimusova 
Donne venite al ballo in Davo-

rina Jenka Vabilo. Prvi del 
koncerta bosta sklenila Zorko 
Prelovec s Sedem si rož pore-
zala mi in Alojz Srebotnjak s 
Pesmijo o lončenem basu. 

Drugi del koncerta bodo 
pevci KMZ začeli z Leskovar-
jevo priredbo N'mau čriez ji-
zaro, sledile pa bodo Marolto-
va priredba Furmanske, Ada-
mičeva priredba Vse rožice 
rumene, Finkove priredbe Še 
en krajcarček 'mam, Vremša-
kova priredba Paub'č s'm 
star..., Koekelkornova prired-
ba Swing low, sweet chariot in 
Vermulstova priredba Listen 
to the angels. 

, Kot solisti bodo nastopili te-
noristi Franci Gril, Ivan Grob-
ler in Božo Jager ter basista 
Ivan Krušič in Štefan Fras. 

DRAGO MEDVED 
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Pevski jubilej 
Sredi prejšnjega tedna so članice Ženskega pevskega zbora Društva upokojencev Velenje s 

pesmijo proslavile 15-letnico delovanja zbora. 
V Glasbeno šolo Velenje so pevke povabile goste, moški in mešani pevski zbor iz Slovenske 

Bistrice, ki se jim je pridružil tudi Moški pevski zbor Društva upokojencev Velenje. Slavljenkam 
so ob jubileju čestitali številni predstavniki drugih zborov in upokojenskih društev, predstavniki 
velenjske občine ter predsednik ZKO Velenje Srečko Meh. J. MIKLAVC 

Ženski pevski zbor Društva upokojencev Velenje vodi zborovodkinja Vida PolutniL 

Lišpaitje mestnega parka 
Delavci podjetja CE-KA in 

Vrtnarstva Celje te dni teme-
ljito urejajo mestni park v 
Celju. 

Po besedah Jožeta Smodile 
iz Komunalne direkcije Mest-

ne občine Celje imajo v občin-
ski blagajni za urejanje vseh 
zelenih površin na voljo prib-
ližno 45 milijonov tolarjev, del 
denarja pa bodo seveda pora-
bili že v teh dneh. V mestnem 

parku bodo delavci CE-KA 
prebarvali oziroma obnovili 
vse smetnjake, stebričke, klo-

. pi in igrala ob Savinjskem na-
brežju ter ob Ledeni dvorani. 

Skupaj s strokovnjaki pa pri-
pravljajo temelj itejši poseg v 
mestni park spet sredi poletja, 
ko naj bi obžagali ter obrezali 
drevesa. Za letos so načrtovali 
odstranitev nekaj kostanjev, 
vendar so v Komunalni direk-
ciji skupaj s strokovnjaki pre-
sodili, da drevesa še lahko os-
tanejo nekaj let, temeljitega 
čiščenja in obrezovanja drevja 
pa se bodo lotili sredi poletja 
zato, ker je drevje takrat v 
polni rasti in je najbolje vidno, 
katere dele dreves je potrebno 
odstraniti. 

IS, Foto: SHERPA 

Nojerejci Slovenije so se združili 
Nojerejci Slovenije so ugo-

tovili, da bodo lažje in bolj 
uspešno delali, če se bodo 
združili. Zato so že 15. ja-
nuarja letos imeli ustanovno 
skupščino, na kateri so usta-
novili Društvo nojerejcev 
Slovenije. V nedeljo pa so se 
zbrali že na 1. redni skupšči-
ni, ki je bila v dvorani Gasil-
skega doma v Žalcu. 

Društvo ima sedež v Žalcu, 
že več kot 100 članov, članstvo 
pa se še povečuje. Skupščine 
so se udeležili poleg članov še 
predstavniki ministrstva za 
kmetijstvo, veterinarske in 
biotehnične fakultete, občine 
Žalec, zavarovalnic in drugi. 
Kot je povedal predsednik 
društva Štefan Simončič, bo-
do preko društva nojerejcem 
na voljo številne koristne in-
formacije, strokovno usposab-
ljanje, pomoč pri uveljavljanju 
nojevega mesa, jajc in perja ter 
pomoč pri prodaji. Na prvi 
skupščini so sprejeli program 
dela in finančni načrt za letoš-
nje leto ter izvolili nadzorni 
odbor in disciplinsko komisi-
jo. 

Po skupščini so si udeleženci 
ogledali farmo nojev Štefana 
Simončiča iz Podvina, ki ima 
največ zaslug, da so se nojerej-
ci organizirali v društvo. 

T. TAVČAR 

Štefan Simončič 

PLANINSKI KOTIČEK 

Sloven'c, tvoj rod je hodil tod 
Planinsko društvo Železničar iz Celja vabi na pohod z 

naslovom »Sloven'c, tvoj rod je hodil tod«, ki bo v soboto, 26. 
aprila. 

Začetek pohoda bo med 8. in 10. uri pri mostu čez Savinjo 
(zraven obračališča avtobusov), pot pa bo vodila najprej do 
Celjske koče, nato pa čez Tolsti Vrh na Svetino. 

Pohod je primeren za vse starostne skupine, zato vas vabijo, 
da se jim pridružite. 

Družabne igre to nedeljo 
Planinsko društvo Celje nas je obvestilo, da so družabne igre 

in tekmovanja v čast občinskega praznika mesta Celje, ki so 
zaradi slabega vremena odpadle, prestavljene na to nedeljo, 
torej 20. aprila. 

Upajo, da bodo vremenske razmere bolj ugodne, program pa 
ostaja enak. 

Po stopinjah Valentina Staniča 
Planinsko društvo Celje vabi v nedeljo, 27. aprila, na pohod na 

609 m visok Sabotin in 812 m visok Korado. 

Odhod avtobusa s parkirišča na Glaziji bo ob 5. uri zjutraj, od 
koder bo najprej odpeljal do Solkanskega mostu, od tam pa se 
boste povzpeli najprej na skalnati Sabotin, nato pa še na 
Korado. 

S Korade se pot polagoma spušča v Kanal ob Soči. Bližnja 
vasica Bodrež pa je rojstni kraj Valentina Staniča, enega od 
prvopristopnikov na Veliki Klek. Za celotno pot je potrebnih 
okrog osem ur zmerne hoje. Možno pa je tudi prehoditi samo 
eno od obeh poti. 

Pohod po mejah KS Liboje 
Planinsko društvo Liboje in TVD Partizan Liboje priprav-

ljata v soboto, 26. aprila, tradicionalni 15. pohod po mejah 
Krajevne skupnosti Liboje. 

Začetek pohoda bo ob 9. uri pri mostu čez Savinjo v Kasazah -
Gostišče pri mostu. Pohodniki bodo imeli od tri do štiri ure hoda 
do cilja, ki bo na Brnici pri Ljubljani. Tam je tudi postojanka 
Savinjske transverzale. Pohodnikom se bodo ob 12. uri z istega 
štartnega mesta pridružili tudi maratonci TVD Partizana Liboje. 
Maratonci bodo tekmovali za najboljši posamezni izmerjen čas, 
najboljše pa čaka tudi nagrada. 

Letošnji 15. pohod prvič organizira Planinsko društvo Liboje. 
Za stroške pohoda so bili glavni sponzorji KS Liboje, Frece d. o. 
o. in Kili Liboje d. o. o.. 

Organizacijski odbor vabi vse planince, maratonce, rekreativ-
ce in ostale prijatelje narave, da se jim pridružite v čim večjem 
številu. M. MAROT 
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NA KRATKO 
Ljubenslci godci 

Pred kratkim je bilo po-
novno veselo na Ljubnem, 
kjer so se srečali ljubenski 
ljudski godci in pevci. 

Prireditev privablja in nav-
dušuje Ljubence že skoraj de-
setletje, glavna pobudnica in 
organizatorka pa je Jelka Ma-
rovt. Družina pevcev in god-
cev je iz leto v leto večja, mlaj-
ša in pestrejša. Pevcem in god-
cem so se letos pridružili še 
šaljivci, tako da je bilo na 
Ljubnem res pestro in veselo. 

J. MIKLAVC 

Večer z izseljenci 
Kulturni center Laško je za 

ljubitelje lepega petja zopet 
pripravil zanimiv večer. V so-
boto, 19. aprila, se bosta Laš-
čanom predstavila moški in 
mešani zbor, ki prihajata iz 
francoskega mesta Aumetz. 
Člani obeh zborov, ki sodita 
pod okrilje Slovenskega delav-
skega društva v Aumetzu, so 
slovenski izseljenci in njihovi 
potomci. Pokrovitelj koncerta, 
na katerem se bosta zbora, ki 
ju vodita Andrej Piškar in An-
drej Kogovšek, predstavila s 
skoraj tridesetimi pesmimi, je 
laško podjetje AinA. JI 

Loterija Slovenije 
v novih prostorih 
Loterija Slovenije v Žalcu se 

je pred kratkim preselila v no-
ve in večje prostore nekdanje 
Komercialne banke Triglav. 
Čeprav se je Loterija preselila 
le nekaj metrov stran od dose-
danje lokacije na avtobusni 
postaji, pa so jo sreče željni 
obiskovalci v minulih dneh is-
kali po bližnji in širši okolici. 

ALENKA T.-JELEN 

v Šentvidu čistijo 
v KS Šentvid pri Grobel-

nem so se lovci odločili, da se 
bodo skušali znebiti divjih 
odlagališč odpadkov. 

V soboto, 19. aprila (z začet-
kom ob 8. uri), pripravljajo eko-
loški dan, pri čemer vabijo vse 
krajane, da se jim pridružijo. 
Prizadevanja šentviške Lovske 
družine Log podpirajo tudi do-
mači gasilci. Zbrali se bodo na 
treh mestih in sicer pri Gasilsko-
kulturnem domu v Šentvidu 
(pod vodstvom Jožka Anderlu-

ha), pri gostilni Kincl na Gro-
belnem (pod vodstvcm Ivana 
Mešička) ter v Ločnici-križišče 
pri Mastnaku (pod vodstvom 
Martina Laknerja). B.J. 

Tarok na Marnem 
v soboto je v restavraciji 

Marno društvo Valat Rimske 
Toplice organiziralo IX. za-
poredni turnir v taroku za 
sezono 1996/1997. 

Med 48 tekmovalci iz vse 
Slovenije je zmagal Tone Ja-
nič, drugi je bil Marjan Košto-
maj, tretji pa Tolja Orač (vsi iz 
Celja). Naslednje tekmovanje 
bo predvidoma 10. maja v Ko-
šnici ali v Velenju. OT 

Po dolenjsko 
v Zdravilišču Laško bo jutri 

tradicionalni salonski večer, 
že sedemnajsti po vrsti, ki bo 
tokrat ubran »po dolenjsko«. 
Goste bo zabaval ansambel 
Lojzeta Slaka, večer bo vodil 
in povezoval vodja modre kro-
nike, humorist in animator 
Slavko Podboj, za dolenjske 
kraje značilne pa bodo tudi 
pijača in jedi, ki jih bodo po-
nudiU za večerjo. JI 

užitne gobe 
ogrožene 

v soboto dopoldne je bila v 
Laškem skupščina Zveze go-
barskih družin Slovenije, na 
kateri so počastili tudi deseto 
obletnico delovanja laške go-
barske družine Sinji goban. 

Osnovna dejavnost zveze 
gobarskih družin, ki v 23 go-
barskih družinah oziroma 
društvih združuje preko 1500 
članov, je zaščita ogroženih 
vrst gob. Le-teh je, kot so v 
soboto ponovno ugotovili v 
Laškem, iz leta v leto več. Sa-
mo v letu 1995 so različna 
podjetja po Sloveniji odkupila 
kar 1250 ton svežih gob. Go-
barji si zato prizadevajo, da bi 
v naši državi prepovedali nabi-
ranje gob v komercialne na-
mene, prav tako pa ne podpi-
rajo povsem tudi uredbe mini-
strstva za kmetijstvo o zaščiti 
samoniklih gliv. Uredba pre-
poveduje nabiranje kar 70 vrst 
gob, vendar člani zveze meni-
jo, da bi bilo veliko bolje, če bi 
prepoved veljala le za nabira-
nje cesarske in jajčaste mušni-
ce. Za vse ostale vrste pa naj bi 

veljala prepoved le v primerik 
če bi jih ljudje nabirali sanj 
zato, da bi jih prodali. jj 

v prvi maj s 
prijatelji mladine 
Pri Občinski zvezi prijat̂  

Ijev mladine Celje so tudi ĵ , 
tošnjo pomlad poskrbeli, dj 
otrokom tudi med prvoniaj. 
skimi prazniki ne bo dolg, 
čas. 

Že to soboto, 19. aprila, se; ' 
otroškim zabavnim avtobusotr, 
lahko popeljejo na ogled Duna! 
j a in nekaj kilometrov oddalje. 
nega safari parka, v katerem S( 
prosto giblje 750 živali z vse| 
kontinentov. Največ dejavnosti 
pa celjski prijatelji mladina 
spet pripravljajo med prvomaj. 
skimi počitnicami. Tako bo 
med 26. aprilom in 2. majen. 
za otroke organiziran teniški 
kamp na Češkem. Za počitnj. 
karje, ki bodo prvomajske 
praznike preživeli v Celju, pj 
bodo organizirali razne delav-
nice, izlete in druge dejavnosti, 
za katere se morajo vsi, ki bi se| 
jim radi priključili, prej prijavi-
ti. N.-M.S,, 

0 prehladih v 
Svibnem | 

Krajevna organizacija R d e - : 
čega križa Svibno pripravlja i 
nedeljo, 20. aprila ob 9. uri, na 
osnovni šoli predavanje O 
prehladu, prehladnih obole-
njih in vseh nevšečnostih, ki 
ga spremljajo. Predaval bo dr. 
Marko Ratej iz Zdravstvenega 
doma Laško. VM 

Apolonija Simon 
v Velenju 

Prejšnji petek so v galeriji Kii , 
turnega centra Ivana Napotnika 
v Velenju odprli razstavo del 
znane likovne umetnice Apolo 
nije Simon. Vodja galerije Mile-
na Koren Božiček je o njenem 
umetniškem delu med drugim | 
zapisala: »Osnovni interesni sli-
karski področji sta figuralika in 
interier. V tem manipulacij-
skem prostoru so izbrane teme 
slikane v združevanju predmet-
ne snovi s predstavitvijo lepote 
slikarskega nanosa kot snovi in 
barve.« Razstava bo na ogled do 
8. maja. K.L 

Krvodajalska 
akcija v Radečah 
v sredo, 23. aprila, bo od I 

do 12. ure v osnovni šoli Mar-
jana Nemca v Radečah krvo-
dajalska akcija. Organizatorji-
Območna organizacija Rdeče-
ga križa Laško in Krajevna or-
ganizacija RK Radeče - napro-
šajo vse zveste krvodajalce in 
krajane Radeč, Vrhovega, Zi-
danega Mosta, Jagnjenice in 
Svibnega, da se akcije u d e l e ž i -
jo v čim večjem številu. 

Kneippovo drustvc 
za zdravo življenje 

Danes, v četrtek ob 18. uri b« 
v Modrem salonu Zdraviliške; 
ga doma na Dobrni ustanovn" 
zbor Kneippovega društva. 

Osnovni namen ustanovitvi 
društva je razvijanje idej načel 
Sebastiana Kneippa, ki že pre'' 
sto leti sestavil sistem metodi 
utrjevanja, ohranjanja in krepi' 
tve zdravja po naravnih pote^ 
Ustanovitelji Kneippovega 
društva na Dobrni torej vabij" 
v svoje vrste vse tiste, ki 
želijo živeti zdravo in v sožitji 
z naravo. N.-M. 
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ODMEVI 

Sejnine letijo v 
nebo 

v zvezi s polemiko o izpla-
č e v a n j u sejnin svetnikom Ob-
činskega sveta Mestne občine 
(;elje sem dolžan dati nasled-
nje pojasnilo: 

Svetniki prejemajo sejnine 
ja svoje delo v občinskem sve-
lu, njegovih delovnih telesih 
ju drugih organih sveta v skla-
du z določili Poslovnika Ob-
činskega sveta Mestne občine 
Celje in sprejetimi sklepi ob-
činskega sveta o višini sejnin. 
[Ja tej podlagi prejemajo svet-
niki sejnine za seje sveta v 
višini 12.000 tolarjev, za seje 
odborov in stalnih komisij OIJ-
{inskega sveta, kot člani v viši-
ni 5.000 tolarjev, kot predsed-
niki teh odborov in komisij pa 
v višini 8.000 tolarjev. Po zad-
nj ih dopolnitvah Poslovnika 
občinskega sveta in sklepu o 
nšini sejnin pa so do sejnin 
upravičeni tudi kot člani koor-
dinacije župana in predsedni-
ka občinskega sveta, kolegija 
predsednika občinskega sveta 
ter začasnih komisij občinske-
ga sveta in sicer prav tako v 
višini 5.000 tolarjev, kot pred-
sedniki začasnih komisij pa v 
višini 8.000 tolarjev. Vse nave-
dene sejnine predstavljajo ne-
to z n e s k e . 

Konkretni znesek sejnin, ki 
ga prejme posamezni svetnik, 
je odvisen od tega, kolikokrat 
je bil svetnik navzoč na sejah 
sveta in njegovih delovnih te-
les in od tega, kakšno funkcijo 
opravlja v delovnem telesu 
[telesih). 

Na sejah sveta in v doseda-
njih komentarjih v Novem 
tedniku je bilo večkrat postav-
ljeno vprašanje, ali je resničen 
podatek, da je nekdo od svet-
nikov dobil mesečni znesek 
sejnin v višini 92.000 tolarjev. 
Ta podatek je bil prvič ome-
njen na seji občinskega sveta 
26. oktobra 1995. Pri tem pa 
ni jasno niti to, ali je bil s tem 
podatkom mišljen bruto ali 
neto znesek niti to, ali naj bi 
ta znesek sejnin izhajal le iz 
dela svetnikov v občinskem 
svetu in njegovih delovnih te-
lesih ali morda tudi iz katerih 
drugih naslovov. Predvide-
vam pa, da je bil mišljen me-
sečni neto znesek sejnin in 
sicer za delo v občinskem sve-
tu in njegovih organih. 

Po naših podatkih nihče od 
svetnikov do sedaj ni prejel 
skupnega bruto enomesečne-
ga zneska sejnin v višini 
52.000 tolarjev, kar še toliko 
Tianj velja za neto znesek. 

Da bi kdo od svetnikov pre-
jel mesečni znesek sejnin v tej 
višini, bi bilo to tudi sicer 
praktično skoraj nemogoče 
glede na sedanjo višino sej-
•̂ in, število s e j ' občinskega 
sveta in njegovih delovnih te-
'ps ter zastopanost posamez-
'̂ ih svetnikov v delovnih tele-
sih. Tudi, če bi do izplačila 
'akšnega zneska prišlo, bi lah-
'̂ o bil ta izračun le v skladu s 
sprejetimi akti občinskega 
sveta. 

S podatki o tem, kakšne 
^neske sejnin prejemajo svet-
•̂ iki za svoje delo v upravnih 
'Odborih raznih skladov, jav-
nih podjetij in družb. Sekreta-

riat občinskega sveta ne raz-
polaga. Na to vprašanje lahko 
zato odgovorijo drugi pristoj-
ni. 

BOJAN REBEC, 
sekretar Občinskega sveta 

Mestne občine Celje 

Kdo mora 
vzgajati?ll. 

Presenetil me je odgovor 
skupine adolescentnih delik-
ventov. Tej skupini nimam kaj 
veliko odgovoriti, ker so sami 
sebe imenovali za mladostniš-
ke prestopnike, vendarle pa bi 
nekaj dodala. 

»Delikventi« trdijo, da je v 
starih časih bilo drugače, da 
je bilo lepše in da se časi 
spreminjajo. Najprej bi ome-
nila vključevanje v različne 
interesne dejavnosti od špor-
ta, glasbe do tehnike. Pa men-
da ja ne boste trdili, da v novi 
Sloveniji to že kar prepovedu-
jejo in da se je slovenska kul-
tura kar čez noč spremenila? 
Zaradi drvenja v Evropo? Kak-
šno povezavo ima tržno gos-
podarstvo z razbijanjem in 
popivanjem? Sami se tako ob-
našate. Sprehajala sem se že 
po londonskih parkih, kjer ni-
sem videla niti papirčka, o po-
pivanju in razbijanju pa tudi 
ni bilo ne duha ne sluha. 

Kar se tiče šolanja in služb 
se mi zdi, da ni treba vreči 
puške v koruzo in tako črno 
gledati v prihodnost. Končno 
premier Drnovšek napovedu-
je lepo prihodnost, ogromno 
ljudi pa mu verjame. 

Če pa že mladi morajo raz-
bijati, potem pa pojdite v 
Ljubljano pred parlament in 
tam protestirajte proti oblasti 
in razbijajte, če upate, ne pa 
da terorizirate starejše obča-
ne. Glede alkohola in cen v 
gostilnah. Kaj pa ima mla-
dostnik iskati v gostilni? Pre-
pričana sem, da vi sploh niste 
mladoletniki. Opisali ste tudi, 
da je potem alkohol krinka, 
ker pod vplivom alkohola poč-
nete tisto, kar sicer ne bi in 
celo napisali ste, da lahko to iz 
lastnih izkušenj vemo. Jaz, 
dragi prijatelji, nič ne počnem 
pod krinko alkohola. Samo 
slabiči potrebujejo alkohol za 
korajžo. 

Napisali ste tudi, da je naj-
lažje kritizirati. Kako pa naj bi 
hvalili to početje? Kdo bo jutri 
delal in ostalim služil pokojni-
no? Želite priložnost, da se 
izkažete? Teh priložnosti ima-
te, koUkor želite, pa si ne upa-
te. Končali ste, da je dirka v 
Evropo kriva za vse, celo za 
medsebojne odnose in strp-
nost. Po tem sodeč vi niste 
mladoletniki, jih pa ščitite pri 
njihovem početju. Toda Evro-
pa res ni kriva za to početje. 
Evropo boste lahko obsojali 
mogoče jutri, če bo še več 
nezaposlenih . 

Absurd je mešati Evropo v 
to, kar smo pač napisali in kar 
se počne. Vi ste jo zrinili zra-
ven za izgovor, kakor tudi, da 

• je šport povezan le z denar-
jem, kar ne verjamem. Na sre-
čo se še vedno dosti mladih 
pokaže v lepi luči. Evropa ni 
nekakšen bav-bav, čeprav se-
daj mladina nori zaradi stra-
hu, Tudi v kriminal se spušča-
jo zaradi denarja za mamila, 
da se imajo potem »ful kul« 
dobro. S tem se zgledujejo 
tudi po drugih celinah, ne sa-
mo po Evropi. 

MARIJA MAJDA KRSTIČ, 
Celje 

PREJELI 
SMO 

Protestna 
izjava 

Člani krajevne organizacije 
ZZB NOV Žalec, zbrani 5. 
aprila 1997 na letni konferen-
ci, enotno izražamo razočara-
nje nad početjem občinskega 
sveta in župana občine Žalec 
pri odpravi imen osnovnih šol 
in vrtcev v občini, ki so bili 
poimenovani po padlih borcih 
in talcih iz obdobja NOV. 

Žalec kot občinsko središče 
je v preteklosti slovel kot vse-
stransko napreden kraj tako v 
gospodarskem, kulturnem in 
športnem ter tudi političnem 
pogledu. V zadnjih letih pa 
žal ugotavljamo nazadovanje, 
razne zdrahe in druge nega-
tivne pojave, ki škodujejo ug-
ledu kraja in nas prebivalcev. 

Spominska obeležja in spo-
meniki NOV so priča določe-
nega usodnega obdobja zgo-
dovine slovenskega naroda, 
zato ne smemo dovoliti, da bi 
kdorkoli kaj spreminjal ali jih 
celo odstranjeval. 

Mi smo ponosni na zmagovi-
to NOV in 50-letni razvoj socia-
lističnih odnosov, zato ne mo-
remo dovoliti, da se žali ali 
omalovažuje ljudi, ki so za svo-
bodo žrtvovali svoja življenja 

DRAGO ANTLOGA, 
predsednik Krajevne organi-

zacije 
ZZB NOV Žalec 

Proti 
natogogiji 

članice in člani Mladega fo-
ruma Združene liste socialnih 
demokratov odločno naspro-
tujemo vključitvi Slovenije v 
Nato. Izdatno povečanje 
stroškov, namenjenih obram-
bi, in Slovenija kot odlagališče 
jedrskih konic in ostalega 
umazanega orožja iz sever-
noitalijanskih vojaških opo-
rišč nikakor ne moreta biti v 
ponos demokratični in social-
no varni družbi. 

Zavračamo argumente za-
govornikov priključitve Natu, 
da je to edina pot za ohranitev 
naše varnosti. Slovenke in Slo-
venci smo v zgodovini že več-
krat dokazali, da znamo zase 
in za svojo varnost poskrbeti 
sami. Vstopu v Nato nasprotu-
jemo tudi zato, ker ta postaja 
vedno bolj le obrambna zveza 
zahodnega razvitega dela sve-
ta pred ostalim revnim delom 
planeta. 

Ne moremo se strinjati s 
predlogom skupne izjave par-
lamentarnih strank, ki ga je 
pripravila SDS, še manj pa z 
neresnično trditvijo v tej izja-
vi, ki pravi, da je »razpolože-
nje javnosti v naši državi 
članstvu v tej politično-var-
nostni zvezi zelo naklonjeno«. 
Da temu ni tako, kažejo jav-
nomnenjske raziskave, iz ka-
terih je razvidno, da je manj 
kot polovica volilnega telesa 
za vstop v Nato in kar tretjina 
proti vstopu v Nato. Zato je 
edino smiselno, da se o vstopu 
v Nato odločajo slovenski dav-
koplačevalci na referendumu. 
Skupna izjava parlamentarnih 
strank ne more biti nadome-
stilo za referendum, ker edino 

z njim izvemo, kaj državljani 
in državljanke, ki bodo vstop v 
Nato tudi plačevali, resnično 
mislijo. 

IVI ŽOLGAR. 
predsednica Mladega foruma 

Združene liste 

Odprto pismo 
Sanacijski program Zlatarne 

Celje je bil sprejet v novembru 
1995 in z njim tudi socialni 
program za delavce, ki so v 
istem času dobili odločbe kot 
presežni delavci. Za izvajanje 
kadrovskega programa so se 
predvidela sredstva v okviru 
projekta pri ministrstvu za de-
lo, družino in socialne zadeve 
(teh sredstev naj bi bilo približ-
no 93 milijonov tolarjev). De-
cembra 1995 je moral Boris 
Marolt v poznih večernih urah 
oddati na ministrstvo svoj pod-
pis za celoten znesek. Kaj se je 
zgodilo, da smo od tega prejeli 
v decembru 1995 le 17 milijo-
nov tolarjev? Kako so se veljav-
ni kriteriji in način odobrava-
nja sredstev spremenili čez 
noč, glede na to, da so sredstva 
za socialni program morala biti 
predvidena, ker je bil to tudi 
pogoj za sanacijo podjetja (da 
se lahko delavce opredeli za 
tehnološke presežke)? 

Ali so bila sredstva za social-
ni program vključena v znesek 
156 milijonov tolarjev, ki jih je 
podjetje dobilo kot poroštvo 
Republike Slovenije v juliju 
1996? 

Realizacija sanacije se je 
vlekla iz meseca v mesec, za-
radi objektivnih težav in seve-
da še bolj subjektivnih. Vsi 
delavci (razen ene delavke) 
smo podpisali dogovor o 
obročnem odplačilu odprav-

nin (v času od 1. 7. 1996 - 31. 
12. 1996). V tem času smo 
dobili en obrok in to septem-
bra 1996. 

Čudi me komentar k bilanci 
uspeha za leto 1997 (kot gradi-
vo za skupščino), točka 4, ki 
pravi, da je dolg iz naslova 
odpravnin izkazan v bilanci 
leta 1997. Meseca maja 1997 
bo eno leto, kar bi morali do-
biti celotno odpravnino, torej 
se je ročnost že sama premak-
nila na daljši čas. 

V osnovnih elementih in iz-
hodiščih poslovnega načrta 
Zlatarne Celje d.d. za leti 1997 
in 1998 pa pravi Boris Marolt 
v 10. odstavku, da bo z aneksi 
opredelil nove roke obrokov. 
Ali misli g. Marolt, da bomo 
zopet podpisan nekaj, kar 
nam bo ponudil? V teh izho-
diščih ni govora o neizplača-
nem regresu delavcem, ki so v 
letu 1996 šli na Zavod za za-
poslovanje. 

Neodgovorno je obnašanje 
uprave oz. njenih članov ter 
sindikata SKEI Zlatarne Celje, 
ker niso v medijih pošteno 
povedali, da je bil regres izpla-
čan le tistim, ki delajo, osta-
lim pa bo, ko bo sanacija ste-
kla (če sploh bo). Neodgovor-
no je govorjenje Borisa Marol-
ta na zborih delavcev v pod-
jetju, da naj svoje terjatve kar 
tožimo, ker tako nimamo k i j 
dobiti oz. vzeti. 

Neodgovorno je potiskati 
glavo v pesek in si ne priznati, 
da Boris Marolt nima okoli 
sebe sposobnih ljudi (zakaj 
potem nezaupnica določenim 
članom uprave?). Uprava v 
Zlatarni Celje d.d. se ne obna-
ša racionalno in ne varčevalno 
ter na veliko troši še tiste drob-
tinice, ki so ostale. Temu se ne 

čudim, ker so prišli v Zlatarno 
Celje po sili razmer (iz Žele-
zarne Štore), zato nimajo no-
bene pripadnosti podjetju, da 
o morali sploh ne govorim. 

In na koncu še vprašanje. 
Kako ste lahko odobrili povi-
šanje plač začasni upravi? Na 
osnovi rezultatov v podjetju 
menda ne. 

KSENIJA OSET, 
Celje 

So sodišča še 
potrebna? 

Znano je, da so delovna in 
socialna sodišča oblegana s 
spisi delavcev, ki po tej poti 
iščemo svojo pravico. Treba je 
računati, da se lahko postopek 
pravdanja zavleče tudi pet let 
ali več, posebno še, če tožena 
stranka zavlačuje zadevo in se 
pritožuje z namenom, da po-
stane končna odločba brez-
predmetna. 

Zgodi se lahko, da tožena 
stranka nima veČ naslova ali je 
blokirana ali ne dela več in 
nima nasledstva ali pa gre v 
stečaj, ko niti ni mogoče dobi-
ti povrnjenih pravdnih stroš-
kov. Odločba najvišjih orga-
nov postane neizvršljiva in 
predstavlja le navaden papir, 
kot bi ga izdala neka krajevna 
skupnost, vendar z razliko, da 
sodišče precej stane. 

Dobro bi se bilo seznaniti, 
kolikšni so sedanji pravdni po-
stopki iz delovnega razmerja, 
ki posameznike zavajajo in 
nam dodatno povzročajo stroš-
ke postopkov. V mojem prime-
ru je bilo za pet let pravdanja 
5.000 mark, zato se počutim 
ogoljufanega s strani države. 

Naslov v uredništvu 
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RADIO CEUE 
OD 17.4. DO 23.4. 1997 

četrtek, 17.4.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Na današnji 
dan, 6.00 Poročilo OKC Celje. 
6.15 Domača melodija tedna. 
6.20 Pregled dnevnega tisl'a. 
6.45 Horoskop, 7.00 Druga ju-
tranja kronika RaSlo, 7.30 Tečaj-
nica, 8.00 Poročila. 8.25 Poroči-
lo OKC Celje. 8.40 Kam danes. 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda, 9.30 Gospodarski mo-
zaik. 10.00 Novice. 12.00 BBC 
novice, 12.15 Predstavitev za-
ključka akcije Fool cool Demo-
top. 13.00 Poročila. 13.15 Za 
volanom. 14.00 Pričetek popol-
danskega sporeda. 14.15 Jack 
pot, 15.00 Obvestila, 15.15 Po-
dalpski biser. 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo. 16.15 Domačih 
5. IZOO Kronika. 18.00 20 vro-
čih, 19.45 Pravljica za lahko 
noč, 20.00 Ročk blok. 22.00 Za-
ključek sporeda in priključitev 
RaSlo. 

Petek, 18.4.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Na današnji 
dan, 6.00 Poročilo OKC Celje, 
6.15 Domača melodija tedna, 
6.20 Pregled dnevnega tiska, 
6.45 Horoskop. 7.00 Druga ju-
tranja kronika RaSlo, 7.30 Tečaj-
nica. 8.00 Poročila. 8.25 Poroči-
lo OKC Celje, 8.40 Kam danes, 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda , 9.30 Črna pika, 10.00 
Novice, 11.00 Radio Celje na 
Glasbenem sejmu. 11.15 Na-
gradna igra, 12.00 BBC novice, 
13.00 Poročila. 13.15 S knjižne-
ga trga, 14.00 Pričetek popol-
danskega sporeda. 14.15 Jack 
pot, 15.00 Obvestila, 15.15 Po-
dalpski biser. 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 
18.00 Evropa v minulem tednu 
- oddaja BBC London, ki jo 
pripravlja Brane Kastelic, 
19.00 Glasba je življenje. 19.45 
Pravljica za lahko noč, 20.00 
DJ Robi. 21.00 DJ tirne, 22.00 
Zaključek programa in priklju-
čitev RaSlo. 

Sobota, 19.4.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Na današnji 
dan. 6.00 Poročilo OKC Celje. 
6.15 Domača melodija tedna. 
6.20 Pregled dnevnega tiska. 
6.45 Horoskop. 7.00 Druga ju-
tranja kronika RaSlo, 7.30 Tečaj-
nica, 8.00 Poročila, 8.25 Poroči-
lo OKC Celje, 8.40 Kam danes. 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda. 9.30 Filmski sprehodi. 
10.00 Novice. 10.15 Reportaža 
s prireditve Zlati petelin, 11.00 
Radio Celje na Glasbenem sej-
mu, 12.00 BBC novice, 13.00 
Novice, 13.15 Študentski servis, 
14.00 Pričetek popoldanskega 
sporeda, 14.15 Jack pot, 15.00 
Obvestila. 15.30 Dogodki in od-
mevi RaSlo. 16.00 Čestitke in 
pozdravi. 17.00 Kronika. 19.00 
Športni večer na Radiu Celje, 
prenos rokometne tekme Pre-
vent:Celje Pivovarna Laško 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev RaSlo. 

Nedelja, 20.4.: 5.00 Z glasbo 
v novo jutro, 5.30 Na današnji 
dan, 6.15 Domača melodija ted-
na. 6.45 Horoskop, 7.00 Druga 
jutranja kronika RaSlo, 8.00 Po-

ročila, 8.25 Poročilo OKC Celje. 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda. 9.15 Luč sveti v temi, 
10.00 Novice, 10.15 Radio Celje 
na Glasbenem sejmu, 12.00 
BBC novice, 12.30 Iz domačih 
logov - oddaja Jureta Krašovca, 
13.00 Čestitke in pozdravi, 
20.00 SQ dance, 21.00 Pod do-
mačo lipo, 22.00 Zaključek pro-
grama in priključitev RaSlo. 

Ponedeljek, 21.4: 5.00 Z 
glasbo v novo jutro, 5.30 Na 
današnji dan. 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.15 Domača melodija 
tedna. 6.20 Pregled dnevnega 
tiska. 6.45 Horoskop, 7.00 Dru-
ga jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo OKC Ce-
lje. 8.40 Kam danes. 9.00 Priče-
tek dopoldanskega sporeda. 
10.00 Novice. 10.15 Športno do-
poldne, 12.00 BBC novice, 
13.00 Poročila, 13.15 Minute za 
zdravje, 14.00 Pričetek popol-
danskega sporeda, 14.15 Jack 
pot, 15.00 Obvestila. 15.15 Po-
dalpski biser. 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo. 17.00 Kronika. 
18.00 Podalpski pop ročk , 
19.45 Pravljica za lahko noč, 
20.00 Vrtiljak polk in valčkov, 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev RaSlo. 

Torek, 22.4.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Na današnji 
dan, 6.00 Poročilo OKC Celje, 
6.15 Domača melodija tedna, 
6.20 Pregled dnevnega tiska, 
6.45 Horoskop, 700 Druga ju-
tranja kronika RaSlo, 7.30 Tečaj-
nica, 8.00 Poročila, 8.25 Poroči-
lo OKC Celje, 8.40 Kam danes, 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda, 10.00 Novice, 11.15 
Center mejnih znanosti, 12.00 
BBC novice, 13.00 Poročila, 
13.15 Pokličite in vprašajte. 
14.00 Pričetek popoldanskega 
sporeda. 14.15 Jack pot, 15.00 
Obvestila, 15.15 Podalpski biser, 
15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 18.00 Radi ste jih 
poslušali, 19.45 Pravljica za 
lahko noč, 21.30 Iz glasbene 
skrinje, 22.00 Zaključek progra-
ma in priključitev RaSlo. 

Sreda, 23.4.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro. 5.30 Na današnji 
dan. 6.00 Poročilo OKC Celje. 
6.15 Domača melodija tedna. 
6.20 Pregled dnevnega tiska. 
6.45 Horoskop. 700 Druga ju-
tranja kronika RaSlo, 7.30 Tečaj-
nica, 8.00 Poročila, 8.25 Poroči-
lo OKC Celje. 8.40 Kam danes. 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda, 10.00 Novice, 12.00 
BBC novice, 13.00 Poročila, 
13.15 Mali O, 14.00 Pričetek po-
poldanskega sporeda, 14.15 
Jack pot, 15.00 Obvestila, 15.15 
Podalpski biser, 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo, 16.15 Pop loto, 
17.00 Kronika, 18.00 Full cool -
posnetek zaključne prireditve 
Fool cool Demotop iz Casab-
lance, 19.45 Pravljica za lahko 
noč, 21.00 Glasbeni ex-press 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev RaSlo. 

Radio Celje oddaja 
od 5.00 do 22.00. 

IZBOR IŽ SPOREDA 
Petek, sobota in nedelja po 10.15 uri: 

Glasbeni sejem 
Tudi letos boste Radio Celje našli v dvorani C Celjskega sejma, 

kjer bomo spremljali vse kar se bo zanimivega dogajalo na 
Glasbenem sejmu. Simona Brglez in Primož Skerl ter tehnik 
Bojan Pišek bodo tam, da vam bodo z besedo pričarali 
sejemsko dogajanje. 

Sobota, ob 10.15: Zlati petelin 
V petek zvečer bo na Celjskem sejmu prireditev Zlati petelin. 

Kot je znano, gre za podelitev nagrad slovenskim glasbenikom v 
najrazličnejših zvrsteh in kategorijah. Ker bo v Celju zbrana vsa 
slovenska glasbena srenja, bo tam tudi Radio Celje. Simona 
Brglez bo posnela reportažo s prireditve, in vam jo v poslušanje 
ponudila v soboto dopoldne. 

SVETOVNI DAN ZEMLJE 
ČIŠČENJE IN PREDSTAVITEV RIBNIKA 
V VRBJU PRI ŽALCU 
v okviru pomladanskega urejanja in čiščenja okolja v letu 1997, ki 
poteka v občini Žalec od začetka marca pa do konca junija in 
obeležitve svetovnega dneva zemlje, 22. aprila, ki naj bi bil v 
letošnjem letu na pobudo Ministrstva za okolje in prostor in Turistične 
zveze Slovenije namenjen posebej celovitemu varovanju in urejanju voda, 
organizira Občina Žalec, oddelek za okolje, prostor in komunalne zadeve, 
čiščenje okolice ribnika v Vrbju pri Žalcu. 
Vabimo vse ljubitelje narave, da se zberejo v soboto, 19. aprila 
1997, ob 9. uri ob dostopu k ribniku. 
Akcija čiščenja okolja bo trajala približno dve uri, organizator pa bo 
poskrbel za vso potrebno opremo in odvoz odpadkov. Ker ima ribnik Vrbje 
z okolico poseben naravovarstveni pomen, bodo v okviru akcije predstav-
ljena tudi flora in favna območja ter prizadevanja za njegovo zaščito. 
Upamo, da bo akcija prispevala k manjšemu onesnaževanju ribnika v 
prihodnje, in k stalni skrbi za naše okolje. 

Novi glasovi na 
Radiu Celje 

Minuli petek smo v našem 
uredništvu pripravili drugi 
krog avdicije za napovedo-
valce in moderatorje. Dva-
najst od 60 prijavljenih smo 
jih povabili na vnovičen 
preizkus. Opravilo ga je 
osem mladcev in mladenk. 

V glavnem so to študentje, 
diplomanti ali skorajšnji diplo-
manti. Ker je sodobni radijski 
trend takšen, da ne potrebuje-
mo zgolj bralce tujih besedil, 
pač pa čim iskri ve j še, dinamič-
ne, glasovno prijetne in morda 
tudi malo »odbite« tipe, misli-
mo da smo v tej luči dobro 
izbrali. Seveda vseh pred mi-
krofon ne bomo spustili že ju-
tri. Zdaj se začne zanje nekajte-
denski, nekajmesečni morda, 
tečaj govornih vaj, ki ga bo 

vodila Maja Šumej. Na poletje 
pa, upamo, bo kdo od njih že 
zrel za pred mikrofon. 
Poleti, ko sprostimo radijsko 

shemo, potrebujemo modera-
torje. In letos, smo prepričani, 
nam bo uspelo dobiti pravšnje. 
Takšne, ki naj sodijo na sodo-
ben radio, kakršen bi radi 
(p)ostali. Takšne, ki se spozna-
jo na marsikaj, ki jim tuji jeziki 
ne delajo preglavic, ki uživajo z 
in pred mikrofonom in ki nez-
nansko radi klepetajo z ljudmi. 
Ja, pa prijazni morajo biti. A ne 
osladni. Za poleti načrtujemo 
zares cool shemo, takšno, ki bo 
predvsem osvobojena vseh 
rednih oddaj, razen dnevnoin-
formativnih. Na terenu bomo. 
Pa ne zato, da bi veliko čvekali, 
pač pa da bi vas zabavali in vas 
zvabili, da nas boste poiskali. 
« 1 NATAŠA GERKEŠLEDNIK 

Trije novi jutranjiici 
Gotovo ste opazili, če seveda 

vstajate že navsezgodaj, da že 
štirinajst dni na jutranjem pro-
gramu slišite tri nove glasove. 

No, ne čisto povsem nove. 
Nove le v vlogi moderatorjev. 
Ob sredah vas prijazno zbuja 
Primož Škerl, ki sicer hitro go-
vorij^toda bolje hitro kot zaspa-
no. Še posebej za zjutraj, kajne? 
In rečem vam, da se moški glas 
v ušesa zjutraj prav dobro prile-
že. Prisluhnite, če ne verjamete! 

V četrtek smo vodenje jutra-
njega programa zaupali Greti 
Senič. Ta je nekoliko bolj 
umirjena. A vendar ne zaspa-
na. Rada poklepeta s poslušal-
ci in je sploh zelo prizadevna 
in skrbi že teden dni prej, 
kako ali s čim bi razveselila 
poslušalce že navsezgodaj. 

Najbolj posrečen je v petko-
vem jutru Tomaž Lukač. Do 
nedavnega samo športni novi-
nar na našem radiu, sedaj pa 
tudi jutranji moderator. Ker je 
znan po tem, da je velik zaspa-
nec, že kroži krilatica: »Ali ve-
ste, da se bo jutranji program na 
Radiu Celje odslej pričenjal ob 
enajstih?« »Ne, a res?« »Ja, ker je 
moderator Tomaž Lukač.« A so 
se črnogledi ušteli. Tomaž prid-
no vstaja in s svojim krasnim 
glasom prebuja poslušalke in 
poslušalce Radia Celje. Ko pa 
mu je prejšnji petek že pred 
šesto ena od poslušalk zapela v 
telefon, je bil Tomaž ves iz sebe: 
»Le kako more tako zgodaj?« je 
zavzdihnil občudujoče. 

In zakaj smo na jutranji pro-
gram postavili tri mlade, sveže 
glasove? Preprosto zato, ker 
menimo, da jim je treba zau-
pati, da so vredni zaupanja in 

da so pripravljeni prizadevati 
si, da bi v moderatorskem ča-
su, ki jim je na voljo, dali čim 
več od sebe. Če se jim tu in 
tam kaj ponesreči, jim morate 
oprostiti. So šele na začetku. 

NGL 

ROJSTVA 
v celjski porodnišnici so 

rodile: 
4. 4.: Karmen ŠKORNIK iz 

Celja - dečka, Ranka KOVAČE-
VIČ s Polzele - dečka, Simona 
PREININGER iz Šmarja - de-
klico, Mojca ARNIK iz Sloven-
skih Konjic - dečka, Savina 
ČETINA ŽURAJ iz Celja - de-
klico in Simona CAFUTA iz 
Celja - deklico; 

5. 4.: Alenka UMBREHT s 
Polzele - deklico in Brigita 
KREFL iz Mozirja - dečka; 

6. 4.: Andreja BRECL iz 
Škofje vasi - dečka in Tanja 
ŠTUBEU iz Laškega - deklico; 

7. 4.: Anica RANDL iz Šem-
petra - deklico, Manja KOZO-
VINC iz Celja - dečka, Marjet-
ka SODRŽNIK s Stranic - de-
klico in Mihaela HUDELJA 
GOBEC iz Celja - deklico; 

8. 4.: Brigita KRANJEC iz 
Prebolda - deklico, Simona 
PODKUBOVŠEK iz Loč - dekli-
co, Martina ZALOKAR iz Laš-
kega - dečka, Irena DEBELAK 
iz Topolšice - deklico in Simo-
na BRAČUN iz Rogaške Slati-
ne - deklico; 

9. 4.: Sabina TIČ iz Zreč -
dečka, Mojca GRADIŠEK iz 
Žalca - deklico, Aleksandra 
POLAK iz Žalca - dečka, Du-
šanka ZORKO iz Griž - dečka, 
Elvisa BRKOVIČ iz Žalca - deč-
ka in Mateja CVIKL iz Škofje 
vasi - deklico; 

10. 4.: Olga GOBEC iz Ro-
gaške Slatine - dečka. 

POROKI 
Celje 
Poročila sta se Saša Stani-

slav ŠARLAH in Lidija NOVA-
ČAN, oba iz Celja. 

Zlato poroko sta sklenila 
Anton in Frančiška PETELIN 
iz Celja. 

Šentjur pri Celju 
Poročila sta se dva para: 

Janez PRVINŠEK iz Zavrha pri 
Trojanah in Metka ŽUREJ iz 
Javorja ter Peter SALOBIR in 
Branka STRAŠNIK, oba iz Lu-
terij. 

Šmarje pri Jelšah 
Poročila sta se dva pâ ,̂ 

Jurij JUG iz Gubnega in Mojc, 
KLAKOČER iz Veternika t^ 
Anton NAGLIČ iz Ješovca pfj 
Kozjem in Marija REBERŠa|( 
iz Drenskega Rebra. 

SMRn 
Celje 
Umrlo je 19 prebivalcev. 

Šmarje pri Jelšah 
Umrla sta Frančišek TADl-

NA, 81 let, iz Rjavice in Marija 
KUNEJ, 80 let, iz Trebč. 

Velenje 
Umrli so: Albin REBERŠAR, 

94 let, iz Celja, Anton JEREB 
75 let, iz Prebolda. Jožef MEh' 
75 let, iz Skornega, Rudolf 
RAMŠAK, 83 let, iz Bevč in 
Jožefa SKOK, 96 let, iz Šmart-
nega ob Dreti. 

Žalec 
Umrli so: Ernest JURKO-

VIČ, 75 let, iz Pongraca, Josefa 
ŠKRUBEJ, 88 let, iz Teharij, 
Marjana SELES, 43 let, iz Do-
brteše vasi, Janez KRAMAR, 
42 let, iz Bele in Jožef KREŽE, 
53 let, iz Marija Reke. 

Podjetje NT&RC d.0.0., 
direktor: Jože Cerovšek. 

Podjetje opravlja časopisno-
založniško, radijsko in agencijsko-

tržno dejavnost. Naslov; Prešernova 
19,3000 Celje, telefon (063) 442-

500,442-201, 442-223, fax: 441-032.. 
Novi tednik izhaja vsak četrtek. 

Cena izvoda je 280 tolarjev 
Naročnine: Majda Klanšek, tel.: 

442-500, int. 28. Mesečna 
naročnina je 930 tolarjev. Za tujino i 
je letna naročnina 22.000 tolarjev. 
Številka žiro računa: 50700-603-
31198. Nenaročenih rokopisov in 

fotografij ne vračamo. 
Tisk; Delo, Tisk časopisov in revij 

d.d., Ljubljana, Dunajska 5, 
diretaor: Alojz Zibelnik. 

Na podlagi mnenja Ministrstva za 
informiranje zdne 23.6.1992 sodi 

časc^is Novi tednik med proizvode 
informativnega značaja, za katere se 

plačuje 5% davek od prometa 
proizvodov. 

NOVI TEDNIK 
Odgovorni urednik: 

Branko Stamejčič. 
Urednica Novega tednika: 

Milena B. Poklič. 
Urednica Petice: Tatjana Cvirn. 

Uredništvo: Maijela Agrež, Irena 
Baša, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Ksenija Lekič, Gregor Katič^ Urška 
Selišnik, Ivana Stamejčič, Zeljko 

- Zlile. 
Tajnica uredništva: Mojca Marot. 
Tfehnični urednik: Pranjo Bogadi, 
pomočnika: Robert Kojterer, Igor 

• Šariah. 
Oblikovanje: Minja Bajagič. 

miiEiu 
Direktor: Franček Pungerčič. 

Odgovorna urednica: 
Nataša GerkeŠ-Lednik. 

Pomočnik urednice: Mitja Umnik 
Uredništvo; Simona Brglez, Vesna 
Lejič, Sergeja Mitič, Mateja Podjed, 

ToneVrabl. 
Glasbeni urednik: Stane Špegel. 

Vodja tehnike: Bojan PiŠek. 
Telefon studia: 441-310.441-510. 

A G E N C I J A 
Opravlja trženje oglasnega prostora 

v Novem tedniku in Radiu Celje 
ter nudi ostale agencijske storitve. 
Direktor Agencije: Rado Pantelii 
Propaganda: Valter Leben, Vojko 
Grabar, Zladio Bobinac, Carmeo 

Hriberšek, Vesna Matjašič; 
tajnica: Suzana Rober. 

Telefon: 
063/442-500, 442-201, 442-223-

fax: 441-032,443-511 
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Teharcani za Ledino 
Krajani ponosni na Ledino, viden ostanek nekdanje kmečke plemiške občine Teharje - Pripravlja se ureditveni načrt 

»Ledina nujno potrebuje 
^reditveni načrt, v javni 
obravnavi se bodo z njim sez-
nanili vsi krajani in to bo 
osnova za celovito ureditev,« 
je minuli petek na Ledini v 
središču Teharja dejal podžu-
pan Mestne občine Celje Fri-
derik Polutnik, z njim pa so 
se strinjali tudi predstavniki 
vodstva krajevne skupnosti s 
predsednikom sveta KS Fer-
dom Ježovnikom na čelu. 
m 

S tem je dosežen začasen 
epilog zapletov in sporov, ki 
so se zadnje tedne razvneli na 
Teharju. Da pa bo območje 
Ledine dobilo končno uredi-
tveno podobo, bo verjetno 
preteklo še kar nekaj časa. 
Zahteve Teharčanov, da osta-
ne to območje za zelena plju-
fa kraja in se dokončno par-
kovno uredi, preteklost Tehar-
ja pa obeleži s spomenikom, 
za katerega je že postavljen 
temeljni kamen, so razumlji-
ve. Da bi jih uresničili, pa bi se 
v kraju verjetno morali »zne-
biti« regionalne ceste Celje-
Rogaška Slatina, ki je pred leti 
ostro zarezala v naselje in je 
speljana preko Ledine. 

Ponosni na 
preteklost 

»Zgodovina Teharja je 
edinstvena in je povezana z 

obdobjem slovenskih knezov 
in njihovih spremljevalcev in 
ustoličevalcev - kosezov. Ti so 
s svojo vlogo in pravicami 
predstavljali zametek nižjega 
plemstva. Najdlje so se ohra-
nili na celjskem območju in to 
prav na Teharju in v Savinjski 
dolini, kjer sta njihova prisot-
nost in status dokumentirana 
s podelitvijo posebnih pravic 
in privilegijev,« je med dru-
gim o Teharju napisano v zgo-
dovinski in spomeniško vars-
tveni analizi, ki so jo izdelali v 
Zavodu za varstvo naravne in 
kulturne dediščine v Celju. 

Teharčani so na svojo prete-
klost, ki je bila močno poveza-
na prav z območjem Ledine, 
izjemno ponosni. Želijo jo 
ohraniti za kasnejše rodove, 
že za sedanjost pa so jo začeli 
konkretneje oživljati lani s 
slovesnim razvitjem teharske 
zastave ter položitvijo temelj-
nega kamna za bodoči spome-
nik, ki naj bi stal na Ledini. V 
območje Ledine, kjer so v ča-
sih kmečke plemiške občine 
Teharje izvajali vse pomem-
bnejše občinske funkcije, 
vključno s sojenjem, je bilo v 
preteklosti že večkrat poseže-
no. Obrobje Ledine je pozida-
no z novejšimi stavbami, ki 
dajejo naselju primestni ^ vi-
dez, porušena je bila v začet-
ku 18. stoletja zgrajena cerkev 
sv. Štefana, naj ostrejši poseg 
pa je vsekakor pomenila iz-

gradnja regionalne ceste, ki je 
to območje presekala in sko-
zenj vodi tranzitni promet. 

Moratorij na 
zeleno površino 
Prav z izgradnjo regionalne 

ceste je samostojni obrtnik 

Anton Žagar, ki ima na tem 
območju svojo obratovalnico 
že od leta 1972, izgubil veliko 
zemlje, tako da mu je ob po-
slovno-stanovanjskem objek-
tu ostalo le 111 kvadratnih 
metrov funkcionalnega zem-
ljišča. V začetku devetdesetih 
let se je zato na celjsko občino 

obrnil s prošnjo, da mu dodeli 
v odkup del sosednjega zem-
ljišča. 

V letu 1993 so z namenom, 
da bi kasneje bil mogoč od-
kup, izdelali parcelacijo tega 
zemljišča, prav v tem letu pa 
je Žagar tudi sklenil zakupno 
pogodbo s Skladom stavbnih 

zemljišč za dve sosednji par-
celi. Neposredna oddaja zem-
ljišča za dodatno funkcional-
no zemljišče ni bila mogoča, 
saj ga je bilo predhodno po-
trebno izvzeti iz splošne rabe 
zemljišč. Žagarja, ki si za po-
trebe svoje dejavnosti želi raz-
širiti parkirne prostore ter 
urediti razstavni paviljon sve-
til, že v letu 1993 pa je zgled-
no uredil manjši parkirni pro-
stor, financiral novo asfaltira-
no dovozno cesto ter poskrbel 
za vzdrževanje dela zelenice, 
podpirajo v Območni obrtni 
zbornici Celje, njegove pred-
loge pa so podprli tudi v 

Upravnem odboru Sklada 
stavbnih zemljišč občine Ce-
Ije. 

Člani Občinskega sveta 
Mestne občine Celje so lani 
decembra sprejeli sklep o izv-
zetju petih parcelnih številk iz 
zemljišč splošne rabe, hkrati 
pa so na pobudo Teharčanov 

dodatno podprli tudi sklep, da 
na ta zemljišča vzpostavijo 
moratorij. Krajani namreč trd-
no vztrajajo na stališču, da na 
teh zemljiščih ne sme priti do 
pravno-lastniških sprememb, 
območje pa želijo ohraniti za 
park. Na zborih krajanov že v 
letu 1994 in spet letos marca 
so nasprotovali kakršnikoli 
pozidavi, z 96 glasovi za, 
enim proti ter dvema vzdrža-
nima pa so izglasovali tudi 
sklep, v katerem se ne strinja-
jo, da bi celjski svetniki razve-
ljavili moratorij. S pozidavo 
tega območja pa se ne strinja-
jo tudi v Zavodu za varstvo 
naravne in kulturne dedišči-
ne. 

Rešitev v 
ureditvenem 

načrtu 
Kljub nasprotovanju Tehar-

čanov so celjski svetniki v za-
četku aprila sprejeli sklep o 
razveljavitvi moratorija, hkra-
ti pa Skladu stavbnih zemljišč 
občine Celje naložili, da ne-
mudoma naroči izdelavo Ure-
ditvenega načrta za območje 
Ledine. 

Na osnovi ureditvenega na-
črta bo mogoče preveriti inte-
rese krajanov ter ponovno 
presojati o dodelitvi dodatne-
ga funkcionalnega zemljišča 
Antonu Žagarju. Svetniki so 
še določili, da je to nalogo 
potrebno opraviti v dveh me-
secih. S to odločitvijo sta di-
rektor Zavoda za planiranje in 
izgradnjo občine Celje Peter 
Drozg in p o d ž u p a n Mestne 
občine Celje Friderik Polut-
nik minuli petek seznanila 
predstavnike vodstva krajev-
ne skupnosti Teharje. 

»Takšna odločitev je razum-
na,« je bil zadovoljen tudi 
predsednik sveta KS Teharje 
Ferdo Ježovnik, ki je še me-
nil, da se Teharju končno na-
povedujejo časi, ko naj bi o 
urejanju prostora odločala 
stroka. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: SHERPA 

Petkovega srečanja na Ledini, ki ga je sklical predsednik sveta KS Teharje Ferdo Ježovnik, so 
se ob predstavnikih krajevne skupnosti udeležili tudi podžupan Mestne občine Celje Friderik 
Polutnik, direktor Zavoda za planiranje in izgradnjo občine Celje Peter Drozg ter predstavni-

ca Zavoda za varstvo naravne in kulturne dediščine v Celju Branka Prime. 

Zapore (se) ne bo 
Krajani Pečovnika in Rifengozda se želijo še ta mesec sestati s predstavniki celjske in 

laške občine 

Poseben odbor za ureditev 
ceste med Pečovnikom in Ri-
fengozdom se je te dni odlo-
čil, da bo za nekaj časa, ven-
dar ne za dolgo, počakal z 
napovedano zaporo magi-
stralne ceste Celje-Laško, s 
katero so krajani hoteli opo-
zoriti na nevzdržne razmere 
na cesti, ki povezuje oba za-
selka. Vse, za katere menijo, 
da so pristojni za reševanje 
problema, bodo povabili na 
sestanek, in se na osnovi do-
govora odločili, kako naprej. 

Odbor, ki ga sestavljajo po 
trije predstavniki iz Pečovni-
ka in Rifengozda, je prejšnji 
mesec poslal pismo krajevni-
ma skupnostima Pod gradom 
in Laško, občinama Celje in 
Laško, UNZ Celje, Policijski 
postaji Laško ter Direkciji RS 
in napovedal, da bo v prime-
ru, če občini Celje in laško do 
15. aprila ne bosta odgovorih, 
kako nameravata urediti spor-

no cesto, vsak dan dvakrat za-
prl magistralko Celje-Laško. 
Odgovor so dobili le od laške-
ga župana Petra Hrastelja, ki 
jih je obvestil, da problem že 
obravnavajo pristojna delovna 
telesa občinske uprave, čeprav 
so za vzdrževanje in upravlja-
nje krajevnih cest pristojne 
krajevne skupnosti. V kon-
kretnem primeru torej krajev-
na skupnost Laško. Župan 
Hrastelj je še zapisal, da dobi 
občina vsako leto manj držav-
nega denarja za vzdrževanje 
cest, vendar bo kljub temu 
poskušala storiti vse, da izpol-
ni svojo zakonsko obvezo, to 
je zagotoviti prevoznost cest 
vsem zaselkom v občini. Kra-
jane Pečovnika in Rifengozda 
je pozval, naj se raje kot za 
zapiranje ceste odločijo za po-
govore. 

Predsedniku odbora Ivanu 
Beleju je konec marca odgo-
voril tudi Anatol Sazonov iz 
Komunalne direkcije Celje, 
vendar odbor z zapisanim ni 

zadovoljen, saj gre za »stare« 
stvari oziroma za povzetek 
pogovorov s celjskim župa-
nom Jožetom Zimškom no-
vembra lani, ki pa, pravi Belej, 
ne drži v celoti. Ivan Belej je 
zato skupaj s članom odbora 
Borisom Klepejem v začetku 
aprila obiskal Komunalno di-
rekcijo in zopet zahteval od-
govore o tem, kdaj se bo obči-
na lotila popravila ceste, ven-
dar je naletel na veliko nera-
zumevanje. Pred dnevi so si 
cesto na območju Rifengozda 
ogledali tudi laški policisti. 

Na predlog vodstva krajev-
ne skupnosti Pod gradom se 
je odbor odločil, da bo z zapo-
ro magistralke počakal še ne-
kaj časa. Še ta mesec bo pri-
pravil zbor krajanov, na kate-
rega bo povabil oba župana, 
predsednika krajevne skup-
nosti Laško, Jureta Križnika iz 
občinske uprave Laško in 
Anatola Sazonova iz celjske 
Komunalne direkcije. 

JANJA INTIHAR 
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Novinar na policijski plačilni listi 
Miran Koren, predstavnik za stike z javnostjo na UNZ Celje, bo postal spet »navaden« novinar, ko mu bo zmanjkalo zamisli 

Leto dni je minilo, odkar je 
na Upravi za notranje zadeve 
Celje postal predstavnik za sti-
ke z javnostjo. Pred tem je bil 
vrsto let dopisnik Dela, zadol-
žen za poročanje o dogajanjih 
na Celjskem na časopisnih 
straneh črne kronike. S prev-
zemom nove službe se je lotil 
zahtevnega projekta, ki je na 
ravni Ministrstva za notranje 
zadeve Republike Slovenije 
postal vzorčni model za po-
dročje informiranja javnosti 
in povezav z njo, celjska upra-
va pa vzorčna uprava v splo-
šnih težnjah policije, da bi se 
za javnost čimbolj odprla. 

Kako je ta projekt vzklil prav 
na celjski upravi in sorazmerno 
hitro zaživel v vsakodnevni 
praksi, je bila osrednja tema 
pogovora z Miranom Korenom, 
ki zase pravi, da je po statusu in 
po duši še vedno novinar, le da 
ima zdaj drugega delodajalca. 

Kako se je, torej, vse skupaj 
začelo? 

Uprava za notranje zadeve v 
Celju je bila že v preteklih letih 
poznana kot sorazmerno odpr-
ta za javnost. Takratni načelnik 
operativno-komunikacij skega 
centra Stane Veniger in njegov 
naslednik Edo Mlačnik, sta ime-
la za to poseben posluh, seveda 
pa zaradi vseh drugih službe-
nih obremenitev nista imela do-
volj časa za razmišljanje o nad-
grajevanju takrat že precej do-
bro vpeljanih stikov z javnostjo. 
Kot novinar sem na rednih novi-
narskih konferencah odgovor-
ne pogosto opozarjal, da novi-
narji nismo tisti, ki bi iskali zgolj 
senzacije in napake policije, 
ampak smo poklicani pred-
vsem za to, da ljudi objektivno 
informiramo in jih preko svojih 
prispevkov tudi osveščamo. S 
prihodom Staneta Venigerja na 
čelo celjske UNZ je potem kar 
kmalu prišlo do prvih pogovo-
rov z mano, povezanih z usta-
novitvijo posebne službe, ki bi 
se ukvarjda izključno s stiki z 
javnostjo. Ko smo po nekaj me-
secih uskladili obojestranske 
poglede in pričakovanja, sem se 
odločil, da ta profesionalni izziv 
sprejmem. 

Na kakšen odziv pa je ta 
celjska novost naletela v stro-
kovnih krogih ministrstva za 
notranje zadeve? 

Ko sem prevzel službo za sti-
ke z javnostjo, je ministrstvo 
izdalo odločbo, s katero je bila 
celjska uprava imenovana za 
vzorčno na področju informira-
nja in stikov z javnostjo, to pa je 
pomenilo, da smo dobili proste 
roke pri uresničevanju projekta, 
ki smo si ga zastavili. Pri tem 
smo sledili trem ciljem: čimbolj 
stalno in točno informirati jav-
nost o dogajanjih na področju 
tim. črne kronike, naslednji cilj 
je bil ta, da se v okviru novinar-
skega poročanja policija čim-
bolj odpre za javnost in s sebe 
odvrže nekatere tabuje, tretji 
cilj pa je bil, da se preko dela z 
javnostmi postopoma izgrajuje-
jo partnerski odnosi in znotraj 
takšnih odnosov pozitivna ce-
lostna podoba policije. Sicer pa 
sam status vzorčne uprave v 
tako strogo organizirani hierar-

hiji, kot je policijska, ne pomeni 
veliko. Pomeni predvsem veliko 
dela in veliko odgovornost, zla-
sti na tistih področjih, kjer orje-
mo ledino. Domačih izkušenj 
ni, tistih iz tujine pa ne moremo 
nekritično prenašati na naša tla, 
že zaradi drugačne zakonodaje 
ne. Zato za vsako novo potezo, 
ki jo povlečemo, nosimo polno 
odgovornost, saj področje ko-
municiranja z javnostjo ni ure-
jeno z zakonodajo in ustrezni-
mi pravilniki s področja notra-
njih zadev. Ne nazadnje je sla-
bost vzorčnega statusa tudi v 
tem, da ta vzorčnost ni podprta 
z odobrenimi materialnimi 
sredstvi. Sicer pa moram pou-
dariti, da na ministrstvu ta naša 
prizadevanja podpirajo in da na 
kakšne večje težave s strani 
vodstva še nismo naleteli. 

Kako daleč ste že pri uresni-
čevanju naštetih ciljev oziro-
ma celotnega projekta? 

Po enem letu dela na tem 
projektu ocenjujem, da je os-
novna zamisel že uresničena in 
da smo v primerjavi z ostalimi 
upravami, pa tudi državnimi or-
gani, za javnost zelo odprti, o 
čemer govorijo številne kon-
kretne predstavitvene in sveto-
valne akcije ter ostale novosti, s 
katerimi smo delo policije prib-
ližali javnosti, bodisi samostoj-
no ali preko različnih medijev, 
od tiskanih do elektronskih. 

Je celjska uprava edina, kjer 
deluje posebna služba za sti-
ke z javnostjo? 

Na ministrstvu v Ljubljani 
imajo to službo že dolgo organi-
zirano, v ostalih upravah pa se 
zelo zanimajo za ta naš projekt 
in ga želijo tudi posnemati. Po-
sebnega predstavnika za stike z 
javnostjo imajo še na UNZ Ljub-
ljana, so pa v prejšnjem mesecu 
v vseh upravah imenovali 
pooblaščence za stike z javnost-
jo. To so pooblaščenci in ne 
predstavniki uprave, ki bi se 
ukvarjali zgolj s problematiko 
stikov z javnostmi, kot je to 
primer na celjski upravi. 

Kaj je končni cilj projekta, 
ki ga izvajate? 

Projekt je živ organizem, ki 
ga sproti dopolnjujemo z novi-
mi idejami, poskusi, da bi se 
čimbolj približali cilju, ki smo si 
ga zastavili: z javnostmi zgraditi 
partnerski odnos, temelječ na 
jasnih principih sodelovanja, da 
bi zavestna skrb za varnost sča-
soma postala skrb slehernega 
državljana in obiskovalca te dr-
žave. Namenoma govorim o 
javnostih, ker nimam v mislih le 
tako imenovane laične javnosti, 
ampak tudi strokovno javnost. 
Idej na poti k omenjenemu cilju 
pa je še ogromno. Ko bom začu-
til, da mi kot nosilcu projekta 
idej zmanjkuje, se bom od tega 
dela poslovil. 

Je res, da je v vrhu policijske 
hierarhije vse bolj čutiti težnjo 
po centralizaciji informacij? 

Takšne težnje so stalne, ne le 
v policiji, ampak v državi nas-
ploh. Kakšnih resnih strokov-
nih argumentacij za takšno po-
četje jaz ne vidim. Kot ne vidim 
razlogov, zakaj bi na primer 

komandirji policijskih postaj v 
neki upravi ne smeli samostoj-
no obveščati javnost o delu, ki 
ga sami opravijo, tako se mi zdi 
nesmiselno, da bi z nivoja mini-
strstva predpisovali, kdaj in kaj 
smejo javnosti povedati v posa-
meznih upravah. Stroka je za 
vse enaka, zakonodaja in odgo-
vornost tudi. Odgovornost za 
neko informacijo pa je mogoče 
izpostaviti le takrat, ko jo posre-
duje tisti, ki se z njo neposredno 
ukvarja. Če ima informacija na 
poti od izvora do končnega 
uporabnika preveč prenosite-
Ijev, se le-ta lahko izkrivi in 
potem nekomu povzroča teža-
ve. Upam, da je te vrste ljubo-
sumje že preseženo, kar se je 
pokazalo tudi v primeru zloči-
na v Tekačevem, ko je UNZ 
Celje pri posredovanju informa-
cij za javnost povsem avtonom-
na in neodvisna od vrha. Če bi 
se zgodilo, da bi se delo, ki ga 
zdaj opravljam, preselilo v en 
sam informacijski center v. 
Ljubljani, potem mene zagoto-
vo tam ne bodo videli. Moje 
profesionalne ambicije niso v 
ničemer povezane s prestolni-
co. 

Zdaj si pri informacijskem 
koritu. Je ta prednost lahko 
tudi slabost? 

Dobro je, če si pri informacij-
skem koritu, ker si tako lažje 
ustvariš sliko o posameznem 
dogodku ali dogajanju. Potem 
tudi lažje opravljaš to vez z 
novinarji oziroma javnostjo. 
Slabost tega dejstva pa je, da te 
informacije, ki za dušo in po-
čutje ponavadi niso najbolj pri-
jetne, lahko tudi obremenjuje-
jo. Na srečo sem jih sposoben 
hitro izklapljati in tako po kon-
čanem delu ne obremenjujem 
ne sebe ne svoje družine in 
okolice. 

Kako se počutiš, ko nekaj 
veš in bi to informacijo rad 
posredoval novinarjem, pa ti 
odgovorni še niso prižgali ze-
lene luči? 

Osebno sem prepričan, da 
sem s kolegi novinarji obdržal 
tisti pristen odnos, ki je prevla-
doval v času, ko smo sedeli na 

isti strani. Prepričan sem tudi, 
da mi zaupajo in čutijo, da tisto, 
kar povem, tudi drži in da jim 
ničesar ne prikrivam. Ko pa jim 
rečem, da nekaj ne smem pove-
dati, ker gre za interes preiska-
ve, to tudi razumejo in vedo, da 
bodo izvedeli vse, čim bo mo-
goče. Vesel sem, ko občutim to 
zaupanje. V trenutku, ko bi do-
bil občutek, da me kolegi spre-
jemajo kot policijskega človeka 
in ne več kot novinarja, bi si 
rekel: Miran, dovolj je bilo, tre-
ba bo početi kaj drugega. Mo-
ram pa reči, da v tem letu dni 
nisem našel niti enega argu-
menta, ko bi lahko odgovornim 
na upravi očital, da so mi kot 
posredniku informacij karkoli 
prikrili. 

Kako sicer ocenjuješ delo 
novinarjev, s katerimi se red-
no srečuješ na novinarskih 
konferencah v prostorih UNZ 
Celje? 

Poznavajoč sodelovanje z no-
vinarji na drugih upravah po 
Sloveniji, moram povedati, da 
so ti moji celjski kolegi zelo 
tečni in zahtevni sogovorniki. 
Bognedaj, da bi jih poskušal 
pripeljati žejne čez vodo. Zave-
dam se, da so to večinoma stari 
novinarski mački, ki znajo 
opravljati svoj posel in jih zato 
izredno cenim. Če kdaj ne iz-
polnim njihovih pričakovanj, 
mi to naravnost povedo in po-
tem iščemo neko skupno reši-
tev. Veseli me tudi, ker v tem 
letu še nisem doživel primera, 
ko bi novinar zlorabil neko mo-
jo neuradno informacijo. Tak-
šne informacije jim namreč ob-
časno posredujem z namenom. 

da bolje in lažje razumejo ozad.' 
je nekega dogodka oziroma za-̂  
kaj je poročanje o njem še pod' 
embargom. 

Kako danes gledaš na polj. 
cijsko delo? Se ti kdaj stoži po 
novinarstvu, kot si ga bil vajen 
še pred dobrim letom? ^ 

Policijsko delo znam danes 
bolj ceniti. V tem letu dni sem 
spoznal, da je ta poklic v javno-j 
sti preslabo poznan in zlasti, 
premalo spoštovan ter neu-. 
strežno materialno ovrednoten. 
Sredstva javnega obveščanja, 
namenjajo mnogo več prostora 
dejavnosti kriminalcev, kot pa 
prizadevanjem in uspehom po-
licistov in kriminalistov. Moti 
me tudi, ko vidim mastne našlo-j 
ve, ki so jih deležni policisti, ko 
pri svojem delu storijo napako, 
o nevarnostih, ki so jim neneh-; 
no izpostavljeni, pa skorajda' 
nič. S tem seveda ne trdim, da 
so policisti brez napak in da soi 
kar vsi po vrsti poklicno uspe-
šni. ! 

Kdo in kakšen je Miran Ko-
ren, ko zapusti stolpnico ob j 
Ljubljanski cesti v Celju in se 
vrne domov v Šentjur? 

Sem poprečen Slovenec, ki se 
rad vrača k svoji družini, ki rad 
kaj postori okoli svojega doma,' 
ki se rad poveseli s prijatelji, 
znanci, sorodniki. Žal pa sem v 
zdajšnji preobremenjenosti po-
polnoma zanemaril nekatere 
svoje hobije, zlasti delo v druš-
tvih. Nisem pa zanemaril lepe 
slovenske knjige in prijateljev. 
Za branje in prijatelje si še ved-
no najdem čas, seveda pa je 
vselej na prvem mestu družina. 
• M H H H i MARJELAAGREŽ 

HEČENOJne) ^ O R JENg 
»Razganja nas« 

Razvoj in vsakodnevna pri-
sotnost informatike dajeta 
vtis, da je sklepanje omejeno 
na dokazovanje in dedukcijo. 
Jean-Blaise Grize pravi, da to 
seveda ne drži, in da je potreb-
no obravnavo sklepanja izpe-
ljati v popolnoma splošnem 
smislu prehoda od ene sodbe k 
drugi. Vzemimo zato za pri-
mer pogoj sklepanja, kaj vse 
lahko naredimo, če nekdo re-
če: »Vode je veliko.« Iz te trdi-
tve moremo spoznati, da lah-
ko vsak »vzame vode po mili 
volji«, da se lahko »vode jemlje 
po mili volji«, da se »vodo 
zlahka razdeli« ali pa, da je 
»razdeljevanje vode prepro-
sto«. Vidimo torej, da so opera-
cije, za katere gre, raznorodne. 
Če stvar obrnemo nekoliko po 
svoje ugotovimo, da so ugodne 
možnosti, pri obilju nečesa, 
pravzaprav zelo velike in raz-
lične. Spomnimo se sedaj izja-
ve našega znanega politika, 
predsednika krščanske demo-
kracije in bojda tudi predsed-
nika čebelarske zveze. Gospod 
predsednik je pred kakšnimi 
sedmimi leti v času naših pr-
vih svobodnih volitev dejal, da 
njegovo politično stranko kar 
razganja od prihajajoče »pom-
ladi«. Očitno je imel za to trdi-
tev trdne razloge in v nekem 

smislu jim lahko verjamemo. 
Toda, kako drži naš stari pre-
govor, da čez sedem let vse 
prav pride spet. Njegovo stran-
ko namreč razganja tudi da-
nes. Le, da so razlogi danes 
nekoliko drugačni, izrečene 
besede pa v prenesenem pome-
nu veljajo še vedno. Če sedaj 
sklepamo analogno našim 
uvodnim razmišljanjem ugo-
tovimo, da je, ko je veliko vo-
de, čisto drugače kot, ko je 
zmanjkuje. Je pa res, da včasih 
lahko komu teče tudi v grlo. 
No, kakor koli že je, če je gos-
pod predsednik krščanskih de-
mokratov pronicljiv politik, 
morda zaznava polom neke 
politike. Glede na to, da po 
nerad govori o potencialnih 
naslednikih, kar je pravzaprav 
tudi človeško, pa lahko dvomi-
mo o njegovi jasnovidnosti. Po 
novicah iz dnevnega časopisjO-
moremo vsekakor sklepati, da 
je alternativa krščanske demo-
kracije na pohodu. Katera od 
obeh frakcij bo uspešnejša, bo-
mo izvedeli kmalu - gospod 
predsednik verjetno še nekoli-
ko pred nami. Sicer pa gospo-
du Peterletu ostaja vsaj enO 
predsednikovanje, če ga seve-
da ne bodo odstavile tudi čebc-
le. 

ZORAN PEVEC 
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Zdravje ima svojo ceno 
Zavarovalnice zanima pri sklepanju življenjskih zavarovanj predvsem zavarovančevo zdravje-Tudi kadilci in predebeli 

ljudje plačujejo povišane premije 

strastno kadite, boste 
j sklenitvi življenjskega 
varovanja plačali povišano 
^rovalno premijo. Ta bo 
j ] i i m a l n a . Če ste si nabrali 
jveč kilogramov in imate 
urišan holesterol, zraven 
lUŽivate še alkoholne pija-
bo zavoljo tega zavaroval-

Ipremija že bistveno višja, 
dite namreč med »rizične 
ivarovance«. 

/ ^ v - ^ -
Ocenjevanje rizika pa m ta-
I enostavno, zato zavaroval-
cam pri tem priskočijo na 
gnoč zdravniki. 
5 sklenitvijo življenjskega 
ftfarovanja se zavarovanec 
iveže, da bo določeno ča-
ftrno obdobje redno plačeval 
[varovalno premijo. Po izte-
j zavarovalne dobe mu za-
irovalnica izplača dogovor-
no vsoto, če pa zavarovanec 
ej umre, dobi denar oseba, 
i jo je določil v pogodbi, 
ivarovalnice bi same sebi 
Dvzročale poslovno škodo, 
' bi življenjsko zavarovale 
ido bolne ljudi, saj je rizik 
nrti pri njih večji. Zato jih 
inima zdravstveno stanje 
iakogar, ki želi skleniti živ-
;njsko zavarovanje. Določe-
! imajo rizične skupine, ka-
ir uvrstijo zavarovance, ki 
ibolni ali pa obstaja v njiho-
m življenju kakšna druga 
da navada, ki jih lahko ka-
leje zdravstveno ogroža in 
im skrajša življenje, kot deni-
10 pretirano uživanje alko-
blnih pijač. Vsi zavarovanci, 
a jih označijo kot rizične, pa 
lorajo plačati višjo zavaro-
lilno premijo. Kako glede na 
fisameznikovo slabše 
liravstveno stanje povišujejo 
Jvarovalne premije in raz-
iščajo zavarovance v rizične 
bpine, smo povprašali pri 
^varovalnici Triglav, na ob-
Jočni enoti Celje. 

Merila 
»Življenjsko zavarovanje 
lije tudi rizik smrti, zato je za 
Jvarovalnico zelo pomem-
lo, v kakšnem zdravstvenem 
'inju je zavarovanec, ko z 
fe sklenemo zavarovanje,« 
"Jvi Ida Gande, vodja sektor-
'za osebna zavarovanja na 
"•»nočni enoti Celje Zavaro-
'̂ nice Triglav. »Med življenj-

skimi zavarovanji ponujamo 
življenjska zavarovanja s krit-
jem rizika smrti in z možnost-
jo dodatne nezgode ter živ-
ljenjska zavarovanja s kritjem 
kritičnih bolezni. Pri slednjih 
krijemo 4 tako imenovane kri-
tične bolezni: rak, srčni in-
farkt, možgansko kap in po-
polno odvisnost od tuje pomo-
či.« 

Prvi kriterij pri obravnavi 
zavarovanca je njegova sta-
rost. Glede na starost upošte-
vajo štiri skupine: manj kot 34 
let, od 34 do 44 let, od 45 do 54 
let in od 55 let naprej. »Mož-
nost večjega odstotka umrlji-
vosti zaradi določene bolezni 
ah rizičnega faktorja je glede 
na starost različna. Na primer: 
verjetnost odstotka umrljivo-
sti pri 34-letniku, ki pokadi 20 
cigaret dnevno, je višja kot pri 
55-letniku, ki pokadi isto šte-
vilo cigaret. Starejši je namreč 
določena leta že preživel,« po-
jasnjuje Ida Gande. 

Drugi kriterij, ki ga zavaro-
valničarji upoštevajo pri 
obravnavi zavarovanca, je za-
varovalna doba. Daljša zavaro-
valna doba pomeni večji rizik, 
saj pokriva daljše obdobje pri 
trajanju zavarovanja. 

Določanje višine premije je 
odvisno od starosti zavarovan-
ca in trajanja zavarovanja, pa 
tudi od vsote zavarovanja in 
teže rizičnega faktorja, na pri-

mer števila cigaret, ki jih na 
dan pokadi zavarovanec. 

Povišane premije 
v ilustracijo povišane pre-

mije navajamo naslednji pri-
mer: 34 let star moški, ki po-
kadi od 21 do 40 cigaret na 
dan, se želi zavarovati na de-
set let za deset tisoč mark; 
zaradi kajenja bo plačal 2,5 
odstotka višjo premijo. 

Starost in dobo zavarovanja 
upoštevajo pri vseh boleznih 
in rizičnih faktorjih, tudi pri 
prekomerni teži na primer. Ali 
je kdo predebel aU ne, ocenju-
jejo po interni tabeli s kriteriji, 
ki so jih povzeli po uveljavlje-
nih tujih zavarovalnicah. »Ne 
izhajamo iz idealne maneken-
ske teže,« pravi Gandejeva, 
»ampak iz povprečnih tež, ki 
so uveljavljene tudi v zdravs-
tveni statistiki. Pri prekomerni 
teži je treba upoštevati, da lah-
ko zaradi debelosti nastopi še 
kakšen drug rizik, denimo po-
višan holesterol, povišan slad-
kor... Ker mi ne obvladujemo 
medicinske stroke, ampak za-
varovalno, nam pri oceni rizi-
ka svetuje zdravnik-cenzor in 
on določa možnost večjega 
odstotka umrljivosti.« Glede 
na zdravniško mnenje se po-

tem odločajo za različno povi-
šane premije, včasih pa se od-
ločijo za »čakanje na sprejem 
v zavarovanje«. V pol leta ali 
več se lahko prepričajo o zava-
rovančevem nadaljnjem raz-
pletu zdravstvenega stanja. Če 
ima zavarovanec rakavo obo-
lenje in še ni končal zdravlje-
nja, bo moral počakati kakšni 
dve leti ali več. Če je ozdravel, 
ga sprejmejo v zavarovanje, 
vendar kot rizično osebo. Tudi 
to pomeni povišanje premije. 
Kadar presodijo, da gre za fak-
torje z visokimi riziki, sprejem 
v zavarovanje odklonijo: »Pri 
hudih srčnih obolenjih nasto-
pi zelo velika nevarnost ne-
nadne smrti. Visoki riziki pa 
zahtevajo odklonitev zavaro-
vanca.« 

Neresnični podatici 
Trn v zavarovalniškem delu 

je navajanje neresničnih po-
datkov pri sklepanju pogodb. 
Zavarovanci namreč veliko-
krat ne prikažejo svojega de-
janskega zdravstvenega sta-
nja. »Če bi zavarovalnice pov-
prašali, koliko ljudi v Sloveni-
ji kadi, bi vam povedali, da po 
naših podatkih zelo zelo ma-
lo. Značilno je, da zelo malo 
kadijo oziroma da pokadijo 

do pet cigaret na dan. V tem 
primeru ne povišujemo pre-
mije. Neresnične navedbe do-
bimo tudi pri vprašanjih o 
vseh ostalih zdravstvenih te-
žavah. Zavarovalnice sicer 
imajo pravico do vpogleda v 
posameznikov zdravstveni 
karton, vendar ga ob vsaki 
ponudbi ne zahtevamo, saj 
gradimo na zaupanju,« pravi 
Gandejeva. »Zavarovancu po-
vemo, da rizični faktorji sicer 
pomenijo višjo premijo, ven-
dar je ta zanemarljiva v pri-
merjavi s tem, da lahko zava-
rovalnica zaradi lažnih ah za-
molčanih podatkov celo od-
kloni izplačilo ali prekine po-
godbo.« 

V zavarovalnicah vidijo eno 
največjih težav v slabo oprem-
ljenih zdravstvenih kartonih: 
»Nimamo na voljo celostne 
zdravstvene kartoteke, pa bi jo 
morali imeti. Sicer pa tudi v 
medicinski stroki pravijo, da 
bi radi delovali preventivno. 
Zato je treba človeka spremlja-
ti od rojstva naprej z vseh vidi-
kov.« 

Podobne pogoje za sprejem 
v življenjsko zavarovanje ima-
jo tudi tuje zavarovalniške hi-
še. Njihovi pogoji niso v pov-
prečju ne ostrejši ne milejši, 
vendar pa je veliko odvisno od 
obravnave individualnega pri-
mera. Razlike so lahko v 
zdravniški presoji primera in v 
tem, kakšno zdravstveno do-
kumentacijo ima zavarovalni-
ca na voljo. Tako doma kot na 
tujem pa bodo zavarovanci, ki 
so zdravi, plačevali nižje pre-
mije. Torej: splača se biti 
zdrav! 
• M M M M M KSENIJA LEKIČ 

Ida Gande: »O zdravstvenem stanju povprašamo vsakogar, ki 
želi skleniti življenjsko zavarovanje.« 

Rimljani podrli nekdanjo mitnico 
Hiša na mauti je preveč 

ogrožala varnost pešcev in 
avtomobilistov - Rušenje 
brez dovoljenja strokovnja-
kov - Čaka podobna usoda 
tudi Savinjski dvor? 

Predsednik krajevne skup-
nosti Rimske Toplice Drago 
Zupan je lani na sejah občin-
skega sveta Laško, katerega 
član je, nekajkrat opozoril, da 
bi bilo treba zapuščeno hišo 
ob mostu čez Savinjo porušiti, 
saj je nevarna voznikom in 
pešcem. Ker odziva ni bilo, so 
se Rimljani pred dnevi odloči-
li, da bodo hišo dali porušiti 
kar sami. 

»Zelo me skrbi, kaj bo z 
zgradbami, ki sestavljajo 
zdraviliški kompleks,« pravi 
Alenka Kolšek. »Skupine 
vzdrževalcev že nekaj časa 
ni več in ko sem pred dnevi 
obiskala Rimske Toplice, 
sem se nad tistim, kar sem 
videla, zgrozila.« 

Hiša na mauti, kot jo imenu-
jejo domačini, je v svojih naj-
boljših časih služila kot mitni-
ca, v kateri so pobirah mostni-
no za prehod preko mosta, ki 
povezuje Rimske Toplice z le-
vim bregom Savinje, kjer je 
železniška postaja in kjer vodi 
cesta naprej proti Jurkloštru. 
Po vojni so v hiši uredili stano-
vanja, zadnjih petnajst let pa 
je bila prazna in prepuščena 
zobu časa. Hiša je bila sestav-
ni del zdraviliškega komplek-
sa, torej je trenutno njen last-

nik ministrstvo za obrambo. 
Ker za zgradbo ni skrbel nih-
če, je pričela propadati in se 
sčasoma celo po malem podi-
rati, tako da je predstavljala 
kar precejšnjo nevarnost za 
mimoidoče pešce in voznike. 

Konec lanskega je na ponov-
no pobudo Draga Zupana laš-
ki občinski svet sprejel sklep, 
da bodo pristojne občinske 
službe ugotovile lastništvo ob-
jekta in tudi poskrbele za nje-
govo odstranitev, vendar iz te-
ga ni bilo nič. Ko so v Rimskih 
Toplicah letos pričeli z ureja-
njem središča kraja, saj želijo 
tudi na takšen način pokazati, 
da jim je res veUko do tega, da 
bi njihovo zdravilišče končno 
oživelo, so se odločili, da bodo 
v okviru očiščevalne akcije 
kar sami »počistili« tudi nek-
danjo mitnico. »Morda bomo 
imeli težave zaradi tega, saj je 
tudi ta zgradba del zdraviliš-

kega kompleksa, ki ga varuje 
posebni odlok,« meni Drago 
Zupan, »vendar nismo mogli 
drugače. Hiša je bila preveč 
nevarna.« 

Kot kaže, posledice samo-
voljnega dejanja le ne bodo 
tako hude, kot pričakujejo v 
Rimskih Toplicah. V celjskem 
zavodu za varstvo naravne in 
kulturne dediščine sicer ne 
odobravajo njihovega početja, 
vendar se zavedajo, da se 
zgradbe z nobenim posegom 
ne bi dalo več rešiti. »Res pa je 
škoda,« pravi Alenka Kolšek, 
višji konzervator za nepremič-
no kuhurno dediščino,» da je 
>šla po gobe< še zgradba zdra-
vihškega kompleksa. Če bi se 
popravila lotili vsaj pred dese-
timi leti, bi hišo zagotovo še 
lahko rešili. Rimljanom zame-
rim, ker so se rušenja lotili 
brez našega privoljenja in smo 
o vsem, pa še to od drugih. 

zvedeh šele takrat, ko je bilo 
vsega že konec.« Nekdanja 
mitnica sicer ni imela kakšne 
kulturne vrednosti, je pa sodi-
la v dediščino, ki bi jo bilo 
treba ohraniti.za zanamce. 

V Rimskih Toplicah stoji še 
ena zgradba, ki jo lahko doleti 
podobna usoda kot staro mit-
nico, opozarja Alenka Kolšek, 
če se odgovorni ne bodo pra-
vočasno lotili popravil. Gre za 
Savinjski dvor, zgrajen v drugi 
polovici 19. stoletja, v katerem 
so nekoč stanovali zdravniki 
in občasno tudi nekdanji last-
niki zdravilišča, zdaj pa je že 
nekaj časa prazen in nezadrž-
no propada. Vila je edina med 
zgradbami zdraviliškega kom-
pleksa, ki še ima vrednost kul-
turnega spomenika. 
M H H M H i JANJA INTIHAR 

f Življenjska zavarovanja 
beležijo največjo rast 

Po oceni Slovenskega zavarovalnega združenje beleži med 
^semi vrstami zavarovanja, ki jih ponujajo slovenske zavaro-
valnice, ravno življenjsko zavarovanje daleč največjo rast. Z 
življenjskim zavarovanjem se v Sloveniji ukvarja deset zava-
rovalniških hiš, in sicer: Zavarovalnica Triglav, Zavarovalnica 
^driatic. Zavarovalnica Maribor, Zavarovalnica Mercator, 
Zavarovalnica Merkur, Zavarovalnica Prima, Zavarovalnica 
^ilia. Zavarovalniška hiša Slovenica in pozavarovalnici Sava 

Inter. Na leto zberejo z življenjskimi zavarovanji več 
"Milijard tolarjev. Po podatkih Slovenskega zavarovalnega 
druženja so v letu 1995 s premijami, ki so jih plačali 
^varovanci, zbrali 15 milijard tolarjev. Zavarovancem so 
'̂ ga leta izplačali odškodnine v višini 4,7 milijarde tolarjev, 
^radi pokojninske reforme pa bo v prihodnosti doživljalo 
^^pon zlasti dopolnilno pokojninsko zavarovanje. 

SVETOVNI DAN ZEMLJE 
ČIŠČENJE IN PREDSTAVITEV RIBNIKA 
V VRBJU PRI ŽALCU 
v okviru pomladanskega urejanja in čiščenja okolja v letu 1997, ki 
poteka v občini Žalec od začetka marca pa do konca junija in 
obeležitve svetovnega dneva zemlje, 22. aprila, ki naj bi bil v letošnjem 
letu na pobudo Ministrstva za okolje in prostor in Turistične zveze Slovenije 
namenjen posebej celovitemu varovanju in urejanju voda, organizira 
Občina Žalec, oddelek za okolje, prostor in komunalne zadeve, čiščenje 
okolice ribnika v Vrbju pri Žalcu. 
Vabimo vse ljubitelje narave, da se zberejo v soboto, 19. aprila 
1997, ob 9. uri ob dostopu k ribniku. 
Akcija čiščenja okolja bo trajala približno dve uri, organizator pa bo 
poskrbel za vso potrebno opremo in odvoz odpadkov. Ker ima ribnik Vrbje 
z okolico poseben naravovarstveni pomen, bodo v okviru akcije predstav-
ljena tudi flora in favna območja ter prizadevanja za njegovo zaščito. 
Upamo, da bo akcija prispevala k manjšemu onesnaževanju ribnika v 
prihodnje, in k stalni skrbi za naše okolje. 
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NAŠI POLICISTI 
-•. m. • m ^ 

Andrej Mestek 
^pdrej Mestek, ki dela v 
jjcijski postaji v Šentjur-
je vodja policijskega oko-

j v krajevnih skupnostih 
^ovna, Dramlje ter Po-
[va pri Grobelnem. 

jatem območju ima posebej 
skrbi preventivo, prepreče-
ije preičrškov in kaznivih de-
1 če pa pride do kršitev, jih 
javnava. V teh krajih je na 
jročju javnega reda in miru 
cej nezaželenih dejanj pove-
lih z vinsko kapljico. V dru-
jh, kjer je v pretiranih koli-
ah, pride do pogostih kršitev 
nega reda in miru, celo do 
ifnega obračunavanja. 
Andrej Mestek se kot vodja 
icijskega okoliša po kršitvi 
asi pri prizadeti družini ter 
skuša svetovati, po potrebi 
občane napoti na ustrezne 
anove. Imena kršiteljev, ki 
vzvezi z vinsko kapljico, se 
večkrat ponavljajo. Ko sva 
o tem pogovarjala je ome-
, da se dobro zaveda kako 
»holizem včasih pogoj uje-
težavne socialne razmere 
sameznih občanov ter nji-
rih družin, na primer brez-
selnost. 
Na področju preventive je 
sebej pozoren na sodelova-
ipri vzgajanju najmlajših v 
ah, ki se morajo v rosnih 
h naučiti primernega ob-
Sanja v prometu. »Čimprej 
prajo doumeti, da so predpi-

si, ki jih morajo spoštovati, 
zelo pomembni za njihovo 
varnost.« Tako njihova pravil-
na hoja ob cesti, uporaba kre-
sničk ter svetlobnih teles na 
kolesih. »Prizadevamo si, da 
se otroci policista ne bi bali.« 
Ne pa tako, kot opaža, da po-
samezni starši strašijo živah-
nega otroka kar s policistom. 
»Policist je tisti, ki ga lahko 
otrok pokliče na pomoč.« 

Na področju prometa se v 
policijskem okolišu z ljudmi 
pogovarja o problematiki v 
cestnem prometu, jim svetuje. 
Na primer, ko so v nekem kra-
ju nezadovoljni zaradi promet-
ne ogroženosti, pride do tega, 
da izvajajo policisti tam pogo-
stejši nadzor, tudi z radarjem. 
To je še posebno pomembno v 
bližini šol, kjer se posamezni 
vozniki sploh nočejo zavedati, 
da so na cesti otroci, na katere 
morajo biti še posebej pozor-
ni. Na področju kriminalitete 
pa na Blagovni, v Dramljah ali 
na Ponikvi specifičnih dejanj 
ni, čeprav je tako rekoč vsega 
po malem. 

Na področju policijskega 
okoliša se mora policist pojav-
ljati seveda takrat, ko še ni ne-
posrednih kršitev zakona, hitre 
potrebe. Ljudje ga morajo spoz-
nati kot uradno osebo ter člove-
ka, s katerim se nato lažje pogo-
vorijo o problemih, ki jih težijo. 
Ko sem ga povprašal o odnosih 
občanov do policistov, je dejal, 
da so si prav zaradi tega prebi-
valci ter policisti po človeški 
plati bližje. Tako se s policistom 
ne srečujejo, grobo rečeno, le 
ko jih opazi, da v vozilu niso 
pripasani. 

Policist Andrej Mestek dela 
v policijski uniformi šest let, 
ves čas na območju šentjurske 
občine. Tudi na tem območju 

se dogaja vse mogoče, zato me 
je zanimalo, kaj se mu je pose-
bej vtisnilo v spomin. Policista 
obvezuje varovanje osebnih 
podatkov o občanih, zato o 
podrobnostih ni govoril. »Veli-
ko se dogaja, žalostnega, pri-
de pa tudi do smešnih situa-
cij,« je strnil doživetja, o kate-
rih bi verjetno lahko napisal^ 
knjigo. Delo, ki ga opravlja, 
ima rad, odločitve za policij-
sko uniformo mu ni žal. Pou-
darja, da ima v službi na poli-
cijski postaji zelo dobre sode-
lavce, pri čemer misli tudi na 
njihovo človeško plat. 

V Šentjurju se seveda poču-
ti doma, njegove korenine so 
na območju Blagovne. Blagov-
na je sedaj del njegovega poli-
cijskega okoliša, zato je zani-
mivo, ko ga ljudje, ki so ga 
tam poznali v otroških letih, 
ne prepoznajo več, on pa jih 
dobro pozna. Na področju 
preventive je to prednost, ko 
gre za represijo je težje, ven-
dar mora upoštevati načelo 
enakosti pred zakonom. 

»Vedno sta me bolela nepo-
štenje ter krivica,« je povedal, 
ko sem ga povprašal, kako je 

prišlo do njegove poklicne od-
ločitve. »Opazil sem, da lahko 
zato v tem poklicu marsikaj 
storiš.« V tej službi je precej 
zdoma, zato ga njegova druži-
na marsikdaj pogreša. Tem 
več mu zato pomeni čas z 
družino, še zlasti z nekaj me-
secev staro hčerkico Klaro. 

Govorila sva še o eni veliki 
Mestkovi ljubezni, o glasbi. Ko 
ima čas, posebej rad posluša 
Annie Lennox, Freddija Mer-
curyja, Andreasa Vollvveiderja, 
Kennyja G-ja... Tako kot večina 
mladih in mladih po srcu. 

BRANE JERANKO 
Foto: GREGOR KATIČ 

Ugled slovenske 
sekcije I PA raste 

Pred kratkim se je v mestu 
Limassol na Cipru končalo 
2. zasedanje nacionalnih 
sekcij mednarodnega poli-
cijskega združenja IPA (In-
ternational Police Associa-
tion) iz sredozemskih držav. 

udeležilo štirinajst predstav-
nikov nacionalnih sekcij, med 
njimi tudi slovenska, ki ji 
predseduje Dušan Mohorko, 
načelnik uprave kriminalistič-
ne službe pri UNZ Celje. 

IPA je mednarodna nevlad-
na organizacija policistov, ki 
ima pri Svetu Evrope posveto-
valni status. Ta čas ima IPA 
280 tisoč članov iz 58 držav-
članic, slovenska sekcija pa je 
s 3700 člani v tem združenju 
razmeroma močno zastopana 
in si je v mednarodnem pro-
storu pridobila že velik ugled. 

Na srečanju na Cipru so 
udeleženci obravnavali pobu-
de in možnosti za sodelovanje 
policistov in kriminalistov iz 
sredozemskih držav, se zav-
zeli za dvig kakovosti dela, 
zlasti pri skupni borbi članic 
združenja zoper vse bolj ra-
stoči kriminal in promet z ma-

mili. Med drugim so poudarili 
potrebo po izmenjavi izku-
šenj, saj se ukvarjajo s podob-
nimi problemi. V referatih po-
sameznih sekcij (tudi v slo-
venskem) so poudarjali za-
skrbljenost ob spreminjanju 
strukture (teže) posameznih 
kaznivih dejanj, kar postaja 
splošna značilnost v vseh sre-
dozemskih državah. 

Mednarodno policijsko 
združenje IPA bo imelo junija 
letos v Quebecu v Kanadi tudi 
redni svetovni kongres. Slove-
nija na tem kongresu še ne bo 
kandidirala za prevzem kate-
re izmed vodilnih funkcij, je 
pa takšno kandidaturo mogo-
če pričakovati na kongresu le-
ta 2000, saj naša država s 
svojo policijo že danes uživa 
pomemben ugled in je kot 
takšna deležna velike podpo-
re ostalih držav, članic zdru-
ženja IPA. 
• • • « • • • • • • • • • 1 M.A. 

Ukradena 
vozila 

i ' t o r e k , 8. aprila dopoldne, 
neznani storilec ukradel ne-
klenjeno kolo z motorjem 
mos avtomatic, kovinsko 
)dre barve. Vozilo je stalo 
parkirišču pri Centru sred-
hšol v Celju, lastnik Mihael 
pa je oškodovan za približ-
70 tisoč tolarjev. 
^̂  sredo, 9. aprila popoldne, 
bi lo ukradeno osebno vozi-
VW Golf, bele barve, z reg. 
nako CE 53-40C. Vozilo, ki 
bi lo parkirano v Ulici Zofke 
edrove v Celju, je last Jasne 
iz Celja, vredno pa je okoli 
lijon tolarjev. 
^ sredo zvečer je nekdo 
fadel nezaklenjeno kolo z 
»torjem Tomos APN 6, mo-
? barve, ki je stalo pred 
^ovno šolo v Hruševcu. 
stnik Rudolf P je oškodo-
Iza okoli 100 tisoč tolarjev 
V noči na četrtek je nezna-
kam izginilo osebno vozilo 

^ Golf JX, bele barve, z reg. 
nako CE 55-30P Vozilo, ki 
bilo v času tatvine parkira-
na Pokopališki ulici v Ce-

Me last Roka P iz Celja. 
^ petek, 11. aprila, je neznani 
^lec ukradel osebni avtomo-
Zastava 750, oranžne barve, 
% oznako CE 85-30L. Vozi-
la stalo na parkirišču na Ulici 
J* divizije v Celju, vredno pa 
Jkoli 90 tisoč tolarjev 
'noči na nedeljo je nezna-

t l̂ am izginilo osebno vozilo 
f Golf JXD, bele barve, z 

CE 59-02P Vozilo, k i je 
•^Koberta Z. iz Celja, je bilo 
J'̂ irano na Ulici V. preko-
'fske brigade v Celju. 

GORELO JE 
Nevarne igrice 

v torek, 8. aprila zvečer, je 
zagorelo v kletnih prostorih 
stanovanjske hiše v Šmihe-
lu, last Franca G. 

Preiskovalci so pri ogledu 
požara ugotovili, da ga je pov-
zročila otroška igra. Požar so 
pogasili domači in njihovi so-
sedje, škoda, ki je nastala, pa 
znaša približno 500 tisoč to-
larjev. 

Pogorela hiša 
v sredo, 9. aprila dopold-

ne, je izbruhni l požar na 
stanovanjski hiši Terezije K. 
v Tremarjih pri Celju. 

Kljub hitri intervenciji in 
prizadevanju celjskih poklic-
nih gasilcev, je hiša v celoti 
pogorela, komisija pa je pri 
ogledu dogodka ugotovila, da 
je do požara prišlo zaradi do-
trajanega dimnika. Gmotna 
škoda znaša približno milijon 
tolarjev. 

Kratek stik 
V petek, 11. aprila dopold-

ne, je nastal požar v kuhinji 
stanovanjske hiše Miroslava 
J. v Črnovi, 

Požar je povzročil kratek stik 
na električnem vodniku ku-
hinjske prezračevalne nape. 

Ogenj, ki so ga pogasili doma-
či, pa je uničil vso kuhinjsko 
opremo in povzročil za okoli 
400 tisoč tolarjev škode. 

Gorelo v Uniorju 
Minuli četrtek zvečer je 

zagorelo v podjetju Unior 
Atras v Zrečah. 

V obratu talilnice je v pe-
skalnici zagorela filtrirna na-
prava, kot kaže, pa je požar 
povzročilo iskrenje na rotorju 
motorja. Ogenj so pogasili ga-
silci iz Zreč, nastala gmotna 
škoda pa znaša približno 250 
tisoč tolarjev. 

M.A. 

PROMETNE NEZGODE 
Zapeljal v jarek 
Na lokalni cesti v kraju 

Primož pri Šentjurju se je v 
sredo, 9. aprila popoldne, 
pripetila nezgoda, v kateri 
je ena oseba utrpela hude 
telesne poškodbe. 

Milan V. (33) iz Zagaja pri 
Ponikvi je vozil osebni avto-
mobil iz smeri Dola pri Ponik-
vi. V Primožu je med vožnjo 
po klancu navzdol, v levem 
preglednem ovinku, zapeljal 
desno v obcestni jarek in trčil 
v betonski vodni propust ter 
se pri tem hudo telesno poš-
kodoval. 

Trčil v drevo 
Na lokalni cesti v Dolenji 

vasi se je v sredo, 9. aprila 
zvečer, pripetila nezgoda, v 
kateri je bila ena oseba hudo 
ranjena. 

Srečko H. (32) iz Studenc je 
vozil neregistrirani osebni av-
tomobil iz smeri Dolenje vasi 
proti Svetemu Lovrencu. V 

blagem levem ovinku je zape-
ljal desno z vozišča in po ne-
kaj metrih vožnje trčil v drevo 
ob cesti. V nesreči se je hudo 
telesno poškodoval sopotnik, 
32-letni Stanislav O. iz Andra-
ža nad Polzelo. 

Oplazila pešca 
Na regionalni cesti zuna j 

naselja Mozirje se je v četr-
tek, 10. aprila dopoldne, pri-
petila nezgoda, v kateri je 
bil huje ranjen pešec. 

Valerija F. (20) iz Mozirja je 
vozila osebni avtomobil iz 
smeri Mozirja proti Nazar-
jem. Ko je v Mozirju prehite-
vala tovorno vozilo, je s stran-
skim ogledalom oplazila 67-
letnega pešca Milana Š. iz Mo-
zirja, ki je hodil v isti smeri ob 
levem robu vozišča. 

Umrl v bolnišnici 
Smrtna nesreča se je pri-

petila v soboto, 12. aprila 
ponoči, na regionalni cesti 
zuna j naselja Ziče. 

Alojz R. (54) iz Žič je vozil 
kolo z motorjem iz smeri Loč 
proti Žičam. Zunaj naselja Ži-
če je pred seboj nenadoma 
zagledal pešca, 39-letnega 
Ljubomira P, državljana ZRJ 
z začasnim prebivališčem v 
Mariboru. Kljub zaviranju in 
umikanju, je Alojz R. s krmi-
lom trčil v pešca, sam pa pa-
del po vozišču in utrpel tako 
hude telesne poškodbe, da je 
kmalu po nesreči umrl v celj-
ski bolnišnici. Pešec ni utrpel 
telesnih poškodb. 

Trčenje v Arji vasi 
Na magistralni cesti v na-

selju Arja vas se je v ponede-
ljek, 14. aprila popoldne, 
pripetila nezgoda, v kateri 
je ena oseba utrpela hude 
telesne poškodbe. 

Vilma B. (34) iz Arje vasi je 
vozila osebni avtomobil iz 
smeri Petrovč proti Veliki Pi-
reŠici. V Arji vasi je prehiteva-
la traktor, zavila levo proti do-
vozni cesti, takrat pa je v zad-
nji del njenega vozila trčil 
voznik osebnega avtomobila, 
31-letni Milan Ž. iz Celja, ki je 
vozil za njo. V nesreči sta 
hude telesne poškodbe utrpe-
li sopotnici v vozilu Vilme B., 
desetletna Tamara in triletna 
Damjana. 

Podlegel po 12 
dneh 

v petek, 11. aprila, je v 
celjski bolnišnici umrl 30-
letni Franc Š. iz Bezine. 

Franc Š. se je hudo telesno 
poškodoval v prometni nesre-
či, ki se je pripetila 30. marca 
popoldne na Liptovski cesti v 
Slovenskih Konjicah. Pokojni 
je bil v tej nesreči udeležen 
kot sopotnik v osebnem avto-
mobilu. 

M.A. 

Maml|ivi nabožni kipci 
v noči na 9. april je neznani 

storilec vlomil v kapelico, ki 
stoji ob lokalni cesti blizu Lo-
ke pri Žusmu. Iz kapelice je 
ukradel leseni kip Marije, vi-
sok okoli meter. Pri tatinskem 
opravilu je neznanecJcip poš-
kodoval, saj je v kapelici ostal 
del kipa. Lastnik kapelice 
Franc R. je oškodovan za okoli 
200 tisoč tolarjev. 

V isti noči je bil na delu še 
en tat sakralnih predmetov. 
Ob regionalni cesti v zaselku 
Vejice na območju Planine pri 
Sevnici je z razpela ukradel 

kip Jezusa. Tudi ta kip, visok 
približno meter, ima poškodo-
vane roke. Lastnica Marija S. 
je oškodovana za približno 60 
tisoč tolarjev. 

V istem času je bilo na šent-
jurskem območju vlomljeno v 
še eno kapelico, tokrat v kraju 
Dobropolje pri Planini. Iz te 
kapelice je neznani storilec 
ukradel okoli 80 centimetrov 
visok kip Marije z Jezusom. 
Lastnica Marija B. je oškodo-
vana za okoli 70 tisoč tolarjev. 

V času od 4. do 12. aprila se 
je neznani storilec lotil kapeli-

ce v Bučah, last Jožeta R. Iz 
kapelice je ukradel kipec sve-
tega Jožefa in kipec svete Ane, 
oba visoka okoli 60 cm. Last-
nik je oškodovan za približno 
100 tisoč tolarjev. 

V času od 8. do 12. aprila je 
neznani storilec, iz odprte ka-
pelice ob regionalni cesti Pla-
nina pri Sevnici-Planina, 
ukradel kip Marije, visok oko-
li 70 cm in dva steklena, s 
Srebrom oblita svečnika, viso-
ka okoli 30 cm. S tatvino je 
lastnica Antonija L. oškodova-
na za okoli 70 tisoč tolarjev. 
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NOČNE 
CVETKE 

• Stanovalec iz stolpnice Na 
zelenici 9 je 9. aprila ponoči 
sporočil, da njegov sosed Pe-
ter pijan razgraja po stolpnici, 
razmetava smeti, zmerja čistil-
ko in sosedo ter obema grozi. 
Ko so ga policisti prišli umirit, 
se je zaklenil v svoje stanova-
nje in si vzel pravico, da jim ne 
odpre. 
• Jožica je v petek prijavila, 
da jo je na parkirišču Glazija 
udaril neznan moški. Anton P. 
se je Jožice lotil zato, ker ga je 
zaparkirala. 
• V bloku Na zelenici 12 je v 
soboto popoldne javni red in 
mir kršil Daniel Š., ki je mimo-
grede zlasal Marijo Z. 
• V soboto je šla patrulja in-
tervenirat na Goriško 2. Tam se 
je šopirila Ana Š., ki je v navalu 
jeze udarila svojega izvenza-
konskega partnerja Vilija. 
• V bloku Na zelenici 12 je 
bilo živahno tudi v nedeljo ob 
pol petih zjutraj. Posebno 
budnico sta stanovalcem pri-
pravila Mojca H. in Mišo Z., ki 
sta razbijala po vratih stano-
vanj. Oba bosta morala k sod-
niku za prekrške. 

M.A. 

Preživljanje na tuj račun 
Policisti Policijske posta-

je Celje so v minulih dneh 
prijeli in pridržali Aleša S. 
(25) iz Celja, ki je osum-
ljen, da je v času od lanske-
ga božiča dalje vlamljal v 
stanovanjske objekte na ob-
močju Celja ter lastnikom 
ukradel za nekaj milijonov 
tolarjev premoženja. 

Osumljeni Aleš S. je lansko 
jesen ostal b r e j zaposlitve in 
brez doma. Nekaj časa se je 
preživljal s prihranki in pre-
nočeval pri znancih, ko so 
mu decembra prihranki poš-
li, gostoljubje pa so mu odre-
kali tudi znanci, je stopil na 
pot kriminala. Zatočišče si je 
poiskal v različnih zapušče-
nih hišah, sredstva za preživ-
ljanje pa si je zagotavljal z 
vlamljanjem oziroma tatvi-
nami. 

Po ugotovitvah policistov 
naj bi v noči na 25. december 
vlomil v stanovanjsko hišo 
na Cesti v Lokrovec v Celju. 
Tam je ukradel okoli 200 ti-
soč tolarjev, za okoli 300 ti-
soč tolarjev deviz ter za prib-
ližno milijon tolarjev zlatni-
ne in oblačil ter pištolo. 

Prva uspešna tatvina ga je 
spodbudila, da je v noči na 
20. januar vlomil v še nedo-
grajeno stanovanjsko hišo na 
ulici Ob Koprivnici, kjer pa je 
našel in si nabral le nekaj 
hrane in buteljčnih vin, po-
bral pa je tudi vrtalni stroj. V 
noči na 26. januar je vlomil v 
še en stanovanjski objekt v 
isti ulici, tam pa je ukradel 
lep kupček zlatnine in dru-
gih predmetov ter denarja: 
12 prstanov, verižico, 3 moš-
ke ročne ure, brivnik in ne-
kaj sto tisoč italijanskih lir. 

Januarja oziroma februarja 
naj bi vlomil tudi v prostore 
stranke Liberalne demokra-
cije Slovenije v Gledališki uli-
ci, kjer je računal na denar, 
ki pa ga tam ni našel. Je pa 
temeljito prebrskal vsebino 
omar in predalov. 

V noči na 1. februar se je 
vrnil na ulico Ob Koprivnici, 
spet v eno od nadograjenih 
stanovanjskih hiš, a je ostal 
praznih rok, v sosednji hiši, 
kamor je vlomil v isti noči, 
pa spet ni našel denarja. Jezo 
si je poplaknil z dvema litro-
ma ukradenega vina. To mu 

je dalo moči, da je še isto noč 
poskušal vlomiti v eno izmed 
stanovanjskih hiš v Ulici bra-
tov Vošnjakov, a je bil tam 
premalo previden, saj se je 
lastnik prebudil in ga pognal 
v beg. Podobno se mu je zgo-
dilo, ko je v isti noči vlamljal 
še v garažo stanovanjske hiše 
na Cesti na Dobrovo. 

Po ugotovitvah celjskih po-
licistov naj bi v noči na 22. 
februar spet vlomil v eno iz-
med stanovanjskih hiš Ob 
Koprivnici. Denarja tudi to-
krat ni našel, se je pa tam 
vsaj najedel. V isto hišo se je 
vrnil 8. marca, saj je med 
krajšim predahom našel 
kupca, ki je bil pripravljen 
kupiti glasbeni stolp. Ko se je 
spomnil, da je primernega 
videl pri vlomu izpred štiri-
najstih dni, je v hišo Ob Ko-
privnici ponovno vlomil in 
ukradel že naročeni glasbeni 
stolp, spotoma pa še fotograf-
ski aparat in bančne čeke, ki 
jih je v naslednjih dneh 
vnovčeval na bencinskih ser-
visih v Celju. Na čeke je vpi-
soval kar svoje ime in prii-
mek. 

Kaže, da se je vlomov v 
stanovanjske objekte naveli-
čal, pa se je v noči na 1. april 
lotil še gostinskega lokala 
Som na ulici Ob Koprivnici, 
kjer je bil stalen gost in je 
zato dobro poznal tamkajš-
nje razmere. Vlomil je skozi 
skladiščna vrata, nato pa po-
bral ves menjalni denar, ki ga 
je našel v registrski blagajni, 
ukradel pa je tudi nekaj ste-
klenic z žganimi pijačami. 

Aleševa vlomilsko-tatvin-
ska avantura se je za zdaj 
končala, saj so ga policisti 7. 
aprila privedli k sodniku za 
prekrške, ki ga je zaradi kla-
teštva kaznoval s 30 dnevi 
zapora. 
• • m h m m m m h i M. AGREŽ 

Vlomi v 
avtomobile^ 

1 
v noči na 9. april je ne 

nani storilec vlomil v o s j 
ni avtomobil Opel calibj 
last Draga M. iz Celja, kil 
bil parkiran pred stanovan| 
sko hišo na Ulici Kozj^j 
skega odreda v Šentjurja 
Vlomilec ni v vozilu ničes^ 
ukradel, je pa z vlamlj^ 
njem na vozilu povzročil | 
okoli 60 tisoč tolarjev M 
de. 1 

V noči na 11. april s o m 
aktivni vlomilci v avtoM 
bile na območju Nove v^ 
in Hudinje v Celju. Vlom| 
so v pet avtomobilov in 'i 
njih pobrali avtoradijskf 
sprejemnike, zvočnike I 
druge uporabne predmeti 
Lastniki so skupno oškodi 
vani za okoli 240 tisoč tolai 
jev. j 

V času minulega vikenl 
je nekdo vlomil v osebi 
avtomobil Zastava yugo ki 
ral, ki je bil parkiran q 
Opekarniški ulici v Celju. J 
vozila je ukradel avtoradi 
kasetofon Clarion in lastni 
ka Draga L. oškodoval ^ 
okoli 30 tisoč tolarjev. 

Priznanje za sejemsko 
udeležbo 

Za kakovostno in celovito 
predstavitev na sejmu Avto 
in vzdrževanje na sejmišču 
Golovca je Ministrstvo za no-
tranje zadeve R Slovenije po-
delilo posebno priznanje 
Upravi za notranje zadeve 
Celje. Sejem si je v petek 
pozno popoldne ogledal tudi 
notranji minister Mirko Ban-
delj s spremstvom. 

Uprava za notranje zadeve 
Celje, ki se je na tem sejmu 
letos prvič-predstavila, je svoj 
razstavni prostor tematsko 
obarvala. Večino pozornosti 
so namenili preventivi. Pod 
naslovom Policisti svetujemo, 
so s slikovnimi*gradivi, vido-
posnetki, tehniko in nasveti, 
obiskovalcem predstavili ne-

varnosti, ki prežijo na naših 
cestah, problematiko tatvin 
vozil in vlomov v vozila ipd. 
Policijski svetovalci so se pos-
vetili vsakomur, ki je tja prišel 
po nasvet. Obiskovalcem so 
delili tudi posebno knjižico, v 
kateri so pod naslovom Da bi 
živeli varno predstavili, kako 
varno smo na Celjskem živeli 

lani in ponudili veliko praktič-
nih nasvetov za varnejše živ-
ljenje. Ker je bil obisk na sej-
mu izredno veUk, bodo na 
UNZ Celje s podobnimi nasto-
pi na sejmih nadaljevali. Novo 
predstavitev z novo tematiko 
načrtujejo za letošnji jesenski 
mednarodni obrtni sejem. 

M.A., Foto: UNZ 

Visoki obisk na sejmu Avto in vzdrževanje. Od leve proti desni: načelnik UNZ Celje Stane Veniger, 
šef ministrovega kabineta Žarko Bogunovič, notranji minister Mirko Bandelj, inšpektor Franci 
Klanjšek, direktor Celjskih sejmov Franc Pangerl, v ozadju pa Miran Koren, predstavnik za stike 
z javnostjo na celjski upravi in Borut Likar, državni sekretar za javno varnost. 

Podlegel opeklinam 
V soboto, 12. aprila, je za posledicami opeklin v celjski 

bolnišnici umrl 35-letni Drago L. iz Konuškega. 
Drago L. se je opekel v petek popoldne, ko je v kuhinji 

svojega stanovanja prižigal ogenj v peči na trdo gorivo. Pri 
tem je ogenj zajel njegova oblačila in mu povzročil hude 
opekline. Po nudenju zdravniške prve pomoči na domu so ga 
odpeljaU v celjsko bolnišnico, kjer pa mu življenja niso mogli 
rešiti, M.A. 

MINI KRIMIČ 
Kradel orodje 

v noči na 8. april je neznani 
storilec vlomil v prostore pod-
jetja Les d.o.o. na Bežigrajski 
ulici v Celju. Odnesel je elek-
trično varilno napravo, ščit-
nik za varjenje, kotno brusil-
ko in kovinski zaboj z različ-
nim orodjem. Omenjeno pod-
jetje je oškodoval za okoli 80 
tisoč tolarjev. 

Sekala tuje drevje 
Policisti so v minulih dneh 

prijeli 26-letnega Antona K. in 
36-letnega Draga V., ki sta v 
času od konca decembra lani 
do sredine januarja, v gozdu 
Milana B. v Svetem dolu, po-
sekala več dreves v izmeri 
okoli 95 kubičnih metrov. Ve-
iHno hlodovine sta prodala že 
pred prijetjem, lastnika gozda 
pa sta oškodovala za okoli 
800 tisoč tolarjev. 

Kratki vožnji 
V noči na 8. april je izginil 

osebni avtomobil VW Golf, 
last Jožeta J., ki je bil pakri-
ran na dvorišču stanovanjske 
hiše na Prijatljevi ulici v Šent-
jurju. Neznanec se je z vozi-
lom peljal do Šentruperta nad 
Laškim, kjer ga je, poškodo-
vanega, zapustil in lastniku 
povzročil za okoli 450 tisoč 
tolarjev gmotne škode. Ker 
mu peš hoja očitno ni dišala, 
je sedel v drugo vozilo iste 
znamke, ki ga je zagledal pri 
stanovanjski hiši in ki je last 
Ivana R Vožnja v tem »sposo-
jenem« vozilu pa je bila še 
krajša od prve, saj se je po 
nekaj sto metrih ponovno za-
letel in tttdi to vozilo zapustil 
poškodovano. Lastniku Ivanu 
F. je povzročil za približno 
270 tisoč tolarjev škode. Za 
neznanim storilcem policisti 
še poizvedujejo. 

Pobegnila lisicam 
v sredo, 9. aprila dopoldne, 

sta delavca Kostre d.o.o. po-

skušala namestiti klešče na 
osebni avtomobil Ford, parki-
ran na Cankarjevi ulici v Ce-
lju. V tem času je v vozilo 
vstopila neznana ženska in ga 
spravila v pogon ter speljala v 
smeri Vodnikove ulice. Pri 
tem je s sprednjim delom av-
tomobila trčila v Kostrinega 
delavca Danijela Š. iz Dola 
pod Gojko in ga poškodovala. 

Orodje iz barake 
Na lahek način je prišel do 

najrazličnejšega delovnega 
orodja tisti neznani storilec, 
ki je sredi minulega tedna 
vlomil v leseno barako pri sta-
novanjski hiši na Patrizanski 
cesti v Celju. Ukradel je več 
kosov ročnega orodja in last-
nika Bojana B. oškodoval za 
približno 100 tisoč tolarjev. 

Erotika iz kioska 
v noči na 12. april je nekdo 

vlomil v kiosk trgovskega 
podjetja 3 dva d.o.o. na Cesti 
Leona Dobrotinška v Šentjur-
ju. Ukradel je več revij z ero-
tično tematiko ter nekaj par-
fumov. Omenjeno podjetje je 
oškodoval za 18 tisoč tolarjev. 

Zmikavta v 
brunaricah 

v času od 31. marca do 12. 
aprila je bilo vlomljeno v bru-
narico v Kokarju, ki je last 
tabornikov II. grupe odredov. 
Ukradel je lok, s tem pa last-
nika Petra M. iz Celja oškodo-
val za približno 15 tisoč tolar-
jev. 

V ^noči na 13. april pa je 
neznani storilec vlomil v pro-
dajno brunarico Štručka na 
Vegovi ulici v Šmarju pri Jel-
šah. Odnesel je slušalko da-
ljinskega telefonskega apara-
ta, nekaj menjalnega denarja 
in večjo količino sladkarij. 
Lastnica Melita K. iz Šmarja 
je oškodovana za približno 
190 tisoč tolarjev. 

Golosek 
v minulem tednu je neznj 

ni storilec opravil golsek d 
parceli v gozdu v kraju Tn 
marje pri Celju. Posekal i 
odpeljal je okoli 80 smrekovi 
dreves in s tem lastnico Roz 
lijo K. oškodoval za približi 
100 tisoč tolarjev. 

Kole iz ideti 
V noči na 13. april je neki 

vlomil v kletni prostor stanil 
valke Zofije S. v stanovanji 
hiši na Ulici bratov Vošnjako 
5 v Celju. Iz kleti je odpelj 
moško gorsko kolo Stecc 
vredno 64 tisoč tolarjev. 

Ukradel orodje 
v dneh od minulega peti 

do ponedeljka je nekdo vi 
mil v prostore upravne zgra 
be Ingrada na Opekarniški c 
sti v Celju. Ukradel je vrtal, 
vibracijski vrtalni stroj Iski 
komplet svedrov, kompresi 
Bosch, pomično merilo in i 
nekaj drugega orodja v skU 
ni vrednosti okoli 60 tisoč t 
larjev. i 

Kri in dlake V 
prtljažniku 

Prejšnji četrtek zvečer 
Konjičan Franc P. (34) doži\' 
prometno nesrečo s svoji 
neregistriranim osebnim ^ 
tomobilom. Pri obravnavi n | 
sreče pa so policisti v njeg! 
vem prtljažniku našli sledil' 
vi in dlak. 

Naslednji dan so kriminal 
sti opravili ogled vozila ' 
ugotovili, da gre za pasjo I' 
in pasje dlake. Lastnik jim 
takrat povedal, da je pokoni! 
svojega in prijateljevega P® 
ter oba odvrgel v jarek. Ko' 
Franca P. policisti obiskali" 
njegovem domu, jim je mô ' 
izročiti malokalibersko pu^' 
in naboje ter dva nastavf 
daljnogleda za puško. Zar^ 
nedovoljene posesti orožja^ 
moral na zagovor k sodnil" 
za prekrške. 
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Čudoviti svet f jordov 
Prestolnica Norveške, Oslo, je veliko zeleno mesto 

Norveške brez fjordov, glo-
bkih ledeniških dolin, ki 
|i je že davno tega zalilo 
»rje, si ne znam predstav-
iti. Norveška obala meri 
jez fjordov 2650 kilome-
k, če pa šteješ zraven še na 
Btine fjordov, je obala dol-
ti kar 21.211 km. 

[Pjordi se zajedajo globoko v 
pno na spodnji četrtini za-
fee obale. Tu so tudi naj-
p i , najbolj razvejani, naj-
pblji, obdani z najvišjimi go-
N... Med njimi je gotovo 
pvi kralj Sognefjord, ki meri 
rsemi svojimi rokavi kar 204 

kilometre. Globina doseže do 
1245 metrov, stene ob fjordu 
pa se dvigujejo okoli 1700 me-
trov visoko! Z glavne ceste si-
cer ni bilo kdo ve kaj videti. 
Od tod se odpirajo pogledi le 
na redke fjorde. Ozke maka-
damske ceste s številnimi 
ovinki pa so speljane tudi do 
odročnejših fjordov. Kljub na-
pornim cestam se je bilo vred-
no potruditi. Tu se ponudijo 
razgledi na visoke vrhove, ki 
kipijo naravnost iz morja. Pre-
ko njih se belo penijo slapovi 
in padajo več sto metrov glo-
boko. 

Fjorde sem odkrivala v no-
vih in novih podobah. Neka-

tere obdajajo strme gole stene 
z zasneženimi vrhovi, v dru-
gih se ob vznožju stiskajo ro-
dovitne ravnice s sadnim 
drevjem. Nekateri so popol-
noma nenaseljeni, drugod je 
moč najti le kakšno osamlje-
no kmetijo, ponekod pa so se 
razvili tudi večji kraji ali celo 
mesta. 

Najlažje z morja 
s čolnom, ki drsi po mirni 

gladini skozi ožino, nad kate-
ro se iz morja strmo dvigujejo 
preko tisoč metrov visoke ste-
ne, smo odkrivali najlepše in 
najbolj samotne kotičke tega 
nenavadnega sveta. Po fjor-

dih, ki povezujejo oba konca 
obale, vozijo tudi trajekti, to-
vorne ladje in luksuzni parni-
ki, ki povezujejo sedem glav-
nih pristanišč ob zahodni oba-
li in vozijo turiste vse do Nord-
kapa. Čudovita pokrajina je že 
v 19. stoletju vzbujala pozor-
nost angleških turistov, tako 
da ni nič nenavadnega, da je 
danes po nekaterih fjordih 
precej hotelov in še več lepo 
urejenih kampov. Če nimaš 
šotora, lahko prenočuješ v 
preprostih bungalovih, W jih 
premore skoraj vsak kamp. 
Najemnina za leseno hišico z 
nekaj ležišči običajno znaša 
okoli 40 nemških mark, kar za 

te kraje niti ni pretirano drago. 
Zunaj turistične sezone, ki tu-
kaj traja le od 22. junija do 10. 
avgusta, so cene za spoznanje 
nižje. 

Na Norveškem je le slabe tri 
odstotke površine primerne za 
kmetovanje in tako ni čudno, 
da skušajo za to izkoristiti 
prav vsako ravnico. Tu daleč 
na severu pa kljub dolgim zi-
mam uspevajo tudi jabolka, 
hruške in slive, k čemer moč-
no pripomore topli zalivski 
tok, ki obkroža vso zahodno 
norveško obalo. Pomagajo pa 
tudi naravni pragovi ob začet-
ku fjordov, ki preprečujejo 
hladni vodi iz globin vstop v 

ozke doline. Tako je v fjordih 
poleti in pozimi za več kot 
deset stopinj bolj toplo, kot bi 
bilo sicer normalno za to geo-
grafsko širino. 

Tudi norveška prestolnica 
Oslo se razprostira ob koncu 
širokega fjorda. Eden najlep-
ših razgledov na zaliv se odpi-
ra z znane smučarske skakal-
nice Holmenkollen, od koder 
^em tudi prvič v vsej svoji 
razsežnosti občudovala veliko 
zeleno mesto. Lepo negovani 
parki, zanimivi muzeji in ve-
čeri v živahnih lokalih so pri-
jetni spomini na norveško pre-
stolnico. 

MARIJA DEMŠAR 
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Barve kot življenje 
Modna revija bodočih tekstilcev in frizerjev 

»Barve so življenje! Priča-
rajo nam lahko pomlad, son-
ce, solze in radost... Poigraj-
mo se z njimi in si ustvarimo 
lepše in boljše življenje!« 
Sporočilo, iz katerega so 
učenci Srednje frizerske, 
tekstilne, strojne in promet-
ne šole izhajali pri ustvarja-
nju oblačil, modnih dodat-
kov in pričesk za letošnjo 
modno revijo zaključnih let-
nikov. 

V ponedeljek, 14. aprila, je 
bil celjski Narodni dom v zna-
menju razigranosti in indivi-
dualne kreativnosti, ki je zna-
čilna le za mladostno neobre-
menjenost. 

Učenci so se predstavili v 
vlogi kreatorjev in manekenov 
istočasno, kar je prireditvi 
vdihnilo še dodatno svežino. 
Rdeče nit prikazanih kolekcij -
barve - se je prepletala z mod-
nimi materiali in še bolj mod-
nimi kombinacijami le-teh. 

Prosojnost, kovinsko šume-
ča plastika, nostalgičen žamet 
in prijazno topla volna so go-
vorili vsak svojo in istočasno 
skupno modno zgodbo. Vča-
sih so modeU sledili trenutnim 
modnim smernicam v svetu, 
drugič so se vračali v prete-
klost. Tudi večernega modne-
ga prizorišča so se dotaknili, 
najbolj izrazno z modeli ve-
černih oblek z ekstremnostjo 
prve polovice 19.stoletja v bor-

do rdeči in barvi črnega vina. 
Všečne so bile mladostno razi-
grane kreacije v sončno rume-
nih, turkiznih in ognjeno rde-
čih barvah. »Rumena je barva 
sonca, orožje proti otožnosti 

in potrtosti,« menijo mladi us-
tvarjalci in to misel so podkre-
pili z asimetričnimi oblačili s 
prešitimi šivi v vzorčkih sonč-
nih žarkov. Prikupno in izvir-
no. 

Da pa zna moda biti tudi 
hudomušna, so dokazali s ko-
lekcijo črno-belih ekstrava-
gantnih oblačil in modno stri-
ženih pričesk z izrazitimi pra-
meni v divjih, šok-barvah. 

Skratka, modna predstava, 
ki je izžarevala eno samo krea-
tivno ustvarjalnost in prisr-
čen, mladosten entuziazem. 
Predstava, ki prav zaradi tega 
ostane v prijaznem spominu. 

VLASTA CAH-ŽEROVNIK 
Foto: GREGOR KATIČ 

Za organizacijo ponedeljkove modne revije je poskrbela 
Magda Bertalanič, za oblikovanje in pripravo konfekcij Mateja 
Logar, oblačila in nakit so izdelale učenke tekstilnih delavnic, 
za organizacijo in kontrolo so poskrbele Andreja Rop, Majda 
Naglič in Ana Lugarič. Pričeske so oblikovale učenke 3. letnika 
frizerskega programa pod organizacijskim vodstvom Olge Hoh-
njec, za modne dodatke pa je poskrbela Mojca Vindar. 

Pričeske so bile mladostno rdzigrane, takšne, kot jih predpisuje trenutna moda. 

Mladostne kreacije v sončnih barvah. Črno-bela ekstravaganca na srednješolski modni reviji. 

Učenci so bili tudi zanimivi manekeni svoj izdelkov. 

SklacJ stavbnih zemljišč 
občine Šentjur pri Celju 
O B V E Š Č A 

da ima na razpolago stavbno zemljišče za gradnjo: 

1. VEČ STANOVANJSKIH HIŠ 
2. VEČ POSLOVNIH OBJEKTOV 

stavbne parcele so v bližini mestnega jedra Šentjur, bodo 
komunalno opremljene, kupnino pa bo mogoče poravnati v 
več obrokih. Podrobnejše informacije lahko interesenti dobijo 
v občini Šentjur, soba št. 46/11, telefon: 740-162. 

Občinski svet 

MESTNE OBČINE CELJE 
je na svoji 29. seji 

dne, 3. aprila 1997, sprejel Odlok o razglasitvi gozdov s 
posebnim namenom v Mestni občini Celje v prvi obravnavi, 
s tem, da se preučijo predlogi in pripombe iz razprave. 

Obveščamo vse občane, da bo do 30. aprila 1997 javna 
razgrnitev območja gozdov s posebnim namenom v 
Mestni občini Celje na Oddelku za pravna in premoženj-
ska vprašanja ter gozdarstvo in kmetijstvo, Trg celjskil̂  
knezov 9. 
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Ostane dobro srce - ce ga imaš 
Simona Weiss bo v soboto pela na koncertu v dvorani Golovec 

'simona VVeiss se je rodila v 
Hlariboru 29. aprila, leta ne 
^mo izdali, kjer je preživela 
ĵ oje otroštvo in srednješol-
j)ia leta. Bila je priden in 
jjvalien otrok, vseslcozi odlič-
ijakinja, zato ji ni bilo po-
uebno opravljati mature in je 
ji mesece preživela na mor-
ju. To je bil njen najlepši in 
najdaljši dopust. Že kot otrok 
^ bila razpeta na sto strani, 
jodelovala je v različnih de-
^vnosti od dramskega, lite-
^rnega in strelskega krožka, 
aenirala je odbojko, bila 
liedsednica Rdečega križa... 
Kot majhna deklica ni slutila, 
kaj bo v življenju počela. Bila 
je prepričana, da bo učitelj icai 
ali zdravnica. Zdaj pa je uspe-
ina glasbenica. 

Deset let je minilo, odkar se je 
jrvič pojavila na glasbeni sceni 
njo je publika odlično sprejela, 
litika pa malo manj. Da bo le 
nuha enodnevnica so govorili o 
jjej, pa so se zmotili. Tako kot 
že velikokrat prej. Ta trmasta 
Štajerka, ki deluje na prvi po-
|ed zelo krhko, skriva v sebi 
»izčrpen vir energije. Zato ne 
iresenečajo četrt milijona pro-
lanih plošč, preko 300 besedil, 
|d jih je napisala zase in za 
druge izvajalce, nešteti nastopi 
orna in v tujini in priljublje-
ost pri najširših množicah. 
Zadnja CD plošča in kaseta 

Simone Weiss prinaša največ 
uspešnic doslej. Absolutna me-
ga uspešnica je zagotovo pe-
sem Vzela sem si Štajerca, ki je 
postala že kar nekakšna himna 
^ Štajerskem. Tudi skladba 
Sonce mojih dni, ki jo prepeva 
Aupaj z ansamblom Slapovi, 
je pri poslušalcih močno pri-
lubljena. Zelo poslušljive so 
[udi skladbe Rožmarin, Pepel-
k Ostala bova skupaj (duet z 
fenerjem) in mnoge druge. 

Simona, kako se je vse 
Aupaj začelo? 
, Na začetku svoje kariere 
sem pisala tekste, nekatere od 
"jih nisem niti podpisala s 
svojim imenom, ker sem bila 
takrat popolnoma neznana. 
Izkušenj s petjem nisem ime-

la, razen tega, da sem prepe-
vala v pevskem zboru. 

Kdaj pa si prvič stopila na 
glasbeni oder? 

Prvo skladbo sem zapela leta 
1986 na festivalu v Opatiji, leta 
1987 pa je izšel prvi diskograf-
ski projekt in to tudi štejem za 
začetek resnega delovanja na 
slovenski glasbeni sceni. 

Želela si postati zdravnica. 
Meniš, da lahko zdraviš tudi 
z glasbo? 

Zdaj se moram zadovoljiti s 
tem, da lahko »pozdravim« kak-
šno človeško dušo, s svojimi 
pesmimi seveda. Rada imam 
svoje nastope in rada imam te 
ljudi, ki me hodijo poslušat. 

Kateri je tvoj najljubši na-
stop? 

Zelo težko je reči, kateri na-
stop mi je najljubši, ker so vsi 
lepi, ker sem sama ljudski člo-
vek in se z ljudmi, ki prihajajo 
na nastope, tudi rada družim. 
Pa vendarle - nastop, ob misli 
na katerega se zmeraj naježim, 
je zanesljivo moj solistični kon-
cert v Mariboru, prvi pravi, 
veliki koncert v desetih letih v 
svojem rojstnem mestu. O tem, 
kako dobro je bilo vzdušje, bi 
verjetno lahko bolje povedali 
obiskovalci koncerta, mogoče 
pove dovolj podatek, da je bil 
koncert razprodan štiri dni 

pred prireditvijo in da je bil to 
večer nabit s čustvi in pozitiv-
no energijo. Na odru se je zvr-
stilo tudi veliko mojih prijate-
ljev in vsi so bili več kot dobro 
sprejeti. Posebej pomembno -
koncert je potekal v živo. 

Kakšen bo koncert, ki ga 
pripravljaš to soboto v Celju? 

Upam, da bo tako dobro spre-
jet, kot je bil koncert v Maribo-
ru. Želim si, da bi bila dvorana 
prav tako polna kot v Mariboru 
in kasneje v Murski Soboti in 
srčno upam, da me poslušalci 
ne bodo pustili na cedilu. Za 
spomin vsakemu poklanjam tu-
di jubilejno CD ploščo za 10 let 
zvestobe, prejmejo pa jo takoj 
ob nakupu vstopnice. 

Kdo vse bo še nastopil na 
koncertu? 

Na koncertu bo seveda tudi 
veliko mojih prijateljev, s kate-
rimi že leta tesno sodelujem, 
jim pišem besedila ali sodelu-
jem kako drugače. Seveda ne 
bo manjkal Werner, ki mu prav 
zdaj pišem besedila za njegovo 
novo ploščo in kaseto. Z menoj 
bo tudi najboljši slovenski hu-
morist Geza Farkaš, ki priprav-
lja poseben show. Seveda bo tu 
tudi Oliver Antauer, pa moja 
mlajša kolegica Nastja Dimnik, 
Marjan Zgonc, eden najboljših 
slovenskih tenorjev, in mnogi 
drugi, seveda pa se bom tudi 
sama potrudila, da bom zapela 
iz vsega srca svoje največje hi-
te. Svojega soproga sem prepri-
čala, da bo po desetih letih spet 
zaigral na klavir in me sprem-
ljal. Srčno upam in si želim, da 
bi bila dvorana polna in da bi 
skupaj zapeli Mati, Rožmarin, 
Vzela sem si Štajerca in še veli-
ko drugih pesmi, kajti to bi bilo 
najlepše darilo za mojih deset 
let ustvarjanja. 

Bila si nominirana za na-
grado Viktor '96 za dosežke 
na glasbenem področju po 
ocenah občinstva. Kako gle-
daš na to nominacijo in ali 
upaš, da boš Viktorja morda 
dobila prihodnje leto? 

Kar zadeva nominacije za Vik-
torja, sem je bila zelo vesela in 
tudi presenečena. Pa ne zato, 
ker so me nominirali, ampak 
zato, ker nisem pričakovala, da 
me bodo organizatoji sploh 
spustili zraven, ker pač kujejo v 
nebo druge zvezde in dive in ne 

vem kaj še vse. Sama se nisem 
nikoli pretirano trudila biti 
zvezda, ampak sem želela biti 
blizu ljudem, ki jim pojem, ne 
na nebu, kjer so zvezde, ampak 
na zemlji. In na vprašanje, ali se 
bom še potegovala za to nagra-
do, bi verjetno lažje odgovorila 
moja publika, kajti oni so zame 
edino merilo in kriterij in ne 
neki namišljeni kvazi kritiki. In 
seveda, to, da to kar delam, de-
lam z dušo in srcem. 

Kaj nasploh meniš o slo-
venski glasbeni sceni? 

Mislim, da je večji del zlagana 
in neiskrena, čeprav se vsi tru-
dimo po svojih najboljših mo-
čeh. Ver^dar se je pokazalo, da 
je veliko bolj pomembno to, kar 
govoriš o sebi, kot to, kakšen si 

v resnici in kako delaš. Vsi s^ na 
veliko trudijo biti zvezde, pri 
tem pa pozabljajo, v večini, na 
srčno kulturo in moralo. Svet 
poln egoizma in egocentrikov... 

Prijateljstva? 
V življenju nasploh je tako, da 

je pravih prijateljev malo, am-
pak, če so pravi, jih je dovolj. 
Poleg prijateljev imam še svojo 
družino, ki v vsakem trenutku 
stoji za menoj, trdno ob meni, ko 
se vzpenjam in tudi ko padam. 
In slava mi na srečo nikoli ni 
stopila v glavo, ampak jo jem-
ljem izključno kot del posla in 
zaradi slave si nikoli nisem pu-
stila vzeti nobene drobne živ-
ljenjske radosti, vseh tistih majh-
nih sladkih stvari, ki jih lahko 
počneš, če te nihče ne pozna. 

Tiste stvari so življenje, ne de-
nar, ne lepota, še najmanj pa 
slava - vse to je minljivo - ostane 
pa tisoče drobnih pozornosti in 
dobro srce - če ga seveda imaš. 

Kakšno glasbo pa rada po-
slušaš v prostem času? 

Glasba, ki jo rada poslušam, 
je zelo raznolika, tako da bi 
težko rekla, kaj mi je najbolj 
všeč. To je odvisno od dneva 
in razpoloženja. Rada imam 
skoraj vso glasbo, razen preti-
ranega razbijanja. 

Tvoja največja želja? 
Moja največja želja v tem 

trenutku je seveda uspešen 
koncert v soboto, pred polno 
dvorano. Prosim, bodite tam z 
menoj - za mojo dušo. 

SIMONA BRCLEZ 

STRANKA ŠAUIVCEV 
Naši dopisniki Jožica Ratej s Ponikve, Marin-

ka Bukovič in Franc Zaje iz Rimskih Toplic, Lili 
Šolinc iz Celja, Ivan Slave Leben z Dobrove ter 
Viktorija Tovornik iz Dobja pri Planini so 
avtorji oz. pošiljatelji šal, ki smo jih izbrali za 
današnjo stran šaljivcev. Enega izmed njih 
boste vi s kuponi nagradili za enodnevni izlet, 
mi pa še enega med pošiljatelji kuponov. 

Sestre 
Janezek, kmečki fant z visokega hriba, že 

pravi kerlc, se je odločil za poroko. To odločitev 
je povedal očetu, ki se je ob tem začudil: 

»Ja, s kom pa?« 
»S sosedovo Micko.« 
»Ljubi sin, Micike pa ne moreš vzeti, ker je 

tvoja sestra.« 
»No, potem bom pa Ančko s sosedovega 

hriba vzel, zdaj sem že zrel za poroko.« 
»Tudi te ne moreš vzeti, ker je tvoja sestra.« 
»Kaj, tudi ona? Bom pa Rezko iz sosednje 

vasi.« 
»Rezke tudi ne moreš, je tvoja sestra.« 
Janezek je ves obupan odšel k materi in ji 

potožil, da ne more poročiti ne Micike ne 
Ančke, pa tudi Rezike ne, ker so pač njegove 
sestre. Pa ga mama potolaži: »Ti kar oženi, 
katero hočeš, saj on sploh ni tvoj oče.« 

Ni zamudila 
Justika prihiti pred hišo ravno v trenutku, ko 

smetarji praznijo smetnjake. V umazani halji, 
z navijalkami v laseh, s pošvedranimi copati in 
z vedrom polnim smeti vpraša smetarja: 
»Ali sem prepozna?« 

»Ne gospa, kar gor skočite.« 

Pri orni 
Nekega jutra pride v kuhinjo vnukinja, ki je 

gola. Pa se oma Jožica začudi: »Ti, zakaj si pa 
naga?« 

»Oma, to je zdaj moda 20. stoletja.« 
Cez nekaj časa pride v kuhinjo še druga 

vnukinja. Pojavi se enako vprašanje in enak 
odgovor Pa se zvečer oma popolnoma gola 
prikaže pred dedkom. 

»Kaj pa tebe drži?« 
»Ja Franci, to je moda 20. stoletja.« 
Franci jo nekaj časa ocenjujoče pogleduje, 

nato pa pravi: »Moda gor ali dol. obleko bi si 
pa vendarle lahko zlikala.« 

Dvojčka 
Lojz je spet »rodil«. In to kar dva - dvojčka. 

Prvi mu je prihitel naproti, ve se zakaj. Slave. 
»Čestitam, Lojz, sem slišal, da si dobil dvojč-

ka. Kakšna pa, eno ali dvojajčna?« 
»No, eden je dvojajčni, eden je pa punčka.« 

Hujšanje 
Slave se je pred kratkim vrnil iz bolnice. Ko 

ga je Korl obiskal, se ni mogel načuditi, saj je 
bik) korenjaka kar za nekaj kilogramov manj. 

»Slave, takšno dieto bi tudi jaz potreboval. 
Kako ti je to uspelo?« 

»Kako, kitajsko dieto imam in jem samo 
juho.« 

»A juho z rezanci?« 
»Ne,« odvrne Slave, »s palčkamL« 

Soldat 
Janezek si »babnice« še ni našel. Našel pa je 

vojaški poziv, kamor ga je klicala domovina. 
Kmalu se je navadil na vojaško disciplino in na 
ukaze nadrejenih in tistega dne je poveljnik 
opozoril vse v četi: »Jutri pride na obisk sam 
general, da ne boste kakšnih neumnosti govo-
rili. Če vas slučajno vpraša, kaj jemo, mu recite 
ocvrte kotlete in perutnino, slastno pečenko... 
Če vas vpraša po orožju, mu odgovorite, da 
uporabljamo mitraljeze, tanke, topove... in če 
vpraša, kako se menjamo na straži, mu recite, 
da vsaki dve uri.« 

General je na obisku najprej stopil do Janez-
ka: »Ti fantič, kakšno orožje kaj uporabljate?« 

»Gospod general, kotlete, perutnino in pe-
čenko. 

»Kaj pa potem jeste?« 
»Avtomate, mitraljeze, topove...« 
»Zdaj pa res ne vem, ali si ti nor ali sem jaz?« 
»Vsaki dve uri se menjava, gospod general.« 

"'vmim sm 

SAU TEDNA 
Darinka Črnelič iz Grobelnega je tokrat 

nagrajenka za šalo tedna, Darja Krajnc iz 
Brstnika 11, Laško, pa je nagrajenka med » 
kuponi. Tako kot vsi ostali nagrajenci bosta 
v naslednjem mesecu dobih povabilo na ; 
enodnevni veseli izlet. 

Pri spovedi 
Helena je hudo grešila. No saj veste, pom-

lad, izleti... Kaj je hotela, saj bog vse odpu-''\ 
'sti, zato je šla k spovedi. Spovednik je debelo | 
gledal, se čudil in na koncu dejal: »No, saj 
ni čudno, da je Jezus umrl. « 

»Kaj?« se Čudi Helena. »Umrl da je? Nisem 
vedela. Veste, pri nas v hribih se vse tako 
pozno izve...« 
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Zlati petelini glasbenikom 
•m 

Jutri se bo v Celju pričel četrti mednarodni glasbeni sejem 

Letošnji 4. mednarodni 
glasbeni sejem se bo v orguni-
zaciji podjetja Celjski sejem in 
pod pokroviteljstvom Avtoteh-
ne trgovine d.o.o. začel jutri, v 
petek, 18. aprila, ob 11. uri s 
slavnostno otvoritAdjo v avli 
Celjanke. 

Na tej tridnevni specializirani 
sejemski prireditvi se bo pred-
stavilo 134 razstavljavcev iz 15 
držav. Prodajalci, proizvajalci in 
zastopniki tujih firm bodo glas-
bila, ^asbene pripomočke, stu-
dijsko opremo, ozvočenja, svet-
lobne efekte in založniško de-
javnost predstavili na 5000 m2 v 
štirih dvoranah. Posebna zani-
mivost sejma bo v dvorani C, 
kjer bo slovenska Pro-team 
skupina vsako polno uro pred-
stavila 15-minutni show pro-
gram »Harmonija zvoka in sli-
ke«, v katerem bodo vrhunsko 
zvočno sliko spremljali najno-
vejši dosežki svetlobne tehnike. 

Izmed spremljajočih priredi-
tev velja še posebej izpostaviti 
podelitev Zlatih petelinov - stro-
kovnih nagrad za najboljše do-
sežke v slovenski glasbi v prete-
klem letu, ki bo v petek, 18. 
marca, ob 20. uri. Podelitev bo 
neposredno prenašala tudi slo-
venska nacionalna televizija. 
Slovenski godbeniki se bodo 
pomerili v osemindvajsetih ka-
tegorijah, nominiranci za (le ne-
katere) najbolj zanimive in od-
mevne Zlate peteline pa so: Fa-

raoni, čuki in Panda za najbolj-
šo pop skupino. Vili Resnik, 
Zoran Predin in Aleksander Me-
žek za najboljšega pop pevca, 
Anja Rupel, Anika Horvat in 
Irena Vrčkovnik za najboljšo 
pop pevko, Šank Ročk, Avtomo-
bili in KUT Gas za najboljšo 
ročk skupino, Matjaž Jelen, Adi 
Smolar in Janez Bončina za naj-
boljšega ročk pevca. Štajerskih 
7, Alpski kvintet in Ansambel 
Lojzeta Slaka pa za najboljšo 
narodno-zabavno skupino. 

V kategoriji za najboljši pop 
album se bodo za Zlatega pete-
lina potegovali Dominik Koza-
rič (Ljubi me nežno), Aleksan-
der Mežek (Od cveta do cveta) 
in Gimme 5 (Omnia Mea Me-
cum Porto), Šank Ročk (Bosa 
dama), Adi Smolar (Saj te pri-
me pa te mine) in KUT Gas 
(Erotika) pa se bodo pomerili v 
kategoriji za naj ročk album 
lanskega leta. Največ, pet no-
minacij, so letos zbrali Šank 
Ročk in Zoran Predin. 

V soboto se bo v atriju sej-
mišča že v dopoldanskih urah 
začel sejemski show program, 
na katerem bodo slovenske 
založbe in agencije poleg že 
uveljavljenih ansamblov in so-
listov predstavile tudi mlade, 
še neuveljavljene talente. Dru-
gi dan mednarodnega glasbe-
nega sejma bo s koncertom v 
dvorani A zaključila Simona 
Weiss, nedelja, 20. aprila, pa 
bo v znamenju Državnega pr-
venstva v standardnih in latin-

sko-ameriških plesih v Modri 
dvorani. 

4. mednarodni glasbeni se-
jem bo tako kot predhodni trije 
spet namenjen predvsem pro-
fesionalcem, glede na izkušnje 
iz preteklih let pa organizatorji 
letos pričakujejo približno 
10.000 obiskovalcev, ki se z 
glasbo ukvarjajo le amatersko. 
Za obiskovalce bo sejem odprt 

vsak dan med 10. in 19. uro, za 
vstopnino pa bo potrebno od-
šteti 500 SIT. Študentje, dijaki 
in upokojenci si bodo lahko 
največjo tovrstno slovensko se-
jemsko prireditev ogledali za 
350 SIT, za dijake, ki bodo se-
jem obiskali v okviru strokov-
nih ekskurzij, pa bo cena 
vstopnice le 200 SIT. 

STANE ŠPEGEL 

Nočno ustvarjanĵ i 
Skupina Panda je ena izmed 

boljših slovenskih pop ročk za-
sedb in letos nominirana za 
Zlatega petelina v kategoriji 
najboljša pop skupina. O sku-
pini Panda smo se pogovarjali 
z vodjo Andrejem Pompetom. 
Andrej rad igra tenis, vendar 
nerad izgublja. Kadar se to 
zgodi, se iz žalosti in jeze zate-
če h glasbenemu ustvarjanju. 

Je res, da vaše skladbe nasta-
jajo ponoči? Vaša dva projekta 
V vročini noči in V poznih 

nočnih urah nekako namigi, 
jeta na to, da ima pri vas n«̂  
res magično moč. 

Razlogov, zakaj se vse dogaj. 
ponoči, je več. Veliko smo i ^ 
in to se dogaja večinoma porioA 
Podnevi počnemo več ali n^ 
čisto druge stvari in zato se laî  
ko šele zvečer dobimo skupaj 
Po drugi strani pa je res, da ^ 
ponoči stvari drugače dojemaj, 
in drugače delajo, zato kern 
vpliva dnevnega življenja, k 
imamo noč namesto droge j 
česarkoli drugega. 

Za vas je značilno, da vs( 
skladbe nastajajo v skupini 'i 
da nimate nobene priredbe. 

Odločili smo se, da bomo m 
tvarjalna skupina. Naše d̂  
jemljemo kot umetniško in n 
zgolj kot poustvarjalno delo. Ti 
se nam, da imamo dovolj energj 
je, da lahko naredimo svoje st\d 
ri. Priredbe so dobre za poi« 
tvarjalce, za pevce, ki sami nis 

•ustvarjalci. Je pa jasno, da i 
narediš priredbo in če je dobi; 
si si hitreje odpri vrata, lažja j 
pot do poslušalcev, kakor s svoj 
glasbo. Ampak nas to ne md 
Imamo svojo pot in do prired 
verjetno ne bomo prišli. 

Andrej, ti si ustanovitelj i 
idejni vodja skupine, lahko I 
rekli šef. Kakšne so bile spo 
membe v skupini Panda? 

Čas, razvoj, interesi ljudi s 
različni, tako da sem jaz zdrž 
najdlje. Verjetno tudi zato, kj 
sam pišem glasbo. Dolgo časaj 
z mano zdržala, v bistvu pa i 
vedno, Suzana Jeklic, prva pei 
ka, ki ne poje več, vendar i 
vedno piše besedila. Zadnja i 
sedba ima člane z najdaljšo di 
bo. Samo in Vlado Pire, kitari: 
in basist, sta sodelovala v skupi 
ni v dveh obdobjih. Malo v? 
menjav smo imeli pri bobnarji 
Najprej je bil Dušan Zupanfii 
potem Tomo Tomšič in zdaj j 
Damjan Mulej. Od začetka sni 
imeli zamenjavo pri elektrik 
kitari in basu. Marka Čučkaj 
zamenjal Samo Pire in Branel 
Vidana Vlado Pire. 

Zakaj ste si nadeli ime Pa 
da? Zato, ker sodi med redi 
medvedje vrste in ste se tudi 
odločili, da boste s svojim si 
lom eni redkih? 

Takrat, ko smo si izmišlji 
ime, nismo mislili na to. In 
Panda se je izkazalo za najb« 
univerzalno. Mislim, da nami 
ime zelo pristoji. 

SIMONA BRGLI 

Nagrada ob 30-letnici? 
Faraoni so najstarejši pri-

morski pop ansambel. To so: 
Nelfi Depangher - bobni, Pie-

ro Pocecco - bas, Enzo Hrova-
tin - kitara, Ferdi Maraž -
klaviature ter Slavko Ivančič 
- solo vokal. Prepevajo sicer 
vsi fantje, Ferdi in Enzo pa 
pišeta tudi glasbo. 

Faraoni so nominirani za Zla-
tega petelina v kategoriji naj-
boljša pop skupina, skupaj s 
Čuki in skupino Panda. Kakšen 
je bil komentar Faraonov, ko so 
izvedeli za to nominacijo? 

Ferdi Maraž: »Nismo se pri-
toževali. Situacija je enaka kot 
lani, samo da so bili namesto 
Pande nominirani fantje iz 
skupine Pop design.« 

Slavko Ivančič: »Zlatega pe-
telina bomo dobili naslednje 
leto. Trikrat nas bodo nomini-
rali in v tretje gre rado.« 

Ferdi Maraž: »Če bi vedeli, 
da imamo letos 30-letnico, bi 
se nas usmilili, pa bi nam ga 
dali.« 

Boste ob 30-letnici pripra-
vili kaj posebnega, kakšen 
poseben žur? 

Ferdi Maraž: »Pripravljamo 
velik koncert v Izoli, na plaži v 
San Simonu. To bo v prvi polo-
vici avgusta, točnega datuma 
še ne vemo, ker je le-ta odvi-
sen še od drugih dejavnikov. 
Hočemo imeti tudi naše prija-
telje iz Delamarisa, ki bodo 
prodajali ribe, da ne bomo jed-
li čevapčičev. Naredili bomo 
pravo morsko fešto, da si jo 
bodo ljudje mogoče zapomnili 
bolj kot ribiški praznik. Nasto-
pile bodo tudi predskupine, 
pričakujemo pa res veliko šte-
vilo ljudi. 

Morda bomo naredili album 
s posnetki s tega koncerta, ali 
pa bomo to naredili pred no-
vim letom. Morda bomo nare-
dili tudi The best of, največje 
uspešnice Faraonov, to pa je 
odvisno tudi od založbe.« 

V 30 letih se je marsikaj 
zgodilo. Katero pa je tisto 

obdobje, ki vam je prineslo 
največ lepih trenutkov? 

Ferdi Maraž: »Ravno to ob-
dobje, ko smo šli na pot avtor-
ske glasbe.« 

Pripravljate tudi neka j či-
sto novega, drugačnega.. . 

Ferdi Maraž: »Pripravljamo 
nov videospot za pesem Jaz te 
nimam rad.« 

Slavko Ivančič: »To bo ri-
sanka. V tej risanki pa bomo 
videli miško in mačko, ki se 
lovita po siru, skozi sir, ob siru 
in drug drugemu prepevata 
Jaz te nimam rad. Sicer pa 
smo Faraoni že pred 30 leti 
imeli risanko za pesem Figov 
list, ki je bila, prav tako kot bo 
ta videospot, kombinacija z 
nami. Se pravi, da smo Faraoni 
vedno pred časom.« 

Naslednji cilj? 
Slavko Ivančič: »Naslednji 

cilj je naslednja 30-letnica.« 
SIMONA BRGLEZ 

Faraoni v vinski kleti opazujejo, kako se lovita mačka in miš po siru. Prepustite se domišljiji 
kakor so seji med snemanjem videospota morali predati tudi Faraoni. 

Full cool demotop 
Danes, v četrtek, 17. aprila, 

ob 18. uri bo v klubu Casab-
lanca javna finalna priredi-
tev Full Cool Demotop. 
Vstopnine ni, prinesite pa s 
sabo veliko dobre volje. 

V veliki finale se je uvrstilo 20 
izvajalcev po ocenah bralcev, 
poslušalcev in strokovne žirije. 
Izvajalce smo uvrstili v dve sta-
rostni kategoriji, do in nad 14 
let. Ocenjevali jih bodo gledalci 
in strokovna žirija. V vsaki kate-
goriji bomo določili prve tri, 
občinstvo pa bo ocenilo tudi 
najboljši scenski nastop. Nepo-
zabna nagrada za zmagovalca 
bo prav gotovo snemanje v glas-
benem ateljeju Goda v Celju. 
Nihče od tistih, ki so bili tako 
pogumni, da so si upali poizku-
siti se v petju, v okviru rubrike 
Full Cool Demotop, pa domov 

ne bo odšel praznih rok. Vsak' 
mu bomo organizatorji, NC 
tednik in Radio Celje ter glasb« 
ni atelje Goda iz Celja, podan 
nepozabno darilo. 

Na prireditvi bodo kot gost i 
nastopili 2 Alive, Happy Ban ' 
Hajdi in plesna skupina Ma' 
ness. 

In še to. Zmagovalka mef 
ca aprila ^e Tinkara Zoreč,' 
se je predstavila s skladbo t' 
ke a bow, med prejetimi k' 
pončki pa smo izžrebali NU' 
Zupane, Pod lipami 8, CeV 
ki bo dobila nagrado otroš'' 
trgovine Najdihojca. 

Vidimo se torej ob 18h 
Casablanci! Pomagajte ^^ 
izbrati najboljše in skupaj' 
nami oblikovati javno finaHi' 
oddajo Full Cool Demotop-

SIMONA BRGL^ 
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GLASBENI EX-PRESS 
Londonski alter-art-tehno 

jiio THE CHEMICAL BRO-
•̂HERS se je S svojo najnovej-

šo kreacijo »Block Rockin' 
^eats« zavihtel naravnost na 
pfvo mesto britanske lestvice 
jjiigl plošč. Pesem seveda pri-
haja z njunega pred kratkim 
objavljenega drugega albuma 
„[)ig Your Own Hole«, na kate-
jeiB je tudi remix njune lanske 
Njo.l uspešnice »Setting Sun«, 
i;i sta ga kemična brata - Tom 
Kovvlands in Ed Simmons -
posne la skupaj z Noelom Gal-
lagherjem, šefom skupine Oa-
(is. 
Najvišjo pozicijo ameriške 

lestvice singl plošč pa ta teden 
jaseda rapper PUFF DADDY, 
l|d je skupaj s prijateljem Mo-
seom priredil eno izmed prvih 
gspešnic »The Massage« le-
gendarnih rapperjev 
GRANDMASTER FLASH in jo 
naslovil »Can't Nobody Hold 
Me Down«. 
22. maja bo izšla plošča 

.Blood On The Dance Floor -
History In The Mix«, na kateri 
se bodo, poleg devetih remi-
m z zadnje studijske plošče 
MICHAELA JACKSONA, 
znašle tudi njegove štiri po-
teem nove skladbe. 
I LUCIANO PAVAROTTI (na 
sliki), U2 h MASSIVE 
ATTACK bodo , skupa j s še 
'nekaterimi pri nas manj uve-
'|avljenimi imeni s svetovne 

glasbene scene, konec avgusta 
nastopili na velikem pop-rock 
spektaklu v Sarajevu. Ves do-
biček od »bosanskega Live-Ai-
da« bo namenjen dobrodelni 
organizaciji War Child, ki je v 
zadnjih nekaj letih s prodajo 
plošč, prispevkov glasbenikov 
in organiziranjem koncertov, 
zbrala več kot deset milijonov 
dolarjev pomoči za bosanske 
otroke. 

Poslušalci priljubljene bri-
tanske nacionalne radijske po-
staje Virgin 215 so za naj ročk 
pesem vseh časov izbrali pe-
sem ERICA CLAPTONA »Lay-
la«, na drugo mesto so izglaso-
vali ročk umetnijo »Bohemian 
Raphsody« skupine QUEEN. 
Tretje mesto je pripadlo slavni 
l iverpoolski četverici THE 
BEATLES in njihovi »A Day In 
The Life«. 

So veliki ročk dinozavri 
končno le izumrli? So, če verja-
memo podatkom o prodaji 
plošč na ameriškem trgu. Veli-

ki ročk bendi - paradni konji 
diskografskih velikanov, ki so 
še pred slabim desetletjem v 
prvem tednu po objavi nove 
plošče z lahkoto prodali več kot 
pol milijona primerkov, sedaj 
prodajo trikrat manj plošč. Ti-
pični primer zgornjih trditev je 
bostonska ročk zasedba 
AEROSMITH, ki je v prvem 
tednu prodaje prodala »le« 
150.000 izvodov, o najvišji po-
ziciji na Billboardovi lestvici pa 
lahko Steven Tylor, Joe Perry, 
Brad Whitford, Tom Hamilton 
in Joey Kramer le še sanjajo. 

Legendarni blues kitarist, 
pevec in avto JOHN LEE 
HOOKER bo letos (22. avgu-
sta) dopolnil osemdeset let. 
Kljub temu, da ga prsti ne 
ubogajo več tako kot nekoč, je 

pred nedavnim objavil svoj 
novi studijski album s pomen-
ljivim naslovom »Don't Look 
Back«, z njega pa je založba 
EMI na singl format že uvrstila 
skladbo »Dimples«. 

Glasbeno najbolj nadarjeni 
in glasovno najbolj obdarjeni 
ex-takethatovec GARY BAR-
LOW se po lanski uspešnici 
»Forever Love« ta mesec spet 
vrača na lestvice. Tokrat s 
skladbo »Love Won't Wait« 
pod katero se je skupaj z Bar-
lovvom, ki je napisal tudi nekaj 
največjih uspešnic za skupino 
Take That, podpisala Madon-
na. Prvi Garyjev samostojni 
album »Open Roads« naj bi 
izšel sredi poletja pri založbi 
Arista. 

Popularni angleški bend 
BLUR je prejšnj i ponedel jek 
objavil drugi singl »Song 2« z 
njihovega aktualnega albuma, 
ki bo v bližnji prihodnosti do-
živel tudi remix izdajo. Njiho-
ve pesmi bodo na novo obde-
lali nekateri znani mojstri z 
ameriške in angleške under-
ground dance in ročk scene: 
Moby, Thurston Moore, Dust 
Brothers, Mario Caldato.... 

Na isti dan je izšel tudi četrti 
singl »Lazy« s tretjega LP »Co-

ming Up« skupine SUEDE, ro-
munski etno-pop čarovnik Mic-
hael Cretu - ENIGMApa je svoje 
fane razveselil s tretjo singl 
ploščo »TNT For The Brain« s 
svojega lanskega albuma »Le 
Roi Est Mort, Vive Le Roi«. 

Kranjska Panika records je 
založila prvenec mladega Ma-
rijana Heriča, ki je pod ime-
nom MARRVANN na kom-
paktno ploščo »Intolerance« 

spravil devet prijetnih new-
age-elektro-pop instrumental-
nih pejsažev. Domiselni in 
precej zahtevni aranžmaji pa 
so na žalost prežeti s precej 
starimi produkcijskimi prije-
mi, ki še najbolj spominjajo na 
zgodnja dela francoskega kra-
lja sintetizatorjev Jean-Miche-
la Jarra in nemških elektro 
magov Tangerine Dream. 

STANE ŠPEGEL 

Ameriška teen-pop atrakcija 3T na svoji evropski turneji poleg 
pesmi z debitantskega albuma »Brotherhood« v svoj koncertni 
repertoar večkrat uvrstijo tudi kakšno izmed skladb z brit-pop 
scene. Najraje seveda zaigrajo svojo verzijo megauspešnice 
»Wonderwall« skupine Oasis. Slednja je poleg zasedb Blur in 
Manic Street Preachers tudi njihova najljubša britanska zasedba. 

Po šestih letih drgnjenja slovenskih klubskih odrov so štajerski 
razgrajači RAZZLE DAZZLE končno le prišli do svoje prve kompakt-
ne plošče. Kitarist Max Krajnc, Mirko Dolenc in basist ter pevec 
Vlado Brglez so na LP »Dober tek!« uvrstili deset ostrih rockovski 
stvaritev, devet avtorskih in priredbo ročk klasike »Light My Fire« 
skupine The Doors. Tlačenka »Dober tek!« je nastajala dobro leto dni 
pod producentsko taktirko Tonija Jurija v ljubljanskem studiu BRS 
Akademik, založila pa jo je mariborska založba Conan. 

GLASBA JE ŽIVLJENJE 
Pesmi znanih Icomponistov 

Rada bi vam posredovala 
nekaj misli, ki so jih v zvezi s 
svojim komponiranjem po-
vedali najuspešnejši avtorji 
svetovnih uspešnic. 

Mick Jagger, Rolling Stones: 
Mislim, da lirika ni tako po-

membna. Spominjam se, ko 
sem bil še zelo mlad, to govo-
rim resno, sem bral nek odlo-
mek, ki ga je napisal Fats Do-
mino. Name je ta odlomek na-
redil resnično velik vpliv. Pisa-
lo je, da se pri petja lirike ne 
smeš pretirano izpostavljati. 

George Michael: 
Bil sem DJ v Bel Airn, ko 

sem napisal pesem Careless 
V/hisper. Do tedaj sem vedno 
pisal na vlakih, avtobusih ali 
avtomobilih. Tisti dan pa je 
bilo drugače - toda pisanje bo 
zame vedno pomenilo tudi gi-

banje. Pesem se vedno rodi na 
potovanjih. 

Elton John: 
Menim, da mora biti pesem 

predvsem uporabna. Včasih se 
ne morem spomniti besed ali 
akordov neke pesmi izpred dveh 
let, kot na primer Tumbleweed 
Connection. Zame so pesmi kot 
poštne znamke. Poližeš jih, jih 
nalepiš na pismo in potem jih 
nikoli več ne vidiš. 

David Bowie: 
Nimam melodije, vedno po-

jem samo po vrsticah, ki sem jih 
pmvkar napisal. Teh pa je mogo-
če štiri ali pet. Zapojem eno vrsti-
co, potem zajamem zrak, zapo-
jem drugo vrstico in tako naprej 
do konca. Nikoli ne poznam ce-
lotne melodije, dokler ne kon-
čam glasbe in si zavrtim posne-
tek od začetka. Simona H p 

Poslušalci oddaje Glasba je življenje ustvarjajo propagandni 
slogan za naravno mineralno vodo EDINA. 

20 VROČIH RC 

VRTIUAK POLK IN 
VALČKOV 

LESTVICE TUJINE 
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Norodivscina 
Stara sem 14 let. Živim v 

mestu s staršema in z norim, 
črnim psom. Seveda je bilo ati-
ju in mamici dolgčas in zato sta 
ustvarila majhno bitje. To bitje 
so poimenovali moja sestra, 
lahko bi ji rekla veter, saj en-
krat je tukaj in me živcira, dru-
gič je tam in spet naredi popol-
no zmedo, če ne v moji sobi, pa 
v moji omari. 

»Ati in mami, jaz ne grem na 
morje z vami,« sem samo ome-
nila staršema pri kosilu in iz 
mravljice so naredili ne slona, 
kita. »Kaj pa si misUš, da si? Kdo 
pa bo pazil tvojo sestro, ko bova 
z mamico šla ven?« me je nadrl 
ati. »Ampak jaz ne bom pazila 
te male pošasti, kar sanjajta,« 
sem rekla sama sebi in se zapria 
v sobo ter začela pakirati. 

Verjetno ste že skapirali, da 
so v zraku poletje in počitnice. 
Z našim starim spačkom se bo-
mo odpravili na otok Pag. Tam 
nas čaka hiška ob obali in neda-
leč od tam je star svetilnik, kjer 
najraje preživljava s Samoto, 
mojim psom, trenutke, ki so 
samo najini, dokler jih vrešča-
nje male zveri ne prekine. 

Preskočimo nabadanje in se 
posvetimo tako imenovani No-
rodivščini. Naša družina ni 
prav nič posebnega. Imamo 
polno sorodnikov, nekaj tet, ki 
mislijo, da so smrtno bolne in 
približno štirinajst pubertetni-
kov, za katere dobesedno mi-
slim, da nimajo vseh koleščkov 
v glavi. Med njih, na žalost, 
spada tudi moja sestra, torej 
sem jaz še edina dokaj normal-
na v tej naši družini. 

Verjemite, res je moja sestra 
precej nenavadna enajstletnica. 
In tako se začne moja zgodba. 

Danes je že drugi dan počit-
nic in pravkar me je sestra 
zbudila s svojim vreščečim gla-
som. »Ugani, kdo pride k nam! 
Teta Nada in stric Darko, s 
seboj bosta pripeljala tudi Joži-
ja!« »Ne, to bo nočna mora!« 
sem skoraj v joku zavpila. »Ta 
enajstletni pametnjakovič, ki 
ima več pojma o matematiki, 
fiziki in kemiji kot jaz! Že vi-
dim, kako bom morala poslu-
šati pri večerji sestavo vseh ka-
menin na obali.« »Ja, pa še prav 
imaš. Rekel je, da bo prinesel 
svoj mini laboratorij s sabo. A 
ni to kul?« »Mora biti,« sem .si 
mislila in se raje prepustila mi-
ru, ki mi je še ostal. 

Na mojo nesrečo sta teta in 
stric prispela že zvečer in tako 
sem za eno noč in ves dan 
postala varuška Jožija in sestre. 
Stari pa so se odpravili na ro-
mantično jadranje. »In kaj bosta 
vidva danes zvečer počela?« 
sem vprašala tamala dva. »Novo 
knjigo s poskusi imava, zato 
naju pusti pri miru, ker bova 
delala z nevarnimi kislinami,« 
sta odgovorila. »Le možganov 
naj vama ne skisajo,« sem pri-
pomnila in odšla na dolg spre-
hod po obali. »Samo, zakaj je 
moje življenje tako zavoženo? 
Nikoli nimam sreče, da bi spoz-
nala na morju vsaj enega tipč-
ka, z dolgimi lasmi, modrimi 
očmi...,« sem govorila psu, ki 
me je skoraj ignoriral. »O, ma-
mi! Samo, glej, kako se kadi iz 
naše bajte! Tamalima se je naj-
brž res skisalo podstrešje!« sem 
začela kričati. Z vso močjo sem 
tekla proti hiši in poskušala reši-
ti, kar je še ostalo. »A sta znore-
la?! Kaj sta naredila? Bajto sta 
zažgala! Ati me bo ubil! Vidva 
pa vajine kisline! Gremo hitro 
ven, saj so sosedi, upam, pokli-
cali gasilce.« »Kaj se pa tu doga-
ja?« je vprašal nek ful dober 

fant. »Fantje tvoje vrste pa res 
znate izbrati super čas,« sem 
mu rekla. Čudno me je pogledal 
in vprašal, kaj tako čudno tuli. 
Pogledala sem ga in zakričala 
»Samo!« Gasilcev ni bilo od ni-
koder in naravnost proti ognju 
sem se pognala in iskala psa. 
Ležal je na tleh, saj ga je k tlom 
tiščala lesena omara. Odmakni-
la sem jo in že nisem več čutila 
nog. Plin me je skoraj zadušil. 
Najbrž me je Samo zvlekel ven 
na obalo. Celo življenje se mi je 
odvilo pred očmi kot nekakšen 
dnevnik, ki ga nisem nikoli pi-
sala. 

Tedaj sem začutila nekaj to-
plega, skoraj malo sladkega na 
svojih ustih. Pljuča so se mi 
spet odprla in prišel je kisik v 
moje telo. Zakašljala sem in 
bilo je kot v Obalni straži. Pred 
sabo sem imela božanskega re-
šitelja. To toplo, malo, sladko, 
je ustvarilo moj nov in prvi 
naslov v dnevniku: Prvi poljub 
(oziroma) Umetno dihanje. Za 
prvim poljubom je sledil drugi, 
tretji, potem pa četrti, ostalo pa 
je že skrivnost. 

MAJA HRŽICA, 8. a 
OŠ Polzela 

Sola nas duši pa vendar 
Dring, drigng... Končno je 

pozvonil zvonec in naznanil 
konec ure. »Hvala bogu, da je 
konec,« si rečem in se počasi 
odvlečem v drugo učilnico. 

Mislim, da se na večini šol 
dogaja nekaj podobnega. 
Učenci smo že pošteno izmoz-
gani, učitelji pa kar naprej spra-
šujejo in napovedujejo teste. 
Vsak »prfoks« zahteva, da si 
popolnoma predan njegovemu 
predmetu, kot da je edini pred-
met, pri katerem si prisoten. 

Takoj, ko pridem v šolo, mi 
začne v glavi bobneti: V sredo 
test iz matematike, v petek iz 
biologije in še in še. Na drugi 
strani pa nam starši prav tako 
ne pustijo dihati: Kaj gledaš 
televizijo? Zakaj je radio tako 
naglas? Kje si hodil celo po-
poldne? Zatem pa izrečejo tri 
najhujše besede: »Pojdi se 
učit!« 

To se ponavlja iz dneva v 
dan. Včasih se vprašam, zakaj 
se sploh trudim. Potem se mi 
prikaže dobri angel in mi reče: 

»Brez izobrazbe si nula.« Vča-
sih ga upoštevam, največkrat 
pa ne in grem v šolo popolno-
ma nepripravljen. Trepetam, 
da me kateri od učiteljev ne 
pokliče pred tablo. 

Tolažim se, da je do polet-
nih počitnic le še nekaj mese-
cev in upam, da bom uspešno 
prispel do konca šolskega leta. 

BORUT CINK, 8. r. 
OŠ Žalec 

Nekaj noro pametnih 
1. Kako naj dobim sliko 

fanta, ki mi je všeč? 
- Pokliči ga po telefonu in 

reci, da želi njegovo sliko pri-
jateljica. 

- Bodi odkrita in povej, da ti 
je všeč in si želiš njegovo sliko. 

- Prosi prijatelja ali sestro, 
naj sliko izprosi zate. 

- Reci njemu ali njegovi ma-
mi, da potrebuješ album z nje-
govimi slikami za nek projekt 
ali referat v šoli. 

- Daj mu svojo sliko in ver-
jetno bo ugotovil, da želiš v 
zameno njegovo. 

2. Kako pokazati fantu, de-
kletu, da mi je všeč? 

- Vsak dan mu nosiš sladka-
rije. 

- Povabiš ga v kino v družbi 
svojih prijateljic za začetek, 
naslednjič pa bosta šla sama. 

- Daš mu majhno darilce z 
ljubezenskim pisemcem. 

- Opazuj ga, opazuj in zijaj 
vanj, da se bosta večkrat sre-
čala s pogledom. 

- Stopi pred njega in mu 
podari en blazno vroč poljub. 

- Povej mu, da ti je všeč. 
Korajžno, brez zadrege! 

- Piši mu anonimna pisma, a 
ko ga srečaš, se mu vedno 
nasmehni in pozdravi. 

- Približaj se njegovi družini 
in bodi z njim prijazna, iskre-
na. 

- Pogovarjaš se z njim, se 
smejiš njegovim »foram«, če-
tudi so »glupe«. Ponudiš mu 
tudi čokoladice. 

- Pomagaj ji, odkrito se po-
govarjaj. Ko si sam, jo poljubi 
na vrat. Morda ji vse priznaš 
po telefonu. 

3. Kako se naj obnašam pri 
prvem poljubu? 

- Lepo se obleci in obnašaj 
se čimbolj naravno. 

- Fant naj ima odprte oči, ker 
ima pred sabo nekaj lepega. 

dekle pa zaprte, ker bo mislilo 
na kaj lepega. 

- Kakor je, je... kakor bo, bo. 
Ni recepta! 

- Vse pride samo po sebi po 
vrsti. 

- Našobiš ustnice, počakaš, 
da te poljubi. 

- Uživaj! »Pogovor« bo stekel 
sam. 

- Poljub je sproščen, če se 
poljubljaš z osebo, ki jo ljubiš in 
potem ne misliš na obnašanje. 

- Nežno se glejta in počasi se 
bodo ustnice zbližale. 

- Zapri oči in uživaj, dokler 
traja. Lahko pa poškiliš, kako 
kaj tvoj partner uživa! 

- Zapeljivo našobiš ustnice 
in ga hitro »cmokneš«. Če mu 
bo to všeč, ga objameš in 
strastno poljubiš. Ta poljub je 
že daljši. 

- Poljubljaj se, kakor dolgo 
ona hoče. Če ne uživaš, pa se 
ne trudi. 

3. Kako se naj izognem po-
ljubljanju, če fantu zaudarja 
iz ust? 

- Opraviči se, da nimaš časa, 
da moraš domov kosit travo! 

- Umakni se z izgovorom, da 
danes pač nisi za poljubljanje. 
Prihodnjič pa se oskrbi z Orbi-
tom. 

- Poveš mu, naj si umije 
zobe in uporabi ustno vodo, 
da ne bo tako zoprno... 

- Prej mu ponudi 3 žvečilne 
Orbit, ali pa bonbone Halls. 

- Pred poljubljanjem ližita 
Tic-tac bonbončke in poljub 
bo svež kot le kaj. 

- Izgovori se, da si prehlajen 
in ga ne želiš okužiti. 

- Zajemi sapo in ne vohaj. 
Povej direktno! Kar je, pa je! 

- Ponudi mu ustni sprej, da 
ta zadnji zmenek preživiš. 
Člani literarno - dopisniškega 

krožka 
OŠ Šempeter 

Dan, ki mi bo ostal v spominu 
Najboljši dan na Medvedjem Brdu je bil Četrtek. Ob 6.30 uri 

smo bili vsi v sobi številka 2 budni. 
Ob 8.00 uri smo imeli zajtrk, nato naravoslovje. Učila nas je 

Barbara. V posodah z vodo smo iskah žuželke. Največje bilo 
rakov. Potem smo jih z mikroskopom gledali. V sobah smo 
nato igrali mikado. 

Matjaž nas je naučili narediti 5 vozlov. Ti so: kavbojski, 
prusnikov, gasilski, podaljševalni in osmica. Okoli 14.00 ure 
smo imeli kosilo. Potem smo šU plezat po steni. Plezanja sem 
se vseskozi zelo veselil. In kar dobro mi je šlo, kljub mavcu 
na desni roki. Ni pa tako lahko, kot sem sprva mislil. Upam, 
da bom lahko še kdaj poskusil. Za tem smo se šli dričat in 
bobat. 

Zvečer smo delali plakate. Lahko smo si izbrah svojo 
mrgolazen ali žival. Ob 20.00 uri smo Šli na nočno smučanje. 
Na koncu dneva smo imeli večerjo. Ob 24.07 uri smo vsi v 
sobi2zaspaU. 

Zaradi plezanje je bil četrtek moj najljubši dan na Medved-
jem Brdu nad Logatcem, pa še tovariš Matjaž mi je zaradi 
plezanja bolj prijazen. Upam, da bom še kdaj lahko v 
katerem od Centrov šolskih in obšolskih dejavnosti, kjer je 
življenje zelo pestro in zabavno. MIHA ŽELEZNIK, 5.a 

OŠ L j u b e č k 

Kitajski zajtric 
Gotovo smo vsi zelo radovedni, kako izgledajo kitajske jedi, saj se zelo razlikujejo od naših. 

Nekaj smo jih poskusih, o njih pa ima vsak razHčno mnenje. 
Člani krožka OZN smo se zbrali v zemljepisni učilnici, kjer so nas čakale obložene mize. 

Začudeno smo gledali v kitajske specialitete, ki so se ponujale na mizah. Sprva smo bih nezaupljivi, 
ko pa nam je učiteljica Majda ponudila in predstavila jedi, smo previdno segli po njih. Nekatere niso 
izgledale prav nič okusno, ko pa smo jih poskusili, smo ugotoviU, da sploh niso slabe. 

VeUko zanimanja so nam vzbudili stekleni rezanci, ki so bili dobesedno prozorni. Zanimivi so 
bili tudi sojini kalčki in bambusovi vršički, ki so imeli okus, podoben ananasu. Poleg tega so se 
mize še šibile pod nam poznanim rižem, piščančjim mesom v omaki in juhami. Poskusili smo 
skoraj vse. Mučili smo se s palčkami, ki smo jih izdelali pri tehnični vzgoji. Sošolki je bilo počasi 
vsega dovolj, zato se je raje odločila za vilice. Prišel je tudi gospod ravnatelj in nas fotografiral, ne 
da bi sploh vedeli za to. Nastale so zanimive fotografije. 

To jntro je bilo zelo nenavadno, saj nimamo vsako jutro tako »obilnega kitajskega« zajtrka. 
JANJA POTOČNIK in KATJA KLADNIK, 7. b 

OŠ Slivnica pri Celju 

ZANIMIVOSTI 
I 

Aretirali 
osumljenca 

Losangeleška pohcija je 
pred dnevi sporočila, da je 
aretirala belega mladeniča, 
osumljenega umora sina 
ameriškega televizijskega 
komika Billa Cosbyja, En-
nisa Cosbyja. Načelnik po-
licije ni sporočil, kdo je 
osumljeni, niti ni pokazal 
njegove fotografije, saj je v 
preiskavi zaradi suma vple-
tenosti v umor še ena ali 
več oseb. 

Ennisa Cosbyja, 28-letne-
ga tretjega otroka Billa 
Cosbyja, zvezde televizij-
ske serije Cosby Show, so 
16. januarja nak i mrtvega 
ob njegovem avtomobilu v 
ugledni četrti; Los Angele-
sa. 

Dragi odvetniki 
Lahko se zgodi, da bo 

hči ameriškega predsedni-
ka Billa Clintona, 17-letna 
Chelsea Clinton, ko bo je-
seni odšla na kolidž, posta-
la socialna podpiranka. 
Njen oče Bili Clinton je na-
mreč f inančno skrahiral, 
piše nemški tednik Focus. 
Tri milijone dolarjev bo na-
mreč moral ameriški pred-
sednik plačati svojim od-
vetnikom, ki so ga zastopa-
li v aferi Whitewater. Clin-
ton ne more zbrati ni polo-
vico zahtevane vsote. V 
njegovem skladu za odvet-
nike se je doslej nabralo 
natanko 766.134 dolarjev. 
Nobenih finančnih skrbi 
pa ameriški predsednik ne 
bo imel' zaradi obtožb o 
spolnem nadlegovanju 
nekdanje sodelavke Paule 
Jones: stroške za odvetni-
ke - približno milijon do-
larjev - bo namreč porav-
nala njegova zavarovalni-
ca. 

Obseden z rdečo 
Ko pride gospod Brovvn, 

vsi vidijo rdeče! Ta45-letni 
angleški inženir iz Malver-
na ("VVorchestershire) je 
namreč obseden z rdečo 
barvo. Nosi namreč le rde-
če čevlje in rdeče obleke, 
vozi se z rdečim avtomobi-
lom in spi na rdeči postelj-
nini, pa tudi njegove stene 
so popleskane rdeče. Rde-
če barve so celo pohištvo, 
posteljnina, pribor, posoda 
in milo. Sam je o svoji lju-
bezni do rdeče barve izja-
vil tole: »Rdečo barvo 
imam pač nadvse rad, le 
rdečih številk na svojem 
računu ne prenašam ravno 
najbolje,« 

Kritika 
Mladi italijansko - franco-

ski tenorist Roberto Alaga. 
ki je že zvezdnik, je takole 
kritiziral ugledno dunajsko 
državno opero: »Ta operna 
hiša me resno skrbi, kajti 
njena umetniška raven je 
močno padla.« Trn v očeh 
je tenoristu predvsem na-
stop članov ansambla: »Mi* 
slim, da nikakor ni pošte-
no, če od neke operne pev-
ke zahtevamo, da danes po-
je kot Tosca, jutri nastopi ^ 
Idomeneu in nazadnje še 
operi La Boheme.« 
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Viva la musica ali 
Franicfurt po Franicfurtu 

t Avguštin Penic iz Celja se je predstavil na frankfurtskem glasbenem sejmu in uspel - Poln idej čaka delovno svetlo prihodnost 

m 
Zadnjič smo sedeli v Studiu 3. Običajna 

jutranja kofetarska druščina. Zehali smo, zas-
ano debatirali o kaj vem čem, ko je prisedel 
Avguštin Penič. Gusti za prijatelje. Njemu ni 
[lilo videti, da bi bil še zaspan. Možgani so mu 
jelali že tristo na uro, še posebej pa domišljija 
jI načrti, kaj vse bo še naredil, o čem razmišlja 
udi pozno v noč. Vedela sem, da je glasbenik 
10 srcu, da igra violino, da jo je tudi poučeval 
jo spomnila sem se, da sem ga pred kratkim 
ridela na slovenski televiziji, ko je bil kratek 
Uspevek o frankfurtskem glasbenem sejmu, 
fravzaprav nisem niti dobro poslušala za kaj je 
fe. Pa sem ga malo povprašala. In se je vsul 
daz. Spanec me je minil. Dan se je pričel 
feetavno razvijati... 

{Zakaj nisem še videla filma Shine? Hja, ne vem, 
|aj ga nameravam. »To je nekaj najboljšega, nekaj 
);ar je treba videti,« je bil navdušen moj sogovor-
iiiik. In čez nekaj trenutkov sva bila zopet v 
^ankfurtu, na glasbenem sejmu. Saj res, zakaj 
tevzaprav je bil tam in to kot edini slovenski 
^tavljavec? »Frankfurtski sejem je eden najod-
l^vnejših v svetu. Že štiri leta sem čakal na to, da 
11 se tam predstavil, vendar multinacionalke 
akupijo na sejmu vse več prostora in prideš 
fcžko zraven. Nemško podjetje, s katerim delam, 
e letos dobilo možnost za večji razstavni prostor 
la frankfurtskem sejmu. Ker zase tolikšnega ni 
»trebovalo, so mi predlagali, da ga del izkoristim 
ai. To sem storil in mishm, da zelo dobro.« 
lin potem mi je slikovito pripovedoval, kaj 
pdelujejo v njegovem podjetju Viva la musica v 
Celju. Vmes je skiciral, nič mi ni bilo treba 
[Dvoriti, le ušesa so morala biti dobro napeta in 
»ožgani neprestano na preži, da sem mu lahko 
telila. »Osnovni izdelek, ki ga delamo dvanajsto 
leto, je naslonjalo za violino. To ni izvirno moja 
deja, temveč je kopija kanadskega izdelka, ki je 
iz plastike. Ko sem študiral violino, sem ga videl 
h mi je bil zelo všeč, potem sem ga naredil za 
svoje učence, ker je bil na našem tržišču kanadski 
predrag. Ker je bil tudi moj dober, tako da je bilo 
povpraševanje veliko, sem se preusmeril v proi-
ivodnjo in čez čas prenehal s poučevanjem 
ftoline. Na frankfurtskem sejmu sem razstavljal 
le notna stojala iz masivnega orehovega oziroma 
iešnjevega lesa.« 
In Gusti ne bi bil Gusti, če ne bi Kanadčane, ki 

im je delno skopiral izdelek, na sejmu obiskal in 
ie jim predstavil. Ne, ne, saj mu niso zamerili, 
lako le, ko je naivno pošteno povedal, kako je 
5ilo. Konec koncev je za oboje na tržišču dovolj 
bha. »Gre za podjetje Kun iz Toronta. Letno 
Ifodajo 150 tisoč kosov naslonjal, jaz jih na 
Wmer deset tisoč. Vendar sem izvedel, da njim 
^ni delež pada, meni pa raste. Moj izdelek se od 
njihovega razlikuje v tem, da sem zamenjal 
Materiale. Njihov je iz plastike, moj je iz orehove-
Sa lesa, z zlatenimi kovinskimi deli in v plišasti 
^balaži. Po osnovni usmeritvi sem namreč 
Mvrženec čim bolj naravne oblike dela, ustvarja-
la in skušam v svojih izdelkih to dimenzijo tudi 
Ogovarjati. Tu je moja prednost. Zadnje leto sem 
Poliuretanski lak zamenjal še z lanenim oljem. 
Sicer je več ročnega dela, vendar se obrestuje. 
Svoje želje, načrte sem na sejmu presegel 

''vakrat. Že prvi sejemski dan sem sklenil ogro-
men posel, končni rezultat pa je bil takšen, da je 
Petkrat presegel moj vložek v sejemsko pred-
.^vitev. Poleg tega sem dobil toliko naročil, da 
^am že letošnjo proizvodnjo pokrito vključno z 
"semi stroški.« 
Na vse kontinente prodaja svoje izdelke, razen 

"^afriškega. Skoraj v vse države. Njegov najboljši 
"'Ijemalec je Ideal music Merchandise Company 
'̂ New Yorka in Rokkomann Company iz Kobeja, 
J ima predstavništvo tudi v Tokiu, tretji so 
J^rejci, City Trading Company iz Seula in številni 
fugi. Veliko odjemalcev je v Nemčiji, pa tudi v 
^ci, Italiji. Na frankfurtskem sejmu je uspel 
Nret i še na avstralsko in novozelandsko tržiš-

njegove izdelke pa kupujejo tudi v Singapur-

ju, na Tajvanu in Indiji, kjer sodeluje s Hitachi 
Traiding Company. »Najzanimivejše je, da mi je 
uspelo preko nekega nemškega podjetja prodreti 
na japonski trg. Uspeti tam je najtežje, saj Japon-
ci, če je le mogoče, vse kopirajo. Pred dvema 
letoma sem z njimi začel delati direktno. Rokko-
mann iz Kobeja je prenehal kupovati plastične 
nastavke za violine in kupuje le moje. Sedaj mi je 
poslal še svoj propagandni material, ki ga moram 
že tukaj pakirati v mojo embalažo.« 

»Ja icua pa ti tuki?« 
če bi Avguština Peniča hoteli vkalupiti v 

model povprečnega Slovenca, bi se poizkus 
zagotovo ponesrečil. En hecen narod smo Slo-
venci, sva ugotavljala ob kavi. Namesto, da bi 
nam toplo zaigralo pri srcu, ko bi na širnem 
frankfurtskem sejmu zagledali enega sloven-
skega razstavljavca, veliko ljudi raje hudo začr-
viči zavist ali celo zloba. Tale anekdota iz 
Frankfurta priča o tem: »Stal sem tri metre 
stran od svojega razstavnega prostora, v obleki 
gospoda Thalerja, zelo lepo sem izgledal, tako 
so mi vsaj drugi rekli, tudi tisti, ki so me videli 
na televiziji, in gledal, kdo zavija na moj štant. 
Pa pride mimo gospod iz Celja, ki ga na videz 
poznam z ulice, stopi pred mene in reče: >Ja 
kua pa ti tuki?< Kot da sem zadnji kmet, ki sem 
se verjetno zgubil tam, on, veliki gospod, pa si 
sejem ogleduje. Ta anekdota pove dimenzije 
velike večine Slovencev.« 

Zanimajo ga tudi vse oblike duhovnosti, pre-
bral je vse živo, kot pravi, in spravljal znanje v 
bazo podatkov nekje v možganih. In zato je 
včasih s svojim načinom razmišljanja in delova-
nja komu deloval, da je nekoliko drugačen, ker ne 
živi tako kot bi se »spodobilo« za človeka, ki se 
bliža štiridesetim. Klasika, razen v glasbi, ga 
očitno ne zanima. 

Tudi astrologiji se ne posmehuje. Jo tolerira in 
celo priznava, da utegne biti koristna za nekatere 
odločitve v življenju, še posebej tiste, ko gre za 
izbiranje sodelavcev. In tudi na tem področju je 
ravnal nekoliko drugače kot ravna večina, ki 
blazno rada posluša astrologe, vedeževalce in 
jasnovidce, nato pa na njihove besede pozabi. 
»Gledal sem oddajo na VTV, kjer so gostili Rožo 
Kačič iz Ljubljane. Govorila je o tem, kako po-
membno je, kdo so tvoji sodelavci. To pri zaposlo-
vanju zelo upoštevajo Američani. Tam ti naredijo 
analizo horoskopa preden te zaposlijo. Kot oseb-
nost si namreč lahko zelo ustvarjalen, v teamu pa 
se ne znajdeš, ali si v njem celo moteč element.« 

Njemu zvezde niso bile vedno naklonjene. »Po 
osnovni izobrazbi sem učitelj violine. Deset let 
sem jo učil v glasbeni šoli v Žalcu. Avgusta lani 
sem si najprej poškodoval desno roko, nekaj 
mesecev kasneje še levo, tisto, s katero igram 
violino. To sem si naredil na skobeljnem stroju. 
To je bila božja šiba, da sem se zamislil, kako 
premalo igram in se grem preveč posle. Imel sem 
srečo, da je bila prisotna v dežurni ekipi plastična 
kirurginja. Ko ji je zdravnik povedal, da igram 
violino, mi je tako zašila rano, da lahko sedaj že 
igram. Če bi to bilo narejeno malomarno, bi imel 
pretrde zarastline in ne bi več nikoli čutil strune 
pod prsti. Zvezde so mi lani čudno stale v poslu in 
konec leta v smislu poškodb. Zato sem si rekel, če 
je kaj na tem, bo morala to videti astrologinja. 
Poklical sem jo. Ji povedal, da imam težave v 
podjetju, s sodelavci. Imel sem enega, ki je bil kot 
črna luknja, ki je posrkal vso pozitivno energijo. 
Odkar je šel, so se stvari tako zasukale meni v 
prid, da še sam težko verjamem.« 

Balkanec na slovenski način 
Gusti prizna, da je v njem del Balkanca, ali 

bolje, južnjaške mentalitete. »Ko je bil denar, smo 
se veselili, ko ga ni bilo, pa se tudi nismo jokali. 
Če bi imel človeka, ki bi bdel nad denarjem, ki 
sem ga že pred leti zaslužil z izvozom svojih 
izdelkov, bi sedaj verjetno vozil dober avto in bi 
imel hišo. Tako pa nimam veliko pokazati, imam 
pa zato neizmeren vir idej. Imam srečo, da sem 
odkril krasnega gospodiča Sama Rančigaja, ki je 
sedaj zaposlen v mojem podjetju kot art direktor, 
sicer pa se ukvarja tudi z usnjem in bdi nad 
financami. On zna iz nič narediti marsikaj. Gospe 

Kačičevi sem dal analizirati njegov horoskop in je 
rekla, da se tako dopolnjujeva, da je to nenormal-
no. 

S Samovo pomočjo smo v Viva la musici začeli 
dizajnirati tudi pohištvo. Prvi kos je prodajni pult 
v frizerskem salonu Kristijan styling v centru 
Špital v Celju, je zelo art zadeva. Vse izdelujemo v 
naši delavnici. Zaposlenega imam mizarja, ki je 
blazno sposoben. V podjetju Tapo v Ljubljani se 
je Samo že dogovoril, da bodo tam tapecirali naše 
pohištvo. Noga notnega stojala, ki smo ga pri nas 
izdelali, je-osnova za vse ostale pohištvene izdel-
ke, na primer stojala za CD plošče, regala za hi-fi, 
za televizijo, stojala za luč, telefonske mizice z 
lučjo in stola za poslušanje hi-fi, kjer so slušalke 
že vgrajene vanj. To je prva kolekcija, ki bo 
predstavljena na pohištvenem sejmu, jeseni,v 
Ljubljani. Nekaj od tega pa bo moč videti tudi na 
celjskem glasbenem sejmu, ki jutri odpira vrata.« 

Glasbeno kolo 
In zopet miselni preskok od pohištva do glasbe-

nega kolesa. In Hiše eksperimentov, ki je bila 
pred nedavnim v Celjskem domu in kjer je bilo 
mogoče videti stvari, ob katerih je Gustiju, kot 
pravi sam, zaigralo srce. Einsteinova misel: Če na 
začetku ideja ni absurdna, potem zanjo ni več 
upanja, mu je še posebej pri srcu. 

»Imam idejo za glasbeno kolo. Ko bi se peljal z 
njim po cesti, bi gonil meh, ta ima cevko, ki je 
speljana v orgelsko piščal, na kolesu so vzvodi za 
premikanje poklopcev, da spreminjaš višino to-
na, meh pa dovaja zrak, ki je potreben. To kolo je 
tik pred realizacijo, povezal sem se tudi z Anto-
nom Škrablom iz Rogaške Slatine, ki izdeluje 
orgle. Dal sem mu osnovno idejo za kolo, on mi je 
pokazal elemente, iz katerih bi se to dalo narediti. 
Na kolesa bi bilo treba namestiti strune, dodati 
element za regulacijo kot pri citrah in narediti 
takšno trzalico, kot jo imajo nekateri otroci na 
kolesu in improvizacija se lahko začne. Če bi se 
jaz, na primer, na sejmu v Frankfurtu, vozil s 
takšnim kolesom in delil propagandni material 
obiskovalcem, bi gotovo imel na svojem razstav-
nem prostoru toliko ljudi, da bi prodal vse, kar bi 
imel, ne glede na to kaj bi prodajal.« 

Vendar bo moralo glasbeno kolo še malo poča-
kati. Trenutno ima namreč toliko dela z izdelova-
njem naslonjal za violine, da mora skupaj s 
sodelavci v dveh mesecih narediti toliko kot lani 
celo leto, pravi. Noče si zapraviti dobrega imena, 
ki si ga je težko pridobil pri tujih poslovnih 
partnerjih. V prejšnjih letih je bil prevečkrat 
zaletav, prizna. »Denar sem nepravilno investiral. 
Namesto da bi izkoristil prednosti, ki jih imam, 
sem z napačnimi sodelavci in ljudmi, s katerimi 
sem porabil dosti svojega časa, prišel v takšne 
situacije, da sem komaj preživel« 

Danes vidi prihodnost svetlo. Rad bi imel 
dizajnerski studio, s sedmimi ljudi, to je tudi 
največ, kolikor bi jih zaposlil, sedem ^ t o , ker se 
mu zdi fantastično število. Zelo veliko mu pome-
ni, da ga pri njemu zaposleni delavci niso pustili 
na cedilu, tudi ko po tri mesece niso dobili plače. 
»Ljudje so jim rekli, naj me pustijo, da me bo vzel 
hudič, pa me ni, in bodo zdaj, ko mi gre dobro, za 
to bogato poplačani.« 

Potem sem nehote podrezala v košček intime, 
ki je očitno njegova šibka, silno razbolela točka. 
Vprašala sem ga, ali sploh še najde čas za igranje 
violine. Pa je rekel, da ga je dosti. Tudi ponoči, ob 
dveh si zavrti glasbo in igra zraven, ali zgodaj 
zjutraj, ko je lep, sončen dan, najraje pa... in tu so 
se mu orosile oči in prvič se mu je zataknila 
beseda... igra s svojo hčero, ki igra zelo, zelo 
dobro klavir in je na tej stopnji, pravi, da lahko že 
skupaj igrata... in je zopet živahno nadaljeval o 
Stanču, s katerim bosta posnela zgoščenko, in s 
katerim sta si zadala, da bosta naredila vsaj tri do 
štiri komade na letni čas. In o prijateljih Samu in 
Pascalu, s katerima rad poseda v Zlatorog klubu. 

Povedal je še marsikaj zanimivega, a ne primer-
nega za objavo. Pa ne zato, ker bi bilo v teh 
besedah kaj napačnega, bolj zato, ker bi utegnilo 
biti napačno razumljeno. Tako kot je pri ljudeh 
napačno razumljeno, če človek ne dela od sed-
mih do treh, če še pri štiridestih ni postavil hiše, 
če ne vozi avtomobila višjega srednjega razreda, 
če se po službi ne zavali v naslanjač in leno 
prebira dnevno časopisje in ga nič, kar prebere, 
ne prizadene, če nima navidez krasno urejenega 
zakona in otrok, za katere tako ali tako skrbi 
žena... Skratka, če dela to, kar čuti, da mora. Če 
ima psa, ideje, neizmerno voljo, pozitiven^ener-
getski naboj, nekaj prijateljev in... hčerko. Četudi 
ne more biti vsak dan z njo, ga radosti vsak 
trenutek, ko vidi, da napreduje in ga bo morda 
sčasoma na kakšnem od področij prekašala. 

NATAŠA GERKEŠ 
3 Foto: SHERPA 

Avguštin Penič z notnim stojalom. 

Naslonjalo za violino iz delavnice Viva la musice v Celju, ki ga prodajajo na vse kontinente, 
razen na afriškega. 
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Lani uicradli 
sicoraj 1000 
avtomobilov 
v Sloveniji so lani po po-

datkih ministrstva za no-
tranje zadeve ukradli sku-
paj 998 osebnih avtomobi-
lov, kar je bilo za približno 
pet odstotkov več kot leto 
prej. Največ avtomobilov 
so lani ukradli na registr-
skem območju Ljubljane 
in sicer skupaj 471, kar je 
za več kot deset odstotkov 
več kot leta 1995. 

Najbolj se je število kraj 
osebnih avtomobilov pove-
čalo na Celjskem oziroma 
na celjskem registrskem ob-
močju. Tam so ukradli 176 
avtomobilov, kar je bilo 36-
odstotno povečanje v pri-
merjavi z letom prej. Raz-
meroma veliko avtomobilov 
so ukradli tudi na maribor-
skem registrskem območju 
(skupaj 146), vendar je bilo 
to za 15 odstotkov manj kot 
leto nazaj. V zadnjih petih 
letih so pri nas ukradli naj-
več avtomobilov tovarne 
Volksvvagen, pri čemer je bi-
lo kar 80 odstotkov golfov, 
kar pomeni, da je to najpo-
gosteje ukradeno vozilo v 
Sloveniji. Na drugem mestu 
so vozila Crvene zastave, na 
tretjem pa renaulti, ki poča-
si »prekašajo« kragujevška 
vozila. Pri vsem tem je zani-
mivo to, da ministrstvo ne 
razpolaga s podatkom, koli-
ko ukradenih avtomobilov 
je imelo vključeno alarmno 
napravo. To je pravzaprav 
zelo čudno, kajti prav ta po-
datek bi lahko odgovoril na 
s vprašanje, ali alarmne na-
prave preprečujejo kraje ali 
ne. Po izkušnjah v drugih 
evropskih državah bi bilo 

i mogoče reči, da jih. 

Megane kot kabriolet 
Renault je lani in tudi letos 

požel veliko uspeha s svojim 
meganom. Kot pri espaceu, 
ki je bil dolga leta edini 
evropski enoprostorski avto-
mobil v srednjem razredu, je 
tudi s scenicom, eno od izve-
denk megane, oral ledino. 
Scenic je namreč prvi eno-
prostorski avtomobil v niž-
jem srednjem razredu. 

Pri Renaultu so že ob rojs-
tvu megana napovedali, da 
bodo ponudili pet oziroma 
šest izvedenk tega avtomobi-
la, kar je bilo znova nekaj 
posebnega. Sedaj je tovarna 
ponudila peto različico in si-
cer kabriolet. Ta je nastal na 
osnovi kupeja, vendar je za 
dobrih deset centimetrov dalj-
ši. Zanimivo je, da ponuja avto 
dokaj velik prtljažnik, ki meri 
281 litrov, k^r je komaj kaj 
manj kot pri kupeju (288 li-
trov). Ob tem so si omislili 
zanimivo novost in sicer tako 

imenovano potovalno škatlo. 
To je mogoče namestiti oziro-
ma odstraniti v nekako dese-
tih minutah, spravijo pa jo na 
zadnja sedeža. V tem primeru 
megane ni več štirisedežni ka-
briolet, pač pa dvosedežni 
roadster, kar je spet nekaj no-
vega. Če voznik s seboj vozi to 
potovalno škatlo (road box), 
potem lahko bistveno poveča 
prtljažnik, saj ta meri kar 563 
litrov. 

Kako se bodo glede te novo-
sti odločali kupci, je seveda še 
neodgovorjeno vprašanje. Av-
to je naprodaj s tremi vrstami 
opreme in dvema znanima 
motorjema. Osnovni je 1,6-li-
trski štirivaljnik z močjo 66 
kW/90 KM, sledi pa 2,0-litrski 
agregat z močjo 110 kW/150 
KM. Pri osnovni različici je 
treba odpreti in seveda zapreti 
platneno streho ročno, med-
tem ko pri vseh drugih to 
opravi elektrika. Seznam serij-
sko vgrajene opreme je razme-
roma dolg, pri novomeškem 

Revozu, ki je uradni predstav-
nik Renaulta pri nas, pa bodo 
za začetek ponujali predvsem 
1,6-litrsko varianto, vendar pa 
bo mogoče naročiti tudi ka-
briolet z močnejšim motor-
jem. Cene za sedaj še niso 
znane, avto pa naj bi začeli 
ponujati konec tega meseca. 
Na sliki: tenault megane ca-
briolet. 

Nissan na dirki 24 ur Le Mansa 
Ena najpomembnejših. 

Predvsem pa najbolj od-
•^evnih dirk, je nedvomno 

ur Le Mansa v Franciji. 
Î irka ima izjemno tradicijo 

na njej sodelujejo števil-
tovarne z uglednimi ozi-

znanimi vozniki. Na 
®tošnji dirki, ki bo 14. in 

junija, bo med drugimi 
Sodeloval tudi japonski Nis-

ki mu bo pri tem poma-
znano britansko pod-

jetje TWR. 

To sicer sodeluje v formuli 
1, poleg tega pa se denimo 
ukvarja z izdelavo novega Vol-
vojevega kupeja/kabrioleta 
C70. Nissan se bo na tej dirki 
skušal dokazati z novim nissa-
nom R390 GTl. To je skoraj 
4,5 metra dolg bolid, ki ga 
poganja bencinski štirivaljnik 
z gibno prostornino 2,0 litra in 
največjo močjo 300 KM pri 
8400 vrtljajih v minuti. Konč-
na oziroma največja hitrost te-
ga nissana je 280 km/h, pos-

pešek do 100 km/h pa 4,30 
sekunde, kar ustreza zmoglji-
vostim avtomobilov v formuli 
1. Na sliki: nissan R390 GTl. 
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KULTURA BIVANJA 

Garderobni prostor v spalnici 
v spalnicah smo kar nekako 

navajeni na velike garderobne 
omare, večinoma se raztezajo 
od stene do stene. Dostikrat 
nam velikost prostora ne dovo-
ljuje druge rešitve, včasih pa bi 
vendarle lahko opremili spal-
nični prostor bolj lepo, korist-
no in konec koncev tudi inova-
tivno. V zadnjem času so obli-
kovalci pohištva razvili tako 
imenovane »walk in« gardero-
be, garderobne prostore, v ka-
tere lahko vstopimo. 

Dobra stran teh garderob je 
med drugimi pozitivnimi last-
nostmi tudi ta, da so montažne 
in nam tako ni treba projektirati 
posebnega garderobnega pro-
stora. Moderno življenje namreč 
vedno znova zahteva nove reši-
tve, nove rešitve v pohištvenem 
oblikovanju, ki je v harmoniji z 
osebnim človeškim razvojem. 
Tako je bila »walk in« garderoba 
razvita zato, da ponuja nove, 
originalne, atraktivne in racio-
nalne rešitve v oblikovanju spal-
nic. Obstajajo mnoge rešitve, ki 
zadovoljijo vsakovrsten okus in 
potrebe. Prilagodimo jo lahko 
prostoru, ki ga imamo; zaradi 

konstrukcije in sistema shranje-
vanja je zelo racionalna. Postavi-
mo jo lahko v kot spalnice ali 

pregradimo del spalnice, pač 
glede na velikost prostora, ki ga 
imamo na voljo. Konstrukcija 

dovoljuje sistem prave gardero-
be in slačilnice ali pa samo prak-
tičen, sistematičen in hiter pre-
gled izbire oblačil. 

Če ste v zadregi pri oprem-
ljanju in urejanju vašega do-
ma, vam bo morda v pomoč 
nasvet naše sodelavke arhi-
tektke. Pišite nam! 

Poleg lepo pospravljene in 
pregledne garderobe, ki so sa-
nje vsakogar, nam »walk in« 
garderoba omogoča vedno ure-
jeno spalnico, s tem pa se lah-
ko bolj posvetimo urejanju 
drugih detajlov v prostoru. Pri 
garderobi v kotnem delu pro-
stora lahko uporabimo poleg 
drsnih tudi nihajna vrata. Ta 
varianta je uporabna predvsem 
takrat, kadar lahko posteljo po-
stavimo diagonalno na garde-
robo. Tako dobi prostor novo 
vsebino in dimenzijo. Pri va-
rianti, s katero pravzaprav pre-
gradimo prostor, imamo več 
možnosti pri ureditvi prostora. 
V njem ni več prisotna prenasi-
čenost s pohištvom. Vidna plo-
skev je lahko različno obdela-
na, lahko je tudi iz različnih 
materialov. Posteljo lahko na-
mestimo tudi ob garderobo, ta-
ko da imamo na vsaki strani 
vhod in s tem pravzaprav gar-
derobo razdelimo na dve enoti: 
zanjo in zanj. Ta varianta je 
primerna predvsem za pare, ki 
imajo radi red in zasebnost. 
Torej, prepustite se domišljiji... 

KLAVDUA SITAR 

MOJ PES 

Airedalslci terier 
Danes vam predstavljamo 

eno izmed mnogih pasem te-
rierjev in kot se spodobi, je 
na prvem mestu »kralj terier-
jev« ali airedalski terier, ki 
ga mnogi ljubitelji poznajo 
kot dobrega čuvaja ter zve-
stega psa. 

Zgodovina - Je pravi pred-
stavnik starodavnih terierjev. S 
svojo velikostjo je prerasel vali-
žanskega terierja, ki mu je zelo 
podoben, vendar precej manj-
ši. Njegova zgodovina sega v 
19. stoletje, ko so yorkshirski 
lovci križali že izumrlega črno 
čreslovinastega terierja s psom 
za lov na vidre in tako dobili 
novo pasmo psov za lov na 
jazbece in podobno divjad. Z 
leti je postal tudi dober čuvaj in 
priljubljen hišni prijatelj. 

Narava - Po naravi je precej 
napadalen lovski pes. V krogu 
družine se vede normalno iij 
zelo rad čuva gospodarja. Kot 
dober čuvaj je zelo pozoren ij 
nezaupljiv do tujcev, lahko pa 
je tudi zelo ljubeč družinsfe 
član. 

Potrebe - Potrebuje dolge 
sprehode v naravi, vsaj dva-
krat do trikrat tedensko česa-
nje dlake, razumevanje in lju-
bezen družinskih članov. Zelo 
dobro se ga lahko izšola. 

Glavne znači lnost i - Glava 
je precej dolga in ozka in ima 
močan sprednji obrazni del, 
Smrček mora biti črn. Uhlja 
ima majhna v obliki črke »V« in 
sta prepognjena naprej. Ofi 
ima majhne, temnorjave in iz 
žarevajo pameten pogled. Tru] 
je precej močan, s kratkim hrb 
tom, z globokimi prsmi ter lepo 
oblikovanimi in zaobljeninij 
rebri. Noge so zelo močne ii 
mu dajejo vtis stabilnega psa, 
Dlaka je resasta in priležna, ni 
skodrana, je pa tu in tam valo-
vita. Po telesu ima temnosivo 
oziroma črno dlako. Po nogah,̂  
glavi in uhljih pa ima dlako 
rumenorjavo. 

Kinološko društvo Celje 
prireja v soboto, 26. aprila! 
ob 8. uri na vadišču v Lo 
krovcu oceno zunanjost i za 
vse športne in službene psê  
Delo sodnikov bo zanimivi 
tudi za vse tiste, ki jih zani 
maj o posamezne pasme pso 
in njihova zunanjost . 

Velikost - Doseže višino me( 
58 in 61 cm in težo okoli 25 kg. 

DRAGAN JUHANl 
Kinološko društvo Celjf 

ZLATA RIBICA 

Bakrena tetra 
Bakrena tetra (Hasemania 

nana) je predstavnica druži-
ne karacinidov. Njena domo-
vina je Južna Amerika, reki 
Rio Sao Francisco in Rio Pu-
rus. Slovensko poimenovanje 
izvira iz barve telesa, ki je 
predvsem pri samcih rjavo 
rdečkaste barve. Samice so" 
mnogo manj obarvane in pre-
vladuje rjava do olivno zele-
na barva, konice plavuti pri 
obeh spolih so belo obroblje-
ne. Samec se razen po inten-
zivnosti barve razlikuje od 
samice tudi po tem, da je ma-
lenkost manjši in vitkejši. 

Bakrena tetra je miroljubna 
jatna riba. Naseljujemo jo v 
čim večjem številu skupaj s 
sorodnimi vrstami v akvarije 
goste zaraščene z vodnim rast-
linje. Voda mora biti mehka 
(stopinj dH 4-8), rahlo kisla 
(pH 6,5) in temperature 24 - 26 
stopinj. Velikost akvarija ni bis-
tvenega pomena. Glede pre-
hrane niso izbirčne ribe. Če-
prav nam bodo zelo hvaležne 
za obroke žive hrane, se zelo 

dobro navadijo na prehranje-
vanje s suho, umetno priprav-
ljeno luskasto hrano za akvarij-
ske ribe. Skratka so precej ne-
zahtevne ribe in zelo primerne 
za akvariste začetnike. 

Razmnoževanje bakrenih te-
ter v akvarijskih pogojih ni po-
sebno težavno. Potrebujemo 
manjši akvarij do največ 50 li-
trov prostornine. Napolnimo 
ga z zelo mehko (stopinj dH 4) 
in kisle vode (pH 6-6,5). Tem-
peraturo vode ustalimo na 25 
stopinj. Na dnu akvarija pritrdi-
mo nekaj grmičkov drobnolist-
nih rastlin. V tako pripravljen 
akvarij prenesemo v popoldan-
skih urah spolno zrel par. Obi-
čajno se v jutranjih urah na-
slednjega dne ribi zdrstita. Po 
končani drsti ijiatični ribi odlo-
vimo, akvarij pa zatemnimo. Iz 
iker se po 24 do 36 urah izleže-
jo ličinke, ki prosto splavajo 
čez 4-5 dni. Takrat jim za hra-
no ponudimo infuzorije, po 
preteku naslednjih sedem dni 
pa že ličinke solinskega raka. 

BRANKO KOLAR 

FRANCOSKA 
KUHINJA 
Zelenjavna 

juha 
Potrebujemo: 1,5 litra govf 

je juhe, 2 trikotnika topljenega 
.sira, 2 skodelici zmrznjenega 
graha in korenčka, 125 g govf 
jega mletega mesa, žlico mf 
ke. 

Priprava: juho segrejein"' 
da zavre in jo nato pustimo n̂  
manjši vročini, da se kuh^ 
Trikotnika sira olupimo in si' 
narežemo na drobne koŠČl̂ ^ 
in jih damo v vrelo juho 
toliko časa mešamo, da se s'' 
popolnoma raztopi. Medtei'' 
dušimo grah in korenček 'J" 
mehkega in nato dodamo * 
juho. 
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NEDEUSKO KOSILO 

Goveja juha z vlitimi rezanci rna govedina z zeliščno majone-

i ^ ^ 
1 Čevapčiči, mešana zelenjava s 
j prelivom 
I Princeske z vanilijevo kremo 

i Goveja juha 
potrebujemo: 1 kg govejega 

jiesa, po možnosti križni kos 
ji spodnja rebra, pleče, koš-
ek jeter, čebulo, peteršilj, že-
jno, korenček, cel poper, lo-
lorov list, sol. 
priprava: meso, kosti, zele-

pjavo damo kuhati v mrzlo 
j)do. Voda izluži iz mesa po-
ĝ drugih snovi nekatere be-
jakovine, ki se pokažejo na 
površju v obliki pen in teh ne 
jobiramo. Juha naj pokrita 
počasi vre. Preden juho prece-
jimo, naj nekaj časa miruje, 
ja se izčisti. 

Vliti rezanci 
Potrebujemo: 2 jajci, 3 žlice 

moke. 
Priprava: jajci in moko ste-

pamo, bolje je nekoliko dalj 
[asa. Testo vlivamo iz lončka 
ili ga damo v lijak in ga drži-
jno visoko nad vrelo juho, da 
iobimo tanj še rezance. Ko je 
pvršina polna, jih poberemo 
ipenavko in jih damo v drugi 
onec. Ko so vsi rezanci zaku-
iani, naj še enkrat skupaj pre-
Tejo. 

ôpečena govedina 
Priprava: ravno prav kuha-

lo meso nekoliko ohladimo, 
ja narežemo na porcije, doso-
bo in opečemo po obeh stra-
neh v vročem olju in takoj 
postrežemo. 

Zeliščna majoneza 
Potrebujemo: majonezo iz 

'rumenjaka, soli, žličke gor-
ice, 1 del olja, 4 žlice pretla-
Jene skute, 4 žhce kisle smeta-
te, limonin sok, ščep sladkor-
i, sesekljan peteršilj, zeleno, 
®per, pehtranov list, timijan 
n poper. 
Priprava če pripravljamo 

najonezo ročno, vzamemo 
'irno rumenjake. Vse sestavi-
le morajo imeti enako tempe-
raturo. 

V skodehco damo rume-
njak, ščep soli, malo gorčice in 

žličke olja. Premešamo, 
nekaj trenutkov naj počiva, 
^to med hitrim mešanjem 
'odajamo olje. V začetku po 
'^pljah, ko se začne gostiti pa 
'curku. To je podlaga za vse 
"ajoneze. Za zeliščno majo-

zamešamo skuto, smeta-
\ limonin sok ali kis, vse 

in po okusu malo slad-
S a . 

2 v * v« Cevapcici 
Potrebujemo: 20 dag mlete 

tovedine, 20 dag mlete svini-
20 dag mlete teletine ah 

% o ovčje meso, na grobo 
Ijn̂ leti poper, sol, žlico sese-
^iane čebule in strok česna, 
'^riprava meso damo v 
l̂edo in ga gnetemo, medtem 

•̂ damo sol, čebulo, česen, 2 
® 3 žlice vode in še naprej 
^^temo, nato ga damo za pol 

ure v hladilnik. Oblikujemo za 
prst debele svaljke in jih ope-
čemo v vročem olju ali na 
žaru. 

Mešana zelenjava 
s prelivom 

Potrebujemo: 50 dag krom-
pirja, 50 dag cvetače, 30 dag 
graha, 30 dag pora, 2 žlici ma-
sla, 2 žlici moke, 1/41 mleka ali 
juhe, sol, poper, muškatov ore-
šek, 3 žlice naribanega sira. 

Priprava: krompir olupimo, 
operemo, narežemo na kocke, 
cvetačo narežemo na cvetke, 
por očistimo in narežemo na 
prst široke rezance in vso zele-
njavo z grahom kuhamo v sla-
nem kropu malo manj kot do 
mehkega. Odcedimo in zele-
njavo damo v namazan pekač 
ali v namazano narastkovo 
skledo. Polovico sira potrese-
mo med zelenjavo, nato preli-
jemo z bešamelovo omako in 
povrhu potresemo z ostalim 
sirom. Rumeno zapečemo v 
pečici pri 200 stopinjah Celzija. 

Bešamelova omaka: na ma-
slu pražimo moko, ko malo 
porumeni, prilijemo mleko in 
mešamo ter omako kuhamo 5 
minut. Solimo, dodamo poper 
in muškatov orešek. 

Princeske z 
vanilijevo kremo 
Potrebujem« bešamelovo 

testo iz 1/8 1 vode, soli, 10 dag 
margarine, 12 dag moke in 3 
do 4 jajc. 

Krema: 3 dl mleka, 13 dag 
sladkorja, 1 vanilijev puding, 1 
jajce, 2 žhci ruma, 25 dag mar-
garine ali masla. 

Priprava vodo zavremo, 
osolimo, dodamo margarino in 
zamešamo moko. Mešamo na 
ne prevroči plošči, ni priporoč-
ljivo na odprtem plinu in to le 
toliko časa, da dobimo gladko 
kepo, približno traja to dobro 
minuto. Testo odstavimo, ne-
kajkrat ga premešamo in še 
med vroče testo posamezno 
zamešavamo jajca. Testo damo 
v vrečico in na nenamazan pe-
kač nabrizgamo krapke. Ali z 
dvema žličkama napravimo 
kupčke. Pečemo v 200 stopinj 
vroči pečici in dokler ne poru-
menijo, je bolje, da pečice ne 
odpiramo, nato vročino zmanj-
šamo na 170 stopinj, da se za-
pečejo tudi v notranjosti. Ohla-
jene princeske prerežemo, na-
brizgamo s kremo, potresemo 
s sladkorjem ali pa klobuček 
pomočimo v čokoladni obliv. 

Krema: med 2 dl mleka za-
mešamo puding, jajce in glad-
ko vtepemo. Ostalo mleko za-
vremo, dodamo sladkor in 
med mešanjem vlivamo pu-
dingov podmet. Ko se zgosti, 
ga odstavimo in ohladimo v 
mrzli vodi. Medtem penasto 
vmešamo margarino in po žli-
cah med mešanjem dodajamo 
puding. 

Piše: sestra VENDELINA 

ZDRAVA PREHRANA I 

Poiščimo vitamine! 
v deželo je prišla pomlad 

in z njo tako imenovana 
pomladanska utrujenost. 
Vzrok za pomladansko utru-
jenost je najpogosteje v neu-
ravnoteženi zimski prehra-
ni, v kateri ni bilo dovolj 
vitaminov in rudninskih so-
li. Da to utrujenost prepreči-
mo, poiščimo vse vitaminske 
in rudninske vire, ki jih ima-
mo v tem letnem času na 
razpolago in jih pridno izko-
riščaj mo. 

Motovileč 
Po vrtovih in njivah že lahko 

nabiramo motovileč. Motovi-
leč vsebuje veliko karotina, vi-
tamina B, vitamina C in vita-
mina E ter veliko rudninskih 
soli. 

Por 
DomaČi vrt nam nudi pom-

ladi še por, ki je prezimil na 
gredah. Žal ga uporabljamo še 
vedno največ kot jušno zele-
njavo. Surov ali kuhan nam da 
prav okusno solato ali priku-
ho. Por ima veliko eteričnega 
olja, le-to pa vsebuje žveplo in 
ugodno deluje na prebavne or-
gane. Vzbuja tek, pospešuje 
delovanje prebavnih žlez ter 
regulira prebavljanje v želod-
cu in črevesju. Por pospešuje 
tudi izločanje vode iz telesa. 

Hren 
Pomladi ne smemo pozabiti 

na hren. Sveže nakopane ko-
renine imajo ob vsakem času 
svojo vrednost. Mnogi ne ve-
do, da je v hrenu veliko vita-
mina C, veliko rudninskih soli 

in eteričnega olja. Hren ugod-
no vpliva na izločanje vode in 
izboljšuje tek. Pomaga pre-
bavljati, zato je priljubljen pri 
mastnih pečenkah in suhem 
mesu. 

Špinaca 
Med zgodnjo pomladansko 

zelenjavo spada tudi jeseni se-
jana in prezimljena špinača. 
Njeni zeleni listi so polni rud-
ninskih snovi, posebno kalci-
ja, fosforja in železa. Te snovi 
vplivajo na rast in razvoj mla-
dega organizma. Najbolj pri-
poročljiva je dušena špinača. 
Kakor špinačo lahko priprav-
ljamo tudi mlade koprivne vr-
šičke, pomešane s kislico. 

Pa še recept za surov por z 
jajci: 

Jajca skuhamo na trdo. Ru-
menjak zdrobimo z vilicami, 
beljak sesekljamo. Por zreže-
mo na zelo tanke rezance. Vse 
skupaj posolimo in prelijemo 
z oljem in kisom. Po okusu 
dodamo malo sladkorja. 

Jed ponudimo k mesnim in 
krompirjevim jedem. 

BOJAN SEŠEL 

BIO 
KOLEDAR 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Macesen 
Macesen (Larix decidua 

Mili.) spada v družino bo-
rovk, ki so večinoma vedno 
zelena in smolnata drevesa. 
Na severni polobli raste de-
set vrst macesnov. 

Navadni macesen ali evrop-
ski macesen zraste do 30 me-
trov visoko. Deblo pokriva sivo 
do sivorjavo lubje in njegove 
veje nosijo mehke, svetlozelene 
iglice, združene v šopih. Iglice 
jeseni odpadejo, ker živijo le 
eno sezono. Zato je macesen 
zanimiv spomladi, ker je pokrit 
s svetlozelenimi poganjki in mu 
dajejo svojevrsten čar. Je dvo-
domna rastlina in moški cvetovi 
so kot majhni, zalistni poganjki 
z lusksatimi listi in prašniki, 
ženski cvetovi pa so oblikovani 
kot majhni poganjki in iz njih se 
razvijejo storži. Poleti se na igU-
cah pojavijo belkaste lise, ki 
imajo sladek okus. To imenuje-
mo briankonska mana. 

Maceseii raste v visokogor-
skih gozdovih, po mešanih goz-
dovih in tudi v nižini v montan-
skem in subalpinskem pasu, ne 
raste pa v mediteranskem pasu. 

V zdravilne namene nabira-
mo od maja do konca avgusta 
skorjo, smolo in mlade poganj-

ke, pa tudi iglice in storže. Z 
vodno destilacijo pridobivajo 
terpentin, ki je poznan kot be-
nečanski terpentin. Ta je se-
stavljen iz eteričnega olja, 
smolne kisline; skorja vsebuje 
čreslovine in grenčine, iglice, 
storži pa vsebujejo precej vita-
mina C, eteričnega olja itd. 

Terpentinsko olje uporablja-
mo zunanje za masažo bole-
čih sklepov pri revmatičnih 
boleznih, pri gihtu in trganju v 
mišicah. V ta namen si lahko 
pripravimo mešanico kafre, 
mentola, terpentinskega olja 
in olivnega olja. Ko vtremo 
olje v kožo, se ta bolj prekrva-
vi in tudi zaradi izhlapevanja 
eteričnih olj se zmanjšajo bo-
lečine. 10 kapljic čistega ete-
ričnega olja damo v vročo vo-
do in vdihavamo pare pri vnet-
ju grla, glasilk in bronhijev. 
Vdihavamo skozi nos in izdi-
havamo skozi usta. Najbolje 
je, da inhaliramo zvečer, pre-
den gremo spat, da se tako 
obvarujemo prehlada in da in-
halacije pridejo do pravega 
učinka. 

Iglice in strože naberemo v 
večji količini. V tanki plasti jih 
posušimo v senci na prepihu. 
En kg iglic prelijemo s 5 litri 
vrele vode, pustimo nekaj ča-
sa vreti, nakar precedimo in 
tekočino dodamo h kopeli. Ta 
kopel deluje poživljajoče in 
pomaga tistim, ki so preboleli 
kakšno težko bolezen, poma-
ga pa tudi kot poživilo po na-
pornem delu. 

Ljudsko zdravilstvo pa pri-
poroča uživanje mešanice ter-
pentinovega olja z medom pri 
prebavnih motnjah, črevesnih 
zajedavcih, pa tudi za blažitev 
vnetij v ustni votlini. Ponekod 
mešanico čiste smole in medu 
kuhajo v belem vinu. Napitek 
priporočajo pri napadu ledvič-
nega peska in kamnov, pri 
žolčnih kamnih, za čiščenje 
krvi in za zdravljenje presnov-
nih bolezni. 

Piše: BORIS JAGODIČ 

KANČEK BONTONA 
Omilca na delovnem mestu 

Poznavanje in spoštovanje 
bontona je pomembno tako v 
družbi kot tudi v službi. 

Zasebno komunikacijo na 
delovnem mestu skušajte 
omejiti na najnujnejša sporo-
čila (dejansko na minimum) 
po telefonu, faksu, elektronski 
pošti ali Internetu. Dolge raz-
prave, dopisovanja in brez-
končne pogovore prestavite 
na poznopopoldanski ali ve-
černi čas, ko imate na razpola-
go več prostega časa in zaseb-
nosti. Sodobni minimum pa je 
kljub vsemu širokogrudnejši 
od klasičnih omejitev in pre-
povedi, saj sem ter tja dovoli 
sporočilo po telefaksu ali In-
ternetu z ljubezensko vsebino 
novemu prijateljstvu ali vroče-
mu flirtu. Tovrstna oblika ko-
munikacije je med modernimi 
zaljubljenci sila priljubljena in 
nad njo so začuda navdušeni 
tudi sicer strogi oblikovalci 
etikete. Ljubezenski izlivi, os-
vajanje in zmenki preko raču-
nalnika? Seveda, zakaj ne. Za-
nimivo pa je, da sodobni bon-
ton še vedno ne dovoljuje po-
šiljanja formalnih ali izrazito 
osebnih vabil preko elektron-

skih medijev, prav tako se 
zaenkrat še ne navdušuje za 
vabljenje po telefonu ali faksu 
(črnobela verzija vabila na 
neuglednem papirju je bojda 
preveč prazna, pusta in nedo-
miselna, da bi izrazila domi-
selnost gostitelja, ki želi z va-
bilom pritegniti, animirati in 
razvajati svoje izbrane goste). 
Sicer pa v zvezi z vabili še 
vedno velja klasično pravilo o 
pravočasnem pošiljanju (ne-
kaj tednov prej oziroma vsaj 
teden dni prej - v ožjem so-
rodstvu so roki izjemoma lah-
ko tudi krajši, vabila pa seveda 
ustna, po telefonu, pošti ah 
celo faksu, elektronski pošti in 
Internetu - slednje je sila do-
brodošlo in priljubljeno zlasti 
med računalniško usmerjeno 
mladino). Za vabilo se je po-
trebno zahvaliti in nanj vseka-
kor odgovoriti. 

F I T - M E D I A 
daje v svoji poslovni stavbi 
na Bežigrajski 9 v Celju 
pri Centru Interspar v na-
jem 

dve manjši pisarni. 
Informacije po telefonu 
063 37-234. 

Družba 
MERX GP TURIST NAZARJE 
r a z p i s u j e 

oddajo v najem naslednjih lokalov: 

1. PENSION PLANINKA LJUBNO OB SAVINJI 
2. GOSTIŠČE DREN REČICA OB SAVINJI 
3. PENSION TURIST MOZIRJE 

Kandidati morajo predložiti referenčno listo dosedanjih aktivnosti 
in predložiti ustrezno dokumentacijo za garancijo plačil najem-
niških obveznosti. 

Rok prijav je do 25. aprila 1997, 
Informacije po tel. 063 /833-014 . 

Kandidati naj pošljejo vlogo s pripisom na kuverti »za razpis« na 
naslov: 
MERX GP TURIST NAZARJE 
ZADREČKA UL. 8 
3331 NAZARJE 
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Da se malce premožnejši sloji 
ne počutijo ravno varne, sem se 
prepričal tudi naslednje juuo, 
ko sva se sprehajala med dobro 
ograjenimi hišami in nekateri-
mi predeli, ki so pred vhodom 
premogli celo oboroženega 
stražarja. Za vsak slučaj pa se je 
prav iz vsakega vrta oglašal še 
pasji lajež enega ali dveh štiri-
nožcev, katerih glas je ponoči 
pomirjal lastnike, mene pa 
spravljal ob živce. Pasji koncert 
se je namreč začel že sredi trde 
noči s posameznim bevska-
njem, ki se je kot plaz spremeni-
lo v zavijanje stoterih psov, ob 
katerem le mrtvec ne bi odprl 
oči. Očitno je nočni hrup dobro 
zmedel tudi peteline, ki se pri-
družijo pasjemu koncertu nmo-
go prezgodaj. Kljub vsemu pa 
čez dan kaže ta mestna četrt kar 
prijetno podobo. Pretežno bele, 
največkrat pritlične hiše, obda-
jajo bujni vrtovi, polni rastlin, 
za katere pri nas odštevamo 
tolarje v cvetličarnah. Poleg so-
dijo še banan ovci, kokosove 
palme in drugo eksotično sadje, 
ki tod uspeva brez posebnega 
naprezanja. Pred hišami kralju-
jejo velike satelitske antene, v 
senci košatih fikusov pa avto-
mobili vseh mogočih znamk in 
starosti. 

Eksotični 
tropski otok 

Jamajko si večina najbrž 
predstavlja le kot mondeno 

zbirahšče bolj ali manj pre-
možnih ljubiteljev morja in 
sonca. Toda čudoviti tropski 
biser v dolgi verigi Karibskih 
otokov nudi obiskovalcu veli-
ko več, kot bi sploh upal priča-
kovati. Večino že po nekaj 
dneh očara nenavadno sproš-
čeno vzdušje in bolj ali manj 
dobrovoljni domačini, med 
katerimi hitro pozabiš na 
(pre)hitri tempo vsakdanjega 
življenja doma. 

Potomci nekdanjih sužnjev 
so danes po zaslugi različnih 
okoliščin znani po vsem svetu. 
Ne tako davno tega je bila Ja-
majčanka izbrana za miss sve-
ta, nekateri so zvezde med ko-
šarkarji ameriške profesionalne 
lige, jamajški atleti dosegajo od-
mevne rezultate na vseh večjih 
tekmovanjih. Med slednjimi je 
še posebno priljubljena Marle-
ne Ottey, ki je dosegla med žen-
skami največ zmag v tekih na 
100 in 200 metrov. In konec 
koncev ne smemo pozabiti na, 
poleg ruma, najbolj znani ja-
majški »proizvod« - reggae, 
glasbo nenavadno prijetnih rit-
mov, ki je v šestdesetih letih 
nastala prav na tem Karibskem 
otoku in se od tod razširila po 
vsem svetu. Ko govorimo o reg-
gaeju seveda ne moremo mimo 
Boba Marleyja, ki je to zvrst 
glasbe uveljavil po celem svetu 
in s tem Jamajko »postavil« na 
zemljevid sveta. Žal je veliki 
glasbenik, ki je vrnil ponos in 

vero v življenje zatiranim in je 
za nekatere skoraj bog, za dru-
ge apostol, šaman, prerok, revo-
lucionar..., končal svojo glasbe-
no kariero mnogo prezgodaj. 
Umrl je za rakom, 11. maja 
1981, star 36 let. 

Tropski otok v verigi Velikih 
Antilov, ki se raztezajo med Se-
verno in Južno Ameriko se po-
naša s strmimi gorskimi vrhovi 
odetimi v večne meglice, ki kot 
zeleni velikani kipijo proti ved-
no modremu nebu. Med njimi 
se zajedajo globoke doline, po-
rasle z bujnim rastlinjem in pre-

predene s številnimi rekami. 
Otok so prvotni naseljenci Indi-
janci Aravaki imenovali Xayma-
ca, dežela gozdov in stoterih 
rek. Jamajka je čudovit tropski 
otok tudi danes, le da sodobne 
turiste bolj kot bujni pragozd 
vabijo slikoviti kotički ob mor-
ju. Romantične plaže, pred-
vsem tiste, polne naj udobnejše-
ga belega peska, so v najbolj 
turističnih krajih prepolne lju-
biteljev sonca, drugod pa lahko 
uživate v družbi nekaj zvedavih 
domačinov ali le v dvoje, pod 
kokosovo palmo v osamljenem 
zalivčku. 

Jamajka, otok sonca, ruma, 
najudobnejših peščenih plaž, 
zibelka reggae glasbe in še če-
sa, je gotovo eden najzanimi-
vejših izmed Karibskih otokov. 
Nekdaj priljubljen med bogata-
ši in filmski zvezdniki je postal 

meka za ameriške mladoporo-
čence, v zadnjih desetletjih pa 
se za idilične počitnice na ču-
dovitem tropskem otoku odlo-
ča tudi vedno več Evropejcev. 
Med njimi Slovencev ni prav 
veliko, saj se Jamajka pravilo-
ma še ne nahaja med aranžma-
ji naših turističnih agencij. Ta-
ko sva imela kar nekaj težav, 
preden sva uspela dobiti letal-
sko vozovnico in potrebno turi-
stično vizo, ki je bila z dobrimi 
1000 avstrijskimi šilingi daleč 
najdražja med vsemi, ki sva jih 
kdaj koli potrebovala. Tudi izbi-
ra letalskega prevoznika s 1500 
DEM za povratno vozovnico še 
zdaleč ni bila ugodna. Toda 
kadar je čas tvoj gospodar pač 
ne gre drugače, sicer bi si lahko 
podoben let v najidealnejših 
razmerah lahko privoščila sko-
raj za polovico ceneje. 

Nesrečna usod« 
Aravakov 

Prav tod se je ob koncu 15 
stoletja na svoji drugi plovjjj 
proti Ameriki, po Karibskih oto, 
kih s 17. ladjami in 1500 možn ĵ 
klatil sloviti morjeplovec Krištoj 
Kolumb. 5. maja leta 1494 seĵ  
izkrcal na Jamajki. Prvotni pr̂ , 
bivalci Aravaki so prišleke lep̂  
sprejeli v svojem raju. Indijanci 
so se ukvarjali s preprostim po. 
Ijedelstvom, gojili pa so kasavo 
maniok, sladki krompir in to! 
bak. Bili so tudi prvovrstni ribj, 
či, pri čemer so si pomagali ^ 
dolgimi kanuji izdolbenimi 
drevesnih debel. Ko so prišli 
otok belci, so bili AravaJd še nj 
stopnji kamene dobe. St ik i 
Evropejci pa je bil zanje uso. 
den, tako kot za večino prvoi-
nih ameriških naseljencev. Nj 
otoku je živelo kakšnih sto tisoj 
Indijancev, toda v nekaj deset-
letjih so prav vsi pomrli, nevaje. 
ni suženjstva in težkega dela na 
p l an t^ah , v katerega so jih prj. 
silili Španci. Indijance so pogo 
sto mučili in pobijali brez prave, 
ga razloga, nadnje ščuvali raz-
dražene pse ali jih celo žrtvoval 
v verske namene. Tako ni bilo 
čudno, da so se mnogi namesto 
suženjstva raje odločili za sa-
momor. Ubogi Indijanci pač ni 
so premogli ničesar, s čimer bi 
se lahko postavljali da so splol 
življenja vredni ljudje. Niso 
imeli utrdb ali cerkva, ki bi 
osupnile osvajalce in še m a n j 
učinkovitega orožja, s katerin 
bi lahko dokazali obstoj spošto 
vanja vredne kulture. 

Ko je zmanjkalo cenene delov 
ne sile - Indijancev, so Španci na 
otok pripeljali črne sužnje, kate 
rib potomci danes predstavljaj! 
večji del prebivalcev Jamajke. Turiste najbolj privlačijo peščene obale (Negril). 

Sledilo je stalno dopisovanje kot pred leti, samo Vinkova 
pisma so bila malo zadržana. Najbolj je prizadel Ito sklep 
pisma, ki se je redno končal z »Vaš prijatelj« Vinko. Pred leti se 
je glasilo »Vaš Vinko«. Se je morda tako odtujil, alije razbral iz 
njenih pisem njeno hrepenenje in jo hoče s tem opomniti na 
čas, ko ga je ona enako naslavljala? 

Občutljiva deklica, katere ponos se ni mogel nikdar in nikoli 
upogniti, je odgovarjala na njegova pisma ljubeznivo. A iz 
njih se ni dalo razbrati, dajo boli njegova zadržanost, saj je bil 
ton njenih pisem sličen njegovemu. 

V resnici pa je Vinko čakal, da pride Ita sama s pravo barvo 
na dan. Ker se to ni zgodilo, jo je v enem naslednjih pisem 
vprašal, koliko je resnice na tem, kar mu je povedala Ana 
Rahel glede zaroke z njegovim bratom. 

Pri čitanju tega pisma se je Iti zdelo, da se ji spodmikajo tla 
pod nogami. Prevzel jo je globok obup. Kaj sedaj? Bila si je 
svesta, da jo je zadel očitek, ki ga je pravzaprav zaslužila. 
Rešilna deska, na katero se je njeno zaupanje po vseh 
nezgodah zateklo, se je utapljala in z njo tudi pričakovana 
sreča. Kar je ostalo, je bilo razbito srce. 

V tem času se je poglobila Ita v svojo notranjost. Kaj je 
pravzaprav hudega storila? Pepi Kink? Saj je z njo ravnal kot 
tisti, ki utrga rožo, in ko se je opil njenega vonja, jo vrže 
zopet od sebe! Po njenem mnenju je Vinko ne more prestrogo 
obsojati, kajti kar je smatrala za novo ljubezen, je bil le duh 
njene prve ljubezni. Sanjala je, sedaj pa se je zbudila. Da 
mora Vinku vso resnico povedati, je vedela že v začetku in je 
samo čakala na primerno priložnost. Sedaj je bil za to 
primeren čas. Toda ustno bi mu lažje razkrila vse, kar je 
storila večkrat, če je v mislih govorila z njim. Da, v mislih! 
Tedaj je držala njegove roke v svojih, kakor bi hotela njegovo 
občutje prenesti vase in mu svoje predati. Danes je govorila z 
njim več kot kdajkoli: »Vem, da nisem prav storila, toda ne 
toliko, kot misliš!« Resnično pa je bil Vinko tako daleč. »Ah,« 
je vzdihnila, »zakaj je moral biti oče prestavljen prav v Novi 
Sad?« 

Tu so bile rečne ladje avstrijske donavske flotilje, ki jih je 
prevzela Jugoslavija in prav tu so morale ostati. Ita ni vedela. 

da je njen oče pri mornarskem poveljstvu za to mesto sam 
prosil. Sprva je bil določen za Boko Kotorsko, toda to pokrajino 
je poznal, ker je bil leta 1912 nekaj tednov tam v vojni 
pripravljenosti. Že takrat sta vojna in mir Srbije visela na niti. 
Avstrija je takrat že napovedala splošno mobilizacijo in vse je 
bilo v pripravljenosti. Topovi na vojnih ladjah so bili naperjeni 
proti Lovčenu, hribu, kije mejil Avstrijo in Črno goro. Veni teh 
ladij je bil takrat Itin oče. Samote in divjine, kije tam vladala, 
se je še dobro spominjal, in to mu je dalo slutiti, da bi se 
njegova žena tam zelo nesrečno počutila. To je bil vzrok, da je 
prosil za namestitev v Novi Sad, v mesto, ki bi jim vsekakor 
bolj ustrezalo. 

Tako je prišlo, da so se na veliko Itino žalost tu nastanili. 
Spremeniti se ni dalo nič. Tolažila jo je samo misel, da so 
vojaške osebnosti večkrat prestavljene iz kraja v kraj. da je 
možno, da bodo prestavljeni tja, ali pa bo Vinko premeščen 
sem. »Kdaj?« je bilo pač vprašanje prihodnosti, medtem ko 
mora odgovor na njegovo pismo biti odposlan takoj. 

Z vzdihom je pomočila pero ter je pričela pisati, toda kmalu 
je prenehala. Kako naj mu pove? Ni ga hotela raniti, iskala je 
primernih, iz srca izvirajočih besed. Ali ni bila že enkrat v 
podobnem položaju? Ji takrat ni bilo težko, ker ga ni hotela 
žaliti? Takrat, ko mu je na njegovo snubitev negativno odgovo-
rila? Razlika pa je bila v tem. da je takrat njeno srce bilo za 
Ernesta. danes pa udarja v srčnih težavah. V neizraznem 
obupu je čutila notranjo stisko: »Usoda, zakaj me tako 
preganjaš?« Kako blažilno bi bilo zanjo, če bi se mogla zjokati. 
Morala se je z vso silo premagovati, ker je videla, da jo opazuje 
mama, ki ni poznala nobene sentimentalnosti. Pod tem 
pritiskom Ita sedaj ni mogla pisati. Že je hotela vstati, ko je 
siišala mamo vprašati: »Komu pa pišeš?« 

»Vinku.« je odvrnila Ita. ne da bi pogledala mamo. Nekaj 
sekund je vladala smrtna tišina. »Čuden otrok,« si je mislila 
mati. »Da je odgovorila vladnemu svetniku, jo je bilo treba 
zmerjati in ji prigovarjati, tu pa iz lastnega nagiba takoj 
odgovarja na pismo. Naj stori, kar hoče, samo da se odloči za 
poroko, da bom vsaj te skrbi rešena. Leta minevajo, vsako 
snubitev odklanja, končno utegne še doma obsedeti!« Zato se 

je prijazneje obrnila do hčerke ter rekla: »Piši mu. naj pride za 
božič in novo leto k nam. Ljubi mladenič je tako odtrgan od 
družine, gotovo se bo veselil.« 

Ita svojim ušesom ni mogla verjeti. Kar naenkrat je bil »Ijnhi 
mladenič!« Je mati pozabila, da ji je v Pulju vsa pota do nje^n 
preprečila, da ga je takrat imenovala zelenec, ker se je bala, š 
bi spodrinil vladnega svetnika? Toda nič zato. Sedanjost ji 
glavna stvar In ne samo to. Z materinimi besedami je Itn 
našla rešitev in ključ za odgovor Kakor omotena, vendai 
sproščena, je prijela zopet za pero, ki je sedaj kar samo stekli 
po papirju. Končala je s stavkom: »Kaj je bilo v Pulju z nekir^ 
Kinkom, vam sedaj ne morem razlagati, povedala vam bon 
ob snidenju.« Z občutkom zadovoljstva je nesla pismo nii 
pošto. »Je to res? Za božič, v desetih dneh torej?« je neprestani 
šepetala. Skoraj ni mogla verjeti in je nestrpno čakala na vst 
kar ima priti. 

Prazniki so se bližali. Dne 21. decembra sta prišli dve božičn 
razglednici od Vinka. Ena za Itine starše, drugazanjo. Po ži^i 
sodeč sta bili oddani istega dne kot njeno pismo. 

»Danes dobi moje pismo,« je ugotovila, »pošta se je m0 
potjo križala. Od tega oddaljenega kraja do sem potrebuje ceh 
večnost. Odgovor na moje pismo lahko torej samo še brzojavi^ 
naznani.« 

Uboga Ita! Niti zdaleč ni mislila na to, da bi iz kakršnegako 
li vzroka ne mogel priti. V živčni napetosti je čakala Ita pos^ 
ter pri vsakem hišnem zvonjenju zaman upala na brzoja^' 
Deklica je postajala vse bolj tiha, kajti njeno razočaranje f 
bilo vedno večje. 

Sveti večer, božič, vse je šlo mimo brez kakršnegako^ 
sporočila. Prišel je silvester, ko je vedno dobila od 
voščilo, a tudi ta je minil brez glasu. Deklice se je polastili^ 
neskončna zagrenjenost, združena z velikim strahom: 
noče o njej nič več vedeti?« Krik hrepenenja je prodrl v si^ 
razočaranega otroka. »Vinko!« ga je klicala sama pri sebi, 
hočeš res zapustiti?« V taki žalosti se je morala prav ta ve^^^ 
gostom smehljati, ki so, povabljeni ali ne, vedno radi prišli 
Rakovim. Bila je to gostoljubna hiša, v kateri je gospa Rako^^ 
imela prvo besedo. Kot hčerka hotelirja in trgovca je bil^ 
navajena na družabno življenje in se v tiho družinsko življew 
nikdar ni mogla prav vživeti. Nasprotno pa je Ita to razkoŠj^^ 
hiši večkrat obsojala. Očitkov, da je ona breme v hiši, kar ^ 
mogla razumeti. Njena mati je na vsak način hotela, da ^ 
poroči. Čemu to? Veliko njenih prijateljic tudi ni bilo poročen^ 
in so bile v službah. Zakaj ni Itina mati hotela o tem 
slišati? 

O medsebojnem razumevanju pri tako nasprotnih znača? 
ni bilo govora. Življenja željna in preračunljiva realistka i^' 
skromna, več kot občutljiva idealistka se pač nista skladali' 
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Pomladni modni gospodje 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

jean Paul Gaultier, večni upornik in pop zvezda francoske 
iflodne scene, ki je pred leti povzročil pravi škandal, ko je 
ifloške oblekel v krilo, pravi: »Za žensko ni značilno, da nosi 
le krila in najlonke. Zakaj bi se torej moral moški omejiti le 
na hlače in suknjič, to dolgočasno uniformo 20. stoletja? V 
fasu Ludvika XIV. so moški hodili naokoli kot pavi, razkazo-
vali svoje noge v visokih petah in bili veliko bolj ekstrava-
gantni kot njihove ženske. Pa nihče ni podvomil o razmerju 
njihovih hormonov. Je bila moška moda smešna takrat ali 
danes? Po mojem moškost ni v hlačah, temveč v glavi...« 

No, kakorkoli, dejstvo je, 
(ja naši moški že lep čas nosi-
jo in tudi v prihajajoči modi 
[)odo nosili - hlače. Le malce 
drugačne kot lanske so videti 
letošnje. Ampak zdaj se že 

prehitevam. Pri zgodovini 
smo ostali. Zgodovini, ki se 
ponavlja. Tudi tista modna -
to vemo prav vsi, ki že nekaj 
desefletij tlačimo našo Zem-
ljo. 

Najnovejša moda za gospo-
de in mladce bolj ali manj 
dosledno kopira trende - ne, 
na srečo ne tistih iz 18. stolet-
ja, ko je na dvoru francoskega 
Sončnega kralja moška moda 
doživela fascinanten razcvet. 
To so retro kopije iz 20., 50., 
60. in 70. let našega stoletja, s 
pridihom dinamične prihod-
nosti, seveda. 

Travolta 
devetdesetih 

Razpeta zadnja dva gumba 
pri srajci in ovratnik, poteg-
njen čez reverje suknjiča, je v 
70. letih nadvse samozavest-
no nosil in s tem postal tudi 
pravi trendsetter, John Tra-
volta v filmu Vročica sobotne 
noči. Podoben »vroč« pogled 
na moški vrat pa je v petdese-
tih letih nudil že Carry Grant. 

Gotovo bo za mnoge prava 
osvežitev pozabiti na kravato 
in z nonšalantno razpeto sraj-
co sproščeno zadihati v novo 
modno pomlad. 

Kravata v 
kompletu 

če pa spadate med tiste, ki 
vam ta najbolj tipičen moški 
modni dodatek predstavlja 
kot statusni simbol nepogreš-
ljiv del vsakdanje službene 
oprave, je za vas moda pripra-
vila prijazno presenečenje. 
Nič več vam namreč ne bo 
treba zjutraj izgubljati drago-
cenega časa z izbiro prave 
kravate k pravi srajci in tvega-
ti še kakšne kritike z leve in 
desne na ta račun. 

Nekateri modni kreatorji so 
se odločili narediti tem ne-
rodnostim konec in lansirali 
novo modno druženje: srajco 
in kravato kot komplet. Kar 

priznajte, ne le domiselna, tu-
di lepa je tale novomodna po-
gruntavščina. 

Total-look oziroma enake 
barve in vzorci od vratu do 
čevljev pa so obeležili tudi 
siceršnjo moško modo za le-
tošnje tople mesece. 

Polo in prosojnost 
v želji po bolj svobodnem 

oblačenju so oblikovalci pri 
retrospektivi preteklih deset-

letij »trčili« tudi ob šestdese-
ta leta. Oprijeti kroji hlač, 
ožje hlačnice z zavihki, vča-
sih s pasom spuščenim na 
boke in zraven oprijete kraj-
še linije srajc ter polo majic 
vsekakor niso več v potuho 
moškim pivovskim trebušč-
kom... 

Najizvirnejšim, pogumnim 
in predvsem postavnim je do-
voljen tudi izlet v senzualno 
prosojnost. »Podobnost z 
žensko modo je pri transpa-
rentnosti zgolj naključna,« hi-
tijo zatrjevati ustvarjalci te 
novosti...Mi pa bi dodah -
skrajni čas, da si tudi ženske 
oči lahko brez zadrege odpo-

čijejo na prosojni moški sraj-
ci. 

Moški v rožicah 
»v rožicah naj bo,« pravi 

letošnja moda za samozave-
sten moški svet. Pa brez kak-
šnih asociacij, prosim! Sporo-
čilo je jasno - cvetlični vzorci 
na srajcah, telovnikih, suknji-
čih in še kje, so moški modni 
hit pomladi in poletja 1997. 

V kako velikih odmerkih jih 
bodo moški zares uporabljali, 
bo seveda prav kmalu jasno. 
No, če bo na naših ulicah 
videti bolj malo »cvetočih« 
možakarjev, bomo pa zagoto-
vo videli takšne, oblečene v 
vzorce ravnih ali prekinjenih 
in valujočih črt, pikastih ve-
rig, skratka računalniške geo-
metrije. 

In barve? Peščene, sive in 
modre nianse za ljubitelje 
klasične elegance ter zeleno-
oranžno- rumena barvna pa-
leta za zaprisežene indivi-
dualce. 

Pravzaprav je lastna krea-
tivnost, podobno kot pri žen-
ski, tudi glavna sestavina le-
tošnje moške mode. Prisot-
nost trendov se pri oblikova-
nju vizualne podobe v estet-
sko celoto tokrat odraža le v 
obliki nekaj ščepcev prave za-
čimbe. Skratka, moda ne dik-
tira, le prijazno sugerira. In 
prav je tako. 

Najboljše skice z natečaja mladih kreatorskih talentov: 
Simona Rojnik, 16 let, Braslovče. 

Anketno nagradno vprašanje aprila: 
KATERA NERODNOST PRI OBLAČENJU VAS NA MOŠKEM 
NAJBOU MOTI? 

a) bele frotiraste nogavice, 
b) cvetlično vzorčasta kravata h karirasti srajci, 
c) preozke in prekratke hlače, 
d ) 

MODA V LASEH 

Frizer nad frizerji 
Slovenski frizerji smo že 

kar malce razvajeni z obiski 
Vodilnih svetovnih stilistov 
pri nas. Takšni obiski potrju-
jejo, da tudi slovenske frizer-
je v tujini že dobro poznajo 
'1 cenijo, o čemer sem se 
sam dostikrat prepričal. 

V nedeljo, 6. aprila, je v 
Murski Soboti demonstriral 
svoje vizije Joshua Galvin, ki 
Prihaja iz centra svetovne fri-
zerske mode, Londona. Gre za 
'ako imenovanega pionirja no-
^h linij striženja. Znan je po 
^zdevku »frizer nad frizerji«, 
'-eprav je že gospod v letih, so 
•njegovi nastopi polni energije 

dinamike. 
Striženje je mešal od trdih 

•io mehkih linij in zaključeval 

s čistim prostim stylingom 
(free styling), kar poudarja 
trenutna moda. Barvanje je 
demonstrirala njegova sode-
lavka Ruth, ki opravlja tudi 
predstavitve za podjetje Wella 
na več kot tisoč frizerskih šo-
lah. Barve so bile nekakšna 
prelivajoča se kombinacija 
nežnih tonov, pri čemer sem 
pogrešal kontrastna in kombi-
nacijska barvanja, ki so pre-
plavila svet z letošnjo modo 
pričesk. 

Naj zaključim z besedami 
Joshue Galvina, v katere verja-
me, ne glede na to, kar diktira 
moda: »Uspeh frizerja je zado-
voljstvo stranke, ne glede na to, 
ali je po zadnji modi ah ne!« 

KRISTIJAN PETEK 
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TRAČNICE 

Skupni jezik 
Da lahko župana dveh mest, pa čeprav sta iz različnih držav, 

kaj hitro najdeta skupni jezik, kaže tale fotografija. Nastala je ob 
obisku gasilcev in župana iz Willingena Lukasa Zibenkotena v 
Žalcu, kjer sta z Milanom Dobnikom ocenjevala kakovost 
našega vina. Bila sta enotna - dobro je! 

Sto let gor ali dol 
Celjskega župana Jožeta 

Zimška so priprave na praz-
novanje praznika mestne ob-
čine, še bolj pa verjetno šte-
vilne pridobitve v zadnjem 
letu, tako razburile i da je v 
slavnostnem govoru malo po-
mešal letnice. Celje je po nje-
govem mestne pravice dobilo 
šele 1541. leta, kar je devetde-
set let kasneje, kot se je po 
zgodovinskih virih to res zgo-
dilo. Zaradi takšnih malen-
kosti se pa res ni treba raz-
burjati! 

Vitezi z Niice 
Slovesen dvig občinske za-

stave ob praznovanja celjskega 
praznika so pospremili tudi 
trije vitezi na konjih v staro-
davni opravi. Bili bi videti či-

sto pravi, če jim ne bi izpod 
hlač gledale nogavice z napi-
som Nike... 

Ni bil baicer! 
Željko Cigler (glej tračnico 

iz prejšnje številke) je bil ogor-
čen. Skulptura, ki so jo v spre-
vodu prenašali po mestnih uli-
cah, menda sploh ni bila iz 
bakra, kot smo napačno zapi-
sali, pač pa iz kaširanega pa-
pirja. Če je bilo tako, res ne 
vemo, zakaj je potem Cigler 
potreboval kar dva nosača... 

Minister in radar 
Minister za promet in zveze mag. Anton Bergauer s policij-

ikim radarjem: »Tele naprave pa v mojem resorju ne potrebuje-
no. Pri gradnji in urejanju slovenskih cest se res ne more zgoditi, 
ia bi prekoračili dovoljeno hitrost...« 

VITEZI BELEGA MESTA 

AMADEUS POROČA 

Pomlad, pomlad 
Ne čakaj pomladi, ne čakaj na maj! 
Saj vidite, da sem že vsa prebujena. 
Kdor pride, čaka pomladni ga raj! 
Pohitite, ne vrne se ura nobena... 

Nataliteto bo 
porasla 

Poslanska skupina SKD se p 
odločila, da bo s premišljenih 
potezami pripomogla k nara^] 
čanju prebivalstva, ker je dr-
žavljanov, s tem pa tudi verni-
kov, vse manj. DZ bodo predld'^ 
gali sprejetje zakona, ki naj i" 
obvezal vse šole, cerkve in dr^' 
ge ustanove, da na svoje strehi 
privabijo štorklje. Ko bodo Štor-
klje postavile svoja gnezda, b'^ 
do poleg njih postavili veli^^ 
svetlobna opozorila, da štor-
klje ne prinašajo otrok, paČ P^ 
se do njih pride po nekoU^^ 
drugačni poti. Bistroumna id^, 
ja, ni kaj. O učinku pa skorO-l 
da ne dvomim. 

BODICE 
• Primer celjske Zlatarne doka-
zuje, da ni vse zlato, kar se sveti. 
• Tudi moški lahko podpira tri 
vogale - pri gostilni. 
• V časnikih smo prebrali, da 
bi se lahko Kitajci od Slovencev 
mnogo naučili. Če ne druga, 
uporabe komolcev. 
• Znanost očitno zaostaja za 
politiko - v politiki so s »klonira-
njem« črnih ovc dobili grešne 
kozle. 
• Sprašujem se samo, če se 
našim politikom mudi v zvezo 
NATO - kozle streljat? 
• Slovenci smo glede zdravja 
kot avto, ki je kljub garanciji več 
pri mehaniku, kot na cesti. 
• Mandat vodilnih spominja 
na biatlon - dirka za zaslužkom, 
vmes pa streljanje kozlov. 
• Zamrznitev funkcionarskih 
plač še ne pomeni, da bodo za-
mrznili mafijski posli. 
• Zgodba o uspehu samostoj-
ne Slovenije je zdaj - »pravljica za 
odrasle«. MARJAN BRADAČ 

ZANIMIVOSTI 

Za Uirikovo puščico 
Pisana druščina blizu tri-

deset mož in žena, ki se je 
minulo soboto zbrala na celj-
skem Starem gradu, se je le-
tos prvič potegovala za Uiri-
kovo puščico. Lokostrelski 
turnir na j bi v organizaciji 
Lokostrelskega kluba Polze-
la in celjskega turističnega 
društva postal ena tradicio-
nalnih prireditev praznika 
Mestne občine Celje. 

Lokostrelci, oblečeni v opra-
ve iz časov celjskih knezov ter 
drugih zgodovinskih obdobij, 
v katerih je veljal lok za edino 
strelno orožje, so sobotni tur-
nir izkoristili za tekmovanje, 
ob tem pa seveda tudi za dru-
žabno srečanje. Po besedah 
enega od pobudnikov turnirja, 
Cirila Piliha, naj bi turnir pri-
hodnje leto še razširili, za ob-
činstvo pa bi ga predvidoma 
popestrili še s postavitvijo 
srednjeveške tržnice. 

Posebna komisija je izbirala 
najboljši kostum na srečanju -
zmagal je Janez Rotar iz klu-
ba Slovenska vojska - v tekmo-
valnih disciplinah pa so se naj-
bolje odrezali: Miran Dolinar 
iz Šenčurja (dolgi lok), Peter 
Virant s Polzele (olimpijski 
lok), Marija Jus t i n in Vlado 
Justin iz Škofje Loke (instink-
tivno streljanje) ter Bernarda 
Zemljak iz Mozirja in Mladen 

Melanšek s Polzele (com-
pound). 

IS, Foto: GREGOR KATIČ 


